
RAI Vereniging
Europaplein 6
1078 GZ Amsterdam
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 1070 DM Amsterdam
 www.raivereniging.nl

Van:  - DGMo
Aan:  - BSK;  - BSK
Onderwerp: RE: Voorbereiding PO RAI/IenW 8 jan 2019
Datum: maandag 7 januari 2019 11:10:00
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Laat maar zitten, het PO is zojuist geannuleerd. Volgende is op 7 februari, ik kom dan wel even
bij jullie op de lijn.

Groeten, 

Van:  - DGMo 
Verzonden: maandag 7 januari 2019 10:51
Aan:  - BSK < @minienm.nl>;

 - BSK < @minienm.nl>
Onderwerp: FW: Voorbereiding PO RAI/IenW 8 jan 2019

Hierbij nog wat meer duiding in navolging van mijn eerdere mail.

Kunnen jullie een kort stukje annotatie aanleveren voor het geel gearceerde deel? Lukt dat
vandaag voor 15:00 uur?

Groeten, 

Van:  < @raivereniging.nl> 
Verzonden: maandag 7 januari 2019 10:45
Aan:  - DGMo < @minienm.nl>; 
< @raivereniging.nl>
CC:  < @raivereniging.nl>
Onderwerp: RE: Voorbereiding PO RAI/IenW 8 jan 2019

Hi ,
In ieder geval willen we even praten over de keurmerken voor de fietshelm (wat verwachten
jullie nu precies van ons)
Ook even over 

Hartelijke groet,
RAI Vereniging,

RAI Vereniging
+31 (0)6 

@raivereniging.nl
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Van:  - DGMo < @minienm.nl> 
Verzonden: maandag 7 januari 2019 10:42
Aan:  < @raivereniging.nl>
CC:  < @raivereniging.nl>
Onderwerp: RE: Voorbereiding PO RAI/IenW 8 jan 2019

Dag ,

Geen probleem, fijn dat jullie vandaag nog met een aantal agendapunten kunnen komen.

Groeten en de beste wensen voor 2019!

Van:  < @raivereniging.nl> 
Verzonden: vrijdag 4 januari 2019 16:11
Aan:  - DGMo < @minienm.nl>
CC:  < @raivereniging.nl>
Onderwerp: Re: Voorbereiding PO RAI/IenW 8 jan 2019

Beste , excuus voor mijn late reactie. Zelf was ik afgelopen periode ook vrij en ik kwam
vandaag pas aan jouw e-mail toe. Aanstaande maandag stemmen ,  het nog even af en
dan komen we met een aantal agendapunten. Voor nu alvast een goed weekend gewenst. 

Vriendelijke groet,  

Op 20 dec. 2018 om 12:09 heeft  - DGMo < @minienm.nl>
het volgende geschreven:

Beste 

Van  kreeg ik een out of office melding dat hij tot 7 januari weer op kantoor is, dus bij deze
stuur ik de mail hieronder ook even naar jou door.

Het gaat over een periodiek overleg tussen  en mijn directeur Ruth Clabbers op 8
januari. Wellicht kun jij iets voor me betekenen ten aanzien van mijn vraag aan .

Vriendelijke groeten,

Voertuigveiligheid
...........................................................................
Afdeling Verkeersveiligheid en Wegvervoer
Directie Wegen en Verkeersveiligheid
Directoraat-generaal Mobiliteit
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat
Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag
...........................................................................
M +31(0)6

@minienm.nl
..............................................................

5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e
5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e
5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e
5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e
5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e
5.1.2.e

-
-

- -· 

--
-



 
 

Van:  - DGMo 
Verzonden: donderdag 20 december 2018 12:00
Aan:  @raivereniging.nl>
Onderwerp: Voorbereiding PO RAI/IenW 8 jan 2019
 
Dag ,
 
Op dinsdag 8 januari staat er weer een PO gepland tussen , Ruth, jij en ik. Gezien de
aankomende kerstvakantie wil ik bij deze alvast even bij je polsen welke onderwerpen jullie dan
willen bespreken.
 
Ik kan me goed voorstellen dat je er de komende week, tussen de festiviteiten door, nog even
over wil nadenken. Dat is natuurlijk geen probleem. Het zou wel fijn zijn als je de onderwerpen
uiterlijk 3 of 4 januari kunt doorgeven, dan is er nog tijd om het één en ander voor te bereiden.
Gaat dat lukken?
 
Hartelijke groeten en alvast fijne feestdagen gewenst!
 

Voertuigveiligheid
...........................................................................
Afdeling Verkeersveiligheid en Wegvervoer
Directie Wegen en Verkeersveiligheid
Directoraat-generaal Mobiliteit
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat
Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag
...........................................................................
M +31(0)6

@minienm.nl
..............................................................
 
 

Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde bent of dit bericht abusievelijk aan u is
toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het bericht te verwijderen. De Staat aanvaardt geen
aansprakelijkheid voor schade, van welke aard ook, die verband houdt met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden van
berichten.
This message may contain information that is not intended for you. If you are not the addressee or if this message was sent to you
by mistake, you are requested to inform the sender and delete the message. The State accepts no liability for damage of any kind
resulting from the risks inherent in the electronic transmission of messages.
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RAI Vereniging
Europaplein 6
1078 GZ Amsterdam

 Postbus 74800
 1070 DM Amsterdam
 www.raivereniging.nl

Van:  - DGMo
Aan: Clabbers, R.W.C. (Ruth) - BSK;  - DGB
Onderwerp: FW: Voorbereiding agendapunten voor PO 6 feb
Datum: donderdag 31 januari 2019 12:59:00
Bijlagen: image001.png
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Brief Drs Clabbers strategisch verkeersveiligheidsplan 29012019.docx.pdf

Ter info, ik zal samen met de dossierhouders een annotatie voorbereiden.

Groeten, 

Van:  < @raivereniging.nl> 
Verzonden: donderdag 31 januari 2019 11:05
Aan:  - DGMo < @minienm.nl>
CC:  < @raivereniging.nl>; 
< @raivereniging.nl>;  < @raivereniging.nl>
Onderwerp: RE: Voorbereiding agendapunten voor PO 6 feb

Goedemorgen ,
Voor ons overleg van volgende week staat wat ons betreft één onderwerp centraal:

Strategisch Plan Verkeersveiligheid (SPV) en dan in het bijzonder het onderwerp keurmerk
fietshelmen.
De bijgaande brief van ons zal je inmiddels ook hebben bereikt (excuus dat ik je niet in de cc heb
gezet).
Voor dit onderwerp nemen we graag onze collega  mee.
Hij was bij ons de projectleider van de norm voor speed pedelec helmen.

Wat wij graag willen is een precieze uitleg geven waarom wij problemen hebben met een
keurmerk.
Tevens willen we graag met jullie vaststellen wat de volgende stappen zijn om de veiligheid van
fietsers verder te vergroten en welke rol RAI Vereniging daarbij kan en wil spelen.

Ons voorstel is om met dit onderwerp te starten.
In de resterende tijd lopen we dan graag nog even door het verslag van de vorige vergadering.
Onderwerpen die we dan kunnen aanraken zijn:

Hartelijke groet,

2

5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e

buiten reikwijdte

5.1.2.e5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e
5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e
5.1.2.e

---
-

• 
• 
• 
• 

1111 

-
-

http://www.raivereniging.nl/



























Van:  - DGMo < @minienm.nl> 
Verzonden: maandag 28 januari 2019 17:02
Aan:  @raivereniging.nl>
CC:  < @raivereniging.nl>
Onderwerp: Voorbereiding agendapunten voor PO 6 feb

Hoi ,

Woensdag 6 februari hebben we weer een PO gepland staan. Zou je uiterlijk donderdag kunnen
laten weten welke agendapunten jullie dan willen bespreken? In januari hadden we in ieder
geval al staan: fietshelmen (dit kunnen we ook pakken onder de noemer van het SPV als
geheel) en .

Ik doe zelf intern ook even een uitvraag. Ik laat donderdag dan ook even weten wat daar uit is
gekomen.  

Groeten!

Voertuigveiligheid
...........................................................................
Afdeling Verkeersveiligheid en Wegvervoer
Directie Wegen en Verkeersveiligheid
Directoraat-generaal Mobiliteit
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat
Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag
...........................................................................
M +31(0)6

@minienm.nl
..............................................................

Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde bent of dit bericht abusievelijk aan u is
toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het bericht te verwijderen. De Staat aanvaardt geen
aansprakelijkheid voor schade, van welke aard ook, die verband houdt met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden van
berichten.
This message may contain information that is not intended for you. If you are not the addressee or if this message was sent to you
by mistake, you are requested to inform the sender and delete the message. The State accepts no liability for damage of any kind
resulting from the risks inherent in the electronic transmission of messages.
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Minister Bestuurskern 
Dir.Wegen en 
Verkeersveiligheid 
Verkeersveiligheid en 
Wegvervoer 

Contactpersoon 
 

Beleidsmedewerker 

M  +31(0)6-  
@minienm.nl 

Datum 
29 januari 2019 

Kenmerk 
IENW/BSK-2019/17328 

Pagina 1 van 5 

Kennismakingsgesprek met BOVAG 7 februari 

Aanleiding en doel 
Op donderdag 7 februari van 15:00 tot 15:45 uur heeft u een kennismakings-
gesprek met voorzitter  en algemeen directeur  
van brancheorganisatie BOVAG. U wordt ambtelijk ondersteund door  

.   

Resultaten 
U kunt het gesprek gebruiken om kennis te maken met de BOVAG. In een 
ambtelijk vooroverleg met de BOVAG is afgesproken om het in meer detail te 
hebben over het Strategisch Plan verkeersveiligheid (SPV),  

 
. U kunt: 

• De BOVAG eerst de mogelijkheid geven om iets te vertellen over hun
brancheorganisatie.

• Ten aanzien van het SPV de BOVAG complimenteren met hun bijdrage en
hen vragen om het belang van verkeersveiligheid te blijven uitdragen.

•

Uw bijdrage 
Strategisch Plan Verkeersveiligheid (SPV) 
• Het Manifest Verkeersveiligheid was belangrijke input voor het SPV. BOVAG

was één van de partners die het manifest hebben opgesteld.
• BOVAG heeft als deelnemer van de SPV-werkgroepen en stakeholder-

overleggen een belangrijke bijdrage aan de inhoud van het SPV geleverd.
• BOVAG wordt in het Landelijk Actieplan (LAP) genoemd bij maatregelen:

o 8: stimuleren van ADAS (zie hieronder);
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o 11: verbeteren kwaliteitsnormen fietshelm en stimuleren 
helmgebruik door kinderen en ouderen;  

o en 12: campagne fietsverlichting.    
• Op 14 februari a.s. is de aftrap van het SPV 2030.  heeft zich 

al aangemeld.  
• Het startakkoord van het SPV bestaat uit een set van afspraken met de 

medeoverheden over de uitvoering van het SPV 2030.  
• Er wordt samen met de ANWB gekeken of er nog officieel moment kan 

worden gemaakt samen met de manifestpartners, bijvoorbeeld bij een 
volgend verkeersveiligheid-diner.  

• De hulp van de manifestpartners is belangrijk en we willen graag de 
samenwerking voortzetten. Binnenkort wordt de BOVAG benaderd voor de  
verdere uitwerking van het LAP.  

• U kunt aangeven dat u de manifestpartners beschouwt als ambassadeurs 
van verkeersveiligheid en BOVAG vragen om dit ook te blijven uitdragen.  
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Uw counterparts 
BOVAG is een brancheorganisatie van ongeveer 9000 ondernemers op het 
gebied van o.a. personenauto’s, bedrijfsauto’s en trucks, tweewielers, 
caravans, aanhangwagens, motorenrevisie, autoverhuur en -delen, 
verkeersopleidingen, schadeherstelbedrijven en tankstations. Een korte 
achtergrond van de heren  en  is opgenomen in de toelichting. 
Ook is een overzicht opgenomen van de politieke standpunten van BOVAG.  
  
Politieke context 
In het AO Strategisch Plan Verkeersveiligheid op 30 januari jl. is onder andere 
aandacht gevraagd voor de positie van kwetsbare groepen (zoals kinderen en 
ouderen) in het verkeer en voor het stimuleren van innovatie bij 
fietsverlichting. Deze punten zijn, kijkend naar de acties van de BOVAG in het 
LAP, ook voor de BOVAG relevant.  
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Bestuurskern 
Dir.Wegen en 
Verkeersveiligheid 
Verkeersveiligheid en 
Wegvervoer 

Den Haag 

Contactpersoon 
 

Beleidsmedewerker 

M  +31(0)6-  
@minienm.nl 

Datum 
5 februari 2019 

Pagina 1 van 4 

Betreft Geannoteerde agenda PO RAI/IenW 
Vergaderdatum 6 februari 2019 
Vergadertijd 16:00 - 17:00 
Vergaderplaats Den Haag, Ministerie van IenW 
Deelnemers RAI: , , ; 

IenW: Ruth Clabbers, . 

Algemeen: De RAI heeft aangegeven onderstaande punten te willen bespreken 
tijdens het PO. De stukjes annotatie volgen per onderwerp in de tekstvakken. De 
nadruk ligt op het SPV en de fietshelmen. Als er tijd over is, kunnen we ook de 
andere onderwerpen kort bespreken.  

1. Opening

2. Strategisch Plan Verkeersveiligheid (keurmerk fietshelmen)
• Voor dit onderwerp komt ook  van de RAI mee. Hij was bij de

RAI projectleider van de norm voor speed pedelec helmen.
• RAI wil graag precies uitleggen waarom zij problemen hebben met een

keurmerk.
• Tevens wil RAI graag vaststellen wat de volgende stappen zijn om de

veiligheid van fietsers te vergroten en welke rol RAI daarbij kan en wil spelen.

Algemene lijn: 
• Helmgebruik verhoogt de veiligheid op de fiets. Er is echter weinig

draagvlak voor.
• Om toch het helmgebruik te stimuleren, moeten we eerst zeker weten

welke helmen “goed” zijn.
• Daartoe nodigen we de RAI Vereniging uit om, conform het keurmerk

fietsverlichting, een keurmerk voor helmen te ontwikkelen.
• Er zal ook vanuit Europa interesse zijn voor dit keurmerk en er kan geleerd

worden van het traject rond de speed pedelec helm.
• Wanneer we zeker weten welke helmen de veiligheid verhogen, kunnen we

gaan inzetten op stimuleren van het gebruik.
• Dat willen we voornamelijk richten op de doelgroepen kinderen tot 12 jaar

en senioren van 55 jaar en ouder.
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Bestuurskern 
Dir.Wegen en 
Verkeersveiligheid 
Verkeersveiligheid en 
Wegvervoer 

 
Datum 
8 november 2018 

 

• Een verplichting tot helmgebruik is niet de intentie. Ook niet op langere 
termijn.  

 
Over de EN 1078 norm: 
• De RAI geeft in hun brief als één van de tegenargumenten dat er al een 

Europese norm voor fietshelmen bestaat, de EN 1078.  
• De EN 1078 is een Europese norm voor helmen voor fietsers en gebruikers 

van skateboards en rolschaatsen, en is in 1997 vastgesteld.  
• De norm schrijft de eisen en testmethoden voor: het ontwerp, schok 

dempende eigenschappen, de gesp (vastbindopties) en de 
informatieweergave.  

• Helmen die voldoen aan deze norm zijn uitvoerig getest en bieden optimale 
bescherming (volgens NEN). Een korte zoeksessie op Google laat echter 
zien dat er ook twijfels zijn over het veiligheidsgehalte van de norm.  

• Volgens SWOV moeten alle fietshelmen die worden verkocht binnen de EU 
voldoen aan de EN 1078 norm (voor volwassenen) en de EN 1080 (voor 
kinderen). Zie ook deze link voor de SWOV factsheet over fietshelmen.  

• Voor de ontwikkeling van de speed pedelec helm hebben we de EN 1078 
norm als uitgangspunt gebruikt.  

 Onduidelijk is of alle helmen die verkocht worden in de EU ook 
daadwerkelijk aan de norm voldoen. We kunnen de RAI vragen wat hun 
inschatting is.  

 We kunnen de RAI ook vragen wat hun inschatting is van de kwaliteit van 
de EN 1078 norm.  
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7. Snorfietshelm (niet door RAI geagendeerd, maar komt mogelijk ter 

sprake) 
 
• RAI wil graag een actieve rol in de effectbepaling voor de snorfietshelm. 

Daarbij gaat het bijvoorbeeld over de opbrengst voor verkeersveiligheid en 
verschuivingseffecten naar de elektrische fiets of bromfiets.   

• Bij de effectbepaling gaat het niet om meningen en standpunten, maar om 
feiten en inschattingen.  

buiten reikwijdte
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Bestuurskern 
Dir.Wegen en 
Verkeersveiligheid 
Verkeersveiligheid en 
Wegvervoer 

 
Datum 
8 november 2018 

 

 Wellicht kan RAI wel de volgende bijdrage leveren: 
o Geef aan welke feiten en kennis ze op het dossier hebben 
o Kunnen ze bestaande relevante rapporten e.d. overleggen? 
o Wellicht hebben ze zelfs onderzoeken gedaan naar een helmplicht? 
o Kennen ze onderzoeksinstellingen die de vragen rondom de 

effecten kunnen beantwoorden? 
 Je kan verder aangeven dat RAI – net als alle andere partijen – bij de 

internetconsultatie van het wetsvoorstel een zienswijze kan indienen.  
 
8. Rondvraag en sluiting 



Van:  - DGMo
Aan:  - DGB
Cc:  - DGB
Onderwerp: RE: Ter akkoord: Geannoteerde agenda PO RAI 6 februari 2019
Datum: dinsdag 5 februari 2019 12:00:00
Bijlagen: Geannoteerde agenda PO RAI 6 februari 2019.docx

Nabrander van de RAI: ze willen het ook hebben over de snorfietshelm. Had ik al een stukje
voor in de annotatie. Bij deze iets uitgebreid, zie bijgevoegd.

Ben je akkoord met deze versie van de annotatie?

Groeten, 

Van:  - DGMo 
Verzonden: dinsdag 5 februari 2019 11:04
Aan:  - DGB < @minienm.nl>
CC:  - DGB < @minienm.nl>
Onderwerp: Ter akkoord: Geannoteerde agenda PO RAI 6 februari 2019

Hoi ,

Ruth heeft morgen een PO met  en , o.a. over de fietshelm n.a.v. de
brief van de RAI. Zie bijgaand de annotatie die ik met input van de diverse dossierhouders heb
voorbereid (  ,  ,  

,  en  ,  voor de snorfietshelm).

De annotatie moet vanmiddag richting Ruth. Heb jij nog aanvullingen of andere suggesties?

@  Bij deze alvast voor jou als heads-up J

Groeten, 
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Algemeen: De RAI heeft aangegeven onderstaande punten te willen bespreken tijdens het PO. De stukjes annotatie volgen per onderwerp in de tekstvakken. De nadruk ligt op het SPV en de fietshelmen. Als er tijd over is, kunnen we ook de andere onderwerpen kort bespreken. 



1. Opening



2. Strategisch Plan Verkeersveiligheid (keurmerk fietshelmen) 

· Voor dit onderwerp komt ook Kees Pereboom van de RAI mee. Hij was bij de RAI projectleider van de norm voor speed pedelec helmen. 

· RAI wil graag precies uitleggen waarom zij problemen hebben met een keurmerk. 

· Tevens wil RAI graag vaststellen wat de volgende stappen zijn om de veiligheid van fietsers te vergroten en welke rol RAI daarbij kan en wil spelen. 



		Algemene lijn:

· Helmgebruik verhoogt de veiligheid op de fiets. Er is echter weinig draagvlak voor. 

· Om toch het helmgebruik te stimuleren, moeten we eerst zeker weten welke helmen “goed” zijn. 

· Daartoe nodigen we de RAI Vereniging uit om, conform het keurmerk fietsverlichting, een keurmerk voor helmen te ontwikkelen. 

· Er zal ook vanuit Europa interesse zijn voor dit keurmerk en er kan geleerd worden van het traject rond de speed pedelec helm. 

· Wanneer we zeker weten welke helmen de veiligheid verhogen, kunnen we gaan inzetten op stimuleren van het gebruik. 

· Dat willen we voornamelijk richten op de doelgroepen kinderen tot 12 jaar en senioren van 55 jaar en ouder. 

· Een verplichting tot helmgebruik is niet de intentie. Ook niet op langere termijn. 



Over de EN 1078 norm:

· De RAI geeft in hun brief als één van de tegenargumenten dat er al een Europese norm voor fietshelmen bestaat, de EN 1078. 

· De EN 1078 is een Europese norm voor helmen voor fietsers en gebruikers van skateboards en rolschaatsen, en is in 1997 vastgesteld. 

· De norm schrijft de eisen en testmethoden voor: het ontwerp, schok dempende eigenschappen, de gesp (vastbindopties) en de informatieweergave. 

· Helmen die voldoen aan deze norm zijn uitvoerig getest en bieden optimale bescherming (volgens NEN). Een korte zoeksessie op Google laat echter zien dat er ook twijfels zijn over het veiligheidsgehalte van de norm. 

· Volgens SWOV moeten alle fietshelmen die worden verkocht binnen de EU voldoen aan de EN 1078 norm (voor volwassenen) en de EN 1080 (voor kinderen). Zie ook deze link voor de SWOV factsheet over fietshelmen. 

· Voor de ontwikkeling van de speed pedelec helm hebben we de EN 1078 norm als uitgangspunt gebruikt. 

· Onduidelijk is of alle helmen die verkocht worden in de EU ook daadwerkelijk aan de norm voldoen. We kunnen de RAI vragen wat hun inschatting is. 

· We kunnen de RAI ook vragen wat hun inschatting is van de kwaliteit van de EN 1078 norm. 







3. Tachograaf

· RAI is benieuwd naar de stand van zaken. 



		· Vanaf 15 juni 2019 moeten alle nieuwe voertuigen die onderworpen zijn aan de tachograafplicht, uitgerust worden met een slimme tachograaf. 

· De RAI is bezorgd of alles voor 15 juni 2019 klaar is en geeft aan dat verschillende voertuigfabrikanten hierdoor in de problemen kunnen komen. 

· Naar aanleiding van verzoeken van o.a. de RAI Vereniging hebben we, zoals ook eerder besproken, de mogelijkheden bekeken die de introductie van de slimme tachograaf makkelijker maken en de zorgen van de sector kunnen wegnemen. 

· Helaas moeten we constateren dat er op Europees en nationaal niveau geen maatregelen meer getroffen kunnen worden. 

· De introductie zal niet worden uitgesteld en er komt geen restantvoorraadregeling. 

· Aan de kant van de overheid en de KIWA verloopt alles verder volgens schema. 







4. Bijzondere bromfietsen

· RAI wil het hebben over de volgende stappen en mogelijke samenwerking. 



		· IenW werkt nu aan een tussentijds aangepast toelatingskader. Dat gaat in februari naar de TK. 

· Inmiddels hebben we ook al met verschillende fabrikanten gesproken. 

· Focus van de aanpassingen op de korte termijn ligt op de technische eisen, de procedure en het organiseren van toezicht op de conformity of production. 

· RAI was zelf met een inventarisatie bezig. Uit het verslag van november 2018: Bij RAI is men ook begonnen met een inventarisatie van wat er allemaal is aan verschillende voertuigen en welke eisen gelden. De RAI zou het fijn vinden om hun document t.z.t. aan IenW voor te leggen. Stap 2 is vervolgens het in kaart brengen van de wensen. 

· We kunnen de RAI vragen hoe het met de inventarisatie staat. Zijn daar nog nuttige punten uit voortgekomen?

· SWOV adviseert dat toelating (zowel korte als lange termijn) moet worden voorafgegaan door publieke voorlichting over komst nieuwe voertuig en verkeersregels. Zou de RAI op dit punt ook een rol kunnen spelen?

· De TK heeft verzocht om een Europees kader voor LEV’s. Ziet de RAI mogelijkheden om ons te ondersteunen bij onze inspanningen om dat voor mekaar te krijgen (voor zover de RAI hier ook achter staat)?







5. Opslag batterijen/accu’s

· RAI wil graag een korte update geven van de initiatieven binnen de RAI Vereniging op dit vlak. 

· We kunnen de update van de RAI aanhoren. 



6. Klimaatakkoord

· RAI is benieuwd naar de volgende stappen en zal iets vertellen over de positie van de RAI Vereniging. 



		Algemeen:

· De volgende stappen zijn nog niet bekend. 

· De rol van de diverse stakeholders is ook nog niet bekend, mogelijk wordt de mobiliteitstafel nog in één of andere vorm doorgezet. 

· Dit is ook afhankelijk van verloop van het debat over het Klimaatakkoord in de TK (dat op 5 februari van 16:15 tot 23:00 uur gepland is).  



Over de verkenning van andere vormen van bekostiging mobiliteit:

· In het concept Klimaatakkoord is opgenomen dat de Rijksoverheid in 2019 een verkenning zal doen over hoe de autobelastingen op termijn anders vormgegeven kunnen worden. 

· Op dit moment wordt gekeken hoe het kabinet hier invulling aangeeft, daar is nu nog weinig over te zeggen. 



Voor jou als achtergrond, niet voor het PO:

· Er heeft een verkennend gesprek plaats gevonden tussen IenW (DuMo en WV) en FIN over de verkenning. Op dit moment staan alle mogelijke vragen nog open. 

· IenW en FIN maken gezamenlijk een plan van aanpak met duidelijke keuzes (DuMo maakt een eerste opzet). FIN vult vervolgens aan. 

· Een volgend gesprek vindt plaats op 18 februari. 







7. Snorfietshelm



		· In het AO Verkeersveiligheid van 13 december jl. is de minister verzocht om de TK te informeren over het proces richting een helmplicht voor snorfietsen. Recent is ook de motie Von Martels aangenomen die de regering verzoekt om de Kamer spoedig een wetsvoorstel voor te leggen. 

· IenW werkt nu aan een brief om de Kamer te informeren over de planning hiervoor. In de brief schetst de minister hoe zij het proces voor zich ziet. 

· RAI wil graag een actieve rol in de effectbepaling voor de snorfietshelm. Daarbij gaat het bijvoorbeeld over de opbrengst voor verkeersveiligheid en verschuivingseffecten naar de elektrische fiets of bromfiets.  

· Bij de effectbepaling gaat het niet om meningen en standpunten, maar om feiten en inschattingen. 

· We kunnen de RAI vragen:

· [bookmark: _GoBack]Welke feiten en kennis hebben ze op dit dossier?

· Kunnen ze bestaande relevante rapporten e.d. overleggen?

· Wellicht hebben ze zelfs onderzoeken gedaan naar een helmplicht?

· Kennen ze onderzoeksinstellingen die de vragen rondom de effecten kunnen beantwoorden?

· Je kan verder aangeven dat RAI – net als alle andere partijen – bij de internetconsultatie van het wetsvoorstel een zienswijze kan indienen. 







8. Rondvraag en sluiting
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Algemeen: De stukjes annotatie volgen per onderwerp in de tekstvakken. Achter 
de pijltjes () staan concrete bespreekpunten/vragen.  

1. Ingekomen stukken en mededelingen

2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 18-12-2018
• Geen opmerkingen van onze kant.

3.  | IenW

•
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4. SPV | BOVAG 
• BOVAG heeft geen specifieke bespreekpunten aangegeven.  
 
Voor de implementatie van het SPV is de oprichting van het kennisnetwerk 
‘verkeersveiligheid’ en een aantal LAP-maatregelen voor BOVAG vooral van 
belang. Over het kennisnetwerk: 
• SWOV en CROW richten zich op een kennisnetwerk verkeersveiligheid 

(2019 – 2025).  
• Voor de zomer worden er provinciale bijeenkomsten voor gemeenten en 

provincies georganiseerd met als doel gemeenten en provincies te 
informeren over het SPV en een start te maken met de regionale 
risicoanalyses.  

• Tevens wordt een helpdesk en website ingericht voor vragen van 
professionals over verkeersveiligheid.  

• Verder komt er een ‘toolkit’ met factsheets, goede praktijkvoorbeelden en 
handreikingen voor aanpakken rondom inhoudelijke thema’s zoals 
onervaren bestuurders.  

• Het is de bedoeling dat het kennisnetwerk ook kennis gaat ontwikkelen, 
verzamelen en verspreiden die ook nuttig is voor de achterban van de 
BOVAG.  

• Bijvoorbeeld om acties van BOVAG rondom de onderstaande LAP-
maatregelen te ondersteunen. En ook om goede voorbeelden op te halen 
bij de aangesloten ondernemers.  

 We willen BOVAG daarom graag laten aansluiten bij het kennisnetwerk. 
Voorstel is om hierover - samen met CROW en SWOV - een aparte 
afspraak plannen.  

 
Bij een aantal LAP maatregelen staat de BOVAG expliciet benoemd: 
•  
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• Maatregel 11. Verbeteren van kwaliteitsnormen voor fietshelmen en 
stimuleren helmgebruik kinderen en ouderen: “Zodra norm beschikbaar is 
stimuleren oa BOVAG de fietshelm”.   

 Vraag: Wil BOVAG - vooruitlopend op kwaliteitsnorm fietshelmen -  zich al 
inzetten voor helmgebruik kinderen en ouderen? 

•  
 

 
   

  
  

  
  

  
 
  

 
  

 
  

  
 

 
 
  

 

 
  

 
5. Snorfiets & helmplicht | BOVAG 
• Hoe ziet het wetgevingstraject (voorbereidingstijd en overgangsperiode) 

eruit? Wordt het een AMvB? En komt er een internetconsultatie? 
 
• De Tweede Kamer is onlangs middels een brief geïnformeerd over de 

planning van het wetstraject.  
• Het invoeren van een helmplicht voor de snorfiets vergt een wijziging van 

het Reglement verkeersregels en verkeerstekens 1990 (RVV 1990). Dit is 
inderdaad een AMvB.  

• Als onderdeel van een zorgvuldig wetgevingsproces worden eerst de te 
verwachten (neven)effecten van de maatregel in kaart worden gebracht.  

• Hierbij gaat het bijvoorbeeld over verschuivingseffecten. Kiezen 
snorfietsers straks voor een ander vervoersmiddel? Wat heeft die 
verschuiving voor gevolg op verkeersveiligheid?  

• Maar ook: is te onderbouwen waarom een verplichte helmplicht wel gaat 
gelden voor de snorfiets maar niet voor vervoersmiddelen met een 
vergelijkbare snelheid? En is de maatregel te handhaven? 

• Deze onderzoeken en de bijbehorende interdepartementale afstemming 
zijn naar verwachting dit najaar afgerond.  
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• Vervolgens zal er een internetconsultatie plaatsvinden en zal het 
ontwerpbesluit, na akkoord van de MR, aan de Tweede en Eerste Kamer 
worden aangeboden.  

• Daarna zal de Raad van State worden gevraagd om een advies. Uitgaande 
van een positief dictum zal het besluit tenslotte worden gepubliceerd in het 
Staatsblad.  

• Er moet rekening worden gehouden met een redelijke overgangsperiode 
(o.a. voor voorlichting). Hoe lang deze periode precies dient te worden, is 
op dit moment nog niet te overzien.  
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8. Rondvraag 
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Betreft Verslag PO BOVAG-IenW 
Vergaderdatum en -tijd 18 december 2018 10:15 uur 
Vergaderplaats Den Haag, Ministerie van IenW 
Deelnemers  en  (BOVAG);  

 (vervangt Ruth Clabbers) en  
 (IenW) 

1. Ingekomen stukken en mededelingen
-  vervangt Ruth, i.v.m. een spoedoverleg over .
-  stelt zichzelf kort voor. Hij zit nu twee maanden op deze functie en zal

voortaan fungeren als eerste aanspreekpunt voor BOVAG.
-

-  geeft aan dat zij haar functie als afdelingshoofd vanaf 1 januari a.s.
overdraagt aan .  is al bekend bij de BOVAG
vanuit haar huidige rol bij .  blijft voorlopig nog binnen de
afdeling en zal gaan rondkijken naar een andere plek.

-

2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 23-10-2018
- Geen punten.
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- BOVAG ziet de snorfiets als een bijzondere categorie. Er zijn verschillende 

doelgroepen, ook groepen die niet kunnen fietsen. Daarom goed om die 
categorie zo lang mogelijk in stand te houden. Met helmplicht (zeker in de 
vorm van een integraalhelm) zou je die categorie de nek omdraaien.  

- Op verzoek van de Tweede Kamer gaat IenW nu kijken of een verplichting 
wenselijk is. De Kamer wil hier graag vlug een brief over.  

- De speedpedelec helm voldoet wel. Het stimuleren van goede helmen is 
volgens de minister ook logisch. We gaan geen brede campagne starten 
zonder zekerheid te hebben dat de helmen op orde zijn. De speedpedelec 
helm is eerst nationaal ontwikkeld en dit wordt nu overgenomen door Europa. 
NEN en CEN normen zeggen wel iets over veiligheid. Route met speedpedelec 
kan dienen als voorbeeld.  
 

6. Speed Pedelec onderzoek CROW (BOVAG) 
- Er is een conceptrapport met richtingen/scenario’s. De BOVAG heeft nu ook 

een paar conclusies gezien.  
-  geeft aan dat we eerst het rapport moeten afwachten. Vervolgens 

kunnen we kijken naar een mogelijk vervolg.   
-  is hierbij in principe aanspreekpunt. Hopelijk kan op termijn 

de nieuwe vacature hier iets betekenen.  
- Overheden willen vrijheid, maar er wordt ook gevraagd naar eenduidigheid. 

Het is de driehoek van veiligheid – eenduidigheid – vrijheid. Uiteindelijk 
kijken wat daar een goede balans is.  

- BOVAG heeft CROW signalen doorgegeven dat mensen zich met een 
speedpedelc onveilig voelen op de weg.   
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10. Rondvraag 
- Het gesprek tussen voorzitter BOVAG en de minister is verplaatst naar 7 

februari.  en  stemmen t.z.t. even de onderwerpen die besproken 
gaan worden af.  
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Koninklijke RAI Vereniging
Europaplein 6
1078 GZ Amsterdam
www.raivereniging.nl

Van:  - DGMo
Aan: Clabbers, R.W.C. (Ruth) - BSK;  - DGB;  - BSK; 

 - DGMO;  - BSK;  - DGB; 
- CEND-DBO;  - DGMO

Onderwerp: FW: Position paper RAI AO Verkeersveiligheid 12 juni
Datum: dinsdag 11 juni 2019 15:11:00
Bijlagen: image003.png
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Position paper AO Verkeersveiligheid 12 juni 19.pdf
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Ter info

Van:  < @raivereniging.nl> 
Verzonden: dinsdag 11 juni 2019 15:07
Aan:  - DGMo < @minienw.nl>
Onderwerp: Position paper AO Verkeersveiligheid 12 juni 19.pptx

Beste 

Op verzoek van  stuur ik je bijgaand het position paper dat we de Kamer hebben gestuurd
voorafgaand aan het AO Verkeersveiligheid.

Met vriendelijke groet,

Public Affairs adviseur

Tel.: +31 (0)6 
E-mail: @raivereniging.nl
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POSITION PAPER


Koninklijke RAI Vereniging Europaplein 6
1078 GZ  Amsterdam


Postbus 74800
1070 DM  Amsterdam


VERKEERSVEILIGHEID 


RAI Vereniging zet zich in om het aantal verkeersslachtoffers terug te dringen en focust daarbij 


op de veiligheid in en rondom voertuigen. RAI Vereniging is onder meer ondertekenaar van het 


ADAS convenant, partner van de Verkeersveiligheidscoalitie en van het educatieve 


basisschoolprogramma Veilig op weg (over de dode hoek). RAI Vereniging was ook nauw 


betrokken bij totstandkoming van het Strategisch Plan Verkeersveiligheid van IenW. Vorig jaar 


werd onder regie van RAI Vereniging de European Road Safety Pledge ondertekend door 


Europese koepels FIA (automobilisten), ACEA (autoproducenten) en CLEPA (toeleveranciers) en 


overhandigd aan Eurocommissaris Bulc. 


Opgesteld voor het AO Wegverkeer en verkeersveiligheid, 13 juni 2019


ALGEMEEN
Mede vanwege het streven naar emissieloze stadslogistiek komen er steeds meer innovatieve 


voertuigen bij, die vaak een plek moeten vinden op het fietspad. Dit is op zichzelf een positieve 


ontwikkeling. Innovatie mag echter nooit ten koste gaan van de verkeersveiligheid van 


bestuurders en medeweggebruikers. Om antwoord te geven op deze problematiek is een nieuw 


en toekomstbestendig systeem nodig, waarin de verschillende voertuigen beter kunnen worden 


ingedeeld in categorieën. Dit systeem moet zodanig ingericht worden dat niet alleen de 


voertuigen die nu op de weg zijn hiermee beter op elkaar afgestemd worden, maar ook dat 


toekomstige nieuwe vervoermiddelen ingepast kunnen worden. Dan is voortaan bij elke nieuwe 


productontwikkeling duidelijk wat de gebruikseisen zijn en dat is prettig voor zowel voor de 


overheden als de productontwikkelaars. RAI Vereniging start een project om te onderzoeken hoe 


zo’n nieuw systeem eruit zou kunnen zien.


FIETS 
Kwalitatief hoogwaardige fietsverlichting is nodig om als fietser goed zichtbaar te zijn, en 


zichtbaarheid is een basisvoorwaarde voor verkeersveiligheid. De huidige wettelijke eisen aan 


fietsverlichting zijn minimaal. RAI Vereniging blijft voorstander van verregaande wettelijke eisen op dit 


vlak. Het RAI Keurmerk Fietsverlichting www.keurmerkfietsverlichting.nl staat voor goede 


zichtbaarheid. Het feit dát het keurmerk bestaat is echter nog niet voldoende; dit zal voornamelijk 


relevant zijn voor consumenten die tóch al heel bewust met verkeersveiligheid bezig zijn. Andere 


consumenten kunnen te snel denken dat wat wettelijk is toegestaan ook wel veilig zal zijn. RAI 


Vereniging is voorstander van een verbod op het actieve handheld gebruik van de telefoon (bellen of 


appen met de telefoon in de hand). Het passieve gebruik van de smartphone in een houder op het 


fietsstuur, bijvoorbeeld in de vorm van een navigatiesysteem, moet juist wel toegestaan blijven.



http://www.keurmerkfietsverlichting.nl/
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MOTOREN 
RAI Vereniging zet dit jaar de online campagne ‘De slimme rijder is een motorrijder’ voort. Motorrijders 


vormen een kwetsbare groep verkeersdeelnemers. Een slimme rijder is ook een veilige rijder. De 


campagne speelt daarom ook in op dit aspect. Om actief bij te dragen aan de verkeersveiligheid van 


motorrijders is RAI Vereniging al jaren deelnemer van het Motorplatform. Dit brede 


samenwerkingsverband, onder regie van IenW, heeft samengewerkt aan haar tweede veiligheidsplan 


voor motorrijders, dat inmiddels een plaats heeft gekregen in de SPV. RAI Vereniging is verheugd dat 


de veiligheid van motorrijders een belangrijk aandachtpunt is voor het ministerie van IenW en zelfs de 


minister persoonlijk. Motoren beschikken overigens steeds vaker over veiligheidsbevorderende 


rijtaakondersteuning (ADAS), net zoals personenauto’s en trucks.


HELMPLICHT SNORFIETS 
RAI vereniging ziet geen aanleiding om een helmplicht in te voeren voor snorfietsers die zich houden 


aan de maximumsnelheid van 25 km per uur. Om te voorkomen dat snorfietsers sneller rijden is een 


robuuste aanpak van opvoeren nodig, bijvoorbeeld met een verbod om (mee te werken aan) opvoeren 


én met meer bekendheid bij de consument over de gevolgen voor zijn veiligheid als de snelheid hoger 


is dan het voertuig of de berijder aankan, verzekeringsdekking en de garantie van het voertuig. Een 


helm beschermt de drager overigens uitsluitend tegen hoofdletsel; botbreuken of erger zijn er niet mee 


te voorkomen. Een helm beschermt ook niet 100% tegen een hersenschudding. Geen helm hoeven 


dragen is dé aantrekkingskracht van de snorfiets. Een helmplicht kan de snorfietser doen besluiten 


over te stappen op een ander voertuig, mogelijk een voertuig met een groter risico op ongevallen. Ook 


kan het dragen van een helm door het gevoel van goed beschermd zijn overmoedig en riskant gedrag 


uitlokken, dus juist meer kans op ongevallen. Tot slot zet een helmplicht voor de snorfiets de deur 


open naar een helmplicht voor alle voertuigen die maximaal 25 km per uur mogen rijden, inclusief de e-


bike die veel potentie heeft als duurzame oplossing voor woon-werkverkeer. 


SNORFIETS OP DE RIJBAAN
RAI Vereniging accepteert dat steden deze maatregel mogen invoeren, maar blijft zich zorgen maken 


over de veiligheid van de snorfietsers, vooral vanwege het snelheidsverschil tussen autoverkeer en 


snorfiets. Straten waar snorfietsen op de rijbaan worden verplaatst zijn bijna zonder uitzondering 50 


km wegen, terwijl snorfietsen maximaal 25 km per uur mogen rijden. De maatregel lijkt vooral 


gebaseerd op de veronderstelling dat snorfietsers allemaal zijn opgevoerd en dat het met dat 


snelheidsverschil dus wel meevalt. Dit is een verkeerd signaal en kan zelfs worden ervaren als 


gedogen van opvoeren. Voor snorfietsers die zich op de Amsterdamse rijbaan door het te grote 


snelheidsverschil onveilig voelen en zou (veilig!) omkeuren van hun snorfiers naar een bromfiets veel 


laagdrempeliger moeten worden: goedkoper en op meer locaties mogelijk. Evaluatie van het 


Amsterdamse experiment is van groot belang, inclusief verschuivingseffecten: komen er meer 


brommers, of e-bikes? En meer brommer- of e-bikeslachtoffers? De minister noemt de situatie in 


Amsterdam een experiment en dat is het feitelijk ook. Temeer reden om andere steden te laten 


wachten met invoering totdat de evaluatie in Amsterdam onomwonden bewijst dat de 


verkeersveiligheid, ínclusief die van (voormalig) snorfietsers, daadwerkelijk is gebaat bij de maatregel.
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PERSONENAUTO’S
Consumenten weten vaak niet welke rijtaakhulpsystemen (ADAS) in hun auto aanwezig zijn, en soms 


gebruiken ze die verkeerd. Om dit te verbeteren ondertekenden het ministerie van Infrastructuur en 


Waterstaat, RAI Vereniging, ANWB, BOVAG, FOCWA en diverse marktpartijen (in totaal 40) op de eerste 


dag van het congres ITS Europe (3 t/m 6 juni) het ADAS-convenant. Tijdens dit ITS congres laten leden 


van RAI Vereniging ook in de praktijk zien wat de toegevoegde waarde is van ADAS, welke 


verwachtingen bestuurders ervan mogen hebben en hoe ADAS op de juiste manier gebruikt worden. 


Het convenant heeft als doelstelling om binnen drie jaar te komen tot 20% verhoging van het veilig 


gebruik van ADAS. ADAS die een bewezen bijdrage leveren aan de verkeersveiligheid zouden volgens 


de ADAS-alliantie Europees verplicht moeten worden. Naast verkeersveiligheid kunnen ADAS ook een 


waardevolle bijdrage leveren aan duurzaamheid en doorstroming.


Verkeersveiligheid is niet alleen voor RAI Vereniging één van de prioriteiten. Ook bij ACEA, de Europese 


koepel van autoproducenten, staat het thema hoog op de agenda. Die organisatie heeft onlangs een 


speciale website gelanceerd over alle aspecten van verkeersveiligheid: www.RoadSafetyFacts.eu . 


Deze website bevat onder meer veel leerzame infographics en heldere en eenvoudige antwoorden op 


veelgestelde vragen, zoals over het verschil tussen actieve en passieve veiligheidssystemen en gebruik 


van data ter bevordering van de verkeersveiligheid. 



http://www.roadsafetyfacts.eu/






Van:
Aan:  - DGMo
Cc:
Onderwerp: inbreng BOVAG t.b.v AO Verkeersveiligheid d.d. 2019
Datum: woensdag 12 juni 2019 09:25:42
Bijlagen: image001.png

190523 Inbreng BOVAG AO Verkeersveiligheid 13 juni 2019.pdf

Goedemorgen  op verzoek van mijn collega, , tref je in de bijlage aan
de inbreng van BOVAG ten behoeve van het Algemeen Overleg Verkeersveiligheid op 13 juni
2019.

De inbreng is verstuurd aan de vaste commissie voor Infrastructuur en Waterstaat.

Met vriendelijke groet,

team public affairs en onderzoek

BOVAG Postbus 1100
3980 DC Bunnik
www.bovag.nl | +3130  | @bovag.nl

*********************************************** 
Dit bericht is uitsluitend bestemd voor de geadresseerde(n). 
Indien u het bericht bij vergissing ontving, dan verzoeken 
wij u de zender hiervan in kennis te stellen, het bericht 
te vernietigen, de inhoud niet te gebruiken en het bericht 
niet verder te verspreiden. Het bericht - dat overigens met 
zorg is samengesteld, maar waar verder geen rechten aan 
kunnen worden ontleend - kan namelijk vertrouwelijke 
informatie bevatten. 
***********************************************
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Tweede Kamer der Staten-Generaal 
Leden van de Vaste Kamercommissie Infrastructuur en Waterstaat 
 
 
Bunnik, 21 mei 2019 
 
Betreft: Inbreng BOVAG AO Verkeersveiligheid 13 juni 2019 
   
 
Geachte leden van de Vaste Kamercommissie Infrastructuur en Waterstaat,  
 
Op 13 juni aanstaande vergadert uw Kamer over verkeersveiligheid. Met dit schrijven vragen wij 
namens BOVAG uw aandacht voor een aantal  belangrijke punten. Wij zijn altijd bereid onze 
standpunten toe te lichten. Bij vragen kunt u contact opnemen met algemeen directeur Peter Niesink 
via peterniesink@bovag.nl, 06-53863102. 
 
Planning ontwerpbesluit helmplicht snorfiets 
Uw Kamer heeft in december 2018 gestemd voor de motie Von Martels c.s. (29398-652) die de 
minister oproept een helmplicht voor de snorfiets in te voeren. BOVAG is geen voorstander van een 
helmplicht voor snorfietsers en benadrukt dat zorgvuldigheid bij de invoering van een eventuele 
helmplicht geboden is. Het dragen van een helm zorgt er immers niet voor dat snorfietsrijders 
zachter gaan rijden of een andere keuze maken voor hun plek op de weg. In andere woorden: een 
helm voorkomt geen ongevallen.  
Tegelijkertijd zullen wij de uitkomsten van het lopende onderzoek met betrekking tot een mogelijke 
helmplicht met interesse volgen. Mocht de helmplicht worden ingevoerd, dan benadrukt BOVAG het 
belang van een passende helm voor snorfietsbestuurders die is afgestemd op de lage snelheid van 
het voertuig en de juiste bescherming van de berijder bij een eventueel ongeval, zodat typische 
verwondingen kunnen worden tegengegaan. Ten slotte vraagt BOVAG om een ruime 
overgangsperiode bij eventuele invoering van een snorfietshelmplicht, omdat snorfietsberijders in 
staat moeten worden gesteld om een helm aan te schaffen. Deze helmen moeten tevens in 
voldoende mate beschikbaar zijn. 
 
Opvoeren van E-bikes  
BOVAG heeft kennisgenomen van de berichtgeving rond het opvoeren van e-bikes. Dit is wat BOVAG 
betreft zeer onwenselijk vanuit het oogpunt van de verkeersveiligheid. BOVAG zal zelf aan haar leden 
een krachtig signaal afgeven dat het opvoeren van e-bikes onacceptabel is en dat dit bij constatering 
kan leiden tot intrekking van het BOVAG-lidmaatschap. Wij zouden echter ook graag zien dat er 
handhaving op het opvoeren van e-bikes wordt geïntroduceerd, bijvoorbeeld via mobiele controles 
door middel van uitlezen. Zo beseffen consumenten dat het opvoeren van e-bikes strafbaar en 
risicovol is en kan de vraag naar opvoeren worden tegengegaan. 
 
APK buitenland 
Recent werden wij verrast door onderdelen in het conceptwetsvoorstel ‘Wet Acceptatie 
Buitenlandse APK’ dat het mogelijk moet maken om voertuigen met een Nederlands kenteken in een 
andere EU-lidstaat aan een periodieke keuring te kunnen onderwerpen. BOVAG stelt dat áls 
grensoverschrijdend APK-keuren mogelijk wordt, dit alleen op basis van wederkerigheid tot stand 
kan komen en anders niet. Bovendien zouden vanuit het oogpunt van verkeersveiligheid de 
Nederlandse APK-normen en de bijbehorende handhaving bij een keuring van een Nederlands 
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voertuig in het buitenland gehanteerd moeten worden, zodat er geen verslechtering van de 
verkeersveiligheid kan optreden. BOVAG heeft het ministerie opgeroepen om voor het vervolg van 
dit wetsvoorstel vooral de samenwerking op te zoeken met relevante brancheorganisaties en 
consumentenorganisaties voor een aangepast wetsvoorstel. Wij hopen dat u hier bij behandeling in 
de Tweede Kamer scherp op kunt zijn.  
 
 
 


 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
CC: Leden van de Vaste Kamercommissie Justitie en Veiligheid  


 
 
Met vriendelijke groet, 
 
BOVAG   
 
 
 


 
 
 
Bertho Eckhardt 
Algemeen voorzitter 
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Tweede Kamer der Staten-Generaal 
Leden van de Vaste Kamercommissie Infrastructuur en Waterstaat 

Bunnik, 21 mei 2019 

Betreft: Inbreng BOVAG AO Verkeersveiligheid 13 juni 2019 

Geachte leden van de Vaste Kamercommissie Infrastructuur en Waterstaat, 

Op 13 juni aanstaande vergadert uw Kamer over verkeersveiligheid. Met dit schrijven vragen wij 
namens BOVAG uw aandacht voor een aantal  belangrijke punten. Wij zijn altijd bereid onze 
standpunten toe te lichten. Bij vragen kunt u contact opnemen met algemeen directeur  
via @bovag.nl, 06- . 

Planning ontwerpbesluit helmplicht snorfiets 
Uw Kamer heeft in december 2018 gestemd voor de motie Von Martels c.s. (29398-652) die de 
minister oproept een helmplicht voor de snorfiets in te voeren. BOVAG is geen voorstander van een 
helmplicht voor snorfietsers en benadrukt dat zorgvuldigheid bij de invoering van een eventuele 
helmplicht geboden is. Het dragen van een helm zorgt er immers niet voor dat snorfietsrijders 
zachter gaan rijden of een andere keuze maken voor hun plek op de weg. In andere woorden: een 
helm voorkomt geen ongevallen.  
Tegelijkertijd zullen wij de uitkomsten van het lopende onderzoek met betrekking tot een mogelijke 
helmplicht met interesse volgen. Mocht de helmplicht worden ingevoerd, dan benadrukt BOVAG het 
belang van een passende helm voor snorfietsbestuurders die is afgestemd op de lage snelheid van 
het voertuig en de juiste bescherming van de berijder bij een eventueel ongeval, zodat typische 
verwondingen kunnen worden tegengegaan. Ten slotte vraagt BOVAG om een ruime 
overgangsperiode bij eventuele invoering van een snorfietshelmplicht, omdat snorfietsberijders in 
staat moeten worden gesteld om een helm aan te schaffen. Deze helmen moeten tevens in 
voldoende mate beschikbaar zijn. 
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CC: Leden van de Vaste Kamercommissie Justitie en Veiligheid  

 
 
Met vriendelijke groet, 
 
BOVAG   
 
 

 

 
 

Algemeen voorzitter 
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Van:  - DGMo
Aan:  - DGB;  - DGB;  - DGB; 

 - DGB
Cc:  - BSK;  - DGB;  - DGMO; 

 - DGMo
Onderwerp: FW: Voorstel agenda PO I&W DGMo - BOVAG 17 juli a.s.
Datum: vrijdag 12 juli 2019 09:45:00
Bijlagen: 2019-04-03 Conceptverslag PO BOVAG - I&W (DGMo).docx

2019-07-17 agenda po IW-BOVAG.docx
beantwoording-kamervraag-van-het-lid-r-j-dijkstra-vvd-algemene-voorwaarden-en-verzekering-rijscholen-
niet-altijd-op-orde.pdf

Ha allen,

Zie bijgevoegd de agenda voor het PO van 17 juli a.s. tussen Ruth en BOVAG. Even per
agendapunt uitgesplitst:

1. Ingekomen stukken en mededelingen
2. Naar aanleiding van het verslag van 03-04-2019 à punt over de rondetafel heb ik al

voldoende over ontvangen
3.   
4. Verkeersveiligheid

a. Snorfiets à 
b.   

  
  

Kunnen jullie het liefst vandaag, maar anders uiterlijk maandag een stukje annotatie bij
 en mij aanleveren? Dan maken wij er één stuk van voor Ruth.

Dank alvast!

Groeten, 

Van:  < @bovag.nl> 
Verzonden: donderdag 11 juli 2019 17:14
Aan:  - DGMo < @minienw.nl>; 
< @bovag.nl>
CC:  < @bovag.nl>
Onderwerp: Voorstel agenda PO I&W DGMo - BOVAG 17 juli a.s.

Beste 

Zoals vanmiddag besproken, ontvang je hierbij ons voorstel voor de PO-agenda van volgende
week.

Met vriendelijke groet,

Specialist Milieu en Veiligheid 

BOVAG
Postbus 1100
3980 DC Bunnik
www.bovag.nl

+313  | @bovag.nl
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1. Ingekomen stukken en mededelingen

· BOVAG geeft aan dat het klimaatakkoord veel aandacht vraagt, draagvlak is punt van zorg. Gaat dan met name over 100% elektrisch in 2030. Iedereen onderschrijft 100% in 2050, maar wel met realistisch ingroeipad. 

· IenW meldt dat binnenkort een brief wordt verzonden in het kader van Code 95. Er wordt nu eerst nog even gekeken hoe het behapbaar kan worden gehouden voor het CBR. 

· BOVAG ziet de nascholing bij Code 95 als aandachtspunt. Die is nu vrij ongericht, met een grote mate van vrijheid voor de chauffeurs. BOVAG stelt voor om dat komende jaren meer gericht te maken, door er een paar thema’s in te verwerken (zoals lading, rijvaardigheid, ADAS, verkeersveiligheid) en hier dan een beetje op te sturen. Bijvoorbeeld door de eis te stellen dat iemand tenminste drie verschillende blokken moet volgen. 



2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 18-12-2018

· BOVAG vraagt hoe IenW nu aankijkt tegen het CROW onderzoek over de plek op de weg van de speed-pedelec. CROW stelt een pilot voor om wegbeheerders hiermee te laten experimenteren. Vraag van BOVAG is hoe IenW hier tegen aankijkt. 



3. ADAS | IenW

· BOVAG heeft onderzoek gedaan naar de ontwikkeling van ADAS systemen. Je ziet het steeds meer. Het onderzoek zal met IenW worden gedeeld. 

· Het tweede deel is een consumentenonderzoek: wat verwacht de consument? Conclusie is: betere informatie, betere instructieboekjes, goede informatie in showroom of bij aflevering van de auto. 

· BOVAG gaat dit nu met behulp van een tweede onderzoek vertalen naar handelingsperspectief voor hun leden. Dit is naar verwachting voor de zomer gereed. Hierbij trekt BOVAG waarschijnlijk samen op met ANWB en Universiteit Twente. Doel is een moderne autoverkoper die ook voor dit soort zaken aandacht heeft. Uitkomsten van dit onderdeel van het onderzoek zullen met IenW worden gedeeld. 

· Ook fabrikanten zijn bezig om beter informatie te geven. Nu hebben soortgelijke systemen per automerk verschillende namen. Verwachting is dat dat niet op korte termijn kan worden opgelost. Eventueel kan dit meer worden gestandaardiseerd met behulp van Europese wetgeving. 

· BOVAG zal aanwezig zijn bij de ondertekening van ADAS convenant. Voorzitter BOVAG is erbij. 

· Wat betreft deelname aan slimonderweg.nl is BOVAG er nog niet uit. BOVAG snapt het idee van een community, maar wil hier ook graag de eigen site gebruiken onder het mom van: er is één merk en dat is BOVAG. Slimonderweg.nl blijft spannend, BOVAG gaat nog kijken of zij hieraan kunnen deelnemen. 



4. SPV | BOVAG

· IenW is samen met SWOV en CROW bezig met het oprichten van een kennisnetwerk verkeersveiligheid. Vraag aan BOVAG is of zij interesse hebben in een gesprek hierover. BOVAG spreekt hier graag over met CROW, SWOV en IenW en stelt voor om ook de RAI Vereniging uit te nodigen. 

· ADAS is wat BOVAG betreft één van de belangrijkste onderdelen van het SPV. 

· Ten aanzien van het stimuleren van de fietshelm bij ouderen en kinderen ziet BOVAG met name meerwaarde bij kinderen. Bij ouderen kan het leiden tot minder fietsen, wat weer een negatief effect is. BOVAG vraagt of het mogelijk zou zijn om een fietshelm bij kinderen verplicht te stellen. IenW zoekt dit uit. Ongevalscijfers bij oudere fietsers blijven echter wel een punt van zorg, spreken we nog verder over. 

· BOVAG besteedt geen specifieke aandacht aan motorrijders en beschermende kleding. Dit is wel onderdeel van de rijlessen en is voor ondernemers ook een extra markt. Christa Grootveld houdt zich bij BOVAG met motoren bezig. Wellicht is hier wel iets voor te organiseren, bijv. door aanwezigheid van de minister bij de motorbeurs en de stand van de BOVAG “try the bike”. Hier kan een link gelegd worden met kleding en houdbaarheidsdatum van helmen. Is iets om volgend jaar te verkennen. 

· Beginnende bestuurder blijft tot 5000 km een risico. IenW vraagt of we hier iets extra’s kunnen doen. BOVAG zit te denken aan two-to-drive. Kunnen we dat niet verplicht stellendaar niet op voortborduren? Heeft enorm positief effect, vooral bij de eerste km’s. BOVAG biedt aan hier een rondetafel over te organiseren, voor de zomer. Doel is dan om invulling te geven aan de LAP-actie rondom de beginnende bestuurder. BOVAG stuurt binnenkort een voorstel. 



5. Snorfiets & helmplicht | BOVAG

· BOVAG heeft de brief over de planning van het wetstraject voor de helmplicht gezien. Vraag is nu: wat is een redelijke overgangstermijn. 

· IenW geeft aan dat dit nog moet worden bezien. We doen nu eerst onderzoek, bijv. naar verschuivingseffect. Op basis van de uitkomsten daarvan wordt de rest van het wetstraject ingezet. Eerst worden de voor- en nadelen in kaart gebracht, ook voor wat betreft het type helm. 

· BOVAG geeft aan voor een passende helm te zijn. Bij een integraalhelm zal een grote groep snorfietsers afhaken. BOVAG zou waarderen als we gedurende het traject kunnen spreken over een passende helm. 



 

6. Wet acceptatie buitenlandse APK | BOVAG

· BOVAG was verrast over het wetsvoorstel en stelt dat de wederkerigheid behouden moet blijven. Het voorstel is slecht voor de verkeersveiligheid. 

· Vooral bij de APK1 zijn volgens BOVAG grote gevolgen te verwachten, daar worden in andere landen vaak lagere eisen gehanteerd. 

· BOVAG is benieuwd welk probleem er met dit wetsvoorstel wordt opgelost. 

· IenW geeft aan dat het wetsvoorstel naar verwachting een lastenverlichting oplevert voor eigenaren van voertuigen die jarenlang niet in Nederland komen. Gelijkblijvende verkeers- en voertuigveiligheid is een belangrijke voorwaarden. 

· Het punt van BOVAG is duidelijk en zal meegenomen worden in het verdere wetstraject.  



7. Digitale tachograaf | BOVAG

· IenW geeft aan dat we waarschijnlijk kunnen beschikken over Kroatische kaarten. Dat zijn er in eerste instantie 300, mogelijk volgt er nog een tweede batch van 300. 

· De tachograaf blijft een prioriteit van de BOVAG. BOVAG vraagt of er een overgangsregeling komt. BOVAG vraagt of I&W al een regeling heeft opgesteld voor kostenverhaal, maar I&W stelt geen partij te zijn in deze discussie als het om kostenverhaal gaat. zal mMogelijk kan KIWA aansprakelijk stellen gesteld worden voor de late levering. 

· IenW geeft aan dat er vanuit het ministerie vooral is gezocht naar een oplossing. 15 mei zijn de kaarten naar verwachting gereed, met 95% zekerheid. 

· TLN zou volgens BOVAG nog drukken op uitstel. IenW geeft aan dat niet verstandig te vinden, ook omdat dit mogelijk de Kroatische oplossing in gevaar kan brengen. BOVAG belt hierover nog met TLN. 

· BOVAG heeft van de RDW te horen gekregen dat hun sanctiemogelijkheden vrij beperkt zijn. Enige sanctie is nu in feite het intrekken van de erkenning. Meer mogelijkheden zouden helpen in dit kader, bijv. administratieve boetes. BOVAG zet een schets van dit vraagstuk op papier om vervolgens nog eens met IenW te bespreken. 



8. Rondvraag

· Een actieve autodealer binnen BOVAG is op zoek naar campagnemateriaal van MONO. Jan brengt Florien in contact met deze dealer. 

· BOVAG zou graag officieel partner worden van MONO, bijv. met een fotomomentje met voorzitter BOVAG. Kunnen we daar iets leuks mee doen? IenW zoekt dit uit. Achteraf: inmiddels is uitgezocht dat BOVAG partner is en dat wij via Maarten Ederveen (I&W) van toegangscodes voor het partnerportaal zullen worden voorzien.

· Vanuit BOVAG speelt ook nog iets op het vlak rondom een tijdelijke vrijstelling van rijbewijs C. BOVAG zet dit nog even op de mail. 
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Aanwezig: Ruth Clabbers, Robbert Verweij (I&W), Peter Niesink en Jan Bessembinders (BOVAG)
 

1. Ingekomen stukken en mededelingen



2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 03-04-2019 (bijlage)

De ronde tafel rond de beginnende bestuurder in juli is afgelast. Wil I&W deze bijeenkomst alsnog organiseren?



3. Rijscholen

a. Aangenomen motie (29398-728) Gijs van Dijk (PvdA) over een lesauto beschikbaar hebben voor het examen | BOVAG

i. Wij zijn benieuwd naar het standpunt van I&W ten aanzien van deze motie. BOVAG stelt zich op het standpunt dat I&W de wet zou moeten aanscherpen en dat het CBR hier een handhavingsfunctie te vervullen heeft (Poortwachter), zodat dergelijke situaties worden voorkómen.

b. Kamervragen over duizenden gedupeerden door het faillissement van de Zoetermeerse verkeersschool Aalbregt | BOVAG

i. De vragen zijn tot op heden (11-7) nog niet beantwoord; wij zijn echter wel benieuwd naar het standpunt van I&W in dezen.

c.  Beantwoording Kamervragen van het lid R.J. Dijkstra (VVD) 'Algemene voorwaarden en verzekering rijscholen niet altijd op orde'

i.    Er lijkt een aantal misverstanden in de beantwoording van deze vragen te staan. Met welke partijen is met betrekking tot de beantwoording overlegd?   



4. Verkeersveiligheid | BOVAG

a. Aangenomen motie (29398-724) Remco Dijkstra (VVD) en Van Brenk (50PLUS) over een evaluatie in Amsterdam over het verplaatsen van snorfietsers naar de rijbaan

i. Hoe pakt I&W deze versnelde evaluatie aan? Wie voert de evaluatie uit (onafhankelijk bureau?) Wie voert de regie: gemeente of Rijk? Wat is het tijdspad?   

b. Aangenomen motie (29398-725) Von Martels (CDA) over het illegaal opvoeren van elektrische fietsen

i. Hoe brengt I&W de omvang van het probleem in kaart en aan welke maatregelen denkt I&W nu al? NB: BOVAG heeft alle websites van leden-fietsdealers gecontroleerd en er zijn slechts 4 dealers van de 721 die opvoeren als dienst op hun website aanbieden. Wij wijzen hen op hun maatschappelijke verantwoordelijkheid.

c. Aangehouden motie (29398-726) Stoffer (SGP) over autoveiligheid fiscaal stimuleren (deze motie (29398-667) is door Kamerlid Stoffer voor de 2e keer ingebracht, maar eerder op 12-02-2019 is deze motie verworpen

i. Deze motie is nu voor de tweede keer niet aangenomen. In het ADAS-convenant staat echter als doelstelling: “Stimuleren aanschaf ADAS: De aanschaf van alleen die ADAS waarvan door een onafhankelijke instantie bewezen is dat die a.   geen negatief effect op verkeersveiligheid én b.   een bewezen positief effect hebben op verkeersveiligheid, duurzaamheid óf doorstroming  wordt gestimuleerd.” Hoe kijkt I&W aan tegen de aangehouden motie in relatie tot deze doelstelling van het ADAS Convenant?


5. APK buitenland | BOVAG 

Wij bespreken graag de voortgang van dit dossier.



6. Rondvraag 
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Agenda periodiek overleg I&W (DGMo)-BOVAG 


Op: 17 juli 2019 om 10.00u  


Te: Den Haag, Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat  


Aanwezig: Ruth Clabbers, Robbert Verweij (I&W), Peter Niesink en Jan Bessembinders (BOVAG) 


  


1. Ingekomen stukken en mededelingen 


 


2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 03-04-2019 (bijlage) 


De ronde tafel rond de beginnende bestuurder in juli is afgelast. Wil I&W deze bijeenkomst 


alsnog organiseren? 


 


3. Rijscholen 


a. Aangenomen motie (29398-728) Gijs van Dijk (PvdA) over een lesauto beschikbaar hebben 


voor het examen | BOVAG 


i. Wij zijn benieuwd naar het standpunt van I&W ten aanzien van deze motie. 


BOVAG stelt zich op het standpunt dat I&W de wet zou moeten aanscherpen en 


dat het CBR hier een handhavingsfunctie te vervullen heeft (Poortwachter), 


zodat dergelijke situaties worden voorkómen. 


b. Kamervragen over duizenden gedupeerden door het faillissement van de Zoetermeerse 


verkeersschool Aalbregt | BOVAG 


i. De vragen zijn tot op heden (11-7) nog niet beantwoord; wij zijn echter wel 


benieuwd naar het standpunt van I&W in dezen. 


c.  Beantwoording Kamervragen van het lid R.J. Dijkstra (VVD) 'Algemene voorwaarden en 


verzekering rijscholen niet altijd op orde' 


i.    Er lijkt een aantal misverstanden in de beantwoording van deze vragen te staan. 


Met welke partijen is met betrekking tot de beantwoording overlegd?    


 


4. Verkeersveiligheid | BOVAG 


a. Aangenomen motie (29398-724) Remco Dijkstra (VVD) en Van Brenk (50PLUS) over een 


evaluatie in Amsterdam over het verplaatsen van snorfietsers naar de rijbaan 


i. Hoe pakt I&W deze versnelde evaluatie aan? Wie voert de evaluatie uit 


(onafhankelijk bureau?) Wie voert de regie: gemeente of Rijk? Wat is het 


tijdspad?    


b. Aangenomen motie (29398-725) Von Martels (CDA) over het illegaal opvoeren van 


elektrische fietsen 


i. Hoe brengt I&W de omvang van het probleem in kaart en aan welke 


maatregelen denkt I&W nu al? NB: BOVAG heeft alle websites van leden-


fietsdealers gecontroleerd en er zijn slechts 4 dealers van de 721 die opvoeren 


als dienst op hun website aanbieden. Wij wijzen hen op hun maatschappelijke 


verantwoordelijkheid. 


c. Aangehouden motie (29398-726) Stoffer (SGP) over autoveiligheid fiscaal stimuleren (deze 


motie (29398-667) is door Kamerlid Stoffer voor de 2


e
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i. Deze motie is nu voor de tweede keer niet aangenomen. In het ADAS-convenant 


staat echter als doelstelling: “Stimuleren aanschaf ADAS: De aanschaf van alleen 


die ADAS waarvan door een onafhankelijke instantie bewezen is dat die a.   geen 


negatief effect op verkeersveiligheid én b.   een bewezen positief effect hebben 


op verkeersveiligheid, duurzaamheid óf doorstroming  wordt gestimuleerd.” Hoe 


kijkt I&W aan tegen de aangehouden motie in relatie tot deze doelstelling van 
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> Retouradres Postbus 20901 2500 EX  Den Haag 


De voorzitter van de Tweede Kamer 


der Staten-Generaal 


Binnenhof 4 


2513 AA  DEN HAAG 


  


Datum 8 juli 2019 


Betreft Beantwoording Kamervraag van het lid R.J. Dijkstra (VVD) 


'Algemene voorwaarden en verzekering rijscholen niet 


altijd op orde' 


  


 


 


Geachte voorzitter, 


Hierbij beantwoord ik de vragen van het lid Dijkstra (VVD) van 16 mei 2019 over 


het bericht ‘Algemene voorwaarden en verzekering rijscholen niet altijd op orde”1. 


 


Vraag 1 


Bent u bekend met artikel van BNR Nieuwsradio en feit dat rijscholen hun 


algemene voorwaarden en verzekeringen niet altijd op orde hebben? 


 


Antwoord 1 


Ja. 


 


Vraag 2 


Is het waar dat er zich situaties voordoen waarbij leerlingen moeten opdraaien 


voor verkeersovertredingen of schade die zij veroorzaken tijdens de rijles, omdat 


de rijschool de zaken niet op orde heeft? 


 


Antwoord 2 


De branchepartijen hebben aangegeven dat zij enkele voorbeelden kennen van 


situaties waarbij leerlingen schade en/of boetes zouden moeten betalen. Het 


betreft hier niet bij hen aangesloten rijscholen.  


 


Vraag 3 


Hoe is het mogelijk dat rijscholen rondrijden met auto’s die niet of onvoldoende 


verzekerd blijken te zijn of niet verzekerd zijn voor inzittenden? Zijn hier cijfers 


van bekend? Zo ja, kunt u dan een overzicht bieden van de laatste drie jaar. 


 


Antwoord 3 


Er zijn bij mij geen rijscholen bekend die lesauto’s inzetten die niet voldoen aan 


minimale basis wettelijke aansprakelijkheid (WA) en dus onverzekerd zijn. Dat is 


een verplichting voor iedere autobezitter.  


                                                
1 https://www.bnr.nl/nieuws/mobiliteit/10377004/algemene-voorwaarden-en-verzekering-


rijscholen-niet-altijd-op-orde 
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Aanvullende verzekeringen, zoals een Casco (All Risk) en de 


inzittendenverzekering zijn niet verplicht en worden niet centraal geregistreerd. Er 


zijn daarover dan ook geen cijfers bekend. 


 


Vraag 4 


Hoort het niet zo te zijn dat brancheorganisaties bij het signaleren van dergelijke 


situaties deze rijscholen direct behoren te verwijderen uit hun ledenbestand? 


Hoeveel en welke brancheorganisaties zijn u bekend? Hoe controleren zij hun 


leden op onder andere verzekeringen, algemene voorwaarden en integer en 


correct handelen? Wat heeft het Rijleskeurmerk voor waarde? Hoe kan een 


leerling vooraf weten aan welke eisen wel of niet is voldaan om dit keurmerk te 


krijgen? Hoe wordt omgegaan met individuele rijscholen die zich niet aan bepaalde 


standaarden houden en op het randje of discutabel opereren? 


 


Antwoord 4 


De brancheorganisaties BOVAG, FAM en VRB hebben allen aangegeven dat ze 


leden jaarlijks controleren op verzekeringen, algemene voorwaarden en integer en 


correct handelen. De leden dienen hun polissen ter inzage te overleggen. Hoewel 


dit nog niet is voorgekomen wordt bij niet voldoen het lid geroyeerd.  


Het Rijleskeurmerk is een particulier vrijwillig initiatief en geeft informatie op hun 


website. Er bestaat geen landelijk verplicht keurmerk voor rijscholen en ook de 


voorwaarden zijn afhankelijk van de individuele rijschool. Elke leerling of ouder 


kan vooraf de individuele voorwaarden van de rijschool opvragen.  


Er is een klein aantal voorbeelden van afwijkende voorwaarden door de branche 


gemeld en door mij doorgezet naar de ACM om mogelijke consumentenmisleiding 


te onderzoeken. Het CBR besteedt in de campagne rijbewijstips aandacht aan het 


kiezen van een goede rijschool en waar deze aan moet voldoen. 


Er zijn wettelijk geen mogelijkheden om individuele rijscholen aan te spreken op 


vastgelegde standaarden die de consument beter kunnen beschermen. Wel 


onderzoek ik in overleg met de branche andere mogelijkheden om dit beter te 


organiseren en zal ik in het beantwoorden van de Kamervragen2, die hierover zijn 


gesteld door lid van Dijk met betrekking tot het faillissement van de rijschool in 


Zoetermeer, nader ingaan op de verschillende scenario’s die ik in overleg met de 


branche zal onderzoeken. 


 


Vraag 5 


Wanneer zijn de eerste resultaten te verwachten waarbij rijscholen die niet aan de 


eisen voldoen hun bevoegdheid wordt ontnomen, nu de Wet Rijonderricht 


Motorrijtuigen (gewijzigd) door de Tweede Kamer is aangenomen? 


 


Antwoord 5 


De Wet Rijonderricht Motorrijtuigen (WRM) regelt dat instructeurs moeten voldoen 


aan de verplichte bijscholing en praktijkbegeleiding. Er worden in de WRM geen 


eisen gesteld aan rijscholen. 


 


Vraag 6 


Hoe staat het met gesprekken met de branche en de voortgang om het kaf van 


het koren te scheiden en de rijschoolbranche op te schonen van lieden die daar 


niet horen? Welke sancties zijn er en welk toezicht is verder mogelijk om 


rijinstructeurs die niet aan de eisen voldoen tijdelijk of definitief uit de branche te 


verwijderen? 


                                                
2 Kamervragen 2018-2019, 2019Z13737. 
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Antwoord 6 


De rijschoolbranche is een vrije sector en niet gebonden aan wettelijke 


vestigingsregels. Mijn Ministerie onderzoekt samen met de branche, het CBR en 


het IBKI de mogelijkheden de kwaliteit van rijscholen te verbeteren en de 


consument (beginnend bestuurder) beter te beschermen. Te denken valt hier aan 


het mogelijk maken van onderdelen van het verbeterplan van de branche 


(BOVAG,  FAM en VRB). Ik heb er vertrouwen in dat het nieuwe educatieve traject 


in de WRM zal bijdragen aan verbetering. Ik ben erg blij dat de branchepartijen 


actief meewerken en samen met mij ervan overtuigd zijn dat een professionele 


rijschoolbranche cruciaal is voor de verkeersveiligheid. Voor de sancties 


aangaande rijinstructeurs wordt verwezen naar het antwoord van vraag 5.  


 


Vraag 7 


Deelt u de mening dat onverzekerd rondrijden onacceptabel is? Op welke manier 


wordt hierop gehandhaafd? Wat zijn de sancties bij onverzekerd rijden en kan er 


preventief ingegrepen worden? 


 


Antwoord 7 


Ja, dat deel ik. 


De sanctie (hechtenis of geldboete) is wettelijk geregeld in de Wet 


Aansprakelijkheid Motorijtuigen (WAM) en wordt in opdracht van het OM door de 


RDW gecontroleerd in het Kentekenregister en door handhaving op straat. In het 


Kentekenregister wordt geen onderscheid gemaakt naar personenauto’s die 


gebruikt worden als lesauto. Dit geldt niet voor de casco (AllRisk) en 


inzittendenverzekering, waar de brancheorganisaties dus een belangrijke rol 


spelen. 


Hoogachtend, 


DE MINISTER VAN INFRASTRUCTUUR EN WATERSTAAT, 


 


 


 


 


drs. C. van Nieuwenhuizen Wijbenga 







*********************************************** 
Dit bericht is uitsluitend bestemd voor de geadresseerde(n). 
Indien u het bericht bij vergissing ontving, dan verzoeken 
wij u de zender hiervan in kennis te stellen, het bericht 
te vernietigen, de inhoud niet te gebruiken en het bericht 
niet verder te verspreiden. Het bericht - dat overigens met 
zorg is samengesteld, maar waar verder geen rechten aan 
kunnen worden ontleend - kan namelijk vertrouwelijke 
informatie bevatten. 
***********************************************
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Betreft PO BOVAG/IenW 
Vergaderdatum en -tijd 3 april 2019 13:00 
Vergaderplaats Den Haag, Ministerie van IenW 
Deelnemers BOVAG: ; IenW: 

Ruth Clabbers,  
 

1. Ingekomen stukken en mededelingen
•

2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 18-12-2018
• BOVAG vraagt hoe IenW nu aankijkt tegen het CROW onderzoek over de plek

op de weg van de speed-pedelec. CROW stelt een pilot voor om
wegbeheerders hiermee te laten experimenteren. Vraag van BOVAG is hoe
IenW hier tegen aankijkt.

3.
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Datum 
4 april 2019 

 

 
  

  
 

 
  

  
  

  
 

 
 

  
 
4. SPV | BOVAG 
•  

 
 

  
   
• Ten aanzien van het stimuleren van de fietshelm bij ouderen en kinderen ziet 

BOVAG met name meerwaarde bij kinderen. Bij ouderen kan het leiden tot 
minder fietsen, wat weer een negatief effect is. BOVAG vraagt of het mogelijk 
zou zijn om een fietshelm bij kinderen verplicht te stellen. IenW zoekt dit uit. 
Ongevalscijfers bij oudere fietsers blijven echter wel een punt van zorg, 
spreken we nog verder over.  

•  
 

 
 

 
 

  
  

 
 

 
 

 
 
5. Snorfiets & helmplicht | BOVAG 
• BOVAG heeft de brief over de planning van het wetstraject voor de helmplicht 

gezien. Vraag is nu: wat is een redelijke overgangstermijn.  
• IenW geeft aan dat dit nog moet worden bezien. We doen nu eerst 

onderzoek, bijv. naar verschuivingseffect. Op basis van de uitkomsten 
daarvan wordt de rest van het wetstraject ingezet. Eerst worden de voor- en 
nadelen in kaart gebracht, ook voor wat betreft het type helm.  

• BOVAG geeft aan voor een passende helm te zijn. Bij een integraalhelm zal 
een grote groep snorfietsers afhaken. BOVAG zou waarderen als we 
gedurende het traject kunnen spreken over een passende helm.  

 
  
6.  
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Bestuurskern 
Dir.Wegen en 
Verkeersveiligheid 
Verkeersveiligheid en 
Wegvervoer 

 
Datum 
4 april 2019 

 

•  
 

  

   
  

 
 

  
   

 
7.  
  

 
  

  
 

 
 

  
  

 
  

  
 

  
  

 
 

 
 

 
8. Rondvraag 
•  
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Agenda periodiek overleg I&W (DGMo)-BOVAG 
Op: 17 juli 2019 om 10.00u  
Te: Den Haag, Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat 

Aanwezig: Ruth Clabbers,  (I&W),  (BOVAG) 

1. Ingekomen stukken en mededelingen

2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 03-04-2019 (bijlage)
 

 

3.

4. Verkeersveiligheid | BOVAG
a. Aangenomen motie (29398-724) Remco Dijkstra (VVD) en Van Brenk (50PLUS) over een

evaluatie in Amsterdam over het verplaatsen van snorfietsers naar de rijbaan
i. Hoe pakt I&W deze versnelde evaluatie aan? Wie voert de evaluatie uit

(onafhankelijk bureau?) Wie voert de regie: gemeente of Rijk? Wat is het
tijdspad?

b. Aangenomen motie (29398-725) Von Martels (CDA) over het illegaal opvoeren van
elektrische fietsen

i. Hoe brengt I&W de omvang van het probleem in kaart en aan welke
maatregelen denkt I&W nu al? NB: BOVAG heeft alle websites van leden-
fietsdealers gecontroleerd en er zijn slechts 4 dealers van de 721 die opvoeren
als dienst op hun website aanbieden. Wij wijzen hen op hun maatschappelijke
verantwoordelijkheid.

c.
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5.   
 

 
6. Rondvraag  

buiten reikwijdte

buiten reikwijdte



Verslag periodiek overleg I&W (DGMo)-BOVAG 
Op: 17 juli 2019 om 10.00u  
Te: Den Haag, Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat  
Aanwezig: Ruth Clabbers,  (I&W),  en  (BOVAG) 

1. Ingekomen stukken en mededelingen
•  vervangt  vandaag.
•

2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 03-04-2019
•
• Actie: I&W plant een nieuwe bijeenkomst in voor September.
•

• Besloten wordt om eerst de ronde tafel te houden en dan verder kijken.

3.

4. Verkeersveiligheid | BOVAG
• Mbt de aangenomen motie (29398-724) Remco Dijkstra (VVD) en Van Brenk (50PLUS)

over een evaluatie in Amsterdam over het verplaatsen van snorfietsers naar de rijbaan:
o Amsterdam voert de evaluatie uit, niet IenW.
o We begrijpen van Amsterdam dat er in oktober-november een eerste

tussenevaluatie beschikbaar komt. Die zal IenW doorzenden aan de TK.
o Na april 2020 (dus 1 jaar na invoering) zal er een tweede evaluatie volgen.
o IenW constateert dat er een bredere discussie moet worden gevoerd over het

toelaten en gebruik van voertuigen en over de plek op de weg. Momenteel
voeren we de discussie per voertuig (generiek helmplicht snorfiets, e-bakfietsen,
opgevoerde e-bikes, speed-pedelec plek, scootmobiel). Dit bredere kader zal
ook met de Kamer worden gedeeld.

o Ruth zal  vragen hoe dit te begeleiden (stuurgroep?). De denkkracht
BOVAG willen we benutten. IenW wil ook een planning hiervoor maken.

o Bovag geeft wel aan dat we in dat bredere kader ook oog moeten hebben voor
de balans duurzaamheid-innovatie, en ook voor zaken zoals de opslag van
accu’s.
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• Mbt aangenomen motie (29398-725) Von Martels (CDA) over het illegaal opvoeren van 
elektrische fietsen: 

o Bovag voelt het probleem en heeft zelf met dealers die opvoeren aanbieden 
contact opgenomen om aan te geven dat dit niet kan en mag. 

o Moment beziet Bovag of in de lidmaatschapseisen het opvoeren van e-bikes als 
reden voor royeren kan worden opgenomen. 

o Het opvoeren lijkt momenteel (te) eenvoudig. 
o Actie: Bovag zal intern bezien of er mogelijkheden zijn om het technisch 

onmogelijk te maken dat e-bikes worden opgevoerd. 
 

•  
 

 
   
  

 
  

  
 

 
  

 
   

 

  

  
 

5.  
  

 
  

 
6. Rondvraag  

•  
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Van:  - DGMo
Aan: Clabbers, R.W.C. (Ruth) - BSK
Cc:  - DGB;  - BSK;  - BSK; 

 - DGB;  - DGB;  - DGMO;  -
DGMO;  - DGMo;  - DGB;  - DGB

Onderwerp: RE: Annotatie voor bijpraten morgen met  BOVAG
Datum: maandag 23 september 2019 21:57:00
Bijlagen: Annotatie voor bijpraten met  BOVAG 24 sept 2019.docx

Laatste nieuws op dat vlak (met dank aan  en 
-

Ik heb het ook even toegevoegd aan de annotatie (nieuwe versie in de bijlage).

Groeten, 

Van: Clabbers, R.W.C. (Ruth) - BSK < @minienw.nl> 
Verzonden: maandag 23 september 2019 19:33
Aan:  - DGMo < @minienw.nl>
CC:  - DGB < @minienw.nl>;  -
BSK < @minienw.nl>;  - BSK < @minienw.nl>;

 - DGB < @minienw.nl>;  - DGB
<i @minienw.nl>;  - DGMO < @minienw.nl>;

 - DGMO < @minienw.nl>;  -
DGMo < @minienw.nl>;  - DGB < @minienw.nl>
Onderwerp: RE: Annotatie voor bijpraten morgen met  BOVAG

Hoi  dank! Doe het inderdaad wel even onder vier ogen dan. Ik begreep dat 
ook iets wilde bespreken rondom . Is daar mog iets nieuws te
melden?

Verzonden met BlackBerry Work
(www.blackberry.com)

Van:  - DGMo < @minienw.nl>
Datum: maandag 23 sep. 2019 5:43 PM
Aan: Clabbers, R.W.C. (Ruth) - BSK < @minienw.nl>
Kopie:  - DGB < @minienw.nl>, 
- BSK < @minienw.nl>,  - BSK < @minienw.nl>,

 - DGB < @minienw.nl>,  - DGB
< @minienw.nl>,  - DGMO < @minienw.nl>,

 - DGMO < @minienw.nl>,  - DGMo
< @minienw.nl>,  - DGB < @minienw.nl>
Onderwerp: Annotatie voor bijpraten morgen met  BOVAG

Hoi Ruth,

Morgen heb je van 11:00 tot 12:00 uur een afspraak met , directeur BOVAG, om

12

5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e
5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e

buiten reikwijdte

5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e
5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e
5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e
5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e

buiten reikwijdte

5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e
5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e
5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e
5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e
5.1.2.e 5.1.2.e 5.1.2.e

-
-

- -

-

http://www.blackberry.com/


(informeel) bij te praten. BOVAG heeft aangegeven het te willen hebben over de volgende
punten:
 
1.    De stand van zaken rond uitvoering van het SPV 2030 en LAP 2019-2021.
2.    

 
Het SPV/LAP en  zijn hierbij de inhoudelijke onderwerpen. Daar zit je volgens
mij al goed in, maar zie verder ook bijgevoegde annotatie voor de allerlaatste stand van zaken.
Met veel dank aan de collega’s in de cc. Punten 3 en 4 kun je open in gaan.
 
Vanuit BOVAG komt alleen 

 
Groeten,
 

Voertuigveiligheid
...........................................................................
Afdeling Verkeersveiligheid en Wegvervoer
Directie Wegen en Verkeersveiligheid
Directoraat-generaal Mobiliteit
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat
Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag
...........................................................................
M +31(0)6

@minienw.nl
..............................................................
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Van:  - DGMo
Aan:  - DGMo
Cc:  - DGMO
Onderwerp: RE: Verzoek om stukje annotatie voor kennismaking DGMo met RAI a.s. vrijdag 27 september 2019
Datum: woensdag 25 september 2019 13:29:49

Dank  voor je antwoord en stukken en akkoord met je voorstel om het eerst met 
te bespreken.

Van:  - DGMo < @minienw.nl> 
Verzonden: woensdag 25 september 2019 12:42
Aan:  - DGMo < @minienw.nl>
CC:  - DGMO < @minienw.nl>
Onderwerp: RE: Verzoek om stukje annotatie voor kennismaking DGMo met RAI a.s. vrijdag 27
september 2019

Ha 

T.a.v. de norm voor de fietshelm:
We hebben het daar begin dit jaar over gehad met de RAI tijdens een PO van Ruth met de
directeur van de RAI. Ze hebben toen vrij duidelijk aangegeven dat ze in deze maatregel geen
meerwaarde zien, het argument daarbij is: “er is al een helmnorm”. Zie ook de brief in de
bijlage die ze daarover hebben gestuurd en het verslag van de bespreking. Wat daarbij ook
speelde, was dat RAI zich enigszins verrast voelde over dat zij in het LAP werden genoemd bij
deze maatregel. Is toen bij de laatste loodjes van het SPV/LAP waarschijnlijk niet helemaal
goed gegaan in de afstemming tussen IenW en RAI, maar mogelijk ook RAI intern. Wij vinden
echter vanuit IenW, althans dat begreep ik toen van Robbert, dat die norm niet strikt genoeg is
en dat er dus wel behoefte is aan een nieuwe/scherpere norm.

Lang verhaal kort: ze zullen nu dus niet bezig zijn, als IenW willen we wel graag wat op dit vlak,
maar er zal dus wel wat energie in moeten worden gestoken om de RAI weer in de
meewerkende stand te krijgen.

Het lijkt me beter dat jullie dit eerst met  bespreken, het is naar mijn mening wat
te operationeel voor het gesprek tussen  en .

Groeten, 

Van:  - DGMo < @minienw.nl> 
Verzonden: woensdag 25 september 2019 09:22
Aan:  - DGMo < @minienw.nl>
CC:  - DGMO < @minienw.nl>
Onderwerp: RE: Verzoek om stukje annotatie voor kennismaking DGMo met RAI a.s. vrijdag 27
september 2019

Ha 

Recentelijk hebben wij een burgerbrief beantwoord over 
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 en ik hebben op 10 oktober een kennismakingsgesprek met  van RAI. Dan

willen we het oa. ook hebben over de voortgang op LAP maatregel 11 – Verbeteren van de
kwaliteitsnorm voor fietshelmen en stimuleren helmgebruik kinderen en ouderen. Daarin staat.
“In de ziekenhuizen wordt geconstateerd dat door de toename van oudere fietsers (e-bike) en
racefietsers, er steeds meer ziekenhuisopnames zijn met ernstig hoofdletsel. Er is voldoende
reden om steviger in te zetten op het landelijk stimuleren van het dragen van een helm door
fietsers. We kiezen niet voor een verplichting. Een verplichting om een helm te dragen heeft
weinig draagvlak in Nederland. Nederlanders gebruiken de (e-)fiets vaak voor korte ritten en een
helm levert dan een probleem op bij het doen van boodschappen en dergelijke. Een helmplicht
kan de keuze voor een (e-)fiets ontmoedigen terwijl IenW fietsen vooral wil stimuleren. VVN,
RAI, BOVAG, ANWB en SWOV hebben zich bereid getoond om zich in te zetten voor het
stimuleren van de fietshelm. Daarvoor is wel vereist dat de fietshelm veilig is en voldoende
garantie op bescherming biedt. Deze garantie is er nu niet. RAI heeft zich bereid verklaard een
kwaliteitsnorm voor fietshelmen te ontwikkelen in NEN/CEN (Nederlands normalisatie
instituut/comité Europeen de normalisation) -verband (zoals ook de speed pedelec-helm door
Nederland is ontwikkeld). Zodra die norm beschikbaar is, kan het dragen van fietshelmen verder
worden gestimuleerd.”
 
Ik begrijp uit jouw verslag van gesprek over het Arcadis rapport helmplicht voor de snorfiets dat
o.a. de RAI een stevige discussie voerde over nut en noodzaak helmplicht snorfietsen. Is de RAI
bezig/nog steeds berid/überhaupt bereid om een kwaliteitsnorm voor fietshelmen te
ontwikkelen in NEN/CEN (Nederlands normalisatie instituut/comité Europeen de normalisation) -
verband (zoals ook de speed pedelec-helm door Nederland is ontwikkeld). Wellicht kan de DG dit
ook nog polsen?
 
Kun je hiermee uit de voeten?
 
Groet,
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Van:  - DGMo < @minienw.nl> 
Verzonden: dinsdag 24 september 2019 22:05
Aan:  - DGMo < @minienw.nl>
CC:  - DGMO < @minienw.nl>
Onderwerp: FW: Verzoek om stukje annotatie voor kennismaking DGMo met RAI a.s. vrijdag 27
september 2019
 
Hoi 
 
Aanstaande vrijdag heeft onze nieuwe DG Kees van der Burg een kennismakingsgesprek met

, voorzitter dan de RAI Vereniging. Ik ben als relatiemanager RAI vanuit onze
directie gevraagd om dit gesprek voor te bereiden.
 
Zie bijgevoegd de agenda voor het gesprek, één van de punten die de RAI graag wil bespreken
is . En bij fietsen moet ik aan jou denken J
 

 
Groeten!
 

Voertuigveiligheid
...........................................................................
Afdeling Verkeersveiligheid
Directie Wegen en Verkeersveiligheid
Directoraat-generaal Mobiliteit
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat
Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag
...........................................................................
M +31(0)6

@minienw.nl
..............................................................
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Agenda periodiek overleg I&W (DGMo)-BOVAG  
Op: 26 november 2019 om 14.00u   

Te: Den Haag, Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat, zaal Y.505  
Aanwezig: ,  (I&W),  en  
(BOVAG) 

1. Ingekomen stukken en mededelingen

2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 17-07-2019 (bijlage)

3.

4.

5. Update stand van zaken helmplicht snorfiets | I&W-BOVAG
Verzoek: kan BOVAG het rapport helmplicht bij snorfietsers onder embargo eerder ontvangen?

6. Opgevoerde elektrische fietsen| I&W
n.a.v. een motie van Von Martels (29398-725) probeert IenW in kaart te brengen hoe groot het
probleem is en wat de oorzaken zijn van illegaal opgevoerde elektrische fietsen in Nederland.
Heeft BOVAG hier informatie over?

7.

8.

9.

10.

11. Rondvraag
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Verslag periodiek overleg I&W (DGMo)-BOVAG 
Op: 17 juli 2019 om 10.00u  
Te: Den Haag, Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat  
Aanwezig: Ruth Clabbers,  (I&W),  en  (BOVAG) 

1. Ingekomen stukken en mededelingen
•  vervangt  vandaag.
•

2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 03-04-2019
•

3.

4. Verkeersveiligheid | BOVAG
• Mbt de aangenomen motie (29398-724) Remco Dijkstra (VVD) en Van Brenk (50PLUS)

over een evaluatie in Amsterdam over het verplaatsen van snorfietsers naar de rijbaan:
o Amsterdam voert de evaluatie uit, niet IenW.
o We begrijpen van Amsterdam dat er in oktober-november een eerste

tussenevaluatie beschikbaar komt. Die zal IenW doorzenden aan de TK.
o Na april 2020 (dus 1 jaar na invoering) zal er een tweede evaluatie volgen.
o IenW constateert dat er een bredere discussie moet worden gevoerd over het

toelaten en gebruik van voertuigen en over de plek op de weg. Momenteel
voeren we de discussie per voertuig (generiek helmplicht snorfiets, e-bakfietsen,
opgevoerde e-bikes, speed-pedelec plek, scootmobiel). Dit bredere kader zal
ook met de Kamer worden gedeeld.

o Ruth zal  vragen hoe dit te begeleiden (stuurgroep?). De denkkracht
BOVAG willen we benutten. IenW wil ook een planning hiervoor maken.

o Bovag geeft wel aan dat we in dat bredere kader ook oog moeten hebben voor
de balans duurzaamheid-innovatie, en ook voor zaken zoals de opslag van
accu’s.
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• Mbt aangenomen motie (29398-725) Von Martels (CDA) over het illegaal opvoeren van 
elektrische fietsen: 

o Bovag voelt het probleem en heeft zelf met dealers die opvoeren aanbieden 
contact opgenomen om aan te geven dat dit niet kan en mag. 

o Moment beziet Bovag of in de lidmaatschapseisen het opvoeren van e-bikes als 
reden voor royeren kan worden opgenomen. 

o Het opvoeren lijkt momenteel (te) eenvoudig. 
o Actie: Bovag zal intern bezien of er mogelijkheden zijn om het technisch 

onmogelijk te maken dat e-bikes worden opgevoerd. 
 

•  
 

 
   
  

 
  

  
 

 
  

 
   

 

  

  
 

5.  
  

 
  

 
6. Rondvraag  

•  
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Bestuurskern 
Dir.Wegen en 
Verkeersveiligheid 
Verkeersveiligheid 

Contactpersoon 
 

Beleidsmedewerker 

M  +31(0)6-  
@minienw.nl 

Datum 
25 november 2019 

Bijlage(n) 
1 

Pagina 1 van 4 

Betreft Annotatie voor PO BOVAG - IenW 
Vergaderdatum 26 november 2019 
Vergadertijd 14:00 - 15:30 
Vergaderplaats Ministerie van IenW, Rijnstraat 8, zaal Y.505 
Deelnemers BOVAG:   

IenW:  

1. Ingekomen stukken en mededelingen

 Je kunt melden dat Kees van der Burg op 6 december een kennismakings-
gesprek heeft met BOVAG:  en . Goed om aan het
eind van dit overleg al even te bespreken welke onderwerpen we daar willen
agenderen.

 We hebben 11 agendapunten, dus we zullen er een beetje vlot doorheen
moeten gaan.

2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 17-07-2019
(bijlage)

3.
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Bestuurskern 
Dir.Wegen en 
Verkeersveiligheid 
Verkeersveiligheid 

 
Datum 
25 november 2019 

 

•  
  

  
 

 
   

  
 

 
 

 
  

 
  

 
 

 
 

  
  

 
 

 
 

  
   

  
 

 
4.  

 
 

  
  

  
  

 
5. Update stand van zaken helmplicht snorfiets | IenW – BOVAG 
Verzoek: kan BOVAG het rapport helmplicht bij snorfietsers onder embargo 
eerder ontvangen? 
 
• Het rapport ligt momenteel voor aan de minister en zal waarschijnlijk 

binnenkort openbaar worden.  
 In algemene kun je aangeven dat uit het rapport volgt dat er naar 

verwachting een zekere verschuiving zal plaatsvinden van de snorfiets naar 
andere modaliteiten. Hoe groot deze verschuiving precies is, is lastig te 
voorspellen.  

• Verder zal het invoeren van een helmplicht positief zijn voor de 
verkeersveiligheid. Voor degenen die op de snorfiets blijven rijden, verlaagt 
de helm het risico op verwondingen of erger. En voor de overstappers zal het 
effect op hun verkeersveiligheid ook positief zijn, aangezien elke andere 
modaliteit een lager risico heeft op ongelukken met letsel (of erger) dan de 
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snorfiets. Vanuit perspectief van verkeersveiligheid is er dus geen reden om 
een helm op de snorfiets niet te verplichten.  

 Je kunt aangeven dat in de verzamelbrief die voorafgaand aan het AO 
Verkeersveiligheid zal worden gestuurd, de Kamer geïnformeerd zal worden 
over de voortgang van het ontwerpbesluit helmplicht snorfiets.  

• Het is momenteel de planning om medio december te starten met de 
internetconsultatie (in afwachting van besluit M).  

 
6. Opgevoerde elektrische fietsen | IenW 
 
• We zijn middels een motie van Von Martels (29398 – 725) verzocht om in 

kaart te brengen hoe groot het probleem is en wat de oorzaken zijn van 
illegaal opgevoerde elektrische fietsen in Nederland, en uiterlijk voor het AO 
verkeersveiligheid in december 2019 aan de Kamer aan te geven welke extra 
maatregelen eventueel nodig zijn om dit probleem tegen te gaan.  

• In het vorige PO heeft BOVAG aangegeven het probleem te herkennen en 
aangegeven dat ze zelf met dealers die opvoeren aanbieden contact hebben 
opgenomen om aan te geven dat dit niet kan en mag. BOVAG gaf ook aan dat 
ze bezien of in de lidmaatschapseisen het opvoeren van e-bikes als reden 
voor royeren kan worden opgenomen. Het opvoeren lijkt momenteel (te) 
eenvoudig. 

• Bovag zou ook intern bezien of er mogelijkheden zijn om het technisch 
onmogelijk te maken dat e-bikes worden opgevoerd. 

 Je kunt vragen wat de laatste stand van zaken is.  
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11. Rondvraag 
 
 Je kunt hier nog even terugkomen op het kennismakingsgesprek dat BOVAG 

binnenkort heeft met Kees van der Burg.  
 Je kunt vragen of BOVAG nog voornemens is iets te ondernemen richting de 

Kamer voorafgaand aan het AO Verkeersveiligheid op 18 december.  
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Van:  - DGMo
Aan:  - BSK;  - BSK;  - BSK; 

 - DGMo-WV;  - DGMo;  - DGMo; 
 - DGMI;  - BSK;  - DGMo; 

 - DGMo;  - DGB;  - DGB;  - DGB;
 - DGB;  - DGB;  - DGB; 

 - DGMO;  - BSK
Cc:  - DGB; Clabbers, R.W.C. (Ruth) - BSK
Onderwerp: FW: Concept verslag PO BOVAG - IenW 26 nov
Datum: vrijdag 29 november 2019 11:36:00
Bijlagen: Verslag PO BOVAG-IenW 26 november - concept.docx

Collega’s,

Zie hierbij het conceptverslag van het PO met BOVAG van afgelopen dinsdag. Dank voor jullie
bijdragen aan de annotatie!

Groeten, 

Van:  - DGMo 
Verzonden: vrijdag 29 november 2019 11:30
Aan: ' ' < @bovag.nl>
CC:  < @bovag.nl>;  - DGB
< @minienw.nl>;  - BSK < @minienw.nl>; '

' < @bovag.nl>
Onderwerp: Concept verslag PO BOVAG - IenW 26 nov

Dag 

Zie bijgevoegd het conceptverslag van ons overleg van afgelopen dinsdag. Hebben jullie nog
aanvullingen?

En dan nog een vraag: Willen jullie het bij het gesprek volgende week vrijdag met Kees van der
Burg alleen hebben over de sloopregeling? Of ook nog over andere zaken? Dit i.v.m.
voorbereiding van de annotatie voor Kees.

Groeten en alvast fijn weekend!

Voertuigveiligheid
...........................................................................
Afdeling Verkeersveiligheid
Directie Wegen en Verkeersveiligheid
Directoraat-generaal Mobiliteit
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat
Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag
...........................................................................
M +31(0)6

@minienw.nl
..............................................................
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1. Ingekomen stukken en mededelingen

· Kees van der Burg heeft op 6 december een kennismakingsgesprek met Peter Niesink en Rogier Kuin van de BOVAG. BOVAG wil het dan met name hebben over de sloopregeling voor vervuilende voertuigen. 



2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 17-07-2019



3. KIWA en tachograafprijzen | BOVAG

· BOVAG is ontevreden over prijs van de kaarten van KIWA. Ook de kosten voor de vergunning ‘afmelden tachograaf’ (RDW) zijn omhoog gegaan van € 108 in 2018 naar €167 in 2019. 

· BOVAG is daarnaast teleurgesteld over de toonzetting in de brief aan de Kamer van 11 november, waarin een feitelijk onjuist beeld wordt geschetst van maatregelen tegen frauderende monteurs bij mobiele werkplaatsen.

· IenW geeft aan dat er wordt gewerkt aan een nieuw tarievenstelsel. Doel is om de tarieven maximaal de kostprijs te laten zijn. 

· Actie IenW: contactgegevens van Martin Kouwenhoven delen met BOVAG. 



4. Nationaal toelatingskader voor bijzondere bromfietsen / lichte elektrische voertuigen | IenW

· BOVAG was aanwezig bij directeurenoverleg van 20 november en was tevreden met de discussie. 

· Naar aanleiding daarvan heeft BOVAG een eigen benadering van het toelatingskader gemaakt die uitgaat van kenmerken van individuele voertuigen en niet zozeer voertuigfamilies.

· Naast objectieve criteria (afmetingen, vermogen e.d.) is het criterium ‘reactie andere weggebruikers bij interactie’ van belang, net als wijze van bediening.

· Door een meer individuele benadering kan per voertuig, aan de hand van de criteria worden beoordeeld of toelating verstandig is, wat de aangewezen plek en snelheid op de weg is en welke eisen aan de bestuurder kunnen zijn.

· Ten slotte wijst BOVAG op het belang van het creëren van duidelijkheid in wetgeving en is BOVAG geen voorstander van lokale verschillen daarin.



5. Update stand van zaken helmplicht snorfiets | IenW – BOVAG

· BOVAG vraagt of ze het rapport helmplicht bij snorfietsers onder embargo eerder kunnen ontvangen. 

· IenW geeft aan dat het rapport momenteel aan de minister wordt voorgelegd. Conclusie is dat het effect op verkeersveiligheid van een helmplicht voor snorfietsers positief is. 

· [bookmark: _GoBack]Eerstvolgende stap is de internetconsultatie, mogelijk start die medio december, afhankelijk van het besluit van de minister. Zodra hier meer over bekend is, laten we dat BOVAG weten. 

· Het rapport komt waarschijnlijk al eerder beschikbaar op rijksoverheid.nl. 

· BOVAG vraagt hoe IenW kijkt naar een helmplicht voor fietsers, in het bijzonder bij kinderen. IenW geeft aan dat dit ontwerpbesluit alleen betrekking op de snorfietsers. IenW is niet voornemens een helmplicht in te voeren voor fietsers.  



6. Opgevoerde elektrische fietsen | IenW

· IenW is middels een motie van Von Martels (29398 – 725) verzocht om in kaart te brengen hoe groot het probleem is en wat de oorzaken zijn van illegaal opgevoerde elektrische fietsen in Nederland, en uiterlijk voor het AO verkeersveiligheid in december 2019 aan de Kamer aan te geven welke extra maatregelen eventueel nodig zijn om dit probleem tegen te gaan. 

· In het vorige PO heeft BOVAG aangegeven het probleem te herkennen en aangegeven dat ze zelf met dealers die opvoeren aanbieden contact hebben opgenomen om aan te geven dat dit niet kan en mag. BOVAG gaf ook aan dat ze bezien of in de lidmaatschapseisen het opvoeren van e-bikes als reden voor royeren kan worden opgenomen. Het opvoeren lijkt momenteel (te) eenvoudig.

· BOVAG zou ook intern bezien of er mogelijkheden zijn om het technisch onmogelijk te maken dat e-bikes worden opgevoerd.

· BOVAG heeft bij drie leden geconstateerd dat zij e-bikes opvoeren. Twee leden hebben maatregelen genomen en voeren e-bikes niet langer op. Eén lid heeft geen maatregelen genomen en zal worden geroyeerd. BOVAG wijst erop dat zij graag hebben dat IenW een wettelijk verbod invoert op het opvoeren.

· Het is zeer moeilijk om het opvoeren technisch onmogelijk te maken, het is vrij eenvoudig en overal op internet zijn opvoersets en tips te vinden. 



7. RDW Erkenning Verhuurbedrijven | BOVAG

· BOVAG heeft kennis genomen van de plannen van de RDW omtrent een Erkenning Verhuurbedrijven. BOVAG maakt graag nadere afspraken met betrekking tot de invulling van de voorwaarden, omdat dit onder voorwaarden een goede stap zou kunnen zijn in de strijd tegen ondermijning. 

· BOVAG is in overleg met Aanjaag Team Ondermijning (ATO). Hier is ook VNG bij betrokken. Een erkenning verhuur is interessant, maar wel onder een aantal voorwaarden. Moet dan bijvoorbeeld wettelijk verplicht zijn en niet bovenop of naast de gemeentelijke vergunning komen. 

· Actie: IenW geeft dit punt door aan de RDW. 



8. ADAS | BOVAG

· In 2022/23 worden 11 voertuigveiligheidssystemen Europees verplicht, waarvan in ieder geval 6 ADAS-systemen. 

· BOVAG wil graag standaardisatie in de technologie van ADAS-systemen. BOVAG ziet ook graag een registratie van ADAS-systemen op voertuigniveau door een koppeling met het RDW kentekenregister. 

· IenW geeft aan dat we hier met de Convenant partners naar moeten kijken, mogelijk kan de registratie ook door de markt zelf worden opgepakt. 

· IenW verwacht voor ADAS op korte termijn een OVV-rapport. 



9. Grensoverschrijdend begeleid rijden | BOVAG

· Duitsland en Oostenrijk erkennen elkaars systeem van begeleid rijdend. Dit betekent dat er grensoverschrijdend gereden mag worden onder begeleiding. Duitsland erkent het systeem van begeleid rijden van Oostenrijk. Kan dit ook met betrekking tot Nederland? 

· Han Rietman en Ronny van Belzen zijn hiervoor bij IenW de dossierhouders. 

· BOVAG geeft aan dat dit vanuit rijschoolhouders uit de grensstreek is geagendeerd. 

· BOVAG vraagt om scherp te blijven kijken naar de automaatcode, zeker gezien toename in elektrisch rijden bij rijexamens, waardoor men een automaatcode op het rijbewijs krijgt. Zal BOVAG nog een brief over sturen.



10. Informeren buitenlandse autohuurders over Nederlandse verkeersregels | IenW

· IenW heeft gevraagd of het mogelijk is dat autoverhuurbedrijven huurders uit het buitenland informeren over Nederlandse verkeersregels (zoals dat ook in de V.S. gebeurt). Welke mogelijkheden hiertoe ziet BOVAG? 

· BOVAG geeft aan dat zij hier geen probleem zien. Hebben navraag gedaan bij leden, die geven aan dat de meeste buitenlandse huurders van het Europese continent komen. Er is geen hogere schadelast bij buitenlandse huurders. Dus lijkt een oplossing op een niet-bestaand probleem. 



11. Rondvraag

· BOVAG vraagt aandacht voor het registreren van tellerstanden bij motoren om tellerfraude tegen te gaan. Wijziging regelgeving duurt te lang, belangrijk dat dit snel wordt geregeld. 

· BOVAG kijkt of ze veel strengere eisen kunnen opleggen aan rijscholen om kwaliteit te borgen. Krijgt BOVAG de kwaliteitseisen niet voor mekaar, dan stoppen ze met de rijscholen. BOVAG werkt in dit kader ook mee met kwaliteitsregister, maar hun wens gaat verder dan sommige partijen in dat overleg. Zien liever veel hogere kwaliteitseisen. Bijvoorbeeld een toelating van rijscholen, vergelijkbaar met een erkenning zoals bij de RDW. Dat instrumentarium heeft het CBR nu niet. Opleidingseisen zouden ook wettelijk geregeld moeten worden. 

· BOVAG geeft aan dat er ook zaken zijn die heel goed lopen bij het CBR, zoals het theorie examen. Permanente educatie is een punt waar BOVAG aandacht voor wil vragen. 
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5. Update stand van zaken helmplicht snorfiets | IenW – BOVAG 
• BOVAG vraagt of ze het rapport helmplicht bij snorfietsers onder embargo 

eerder kunnen ontvangen.  
• IenW geeft aan dat het rapport momenteel aan de minister wordt voorgelegd. 

Conclusie is dat het effect op verkeersveiligheid van een helmplicht voor 
snorfietsers positief is.  

• Eerstvolgende stap is de internetconsultatie, mogelijk start die medio 
december, afhankelijk van het besluit van de minister. Zodra hier meer over 
bekend is, laten we dat BOVAG weten.  

• Het rapport komt waarschijnlijk al eerder beschikbaar op rijksoverheid.nl.  
• BOVAG vraagt hoe IenW kijkt naar een helmplicht voor fietsers, in het 

bijzonder bij kinderen. IenW geeft aan dat dit ontwerpbesluit alleen 
betrekking op de snorfietsers. IenW is niet voornemens een helmplicht in te 
voeren voor fietsers.   

 
6. Opgevoerde elektrische fietsen | IenW 
• IenW is middels een motie van Von Martels (29398 – 725) verzocht om in 

kaart te brengen hoe groot het probleem is en wat de oorzaken zijn van 
illegaal opgevoerde elektrische fietsen in Nederland, en uiterlijk voor het AO 
verkeersveiligheid in december 2019 aan de Kamer aan te geven welke extra 
maatregelen eventueel nodig zijn om dit probleem tegen te gaan.  

• In het vorige PO heeft BOVAG aangegeven het probleem te herkennen en 
aangegeven dat ze zelf met dealers die opvoeren aanbieden contact hebben 
opgenomen om aan te geven dat dit niet kan en mag. BOVAG gaf ook aan dat 
ze bezien of in de lidmaatschapseisen het opvoeren van e-bikes als reden 
voor royeren kan worden opgenomen. Het opvoeren lijkt momenteel (te) 
eenvoudig. 

• BOVAG zou ook intern bezien of er mogelijkheden zijn om het technisch 
onmogelijk te maken dat e-bikes worden opgevoerd. 

• BOVAG heeft bij drie leden geconstateerd dat zij e-bikes opvoeren. Twee 
leden hebben maatregelen genomen en voeren e-bikes niet langer op. Eén lid 
heeft geen maatregelen genomen en zal worden geroyeerd. BOVAG wijst erop 
dat zij graag hebben dat IenW een wettelijk verbod invoert op het opvoeren. 

• Het is zeer moeilijk om het opvoeren technisch onmogelijk te maken, het is 
vrij eenvoudig en overal op internet zijn opvoersets en tips te vinden.  
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•  

 

  

 
 

 

  

  

5.1.2.e 5.1.2.e

buiten reikwijdte

buiten reikwijdte

buiten reikwijdte

buiten reikwijdte

1 

1 

1 

1 

1 

1 
1 

1 

1 

1 

1 

1 



Van:
Aan:  - DGMo;  - DGB
Cc:
Onderwerp: Inbreng BOVAG voor AO Verkeersveiligheid dd. 18 december 2019
Datum: maandag 9 december 2019 13:28:28

Beste  Beste 

Tijdens ons laatste PO hebben wij toegezegd onze inbreng voor het AO Verkeersveiligheid met
jullie te delen, voordat wij deze naar de Kamer zenden. Hieronder zend ik jullie de inhoud van
onze inbreng toe:

Algemeen
Verkeersveiligheid is een prioriteit van het kabinet. BOVAG ondersteunt dit, zeker nu er de
afgelopen jaren een stijging van het aantal verkeersdoden te betreuren is. Duidelijk is dat er
meer nodig is om deze trend te keren. Het Strategisch Plan Verkeersveiligheid zal snel tot
concrete acties en investeringen moeten leiden. Een belangrijke basis voor de omzetting naar
concrete acties zou wat BOVAG betreft een verbetering van de registratie van ongevallen zijn.
Daarnaast zou toegewerkt moeten worden naar een nieuwe, proactieve wijze van monitoren
van de verkeersveiligheid, waarbij bij (her)inrichting van infrastructuur veiligheid integraal wordt
meegenomen.

  

 

 

Snorfietsen op rijbaan
Het wachten is op de eerste evaluatie van het experiment in Amsterdam. BOVAG dringt erop aan
dat deze zo spoedig mogelijk plaatsvindt, zodat de effecten op de verkeersveiligheid kunnen
worden beoordeeld. Tot op heden stemmen de signalen niet positief.

Helmplicht
Uw Kamer heeft in december 2018 gestemd voor de motie Von Martels c.s. (29398-652) die de
minister oproept een helmplicht voor de snorfiets in te voeren. BOVAG is geen voorstander van
een helmplicht voor snorfietsers en benadrukt dat zorgvuldigheid bij de invoering van een
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eventuele helmplicht geboden is. Het dragen van een helm zorgt er immers niet voor dat
snorfietsrijders zachter gaan rijden of een andere keuze maken voor hun plek op de weg. In
andere woorden: een helm voorkomt geen ongevallen. 
Tegelijkertijd zullen wij de uitkomsten van het lopende onderzoek met betrekking tot een
mogelijke helmplicht met interesse volgen. Mocht de helmplicht worden ingevoerd, dan
benadrukt BOVAG het belang van een passende helm voor snorfietsbestuurders die is afgestemd
op de relatief lage snelheid van het voertuig en de juiste bescherming van de berijder bij een
eventueel ongeval, zodat typische verwondingen kunnen worden tegengegaan. Een goed
voorbeeld hiervan is het ontwerp van de helm voor speedpedelecs. Deze helm is special voor de
tweewieler ontworpen volgens een nieuwe NEN/EN-norm. Ten slotte vraagt BOVAG om een
ruime overgangsperiode bij eventuele invoering van een snorfietshelmplicht, omdat
snorfietsberijders in staat moeten worden gesteld om een helm aan te schaffen. Deze helmen
moeten tevens in voldoende mate beschikbaar zijn.
 

 

 

buiten reikwijdte

-



 

 

 
 
Met vriendelijke groet,

Specialist Milieu en Veiligheid 

BOVAG
Postbus 1100
3980 DC Bunnik
www.bovag.nl

+3130  | @bovag.nl
 
 

*********************************************** 
Dit bericht is uitsluitend bestemd voor de geadresseerde(n). 
Indien u het bericht bij vergissing ontving, dan verzoeken 

5.1.2.e

buiten reikwijdte

5.1.2.e 5.1.2.e- L...__ ____ _ 

http://www.bovag.nl/


wij u de zender hiervan in kennis te stellen, het bericht 
te vernietigen, de inhoud niet te gebruiken en het bericht 
niet verder te verspreiden. Het bericht - dat overigens met 
zorg is samengesteld, maar waar verder geen rechten aan 
kunnen worden ontleend - kan namelijk vertrouwelijke 
informatie bevatten. 
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Postadres: 

Postbus 1100 

3980 DC  BUNNIK 

Bezoekadres: 

Kosterijland 15 
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I www.bovag.nl 

KvK 404091762 

ING Bank NL22INGB0000273067 

Aan: Tweede Kamer der Staten-Generaal 

De leden van de Vaste commissie voor Infrastructuur en Waterstaat 

Bunnik, 6 december 2019 

Betreft: BOVAG inzake Algemeen Overleg Verkeersveiligheid d.d. 18 december 2019 

Geachte leden van de Vaste Kamercommissie voor Infrastructuur en Waterstaat, 

Algemeen  
Verkeersveiligheid is een prioriteit van het kabinet. BOVAG ondersteunt dit, zeker nu er de afgelopen 
jaren een stijging van het aantal verkeersdoden te betreuren is. Duidelijk is dat er meer nodig is om 
deze trend te keren. Het Strategisch Plan Verkeersveiligheid zal snel tot concrete acties en 
investeringen moeten leiden. Een belangrijke basis voor de omzetting naar concrete acties zou wat 
BOVAG betreft een verbetering van de registratie van ongevallen zijn. Daarnaast zou toegewerkt 
moeten worden naar een nieuwe, proactieve wijze van monitoren van de verkeersveiligheid, waarbij 
bij (her)inrichting van infrastructuur veiligheid integraal wordt meegenomen.  

    
 

  
 

 
 

    

Snorfietsen op rijbaan  
Het wachten is op de eerste evaluatie van het experiment in Amsterdam. BOVAG dringt erop aan dat 
deze zo spoedig mogelijk plaatsvindt, zodat de effecten op de verkeersveiligheid kunnen worden 
beoordeeld. Tot op heden stemmen de signalen niet positief.   

Helmplicht 
Uw Kamer heeft in december 2018 gestemd voor de motie Von Martels c.s. (29398 nr.652) die 
de minister oproept een helmplicht voor de snorfiets in te voeren. BOVAG is geen voorstander 
van een helmplicht voor snorfietsers en benadrukt dat zorgvuldigheid bij de invoering van een  
eventuele helmplicht geboden is. Het dragen van een helm zorgt er immers niet voor dat  
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snorfietsrijders zachter gaan rijden of een andere keuze maken voor hun plek op de weg. In andere 
woorden: een helm voorkomt geen ongevallen.    
Tegelijkertijd zullen wij de uitkomsten van het lopende onderzoek met betrekking tot een mogelijke 
helmplicht met interesse volgen. Mocht de helmplicht worden ingevoerd, dan benadrukt BOVAG het 
belang van een passende helm voor snorfietsbestuurders die is afgestemd op de relatief lage 
snelheid van het voertuig en de juiste bescherming van de berijder bij een eventueel ongeval, zodat 
typische verwondingen kunnen worden tegengegaan. Een goed voorbeeld hiervan is het ontwerp 
van de helm voor speedpedelecs. Deze helm is special voor de tweewieler ontworpen volgens een 
nieuwe NEN/EN-norm. Ten slotte vraagt BOVAG om een ruime overgangsperiode bij eventuele 
invoering van een snorfietshelmplicht, omdat snorfietsberijders in staat moeten worden gesteld om 
een helm aan te schaffen. Deze helmen moeten tevens in voldoende mate beschikbaar zijn.  
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Nieuwe versie van het position paper (heb het verder nog niet bekeken)

Van:  < @raivereniging.nl> 
Verzonden: maandag 3 februari 2020 17:22
Aan:  - DGMo < @minienw.nl>
Onderwerp: RAI Vereniging - voor AO Verkeersveiligheid 5 februari 2020

Beste  bijgaand ter info het position paper dat we naar de cie IenW hebben gestuurd voorafgaand aan het
AO Verkeersveiligheid.
Bijna gelijk aan het position paper dat je eerder al van mij ontving, voor het AO in december dat toen werd
verschoven.

Hartelijke groet, 

Tel.: +31 (0)6 

Van:  
Verzonden: dinsdag 28 januari 2020 15:56
Aan: Commissie I&W < @tweedekamer.nl>
Onderwerp: RAI Vereniging - voor AO Verkeersveiligheid 5 februari 2020

Geachte leden van de commissie IenW,

Volgende week staat een AO Verkeersveiligheid gepland. In bijgaand position paper leest u het standpunt van
RAI Vereniging op verkeersveiligheidsonderwerpen.
Waar de onderwerpen geagendeerd zijn wordt vermeld om welk agendapunt het gaat.

Ik hoop zeer dat deze informatie nog voldoende op tijd is om u behulpzaam te zijn bij uw voorbereidingen.

Met vriendelijke groet,
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VERKEERSVEILIGHEID 


 


 
 


Extra middelen voor Verkeersveiligheid 
11 december jl. kondigde de minister van I&W aan dat er de komende 10 jaar 50 miljoen Euro per jaar 


wordt geïnvesteerd in verkeersveiligheid. RAI Vereniging is aangesloten bij de 


Verkeersveiligheidscoalitie en vindt het goed dat de pleidooien van dit samenwerkingsverband gehoor 


hebben gevonden bij de minister. RAI Vereniging verwelkomt deze investeringen. Tegelijkertijd blijft 


RAI Vereniging, net als de coalitie, benadrukken dat er nog ontzettend veel nodig is om het aantal 


verkeersslachtoffers omlaag te krijgen. Andere betrokken overheden en met name provincies en 


steden zullen ook de handschoen moeten oppakken en ook extra geld vrij te maken voor 


verkeersveiligheid. Daarnaast is geld nodig voor handhaving. 


 


Kentekenplicht voor tractoren en andere landbouwvoertuigen  
Landbouwvoertuigen rijden steeds vaker op de openbare weg (ook in milieuzones) en ze worden 


veelvuldig gebruikt voor andere activiteiten dan landbouw, zoals kiepautovervoer en transporttaken. In 


tegenstelling tot andere voertuigen hoeven trekkers nog niet te voldoen aan vele wettelijke eisen, 


zonder dat er een goede reden is aan te voeren voor dit privilege. De kentekenplicht zal bijdragen aan 


de betere handhaving op veiligheids- en milieuaspecten van trekkers. Een kenteken heeft bovendien 


een sterk preventieve werking, want de bestuurder kan niet langer anoniem overtredingen begaan.  


 
Veiligheid motorrijders 
Motorrijders blijven een kwetsbare groep verkeersdeelnemers. Een en een slimme rijder is ook een 


veilige rijder. De campagne De slimme rijder is een motorrijder van RAI Vereniging speelt daarom 


mede in op dit aspect. Daarnaast is RAI Vereniging al jaren deelnemer van het Motorplatform, dat als 


breed samenwerkingsverband, onder regie van IenW, samenwerkt  aan verbeteren van de veiligheid 


van motorrijders. Motoren beschikken overigens steeds vaker over veiligheidsbevorderende 


rijtaakondersteuning (ADAS), net zoals personenauto’s en trucks. RAI Vereniging zet zich voorts in


Samenvatting 
Verkeersveiligheid is één van de drie branchebrede strategische thema’s van RAI Vereniging, 


naast duurzaamheid en smart mobility. RAI Vereniging focust op de veiligheid in en rondom 


voertuigen van de leden. Dit position paper sluit deels aan bij de agenda van het AO 


Verkeersveiligheid op 5 februari 2019. 
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om motorrijders te stimuleren tijdig hun helm te vervangen en te kiezen voor veilige motorkleding. 


Motorkleding is al lang niet meer zwaar, stug en oncomfortabel en dit verdient aandacht.    


 


Helmplicht  
Bij een maximumsnelheid van 25 km per uur ziet RAI Vereniging een helmplicht als onwenselijk. In de 


consultatie hierover die nog geopend moet worden zullen we nader toelichten waarom. RAI Vereniging 


adviseert om op de racefiets of mountainbike altijd een helm te dragen. Dit gebeurt ook al op grote 


schaal, zonder dat de wet daartoe verplicht. Een speed pedelec kan snelheden behalen boven de 25 


km per uur en moet, net als bromfietsen, in beginsel op de rijbaan rijden. Voor deze snelle fietsen 


ondersteunt RAI Vereniging de helmplicht. RAI Vereniging is trots op de NEN norm die in 


samenwerking met het ministerie van IenW is gerealiseerd voor een speciale speed pedelec-helm, die 


zowel veilig als comfortabel is voor de berijder. RAI Vereniging is voorzitter van een werkgroep die in 


navolging van de Nederlandse helmnorm werkt aan een Europese Norm (CEN) voor de speed 


pedelechelm.  


 


Snorfiets op de rijbaan 
Amsterdam is zeer positief over afname aantal snorfietsslachtoffers na invoering van de maatregel 


snorfiets op de rijbaan. Wie het rapport goed bestudeert ziet echter dat er inmiddels zo’n 30% minder 


snorfietsen op de weg zijn en dat die per stuk ook veel minder kilometers rijden. Logisch natuurlijk dat 


er dan minder snorfietsongevallen gebeuren. Daarmee kan echter niet automatisch worden gesproken 


van een succes. Eerst moet daarvoor de vraag worden beantwoord hoe die voormalig snorfietsers zich 


nu verplaatsen (e-bike, speed pedelec, brommer, auto, ov?) én welke consequenties de verschuiving 


naar die modaliteiten heeft, bijvoorbeeld voor de ongevallencijfers, de drukte op het fietspad en beslag 


van de openbare ruimte. Groningen heeft recentelijk besloten om de snorfiets niet naar de rijbaan te 


verbannen, mede omdat vanaf 2025 alleen nog elektrische snorfietsen worden verkocht en volgens de 


gemeente één van de argumenten voor verplaatsing naar de weg is komen te vervallen. Het klopt 


weliswaar dat de typisch Nederlandse snorfiets dankzij het Klimaatakkoord sneller elektrificeert dan 


de bromfiets die voor de hele Europese markt worden geproduceerd. Maar dat zou feitelijk niets 


mogen uitmaken, omdat gemeentes volgens de betreffende AMvB expliciet alleen mogen overgaan tot 


verplaatsing naar de rijbaan in ‘situaties van grote drukte op bepaalde fietspaden waardoor de 


doorstroming ernstig belemmerd wordt’. RAI Vereniging betwijfelt de noodzaak van verplaatsing 


wegens drukte op het fietspad op alle geselecteerde wegvakken in Amsterdam en spreekt opnieuw 


haar zorg uit over het snelheidsverschil op die wegen waar de maximumsnelheid van 50 KM per uur is. 


Een eventuele helmplicht doet daaraan niets af. 


 


2. Toezicht machines en bijzondere bromfietsen 
Het traditionele onderscheid tussen voetgangers, fietsers en automobilisten verdwijnt met de opkomst 


van e-bikes, speed pedelecs, scooters en cargobikes. Dit heeft grote gevolgen voor de veiligheid van 


verkeersdeelnemers en de inrichting van de openbare ruimte. De Wegenverkeerswetgeving sluit niet 


meer naadloos aan bij de hedendaagse hybride vervoersmiddelen. Om antwoord te geven op deze 


problematiek wil RAI Vereniging een nieuw systeem ontwikkelen waarmee de verschillende voertuigen 


beter kunnen worden ingedeeld in categorieën.  
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Dit systeem moet zodanig ingericht worden dat niet alleen de voertuigen die nu op de weg zijn hiermee 


beter op elkaar afgestemd kunnen worden, maar ook dat toekomstige nieuwe vervoermiddelen 


ingepast kunnen worden. Het nieuwe voertuigcategoriesysteem kan vervolgens gecombineerd worden 


met een project dat momenteel in opdracht van de ANWB wordt uitgevoerd waarbij vier nieuwe 


stedelijke verkeersmilieus worden ontwikkeld. Deze nieuwe indeling van de openbare ruimte is beter 


afgestemd op de moderne mobiliteit en kan samen met het nieuwe voertuigfamilies als leidraad 


dienen voor de inrichting van de binnensteden. Op deze manier kan RAI Vereniging een belangrijke 


bijdrage leveren aan het leefbaar en bereikbaar houden van de binnensteden en de verkeersveiligheid 


bevorderen. Begin 2020 verwacht RAI Vereniging een congres te organiseren om te resultaten van dit 


project wereldkundig te maken aan bestuurders van steden en provincies. 


 


7. Voertuigverlichting 
Goede zichtbaarheid in het verkeer is letterlijk van levensbelang. Dit geldt ook voor fietsers. De 


Nederlandse verkeerswetgeving kent echter nog altijd minimale regelgeving voor fietsverlichting: aan 


de voorzijde enige vorm van wit licht en aan de achterzijde rood is al genoeg om te voldoen aan de 


wet. Aan de kwaliteit van fietsverlichting, bijvoorbeeld de felheid van het licht, worden verder geen 


wettelijke eisen gesteld. Op e-bikes is de kwaliteit van de verlichting doorgaans wel een stuk beter, 


maar de kwaliteit van verlichting op andere fietsen laat vaak te wensen over. Zeker in de herfst en 


winter in het donker en de regen levert dat gevaarlijke situaties op voor de fietser, die ook 


medeweggebruikers plotseling in de rol van veroorzaker van letsel -of zelfs erger- kunnen 


manoeuvreren. Naar schatting verlaagt het voeren van fietsverlichting de kans op een ongeval met een 


motorvoertuig bij duisternis met zo’n 17 procent en is dit laaghangend fruit voor het verbeteren van de 


verkeersveiligheid. Een eenvoudige oplossing om slachtoffers te voorkomen is om de reeds beproefde 


kwaliteitseisen van het RAI Keurmerk Fietsverlichting om te zetten in wettelijke eisen. Eerder werd een 


motie die omriep tot strengere eisen aan fietsverlichting door de minister ontraden, met als reden dat 


er al een keurmerk bestaat. Maar de vraag is hoe serieus Nederland de verkeersveiligheid van fietsers 


neemt wanneer de wettelijke eisen aan fietsverlichting onverminderd laag blijven en het dus van de 


assertiviteit en/of bezorgdheid van de fietser (of ouders/verzorgers) afhangt of werkelijk veilige 


verlichting gevonden en aangeschaft wordt.  


 


9. Onderzoeksraad voor Veiligheid (OVV) rapport ‘Wie stuurt? Verkeersveiligheid en 
automatisering in het wegverkeer’ 
De Stichting Wetenschappelijk Onderzoek Verkeersveiligheid (SWOV) heeft vastgesteld dat 


personenauto’s steeds veiliger zijn geworden en dat bepaalde ADAS kunnen helpen om auto’s nog 


veiliger te maken. Een combinatie van verschillende ADAS kan zelfs leiden tot substantieel minder 


kop-staartbotsingen met letsel. Maar om dit te bereiken is het natuurlijk wél van belang dat de 


bestuurder weet welke ADAS er in zijn auto aanwezig zijn en hoe die op een veilige manier gebruikt 


kunnen worden. De OVV gaat daar in haar recente rapport over Automatisering in het wegverkeer 


verder op in en stelt vast dat ADAS autorijden tegelijkertijd makkelijker en moeilijker maken. 


Automatisering kan een bestuurder minder alert maken, terwijl hij nog wél verantwoordelijk is voor de 


besturing van de auto. Daarnaast speelt informatie die de consument krijgt via advertenties en bij 


aflevering van zijn auto een rol bij verwachtingen aan ADAS en het veilige gebruik daarvan.      
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De conclusies en aanbevelingen van de OVV, die mede ingaan op het informeren van autokopers, 


neemt RAI Vereniging zeer serieus. RAI Vereniging is mede-initiatiefnemer van de ADAS Alliantie (52 


publieke en private partners) en van het ADAS-convenant dat eerder dit jaar werd gesloten tijdens het 


congres ITS Europe. Dit convenant bevat onder meer afspraken over het bevorderen van aanschaf en 


veilig gebruik van ADAS, waarin het verbeteren van de informatievoorziening en kennisoverdracht naar 


de gebruiker een essentieel element is. Daarnaast staan er afspraken in over de centrale registratie 


van aanwezige ADAS (ook relevant voor de kopers van gebruikte auto’s) en waarborgen dat ADAS -ook 


na schade- op termijn goed blijven werken. 


 


14. Uitvoering van de gewijzigde motie van het lid Postma c.s. over aangeven van de 
maximumsnelheid op matrixborden 
ADAS die de snelheid voor de bestuurder monitoren werken optimaal op basis van de informatie op 


matrixborden. Dit kan betekenen dat automobilisten met dergelijke ADAS aan boord minder vaak 


ongemerkt te snel zullen rijden. En steeds meer auto’s beschikken over dergelijke technieken. In het 


algemeen is wel te zeggen dat de automobilist is gebaat bij duidelijkheid over de juiste 


maximumsnelheid op elke locatie waar hij zich bevindt, al was het maar omdat er dan minder boetes 


op de mat vallen die niet nodig waren geweest. Voor de effecten van een dergelijke maatregel op de 


verkeersveiligheid is gespecialiseerd onderzoek nodig, bijvoorbeeld door SWOV. 
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Extra middelen voor Verkeersveiligheid 
11 december jl. kondigde de minister van I&W aan dat er de komende 10 jaar 50 miljoen Euro per jaar 

wordt geïnvesteerd in verkeersveiligheid. RAI Vereniging is aangesloten bij de 

Verkeersveiligheidscoalitie en vindt het goed dat de pleidooien van dit samenwerkingsverband gehoor 

hebben gevonden bij de minister. RAI Vereniging verwelkomt deze investeringen. Tegelijkertijd blijft 

RAI Vereniging, net als de coalitie, benadrukken dat er nog ontzettend veel nodig is om het aantal 

verkeersslachtoffers omlaag te krijgen. Andere betrokken overheden en met name provincies en 

steden zullen ook de handschoen moeten oppakken en ook extra geld vrij te maken voor 

verkeersveiligheid. Daarnaast is geld nodig voor handhaving. 

 
 

 

 

 

 

  

 
 

 

 

 

 

Samenvatting 
Verkeersveiligheid is één van de drie branchebrede strategische thema’s van RAI Vereniging, 

naast duurzaamheid en smart mobility. RAI Vereniging focust op de veiligheid in en rondom 

voertuigen van de leden. Dit position paper sluit deels aan bij de agenda van het AO 

Verkeersveiligheid op 5 februari 2019. 
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Helmplicht  
Bij een maximumsnelheid van 25 km per uur ziet RAI Vereniging een helmplicht als onwenselijk. In de 

consultatie hierover die nog geopend moet worden zullen we nader toelichten waarom. RAI Vereniging 

adviseert om op de racefiets of mountainbike altijd een helm te dragen. Dit gebeurt ook al op grote 

schaal, zonder dat de wet daartoe verplicht. Een speed pedelec kan snelheden behalen boven de 25 

km per uur en moet, net als bromfietsen, in beginsel op de rijbaan rijden. Voor deze snelle fietsen 

ondersteunt RAI Vereniging de helmplicht. RAI Vereniging is trots op de NEN norm die in 

samenwerking met het ministerie van IenW is gerealiseerd voor een speciale speed pedelec-helm, die 

zowel veilig als comfortabel is voor de berijder. RAI Vereniging is voorzitter van een werkgroep die in 

navolging van de Nederlandse helmnorm werkt aan een Europese Norm (CEN) voor de speed 

pedelechelm.  

 

Snorfiets op de rijbaan 
Amsterdam is zeer positief over afname aantal snorfietsslachtoffers na invoering van de maatregel 

snorfiets op de rijbaan. Wie het rapport goed bestudeert ziet echter dat er inmiddels zo’n 30% minder 

snorfietsen op de weg zijn en dat die per stuk ook veel minder kilometers rijden. Logisch natuurlijk dat 

er dan minder snorfietsongevallen gebeuren. Daarmee kan echter niet automatisch worden gesproken 

van een succes. Eerst moet daarvoor de vraag worden beantwoord hoe die voormalig snorfietsers zich 

nu verplaatsen (e-bike, speed pedelec, brommer, auto, ov?) én welke consequenties de verschuiving 

naar die modaliteiten heeft, bijvoorbeeld voor de ongevallencijfers, de drukte op het fietspad en beslag 

van de openbare ruimte. Groningen heeft recentelijk besloten om de snorfiets niet naar de rijbaan te 

verbannen, mede omdat vanaf 2025 alleen nog elektrische snorfietsen worden verkocht en volgens de 

gemeente één van de argumenten voor verplaatsing naar de weg is komen te vervallen. Het klopt 

weliswaar dat de typisch Nederlandse snorfiets dankzij het Klimaatakkoord sneller elektrificeert dan 

de bromfiets die voor de hele Europese markt worden geproduceerd. Maar dat zou feitelijk niets 

mogen uitmaken, omdat gemeentes volgens de betreffende AMvB expliciet alleen mogen overgaan tot 

verplaatsing naar de rijbaan in ‘situaties van grote drukte op bepaalde fietspaden waardoor de 

doorstroming ernstig belemmerd wordt’. RAI Vereniging betwijfelt de noodzaak van verplaatsing 

wegens drukte op het fietspad op alle geselecteerde wegvakken in Amsterdam en spreekt opnieuw 

haar zorg uit over het snelheidsverschil op die wegen waar de maximumsnelheid van 50 KM per uur is. 

Een eventuele helmplicht doet daaraan niets af. 

 

2. Toezicht machines en bijzondere bromfietsen 
Het traditionele onderscheid tussen voetgangers, fietsers en automobilisten verdwijnt met de opkomst 

van e-bikes, speed pedelecs, scooters en cargobikes. Dit heeft grote gevolgen voor de veiligheid van 

verkeersdeelnemers en de inrichting van de openbare ruimte. De Wegenverkeerswetgeving sluit niet 

meer naadloos aan bij de hedendaagse hybride vervoersmiddelen. Om antwoord te geven op deze 

problematiek wil RAI Vereniging een nieuw systeem ontwikkelen waarmee de verschillende voertuigen 

beter kunnen worden ingedeeld in categorieën.  
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Dit systeem moet zodanig ingericht worden dat niet alleen de voertuigen die nu op de weg zijn hiermee 

beter op elkaar afgestemd kunnen worden, maar ook dat toekomstige nieuwe vervoermiddelen 

ingepast kunnen worden. Het nieuwe voertuigcategoriesysteem kan vervolgens gecombineerd worden 

met een project dat momenteel in opdracht van de ANWB wordt uitgevoerd waarbij vier nieuwe 

stedelijke verkeersmilieus worden ontwikkeld. Deze nieuwe indeling van de openbare ruimte is beter 

afgestemd op de moderne mobiliteit en kan samen met het nieuwe voertuigfamilies als leidraad 

dienen voor de inrichting van de binnensteden. Op deze manier kan RAI Vereniging een belangrijke 

bijdrage leveren aan het leefbaar en bereikbaar houden van de binnensteden en de verkeersveiligheid 

bevorderen. Begin 2020 verwacht RAI Vereniging een congres te organiseren om te resultaten van dit 

project wereldkundig te maken aan bestuurders van steden en provincies. 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

      

buiten reikwijdte

buiten reikwijdte

• VERENIGING 



 

4 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

buiten reikwijdte

• VERENIGING 



Van:  - DGMo
Aan:  - BSK;  - BSK;  - BSK
Onderwerp: FW: Voorstel agenda PO DGMo - BOVAG
Datum: donderdag 6 februari 2020 16:45:00
Bijlagen: Verslag PO BOVAG-IenW DGM0 26 november 2019- concept.docx

2020-02-12 agenda po I&W (DGMo)-BOVAG.docx

Ha   en 

Aanstaande woensdag heeft Ruth een PO met de BOVAG, zie bijgevoegd de agenda. Ik probeer
vandaag/morgen de annotatie zo ver mogelijk uit te zetten en in te vullen, maar kan er sowieso
zelf niet bij zijn dit keer. Kan één van jullie mij vervangen?

Groeten, 

Van:  < @bovag.nl> 
Verzonden: donderdag 6 februari 2020 15:52
Aan:  - DGMo < @minienw.nl>
Onderwerp: Voorstel agenda PO DGMo - BOVAG

Bij deze  Commentaar ter verbetering en eventuele aanvullingen van jullie kant welkom.
Ik ben morgen goed bereikbaar voor overleg.

Met vriendelijke groet,

Specialist Milieu en Veiligheid 

BOVAG
Postbus 1100
3980 DC Bunnik
www.bovag.nl

+3130  | @bovag.nl

*********************************************** 
Dit bericht is uitsluitend bestemd voor de geadresseerde(n). 
Indien u het bericht bij vergissing ontving, dan verzoeken 
wij u de zender hiervan in kennis te stellen, het bericht 
te vernietigen, de inhoud niet te gebruiken en het bericht 
niet verder te verspreiden. Het bericht - dat overigens met 
zorg is samengesteld, maar waar verder geen rechten aan 
kunnen worden ontleend - kan namelijk vertrouwelijke 
informatie bevatten. 
***********************************************
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1. Ingekomen stukken en mededelingen

· Kees van der Burg heeft op 6 december een kennismakingsgesprek met Peter Niesink en Rogier Kuin van de BOVAG. BOVAG wil het dan met name hebben over de sloopregeling voor vervuilende voertuigen. 



2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 17-07-2019



3. KIWA en tachograafprijzen | BOVAG

· BOVAG is ontevreden over prijs van de kaarten van KIWA. Ook de kosten voor de vergunning ‘afmelden tachograaf’ (RDW) zijn omhoog gegaan van € 108 in 2018 naar €167 in 2019. 

· BOVAG is daarnaast teleurgesteld over de toonzetting in de brief aan de Kamer van 11 november, waarin een feitelijk onjuist beeld wordt geschetst van maatregelen tegen frauderende monteurs bij mobiele werkplaatsen.

· IenW geeft aan dat er wordt gewerkt aan een nieuw tarievenstelsel. Doel is om de tarieven maximaal de kostprijs te laten zijn. 

· Actie IenW: contactgegevens van Martin Kouwenhoven delen met BOVAG. 



4. Nationaal toelatingskader voor bijzondere bromfietsen / lichte elektrische voertuigen | IenW

· BOVAG was aanwezig bij directeurenoverleg van 20 november en was tevreden met de discussie. 

· Naar aanleiding daarvan heeft BOVAG een eigen benadering van het toelatingskader gemaakt die uitgaat van kenmerken van individuele voertuigen en niet zozeer voertuigfamilies. Het gaat daarbij om een beoordelingskader op basis van objectieve criteria, waarmee een besluit kan worden genomen over welke voertuigen wel en niet worden toegelaten tot de openbare weg.

· Naast objectieve criteria (afmetingen, vermogen e.d.) is het criterium ‘reactie andere weggebruikers bij interactie’ van belang, net als wijze van bediening.

· Door een meer individuele benadering kan per voertuig, aan de hand van de criteria worden beoordeeld of toelating verstandig is, wat de aangewezen plek en snelheid op de weg is en welke eisen aan de bestuurder kunnen zijn.

· Ten slotte wijst BOVAG op het belang van het creëren van duidelijkheid in wetgeving en is BOVAG geen voorstander van lokale verschillen daarin. Dit toelatingskader dient dus nationaal van opzet te zijn.



5. Update stand van zaken helmplicht snorfiets | IenW – BOVAG

· BOVAG vraagt of ze het rapport helmplicht bij snorfietsers onder embargo eerder kunnen ontvangen. 

· IenW geeft aan dat het rapport momenteel aan de minister wordt voorgelegdvoorligt. Conclusie is dat het effect op verkeersveiligheid van een helmplicht voor snorfietsers positief is. 

· Eerstvolgende stap is de internetconsultatie, mogelijk start die medio december, afhankelijk van het besluit van de minister. Zodra hier meer over bekend is, laten we dat BOVAG weten. 

· Het rapport komt waarschijnlijk al eerder beschikbaar op rijksoverheid.nl. 

· BOVAG vraagt hoe IenW kijkt naar een helmplicht voor fietsers, in het bijzonder bij kinderen. IenW geeft aan dat dit ontwerpbesluit alleen betrekking heeft op de snorfietsers. IenW is niet voornemens een helmplicht in te voeren voor fietsers.  



6. Opgevoerde elektrische fietsen | IenW

· IenW is middels een motie van Von Martels (29398 – 725) verzocht om in kaart te brengen hoe groot het probleem is en wat de oorzaken zijn van illegaal opgevoerde elektrische fietsen in Nederland, en uiterlijk voor het AO verkeersveiligheid in december 2019 aan de Kamer aan te geven welke extra maatregelen eventueel nodig zijn om dit probleem tegen te gaan. 

· In het vorige PO heeft BOVAG aangegeven het probleem te herkennen en aangegeven dat ze zelf met dealers die opvoeren aanbieden contact hebben opgenomen om aan te geven dat dit niet kan en mag. BOVAG gaf ook aan dat ze bezien of in de lidmaatschapseisen het opvoeren van e-bikes als reden voor royeren kan worden opgenomen. Het opvoeren lijkt momenteel (te) eenvoudig.

· BOVAG zou ook intern bezien of er mogelijkheden zijn om het technisch onmogelijk te maken dat e-bikes worden opgevoerd.

· BOVAG heeft bij drie leden geconstateerd dat zij e-bikes opvoeren. Twee leden hebben maatregelen genomen en voeren e-bikes niet langer op. Eén lid heeft geen maatregelen genomen en zal worden geroyeerd. BOVAG wijst erop dat zij graag hebben dat IenW een wettelijk verbod invoert op het opvoeren.

· Het is zeer moeilijk om het opvoeren technisch onmogelijk te maken, het is vrij eenvoudig en overal op internet zijn opvoersets en tips te vinden. 



7. RDW Erkenning Verhuurbedrijven | BOVAG

· BOVAG heeft kennis genomen van de plannen van de RDW omtrent een Erkenning Verhuurbedrijven. BOVAG maakt graag nadere afspraken met betrekking tot de invulling van de voorwaarden, omdat dit onder voorwaarden een goede stap zou kunnen zijn in de strijd tegen ondermijning. 

· BOVAG is in overleg met Aanjaag Team Ondermijning (ATO). Hier is ook VNG bij betrokken. Een erkenning verhuur is interessant, maar wel onder een aantal voorwaarden. Moet dan bijvoorbeeld wettelijk verplicht zijn en niet bovenop of naast de gemeentelijke vergunning komen. 

· Actie: IenW geeft dit punt door aan de RDW. 



8. ADAS | BOVAG

· In 2022/23 worden 11 voertuigveiligheidssystemen Europees verplicht, waarvan in ieder geval 6 ADAS-systemen. 

· BOVAG wil graag standaardisatie in de technologie gebruiksfuncties en de benaming van ADAS-systemen. BOVAG ziet ook graag een registratie van ADAS-systemen op voertuigniveau door een koppeling met het RDW kentekenregister. 

· IenW geeft aan dat we hier met de Convenant partners naar moeten kijken, mogelijk kan de registratie ook door de markt zelf worden opgepakt. 

· IenW verwacht voor ADAS op korte termijn een OVV-rapport. 



9. Grensoverschrijdend begeleid rijden | BOVAG

· Duitsland en Oostenrijk erkennen elkaars systeem van begeleid rijdend. Dit betekent dat er grensoverschrijdend gereden mag worden onder begeleiding. Duitsland erkent het systeem van begeleid rijden van Oostenrijk. Kan dit ook met betrekking tot Nederland? 

· Han Rietman en Ronny van Belzen zijn hiervoor bij IenW de dossierhouders. 

· BOVAG geeft aan dat dit vanuit rijschoolhouders uit de grensstreek is geagendeerd. 

· Florien zegt toe dit aan te kaarten bij Ruth Clabbers

· BOVAG vraagt om tevens scherp te blijven kijken naar de automaatcode, zeker gezien toename in elektrisch rijden bij rijexamens, waardoor men een automaatcode op het rijbewijs krijgt. Zal BOVAG nog een brief over sturen.



10. Informeren buitenlandse autohuurders over Nederlandse verkeersregels | IenW

· IenW heeft gevraagd of het mogelijk is dat autoverhuurbedrijven huurders uit het buitenland informeren over Nederlandse verkeersregels (zoals dat ook in de V.S. gebeurt). Welke mogelijkheden hiertoe ziet BOVAG? 

· BOVAG geeft aan dat zij hier geen probleem zien. Hebben navraag gedaan bij leden, die geven aan dat de meeste buitenlandse huurders van het Europese continent komen. Er is geen hogere schadelast bij buitenlandse huurders. Dus lijkt een oplossing op voor een niet-bestaand probleem. 

· Florien koppelt dit antwoord terug aan de minister.



11. Rondvraag

· BOVAG vraagt aandacht voor het registreren van tellerstanden bij motoren om tellerfraude tegen te gaan. Wijziging regelgeving duurt te lang, belangrijk dat dit snel wordt geregeld. Volgens BOVAG zou starten per 1 juli aanstaande mogelijk moeten zijn en niet per 1 januari 2021. De internetconsultatie voor noodzakelijke aanpassing van het Besluit Voertuigen vindt begin 2020 plaats. 

· BOVAG kijkt of ze veel strengere eisen kunnen opleggen aan rijscholen om kwaliteit te borgen. Krijgt BOVAG de kwaliteitseisen niet voor mekaar, dan stoppen ze met de rijscholen. BOVAG werkt in dit kader ook mee met kwaliteitsregister, maar hun wens gaat verder dan sommige partijen in dat overleg. Zien liever veel hogere kwaliteitseisen. Bijvoorbeeld een toelating van rijscholen, vergelijkbaar met een erkenning zoals bij de RDW. Dat instrumentarium heeft het CBR nu niet. Opleidingseisen zouden ook wettelijk geregeld moeten worden. 

· BOVAG geeft aan dat er ook zaken zijn die heel goed lopen bij het CBR, zoals het theorie examen. Permanente educatie is een punt waar BOVAG aandacht voor wil vragen. 
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Betreft Verslag periodiek overleg BOVAG - IenW (DGMo) 


Vergaderdatum en -tijd 26 november 2019 14:00 


Vergaderplaats Ministerie van IenW, Rijnstraat 8, zaal Y.505 


Deelnemers BOVAG: Peter Niesink, Jan Bessembinders.  


IenW: Florien van der Windt, Bart Stolte, Tobias 


Wolters. 


  


  


  


   


1. Ingekomen stukken en mededelingen 


 Kees van der Burg heeft op 6 december een kennismakingsgesprek met Peter 


Niesink en Rogier Kuin van de BOVAG. BOVAG wil het dan met name hebben 


over de sloopregeling voor vervuilende voertuigen.  


 


2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 17-07-2019 


 


3. KIWA en tachograafprijzen | BOVAG 


 BOVAG is ontevreden over prijs van de kaarten van KIWA. Ook de kosten 


voor de vergunning ‘afmelden tachograaf’ (RDW) zijn omhoog gegaan van € 


108 in 2018 naar €167 in 2019.  


 BOVAG is daarnaast teleurgesteld over de toonzetting in de brief aan de 


Kamer van 11 november, waarin een feitelijk onjuist beeld wordt geschetst 


van maatregelen tegen frauderende monteurs bij mobiele werkplaatsen. 


 IenW geeft aan dat er wordt gewerkt aan een nieuw tarievenstelsel. Doel is 


om de tarieven maximaal de kostprijs te laten zijn.  


 Actie IenW: contactgegevens van Martin Kouwenhoven delen met BOVAG.  


 


4. Nationaal toelatingskader voor bijzondere bromfietsen / lichte 


elektrische voertuigen | IenW 


 BOVAG was aanwezig bij directeurenoverleg van 20 november en was 


tevreden met de discussie.  


 Naar aanleiding daarvan heeft BOVAG een eigen benadering gemaakt die 


uitgaat van kenmerken van individuele voertuigen en niet zozeer 


voertuigfamilies. Het gaat daarbij om een beoordelingskader op basis van 


objectieve criteria, waarmee een besluit kan worden genomen over welke 


voertuigen wel en niet worden toegelaten tot de openbare weg. 



Agenda periodiek overleg I&W (DGMo)-BOVAG  
Op: 12-02-2020, 11.10-12.00u   
Te: Den Haag, Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat, zaal 10.D.Flex
Aanwezig: Ruth Clabbers (I&W), Peter Niesink en Jan Bessembinders (BOVAG)
Afwezig: Tobias Wolters (vakantie)



1. Ingekomen stukken en mededelingen

a. Minister Van Nieuwenhuizen komt naar het afsluitende bestuursdiner in het kader van het 90 jarige jubileum BOVAG op 09-12-2020

b. Inrichting en voorzetting van de periodieke overleggen | BOVAG

[bookmark: _GoBack]	Wij hechten aan ons periodieke overleg met DGMo, maar we stellen wel vast dat 	mw. Clabbers agendatechnisch regelmatig genoodzaakt is om af te zeggen. Wij 	stellen voor dat Mw. Clabbers en Dhr. Niesink 2/3 keer per jaar contact met elkaar 	opnemen en dat het PO voortaan wordt gedaan door Mw. Van der Windt en Jan 	Bessembinders.  

2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 26-11-2019 (bijlage)

3. Naar aanleiding van het AO Verkeersveiligheid

4. Snorfiets naar de rijbaan | I&W / BOVAG

5. Status en voortgang buitenlandse APK | IenW

6. Standaardisering van ADAS-systemen | I&W / BOVAG

7. Inbouw nieuwe generatie smart tachograafsystemen | BOVAG 

Nu het Mobility Package is goedgekeurd wordt langzaam maar zeker duidelijk wat dit betekent voor de introductie en inbouw van de volgende generatie Smart Tachograafsystemen, maar ook de verplichting om ook oudere systemen te gaan vervangen met retrofit systemen. Wij zien hier verschillende knelpunten die we graag vroegtijdig met IenW bespreken. 

8. Ecorys-rapport ‘Delen van data en interfaces’ | BOVAG

Wij zijn benieuwd naar de status van het rapport en de resultaten. Kan IenW aangeven wanneer dit rapport wordt afgerond en wat IenW met het rapport gaat ondernemen? 

9. Voortgang nationaal kader Licht Gemotoriseerde Voertuigen | BOVAG

10. RDW Erkenning Verhuurbedrijven | BOVAG

11. DOR-registratieplicht voor Nederlands gekentekende voertuigen en tweewielers | BOVAG

BOVAG heeft grote moeite met de verplichting tot registratie in het DOR. Aan de ene kant omdat Nederlands gekentekende voertuigen al in het Kentekenregister worden geregistreerd en dat heling zodoende praktisch onmogelijk is. Aan de andere kant is de verplichte DOR-bewaartermijn van 5 jaar een handelsbelemmering van jewelste. RDW stelt dat het Uitvoeringsbesluit bij artikel 437 WvS eerste lid in strijd is met de registratieplicht in het Kentekenregister conform de Wegenverkeerswet. Kan RDW / Min IenW hierover in overleg treden met Min JenV, zodat auto- en tweewielerbedrijven voor gekentekende voertuigen geen registratielast en bewaarplicht opgelegd krijgen? Er wordt immers al geregistreerd en gekentekende voertuigen zijn niet te helen wegens diefstalregistratie in het Kentekenregister. 
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Betreft Annotatie voor PO BOVAG - IenW 
Vergaderdatum 12 februari 2020 
Vergadertijd 11:10 – 12:00 
Vergaderplaats Ministerie van IenW, Rijnstraat 8, 10.D.Flex 
Deelnemers BOVAG:  

IenW: Ruth Clabbers, .  

1. Ingekomen stukken en mededelingen

• PM

2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 26-11-2019
(bijlage)

• Geen opmerkingen.

3. Naar aanleiding van het AO Verkeersveiligheid

• PM

4. Snorfiets naar de rijbaan | I&W / BOVAG
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• De internetconsultatie van het ontwerpbesluit helmplicht snorfiets is op 
10 februari van start gegaan en zal 7 weken duren (dus t/m 30 maart). 
BOVAG is hier al van op de hoogte.  

• Parallel aan de internetconsultatie laten we een verdiepend onderzoek 
uitvoeren om beter in kaart te brengen wat de gevolgen voor 
verkeersveiligheid zijn bij de snorfietsers die overstappen naar een ander 
vervoersmiddel. Ook hier is BOVAG al van op de hoogte, ze kennen de 
Kamerbrief die we hierover op 4 februari hebben verstuurd.  

• BOVAG is geen voorstander van de helmplicht voor snorfietsers.  
 Je kunt BOVAG uitnodigen om te reageren op de internetconsultatie.  
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Betreft Annotatie voor PO BOVAG - IenW 
Vergaderdatum 12 februari 2020 
Vergadertijd 11:10 – 12:00 
Vergaderplaats Ministerie van IenW, Rijnstraat 8, 10.D.Flex 
Deelnemers BOVAG: . 

IenW: Ruth Clabbers, .  

1. Ingekomen stukken en mededelingen
a.

2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 26-11-2019 –
Er zijn nog wat vragen naar aanleiding van punt 9 in het verslag van 26-11,

 zal dit nagaan met .

3. Naar aanleiding van het AO Verkeersveiligheid
Het AO ging goed. Er kwam veel onderwerpen langs: relatief veel over eisen
m.b.t. het nieuwe LEV-kader (nieuwe kader, helmplicht en  rijvaardigheid).

4. Snorfiets naar de rijbaan | I&W / BOVAG
• De internetconsultatie van het ontwerpbesluit helmplicht snorfiets is op

10 februari van start gegaan en zal 7 weken duren (dus t/m 30 maart).
BOVAG is hier al van op de hoogte.

• Parallel aan de internetconsultatie laten we een verdiepend onderzoek
uitvoeren om beter in kaart te brengen wat de gevolgen voor
verkeersveiligheid zijn bij de snorfietsers die overstappen naar een ander
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vervoersmiddel. Ook hier is BOVAG al van op de hoogte, ze kennen de 
Kamerbrief die we hierover op 4 februari hebben verstuurd.  

• BOVAG heeft geen principiële bezwaren tegen een helmplicht, maar vindt 
dat het geen voorportaal mag zijn voor een verplaatsing naar de rijbaan. 

• Een suggestie van BOVAG is om de plaats op de weg discussie te voeren 
in het nieuwe LEV-kader. In de consultatie zal de BOVAG dit ook naar 
voren brengen.  
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DIGITAAL INGEDIEND 
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat 
t.a.v. Mw. Drs. C. van Nieuwenhuizen

Bunnik, 2 maart 2020 

Betreft: Reactie BOVAG internetconsultatie wijziging RVV 1990 met het oog op helmplicht snorfiets 

Geachte mevrouw Van Nieuwenhuizen, 

Met interesse heeft BOVAG kennis genomen van de voorgestelde wijziging van het RVV 1990, waarin 
onder meer wordt voorgesteld om de uitzondering voor het dragen van een helm op de snorfiets te 
laten vervallen. In de praktijk komt het schrappen van de uitzondering dan neer op de introductie 
van een helmplicht voor berijders en passagiers van een snorfiets. BOVAG is geen voorstander van 
een helmplicht voor snorfietsers. In deze brief leggen wij uit waarom. Voor een nadere toelichting op 
onze inbreng zijn wij te allen tijde bereid om met u in overleg te treden.  

Geen oneigenlijke vermenging 
In het maatschappelijk emotionele debat rond de overlast die zou worden veroorzaakt door 
snorfietsers, vindt ten onrechte vermenging plaats van twee op zichzelf staande discussies: 
helmplicht en verplaatsing van de snorfiets naar de rijbaan. Recent werd in de Tweede Kamer tijdens 
het AO Verkeersveiligheid nog betoogd dat “de helmplicht onderdeel [is] van het aantrekkelijker 
maken om die verplaatsing [snorfiets naar de rijbaan] te doen.” Wij benadrukken dat deze twee 
thema’s losstaan van elkaar en dan ook los van elkaar moeten worden beoordeeld. Vermenging is 
oneigenlijk, omdat een landelijke helmplicht helemaal niet nodig is om de snorfiets naar de rijbaan te 
verplaatsen. Als gemeenten dat willen, staat niets hen in de weg om hier nu al een verkeersbesluit 
over te nemen. Dit is immers eerder al mogelijk gemaakt middels het Besluit van 6 juni 20181.  De 
helmplicht is dus een zelfstandig vraagstuk en BOVAG roept beleidsbeslissers op om een mogelijke 
helmplicht niet als een voorportaal voor verplaatsing naar de rijbaan te gebruiken. Dat is 
welbeschouwd onzin.  

Gemiste kans op vergroening 
Op dit moment telt Nederland ruim 760.000 snorfietsen en het is voor veel mensen een onmisbaar 
vervoermiddel voor dagelijks woon-werkverkeer. Arcadis heeft in opdracht van uw departement 
onderzocht2 dat snorfietsers na introductie van een helmplicht zullen overstappen naar een ander 
vervoersmiddel, zoals een bromfiets of auto. Dat zou een gemiste kans op vergroening betekenen, 
want het is juist de categorie snorfietsen waar elektrificatie daadwerkelijk al doorgebroken is: maar 
liefst 17 procent van alle nieuwe snorfietsen in 2020 was een elektrische. Een helmplicht zou deze 
bemoedigende ontwikkelingen in de kiem kunnen smoren, want juist het niet hoeven dragen van een 
helm is één van de voornaamste redenen om snorfiets te rijden. In het Klimaatakkoord is bovendien 
afgesproken dat in 2025 alleen nog maar elektrische snorfietsen mogen worden verkocht in 
Nederland. Maar als straks niemand meer een snorfiets wil, valt het nut van die afspraak te 
betwijfelen.  

1 Besluit van 6 juni 2018 tot wijziging van het Besluit administratieve bepalingen inzake het wegverkeer en het RVV 1990 ter 
invoering van de mogelijkheid snorfietsers in bepaalde gevallen te verplichten van de rijbaan gebruik te maken 
2 Onderzoek Helmplicht Snorfietsers, oktober 2019. 
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Meer onderzoek nodig 
Hoewel je op basis van gezond verstand zou kunnen redeneren dat het dragen van een helm de 
veiligheid vergroot, voorkomt een helm geen ongevallen. In dat licht is het interessant dat Arcadis in 
zijn onderzoeksrapport het belang onderstreept van aanvullend onderzoek naar de effecten van een 
helmplicht op verkeersveiligheid, omdat “er onvoldoende betrouwbare reductiecijfers bekend zijn 
om op verantwoorde wijze een berekening te maken van de te verwachten effecten van een 
helmplicht voor snorfietsers”3. Arcadis verwacht weliswaar dat het dragen van een helm de veiligheid 
voor de snorfietser vergroot, maar moet voor die verwachting teruggrijpen op een ‘educated guess’ 
van de SWOV uit 2013, op bromfietsonderzoeken uit de jaren zeventig van de vorige eeuw en 
internationale literatuurstudies. Ook de evaluatie van het Amsterdamse besluit om de snorfiets naar 
de rijbaan te verplaatsen, is geen goede basis om het daadwerkelijke effect van een snorfietshelm op 
de verkeersveiligheid vast te stellen. Amsterdam heeft de helmplicht immers gecombineerd met 
verplaatsing naar de rijbaan en in de rapportage is de ongevallenanalyse bovendien onvolledig. Het 
zou daarom goed zijn als het Ministerie van IenW op Rijksniveau een gedegen nader onderzoek laat 
uitvoeren door de SWOV, zodat de discussie rond snorfiets en helmplicht gevoerd kan worden op 
basis van actuele feiten en cijfers. Dit onderzoek kan vervolgens in de overwegingen tot het nemen 
van een besluit meegenomen worden.  
 
Depolitiseren 
De snorfiets elektrificeert in rap tempo (weg uitstoot, weg geluidsoverlast) en de algehele helmplicht 
is voor verplaatsing naar de rijbaan niet nodig (neem een gedegen verkeersbesluit op basis van reeds 
bestaande regelgeving4). Einde discussie en over tot de orde van de dag, zou je zeggen. Toch wordt 
het debat rond de vermeende overlast van de snorfiets door tegenstanders van dit vervoermiddel op 
luide en emotionele toon gevoerd. En dat is jammer. Er doet zich namelijk een mooie kans voor om 
deze discussie gedepolitiseerd en op basis van feiten te voeren: U bent voornemens om de Kamer 
vóór de zomer te informeren over het nieuwe nationaal toelatingskader voor licht gemotoriseerde 
voertuigen. Wij adviseren om de discussie rond de helmplicht én de plek op de weg dan ook daar te 
voeren waar deze thuishoort: bij het opstellen van het nieuwe toelatingskader, waar afgewogen en 
toekomstvaste keuzes kunnen worden gemaakt. Het hierboven aangehaalde voorstel voor een nader 
onderzoek door de SWOV kan hierin meegenomen worden. BOVAG denkt uiteraard graag mee over 
zowel het onderzoek als het toelatingskader.  

 

 
3 Aanbeveling op pagina 7, Arcadis-rapport 
4 Zie het eerder aangehaalde Besluit van 6 juni 2018. 

 
 
Met vriendelijke groet, 
 
BOVAG   

 
 

Algemeen directeur 
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Betreft Geannoteerde agenda voor PO RAI - IenW 
Vergaderdatum 4 maart 2020 
Vergadertijd 14:00 - 15:00 
Vergaderplaats Ministerie van IenW, Den Haag 
Deelnemers RAI:  IenW: Ruth 

Clabbers,  

1. Opening / mededelingen
•  wil  ook graag met enige regelmaat spreken.
 Je kunt voorstellen dat we dat met deze PO’s combineren en dat  de

volgende keer ook aanschuift.
•

 Je kunt ze hiervoor bedanken.

2.
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3.  
  

 
 

  
 

  
 

  
 

  
 

 
  
  

 
  

 
  

 
  

 
 

  
 

 
 

 
4. Helmplicht voor snorfietsers 
• Momenteel loopt de internetconsultatie van de wijziging van het RVV 1990 die 

benodigd is voor het verplichten van de helm voor snorfietsers.  
 Je kunt de RAI uitnodigen om hierop te reageren.  
• De leden Remco Dijkstra (VVD) en Van Aalst (PVV) hebben schriftelijke 

Kamervragen gesteld over de helmplicht voor snorfietsers.   
 
5. Snorfiets op de rijbaan in Amsterdam / evaluatie 
• In december heeft de gemeente Amsterdam een eerste evaluatierapportage 

gepubliceerd over de effecten van de verplaatsing van de snorfiets naar de 
rijbaan. Medio april volgt een tweede rapport.  

• Het rapport laat een sterke daling zien van het aantal geregistreerde 
ongevallen met letsel waar een snorfietser bij betrokken is. Ook het aantal 
ongevallen onder fietsers en bromfietsers is afgenomen.  

• De uitgevoerde evaluatie is de verantwoordelijkheid van de gemeente 
Amsterdam. Als de RAI dingen anders wil zien in de rapportage kunnen we 
die doorgeven aan Amsterdam.  

• De resultaten van de evaluatie geven voor ons verder geen aanleiding om het 
besluit waarmee wegbeheerders de mogelijkheid hebben gekregen om de 
snorfiets naar de rijbaan te verplaatsen, te heroverwegen.  

• Het lid Remco Dijkstra (VVD) heeft schriftelijke vragen gesteld over de 
evaluatie van de gemeente Amsterdam.  
 

buiten reikwijdte

1 

1 

1 

1 

1 

1 



 

 Pagina 3 van 3 

Bestuurskern 
Dir.Wegen en 
Verkeersveiligheid 
Verkeersveiligheid 

 
Datum 
28 februari 2020 

 

6.  
 

 
  

  

 
  

   
 

7.   
  

 

  
  

  
  

8. Wat verder ter tafel komt / sluiting 

buiten reikwijdte

buiten reikwijdte

1 

1 

1 

1 

■ 



Van:  - DGMo
Aan:  - DGB;  - DBO;  -

DGMo-WV;  - DGMO;  - BSK;  - BSK;
 - BSK;  - DGMI;  - DGB; 

 - DGB;  - DGMo;  - CEND-DBO; 
 - DGB

Cc: Clabbers, R.W.C. (Ruth) - BSK
Onderwerp: Terugkoppeling PO RAI-IenW 4 maart
Datum: donderdag 5 maart 2020 15:30:00
Bijlagen: Geannoteerde agenda PO RAI 4 maart 2020.docx

RAI Vereniging_advies indeling voertuigcategorieen_24022020 min IW.pdf

Dag allen,

Gisteren hadden we een PO met de RAI Vereniging. Zie bijgevoegd de annotatie en hierbij de
terugkoppeling:

Opening
- RAI gaf aan dat er aparte afspraken met  zijn gepland, samen met de BOVAG.

Helmplicht snorfiets
- RAI vond de evaluatie van Amsterdam een beetje los-vast overkomen. Hebben nog twijfels

over de verplaatsing van de snorfiets naar de rijbaan. Ze zullen gaan reageren op de
internetconsultatie.

Tot zover. Bij vragen weten jullie me te vinden en stuur vooral door indien nodig!

Groeten,

Voertuigveiligheid
...........................................................................
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1. Opening / mededelingen

· Olaf wil Mariëtte van Empel ook graag met enige regelmaat spreken. 

· Je kunt voorstellen dat we dat met deze PO’s combineren en dat Mariëtte de volgende keer ook aanschuift. 

· Tijdens het bezoek van M aan Stockholm voor de Global Ministerial Conference on Road Safety heeft de RAI geholpen met het organiseren van een werkbezoek aan Volvo. 

· Je kunt ze hiervoor bedanken. 



2. Nieuw kader voor licht elektrische voertuigen / Toekomstbestendige stedelijke mobiliteit

· Het directeurenoverleg van 5 maart wordt verplaatst naar april/mei omdat we dan meer inhoud hebben om te bespreken. 

· De komende maanden gaan we overleggen organiseren met stakeholders, waaronder de RAI, om te vernemen wat hun ideeën zijn bij een nieuw kader. 

· Je kunt vragen of er onderwerpen/thema’s zijn die de RAI graag besproken wil hebben in die sessies. 

· De RAI heeft zelf een voorstel gemaakt voor een nieuwe indeling van voertuigcategorieën. 

· Je kunt ze danken dat ze dat ons hebben toegestuurd. 

· De Tweede Kamer legt de focus op elektrische steps (moeten zo snel mogelijk de weg op kunnen). Fabrikanten van deelsteps (Lime, Bird, …) willen dezelfde regels voor de elektrische step als voor de fiets. 

· Je kunt vragen hoe de RAI hierin zit. In hun schema plaatst de RAI elektrische steps in een andere categorie als e-bikes. Betekent dat dat de RAI van mening is dat je deze voertuigen anders moet behandelen? Hoe is dit uit te leggen vanuit het perspectief van verkeersveiligheid?

3. ADAS

· RAI maakt deel uit van kernteam ADAS-Alliantie. Het kernteam is gistermorgen (3 maart) weer bij elkaar geweest (met ANWB, AON, DCO, RAI en BOVAG). 

· Verzoek vanuit de alliantie kwam om inzicht te krijgen in het proces om te komen tot het beleidskader voor toelating/gebruik n.a.v. OVV onderzoek.

· We zijn met hen ook bezig met een ADAS-campagne om via leveranciers bestuurders beter te informeren bij aankoop en onderhoud.

· Er is behoefte aan uniforme terminologie en werking van systemen. Hierover kan men dan communiceren, al dan niet met behulp van een toolkit die wij in het kader van de campagne kunnen maken.

· Binnen de alliantie heerste de overtuiging dat de RDW ADAS zou moeten gaan registreren op kentekenniveau. De RDW is ook intern aan het verkennen wat dit zou inhouden. Wij houden dit vanuit IenW af, omdat:

· Er geen bron is waaruit de RDW kan putten;

· Sommige systemen straks verplicht worden dus hoef je niet te registreren;

· Garages/herstelbedrijven op veel gedetailleerder niveau informatie nodig hebben dan een consument;

· Er geen uniforme benamingen en werking voor systemen gedefinieerd zijn;

· Dit ook prima door de branche/markt kan gebeuren;

· Als de RDW dit doet er strengere eisen gelden aan betrouwbaarheid van de informatie dan wanneer een marktpartij dit doet;

· Het (ook) in belang is van garage en herstelbedrijven.

· Tijdens het bezoek van M aan de verkeersveiligheidsconferentie in Stockholm heeft ze ADAS en het OVV-rapport ook tijdens de discussies onder de aandacht gebracht. Dit heeft verder niet geleid tot concrete afspraken (was ook niet de bedoeling). 



4. Helmplicht voor snorfietsers

· Momenteel loopt de internetconsultatie van de wijziging van het RVV 1990 die benodigd is voor het verplichten van de helm voor snorfietsers. 

· Je kunt de RAI uitnodigen om hierop te reageren. 

· De leden Remco Dijkstra (VVD) en Van Aalst (PVV) hebben schriftelijke Kamervragen gesteld over de helmplicht voor snorfietsers.  



5. Snorfiets op de rijbaan in Amsterdam / evaluatie

· In december heeft de gemeente Amsterdam een eerste evaluatierapportage gepubliceerd over de effecten van de verplaatsing van de snorfiets naar de rijbaan. Medio april volgt een tweede rapport. 

· Het rapport laat een sterke daling zien van het aantal geregistreerde ongevallen met letsel waar een snorfietser bij betrokken is. Ook het aantal ongevallen onder fietsers en bromfietsers is afgenomen. 

· De uitgevoerde evaluatie is de verantwoordelijkheid van de gemeente Amsterdam. Als de RAI dingen anders wil zien in de rapportage kunnen we die doorgeven aan Amsterdam. 

· De resultaten van de evaluatie geven voor ons verder geen aanleiding om het besluit waarmee wegbeheerders de mogelijkheid hebben gekregen om de snorfiets naar de rijbaan te verplaatsen, te heroverwegen. 

· Het lid Remco Dijkstra (VVD) heeft schriftelijke vragen gesteld over de evaluatie van de gemeente Amsterdam. 



6. [bookmark: _GoBack]Fietsverlichting

· De RAI zou graag zwaardere eisen stellen aan de kwaliteit van fietsverlichting, bijvoorbeeld wat betreft de felheid van het licht of het formaat van de lamp. Het voorstel van de RAI is om de kwaliteitseisen van het RAI Keurmerk Fietsverlichting om te zetten in wettelijke eisen. 

· We verwachten binnenkort een rapport van Rijkswaterstaat over de lichtvoering van fietsers. Hierbij is ook gekeken naar de kwaliteit van de verlichting. Op basis van dit rapport zullen we kijken welke aanvullende acties in 2020 nodig zijn. 

· IenW-contactpersoon hiervoor is Wendy Engelberts. 



7. Voertuigdiefstal: 

· In het mondelinge vragenuurtje is door het lid Postma (CDA) gevraagd naar wat er gedaan wordt aan het (het kraken van) smart keys (n.a.v. https://nos.nl/nieuwsuur/artikel/2311658-criminelen-kopieren-nummerplaten-zelfs-die-van-de-koning-is-niet-veilig.html). 

· Je kunt de RAI vragen wat er binnen de branche wordt gedaan om dit probleem te verhelpen. 

 

8. Wat verder ter tafel komt / sluiting
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Koninklijke RAI Vereniging Europaplein 6 Postbus 74800 
 1078 GZ Amsterdam 1070 DM Amsterdam 


TOEKOMSTBESTENDIGE STEDELIJKE MOBILITEIT 
INDELING VOERTUIGCATEGORIEËN 


 


 


Amsterdam, 24 februari 2020 


 


 


SAMENVATTING 
 
Dit paper bevat een advies om te komen tot een nieuw systeem voor de indeling van voertuigen 
in zogenaamde voertuigfamilies en voertuigcategorieën. Deze indeling gebeurt op basis van een 
aantal objectieve criteria en moet producenten van voertuigen en beleidsmakers een handvat 
geven bij de bepaling wat de meest veilige plaats op de weg in de binnenstad is voor een 
voertuig.  
 
De indeling is gebaseerd op de methodiek ‘Verkeer in de Stad’ van de ANWB en vervolgens nader 
uitgewerkt met gebruik van de technische expertise van vertegenwoordigers uit de verschillende 
sectoren die zijn aangesloten bij RAI Vereniging. 
  


 


 


Inleiding 


In de zomer van 2019 heeft het Hoofdbestuur van RAI Vereniging opdracht gegeven een project te 
starten met als doel te komen tot een nieuwe indeling van voertuigcategorieën. Aanleiding voor het 
starten van dit project was de constatering dat de huidige Wegenverkeerswetgeving niet meer goed 
aansluit bij de opkomst van de hedendaagse hybride vervoersmiddelen. Het traditionele 
onderscheid tussen voetgangers, fietsers en automobilisten verdwijnt met de opkomst en in 
verschijningsvorm naar elkaar toe groeien van bijvoorbeeld e-bikes, speed pedelecs, scooters,  
e-steps, scootmobielen en cargobikes. Dit heeft grote gevolgen voor de veiligheid van 
verkeersdeelnemers en de inrichting van de openbare ruimte. 


Om deze problematiek het hoofd te bieden heeft de ANWB een nieuwe methodiek laten ontwikkelen 
voor de inrichting van de openbare ruimte, “Verkeer in de Stad”.1 Eén van de onderdelen van deze 
methodiek is een nieuw indelingssysteem voor voertuigen in zogenaamde ‘voertuigfamilies’. Doel 
van deze nieuwe indeling is, dat niet alleen de voertuigen die nu op de weg zijn beter op elkaar 
afgestemd kunnen worden, maar ook dat op voorhand duidelijk is hoe toekomstige nieuwe 
vervoermiddelen ingepast kunnen worden. Zo wordt voorkomen dat bij elke nieuwe 
productontwikkeling opnieuw nagedacht moet worden wat de gebruikseisen zijn. Iets dat zowel 
voor de overheden als de productontwikkelaars veel onduidelijkheid oplevert. 


RAI Vereniging heeft deze indeling in voertuigcategorieën nader uitgewerkt en in lijn gebracht met 
Europese regelgeving. Dit paper presenteert de resultaten daarvan. 


 


  


 
1 Verkeer in de Stad 2.0: een nieuwe ontwerpaanpak voor de stedelijke openbare ruimte, ANWB, Mobycon, Bart Egeter Advies, 
  Awareness, maart 2020 







  
   


[2] 
 


Projectopzet 


Om een zo goed mogelijk indelingssysteem te kunnen ontwerpen is een werkgroep opgericht die 
bestaat uit vertegenwoordigers van verschillende secties van RAI Vereniging. Het gaat hierbij onder 
andere om leveranciers van scooters, fietsen, e-bikes, speed pedelecs, bakfietsen, brommobielen, 
motorfietsen, personenauto’s en bestelauto’s. Deze vertegenwoordigers hebben niet alleen inzicht 
in de technische specificaties van hun huidige productaanbod, maar hebben ook inzicht in 
mobiliteits-producten die in de nabije toekomst op de markt gebracht zullen worden en de 
voertuigeisen die door de Europese Commissie gesteld worden. 


Doelstelling van de werkgroep was om de belangrijkste criteria voor de bepaling van 
voertuigcategorieën vast te stellen alsmede de grenzen van de voertuigcategorieën. Op basis van 
drie sessies met de werkgroep in het najaar van 2019 en voorjaar van 2020 is een opzet gemaakt 
voor een mogelijke nieuwe voertuigcategorie-indeling. 


De werkgroep bestond uit vertegenwoordigers van de volgende bedrijven: 


1. Accel Group NV 
2. Aixam Mega Nederland B.V. 
3. BMW Group Nederland 
4. Cycling Sports Group Europe B.V.  
5. G.M.S. & Import B.V. 
6. Giant Benelux BV 
7. Honda Europe 
8. Kymco BV 
9. Piaggio Vespa B.V. 
10. PON Holdings B.V. 
11. Trek Benelux 
12. Velosophy B.V. 
13. RAI Vereniging 


 


 


Uitgangspunten RAI voertuigcategoriesysteem 


Het nieuwe voertuigcategoriesysteem van RAI Vereniging is gebaseerd op drie uitgangspunten. 


1. Maximale constructiesnelheid, maximale breedte en de massa rijklaar van het voertuig zijn 
doorslaggevende criteria 


De belangrijkste criteria om te kunnen bepalen in welke categorie een bepaald voertuig thuishoort 
en wat de meest geschikte plek om de weg voor dat voertuig is, zijn de maximale constructie-
snelheid, de maximale breedte, de massa rijklaar van het voertuig en het feit of een voertuig al dan 
niet (deels) door spierkracht wordt aangedreven. Overige aspecten zoals aantal wielen, kinetische 
energie, remkracht en aanwezigheid van een stuur zijn van ondergeschikt belang. 


2. Europese voertuigwetgeving is leidend  


Er worden geen voertuigen speciaal voor de Nederlandse weg ontwikkeld. Alle voertuigen dienen te 
voldoen aan Europese wetgeving, en een nieuw voertuigcategoriesysteem dient de Europese 
richtlijnen en normen als uitgangspunt te nemen. Een van de consequenties hiervan is dat de 
voertuigen in internationaal verband zijn afgestemd op grenzen van 25 km/u en 45 km/u. Het 
voorstel van RAI Vereniging is uitgegaan van deze Europese grenzen. 
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3. Ga uit van de bestaande verkeersmilieus 


Aanpassing van de openbare ruimte in de stad is een zaak van lange adem. In de praktijk zal er 
weinig ruimte zijn om de indeling van de stedelijke openbare ruimte op korte termijn drastisch om 
te vormen. Daarom sluit de werkgroep van RAI Vereniging conform de studie Verkeer in de Stad aan 
bij de gangbare stedelijke verkeersmilieus en domeinen: trottoirs, voetgangersgebieden, fietspaden, 
fietsstraten, 30 km zones en 50 km wegen.   


 


RAI Voertuigcategoriesysteem 


Bovenstaande uitgangspunten leiden op basis van criteria t.a.v. maximale massa rijklaar, maximale 
breedte en wel/niet spierkracht aangedreven allereerst tot een indeling in zes verschillende 
voertuigfamilies. De zes voertuigfamilies zijn lopen, lichte voertuigen (deels) door spierkracht 
aangedreven, lichte motorvoertuigen, motorfietsen, auto’s, zware bedrijfswagens en trams, in 
onderstaand diagram verticaal aangegeven.  


Daarbinnen is een nadere onderverdeling gemaakt in voertuigcategorieën op basis van maximale 
constructiesnelheid. Daarbij worden grenzen gehanteerd van 10, 25 en 45 km/u, in onderstaand 
diagram horizontaal aangegeven. 


Aldus ontstaan tien voertuigcategorieën (de cellen in onderstaand diagram). Deze tien 
voertuigcategorieën zijn uiteindelijk leidend voor regelgeving.  


Lopen


10 km/u 25 km/u 45 km/u > 45 km/u


Lopen


Gemotoriseerd speelgoed, hoverboard, 
airboard, monowheel, airwheel


Fiets, e-bike, bakfiets, e-bakfiets/ 
cargobike, step, fiets met hulpmotor,  Speed pedelec


Lichte voertuigen, 
spierkracht 


aangedreven (LVSA)
< 75 kg / < 1,10 m


Snorfiets, lichte bromfiets met pedalen,  
cargo-snorfiets, scootmobiel, riksja, 


bijzondere bromfiets,
ebike board, elektrische step


Cargo-bromfiets, bromfiets, 
brommobiel, 


gehandicaptenvoertuig, 
motorstep


Lichte 
motorvoertuigen


(LMV)
< 425 kg / < 2 m


Motorfiets, motorscooter, 
motorfiets met zijspan, 


high speed pedelec, quad


Motorfietsen
< 425 kg / < 2 m


Personenauto, personenauto met lichte 
aanhangwagen, lichte bedrijfswagen, 


kleine kampeerauto, buggy , vierwielige 
motorfiets, 3-wielig motorrijtuig, 
autoscooter, zware trike, quad


Auto’s
> 425 kg / < 2,55 m


Auto met zware aanhangwagen, 
grote kampeerauto, zware bedrijfswagen, 


autobus, LZV


Zware 
bedrijfswagens


> 3.500 kg / < 2,60 m


TramTrams


Voertuigfamilies
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Voertuigfamilie A: Lopen 


Lopen is een volwaardige en ook nog eens de meest ruimte-efficiënte, duurzame en gezonde 
vervoerwijze om van A naar B te komen. Juist om die reden nemen we ‘lopen’, conform Verkeer in 
de Stad, op als aparte voertuigfamilie, namelijk het zich verplaatsen zonder gebruik te maken van 
een voertuig. 


Voertuigfamilie B: Lichte voertuigen, spierkracht aangedreven (LVSA) 


Tot deze voertuigfamilie behoren alle voertuigen lichter dan 75 kg en met een maximale breedte 
van 1,10 meter. Kenmerkend voor deze voertuigfamilie is verder dat de voertuigen geheel of 
gedeeltelijk door menselijke spierkracht aangedreven moeten worden.  


Ook speed pedelecs behoren tot deze voertuigfamilie aangezien deze lichter zijn dan 75 kg en 
mede door spierkracht aangedreven worden. Volgens de systematiek van Verkeer in de Stad is de 
consequentie daarvan dat de speed pedelec gebruik maakt van het fietspad, indien dat aanwezig is. 
Gezien de maximale snelheid die met een speed pedelec bereikt kan worden zal de speed pedelec 
zijn snelheid wel moeten aanpassen aan de overige gebruikers van het fietspad. In 30 km-gebieden 
vormt de speed pedelec sowieso geen probleem, aangezien in de praktijk de gemiddelde 
kruissnelheid van een speed pedelec in de stad niet boven de 30 km/u ligt. 


Voertuigfamilie C1: Lichte motorvoertuigen (LMV) 


In de familie van lichte motorvoertuigen worden alle voertuigen ondergebracht die een maximale 
breedte van 2 meter hebben, een maximale massa rijklaar van 425 kg hebben en die niet door 
spierkracht worden aangedreven. Dit is een categorie waarin naar verwachting in de komende jaren 
veel nieuwe voertuigen zullen worden geïntroduceerd. Binnen de LMV familie kan onderscheid 
worden gemaakt in voertuigen met een maximale constructiesnelheid van 25 km/u (bijvoorbeeld de 
snorfiets) en 45 km/u (bijvoorbeeld de bromfiets). Voor elk van deze voertuigcategorieën geldt 
verschillende regelgeving.  


De gehandicaptenvoertuigen binnen deze voertuigen nemen een uitzonderingspositie in; 
de bestuurders van een gehandicaptenvoertuig zullen ook van het trottoir gebruik moeten kunnen 
maken. Dit kan volgens de methodiek van Verkeer in de Stad alleen als gast, wat inhoudt dat zij hun 
snelheid en gedrag aanpassen aan voetgangers. 


Voertuigfamilie C2: Motorfietsen 


In de categorie motorfietsen worden de motorfietsen en motorscooters ondergebracht. Deze 
voertuigen wijken af van de LMV’s door de aanmerkelijk hogere snelheid van dit type voertuig. De 
maximale breedte van dit type voertuig is 2 meter met een maximale massa van 425 kg. 


Voertuigfamilie D: Auto’s 


Deze voertuigfamilie omvat alle voertuigen tussen 350 en 3.500 kg die minder breed zijn dan 
2,55 m. Hiertoe behoren dus ook lichte bestelwagens en campers.  


Voertuigfamilie E: Zware bedrijfswagens 


In deze categorie vallen zware wegvoertuigen zoals vrachtauto’s en bussen. Deze voertuigen zijn 
zwaarder dan 3.500 kg en breder dan 2,55 m. 


Voertuigfamilie F: Trams 


Tot deze voertuigfamilie behoren alle geleide voertuigen die zich in de stedelijke openbare ruimte 
begeven, met name trams. Railvoertuigen die zich niet in de openbare ruimte begeven zoals metro 
en trein vallen buiten deze categorie.  
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Plaats op de weg 


In Verkeer in de Stad 2.0 zijn ook algemene regels over mengen of scheiden van verkeerssoorten 
opgenomen: welke voertuigcategorieën mogen bij elkaar in hetzelfde domein worden afgewikkeld, 
en welke moeten van elkaar worden gescheiden in verschillende domeinen. Verkeersveiligheid, dus 
het minimaliseren van massa- en snelheidsverschillen, is hierbij leidend. Onder ‘domein’ wordt 
verstaan: een fysiek afgescheiden deel van de straat of openbare ruimte, bijvoorbeeld de rijweg, 
het fietspad of het trottoir. 


Algemene regels voor mengen of scheiden (Verkeer in de Stad) 


Om snelheids- en massaverschillen binnen een domein te beperken hanteert Verkeer in de Stad de 
volgende algemene ontwerpregels voor mengen of scheiden van voertuigcategorieën: 2 


1) Startpunt: elk domein heeft een maximumsnelheid (bijvoorbeeld 20 km/u) en een 
maatgevende voertuigfamilie (bijvoorbeeld: B Lichte voertuigen, spierkracht aangedreven). 


2) Mengen met lichtere en/of langzamere voertuigcategorieën in hetzelfde domein is 
toegestaan, mits de toe te voegen voertuigcategorie 
a) maximaal één categorie (voertuigfamilie) lichter én 
b) een maximale constructiesnelheid heeft die maximaal 15 km/u onder de 


maximumsnelheid van het domein ligt; 
3) Snellere voertuigcategorieën binnen de in het domein toegelaten voertuigfamilies moeten 


zich aan de maximumsnelheid van dat domein houden;  
4) Zwaardere voertuigfamilies kunnen als gast toegelaten worden. Dit is echter geen 


automatisme, en is sowieso alleen mogelijk als er voor deze voertuigfamilie geen eigen 
domein beschikbaar is. Uitgangspunt is dat zwaardere voertuigen gebruik maken van een 
ander domein als dat beschikbaar is. Bijvoorbeeld: op een trottoir naast een rijbaan zal je 
in praktijk geen auto’s toestaan. Maar in een voetgangersgebied (waar de auto dus geen 
eigen domein heeft), zou je auto’s onder bepaalde vooraarden eventueel ‘als gast’ toe 
kunnen laten. Voorwaarden zijn bijvoorbeeld venstertijden, maximale maten, speciale 
vergunningen etc. 


Voor voertuigen die in een domein worden toegelaten als gast geldt het volgende: 


 Zij moeten zich uiteraard houden aan de in dat domein geldende maximumsnelheid 
 Zij moeten hun gedrag aanpassen aan de voor dat domein maatgevende voertuigfamilie 


ook als deze weggebruikers plotseling tot stilstand komen of van richting veranderen (wat 
vooral bij voetgangers aan de orde is). 


 Voor voertuigfamilies die meer dan één categorie zwaarder zijn dan de maatgevende 
voertuigfamilie, is het toelaten als gast bij voorkeur gebonden aan bepaalde voorwaarden 
zoals venstertijden, maximale maten, speciale vergunningen of dergelijke. 


 Voor een voertuigfamilie die in een domein te gast is, kan de betreffende route nooit deel 
uitmaken van het hoofdnetwerk. 


Deze algemene ontwerpregels leiden, afhankelijk van de gekozen indeling van de openbare weg 
(bijvoorbeeld wel of geen gescheiden fietspad, en zo ja, hoe breed) en de in de verschillende 
domeinen te hanteren maximumsnelheden, tot eenduidige aanbevelingen over de plaats op de weg 
van de verschillende voertuigcategorieën. Dit wordt voor een aantal gangbare wegindelingen in de 
komende tijd nader uitgewerkt in samenwerking met ANWB en Bart Egeter Advies. 


 
2 In plaats van ‘voertuigcategorieën’ hanteert Verkeer in de Stad de term ‘voertuigtype’: binnen elke voertuigfamilie worden 
verschillende voertuigtypen onderscheiden waarvan de maximale constructiesnelheid steeds een stap van 10 km/u hoger is. 
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Bronnen voor relevante wetgeving 


 Verordening (EU) nr. 168/2013; Kaderrichtlijn ‘gemotoriseerde tweewielers’, 
bijlage I : Voertuigindeling 


 Richtlijn 2007/46/EG; Kaderrichtlijn motorvoertuigen en aanhangwagens,  
bijlage II : Algemene definities, criteria voor de indeling in voertuigcategorieën, voertuigtypen  
en carrosserietypen   


 Regeling Voertuig. Regeling tot uitvoering van de hoofdstukken III en VI van de 
Wegenverkeerswet 1994 


 Reglement Rijbewijzen, Wegenverkeerswet 1994   


 Reglement verkeersregels en verkeerstekens 1990 (RVV 1990) 
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Relevante voertuigwetgeving 


Voertuigfamilie Lichte voertuigen, spierkracht aangedreven 
(LVSA 


Lichte motorvoertuigen (LMV) Motorfietsen Auto's Zware Bedrijfswagens 


Massa rijklaar: ≤ 75 kg ≤ 425 kg ≤ 425 kg > 425 kg >3.500 kg  
Geen wettelijke basis. De producten binnen deze 
voertuigfamilie vallen niet onder Europese 
regelgeving (typegoedkeuring) en zijn daarom niet 
gekoppeld aan gewichtsgrenzen of 
gewichtscategorieën. Ook de Nederlandse 
wetgeving kent voor deze voertuigen geen 
gewichtsgrenzen. De EPAC-norm EN 15194 kent 
ook geen maximum gewicht; er is nog geen 
Europese norm voor cargobikes.  


168/2013; bijlage I: categorie 
L6e: lichte vierwieler 


De wetgeving 
kent geen 
maximum 
gewicht voor 
motorfietsen. 


Personen- en 
bestelauto’s hebben 
een bovengrens v.w.b. 
MTT (maximaal 
toelaatbaar 
totaalgewicht).  
Deze grens ligt op 
3500 kg.  


EU-categorieën N2, N3: 
N2:  Richtlijn 2007/46, bijlage II, deel A,  
punt 1.2.2: ’Voertuigen van categorie N met 
een maximummassa van meer dan 3,5 ton, 
maar niet meer dan 12 ton.’ 
N3:  Richtlijn 2007/46, bijlage II, deel A,  
punt 1.2.3: ’Voertuigen van categorie N met 
een maximummassa van meer dan 12 ton.’ 


 
De grens van 75 kg is vervolgens door de leden van 
de RAI-werkgroep geformuleerd met het oog op het 
definiëren van de nieuwe LVSA-categorie (lichte 
voertuigen, spierkracht aangedreven) waarbij we 
de'zware'cargobikes willen uitsluiten, maar nu veel 
gebruikte e-bakfietsen wél in deze groep wilden 
laten vallen. Vervolgens is er door de werkgroep 
gekeken naar wat de ledig-gewichten zijn van veel 
verkochte e-bakfietsen zijn (gemiddeld rond de 60 
kg). Vervolgens is gekozen is voor de grens van 75 
kg als norm voor deze voertuigcategorie. 


 
Het 
lediggewicht 
van 
motorfietsen 
varieert in de 
praktijk 
ongeveer 
tussen de 160 
en 330 kg ; RAI 
heeft uit 
oogpunt van 
duidelijkheid en 
eenduidigheid 
gekozen voor 
aansluiting bij 
de 425 kg van 
de categorie 
LMV. 


Bij bestelauto’s (EU-
categorie N1) is dat 
vastgelegd in Richtlijn 
2007/46, bijlage II, 
deel A, punt 1.2.1 
Personenauto’s (EU-
categorie M1) kennen 
in Richtlijn 2007/46 
geen MTT, maar de 
rijbewijswetgeving 
(Reglement 
Rijbewijzen, artikel 15, 
lid 1 onder e) beperkt 
het besturen van een 
personenauto met 
rijbewijs B wél tot een 
MTT van 3500 kg. 
De 425 kg-grens komt 
voort uit de < 425 kg 
grens voor de 
categorie voor LMVs. 
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Voertuigfamilie Lichte voertuigen, spierkracht aangedreven 


(LVSA 
Lichte motorvoertuigen (LMV) Motorfietsen Auto's Zware Bedrijfswagens 


Breedte voertuig: ≤ 1,10 meter ≤ 2 meter ≤  2 meter ≤  2,55 meter ≤  2,60 meter  
Regeling Voertuigen, artikel 1.1, definities. 
Gehandicaptenvoertuig:'voertuig dat is ingericht 
voor het vervoer van een gehandicapte, niet breder 
is dan 1,10 m en niet is uitgerust met een motor, 
dan wel is uitgerust met een motor' 


168/2013 kent geen maximum 
breedte 


Regeling 
Voertuigen: 
artikel 5.3.6: 
‘Motorfietsen 
mogen niet 
breder zijn dan 
2,00 m’ 


Regeling Voertuigen: 
artikel 5.2.6: 
‘Personenauto’s 
mogen niet breder zijn 
dan 2,55 m’ 


Regeling Voertuigen: artikel 5.3.6 lid 1 
onderdeel b: ‘Bedrijfsauto’s mogen niet 
breder zijn dan 2,55 m’ 
Regeling Voertuigen: artikel 5.3.6 lid 3:  
‘In afwijking van het bepaalde in het eerste 
lid, onderdeel b, mogen: geconditioneerde 
voertuigen niet breder zijn dan 2,60 m'  


Regeling Voertuigen, artikel 5.18.30:'De breedte van 
gehandicaptenvoertuigen mag met inbegrip van de 
lading niet meer bedragen dan 1,10 m.' 


De Regeling Voertuigen kent 
geen concrete categorie'Lichte 
MotorVoertuigen',  maar kent 
voor driewielige voertuigen en 
motorfietsen wel een maximum 
breedte: 


   


 
Regeling Voertuigen, artikel 5.18.26:'Bromfietsen op 
twee wielen mogen met inbegrip van de lading niet 
breder zijn dan 1,00 m.' 


artikel 5.5.6 lid 1:'Driewielige 
motorrijtuigen die in gebruik zijn 
genomen na 31 oktober 1997 
mogen niet breder zijn dan 2 m' 


   


 
Regeling Voertuigen, artikel 5.18.28:'Fietsen op 
twee wielen mogen met inbegrip van de lading niet 
breder zijn dan 0,75 m.' 


artikel 5.3.6 lid 1:'Motorfietsen 
mogen niet breder zijn dan 2 m' 


   


 
Regeling Voertuigen, artikel 
5.18.29:'Fietsaanhangwagens achter tweewielige 
fietsen mogen in aangekoppelde toestand met 
inbegrip van de lading niet breder zijn dan 1,00 m.' 


    


 
Dit in combinatie met het feit dat veel gemeentes 
vaak kiezen voor een afstand van 1,10 m tussen'de 
paaltjes' op relevante weggedeelte. 
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Voertuigfamilie Lichte voertuigen, spierkracht aangedreven 
(LVSA 


Lichte motorvoertuigen (LMV) Motorfietsen Auto's Zware Bedrijfswagens 


Maximale 
constructiesnelheid: 


     


 
Definitie elektrische fiets:'fietsen met 
trapondersteuning: fietsen die zijn voorzien van een 
elektrische hulpmotor met een nominaal continu 
vermogen van maximaal 0,25 kW en waarvan de 
aandrijfkracht geleidelijk vermindert en tenslotte 
wordt onderbroken wanneer het voertuig een 
snelheid van 25 km/h bereikt, of eerder, indien de 
bestuurder ophoudt met trappen".  


Snorfiets: definitie in RVV:  
‘snorfiets: bromfiets die blijkens 
de gegevens in het 
kentekenregister is 
geconstrueerd voor een 
maximumsnelheid die niet meer 
bedraagt dan 25 km per uur, met 
uitzondering van de speed-
pedelec’ 


   


 
Fiets met hulpmotor = EU-categorie L1e-A 
(gemotoriseerd rijwiel):'aandrijfkracht van de 
hulpaandrijving wordt onderbroken bij 
voertuigsnelheid ≤ 25 km/h' 


bromfiets = EU categorie L1b in 
Verordening 168/2013 : Bromfiets 
op twee wielen: ‘met een door de 
constructie bepaalde 
maximumsnelheid van het 
voertuig ≤ 45 km/h ‘ 


   


 
Speedpedelec = bromfiets = EU categorie L1b: 
Bromfiets op twee wielen:'met een door de 
constructie bepaalde maximumsnelheid van het 
voertuig ≤ 45 km/h 


brommobiel = EU categorie L6e 
(lichte vierwieler): ‘met een door 
de constructie bepaalde 
maximumsnelheid van het 
voertuig ≤ 45 km/h ‘ 


   


  
gehandicaptenvoertuig: definitie 
in Regeling Voertuigen (art. 1.1):   
‘gehandicaptenvoertuig: voertuig 
dat is ingericht voor het vervoer 
van een gehandicapte, niet 
breder is dan 1,10 m en niet is 
uitgerust met een motor, dan wel 
is uitgerust met een motor 
waarvan de door de constructie 
bepaalde maximumsnelheid niet 
meer dan 45 km/h bedraagt, en 
niet zijnde een motorrijtuig met 
beperkte snelheid of landbouw- of 
bosbouwtrekker’ 


   


  
lichte quad = EU-categorie L6e-A 
(lichte quad voor gebruik op de 
weg):  ‘met een door de 
constructie bepaalde 
maximumsnelheid van het 
voertuig ≤ 45 km/h ‘ 
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Lopen


10 km/u 25 km/u 45 km/u > 45 km/u


Lopen


Gemotoriseerd speelgoed, hoverboard, 
airboard, monowheel, airwheel


Fiets, e-bike, bakfiets, e-bakfiets/ 
cargobike, step, fiets met hulpmotor,  Speed pedelec


Lichte voertuigen, 
spierkracht 


aangedreven (LVSA)
< 75 kg / < 1,10 m


Snorfiets, lichte bromfiets met pedalen,  
cargo-snorfiets, scootmobiel, riksja, 


bijzondere bromfiets,
ebike board, elektrische step


Cargo-bromfiets, bromfiets, 
brommobiel, 


gehandicaptenvoertuig, 
motorstep


Lichte 
motorvoertuigen


(LMV)
< 425 kg / < 2 m


Motorfiets, motorscooter, 
motorfiets met zijspan, 


high speed pedelec, quad


Motorfietsen
< 425 kg / < 2 m


Personenauto, personenauto met lichte 
aanhangwagen, lichte bedrijfswagen, 


kleine kampeerauto, buggy , vierwielige 
motorfiets, 3-wielig motorrijtuig, 
autoscooter, zware trike, quad


Auto’s
> 425 kg / < 2,55 m


Auto met zware aanhangwagen, 
grote kampeerauto, zware bedrijfswagen, 


autobus, LZV


Zware 
bedrijfswagens


> 3.500 kg / < 2,60 m


TramTrams


Voertuigfamilies
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n.v.t.


10 km/u 25 km/u 45 km/u > 45 km/u


Lopen


Gemotoriseerd speelgoed, hoverboard, 
airboard, monowheel, airwheel EU: L1e-A  EU: L1e-B


Lichte voertuigen, 
spierkracht 


aangedreven (LVSA)
< 75 kg / < 1,10 m


EU: L1e-A, L1-Eb, L1e, L2e, L6e EU: L1e, L1e-B, L2e, L6e, L7e


Lichte 
motorvoertuigen


(LMV)
< 425 kg / < 2 m


EU: L3e, L4e, L7eMotorfietsen
< 425 kg / < 2 m


EU: M1, N1, L7e-B2, L3e, L5e, L7eAuto’s
> 425 kg / < 2,55 m


EU: N2, N3 chassis cabine van een N2 of 
N3, M2, M3


Zware 
bedrijfswagens


> 3.500 kg / < 2,60 m


n.v.tTrams


Voertuigfamilies
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Directoraat-generaal Mobiliteit
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat
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Van:  - DGMo
Aan:  - DGB
Cc:  - BSK
Onderwerp: Agenda en annotatie voor PO met BOVAG morgen
Datum: woensdag 1 april 2020 21:10:00
Bijlagen: 200327 aanvulling noodmaatregelen BOVAG bedrijven.pdf

BOVAG-Coronamonitor-A4-week-13-DIGITAAL.pdf
2020-02-12 Verslag PO IenW (verkeer) - BOVAG.docx
Annotatie PO BOVAG - IenW 2 april 2020.docx

Ha ,

Zie hieronder de agenda en bijgevoegd de annotatie voor ons PO morgen met 
 van BOVAG. Met dank ook aan  voor input over het LEV-kader.

Ik heb  al gemeld dat agendapunten 3 en 4 niet primair binnen onze afdeling vallen en dat ik
deze vragen (met de toelichting die we morgen zullen krijgen) zal doorzetten naar de collega’s
van .

Groeten, 

Van:  < @bovag.nl> 
Verzonden: dinsdag 31 maart 2020 14:44
Aan:  - DGMo < @minienw.nl>
Onderwerp: Voorstel agenda PO IenW - BOVAG komende donderdag

Beste 

voor komende donderdag stel ik de volgende agenda voor. Mijn opmerkingen op het
verslag van de vorige keer treffen jullie aan in de bijlage. Mochten jullie aanvullingen op
de agenda hebben, dan verneem ik dat uiteraard graag.

1.

2. Voortgang snorfiets-helmplicht / snorfiets naar de rijbaan
De consultatie snorfiets – helmplicht is inmiddels afgerond. Kan IenW al iets toelichten
over de inspraakreacties en het vervolgtraject? BOVAG heeft opgeroepen om het
vraagstuk snorfiets-helmplicht te depolitiseren en om het vraagstuk mee te nemen als
een onderdeel rond het opstellen van het nieuwe toelatingskader licht gemotoriseerde
voertuigen. Daar kan beargumenteerd en weloverwogen een besluit genomen worden
over nut en noodzaak van een helmplicht én over de plek op de weg.

3.

4.

27
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Ministerie van Economische Zaken en Klimaat 
t.a.v. Staatssecretaris Keijzer 
per mail: stasezk@minez.nl 
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat 
t.a.v. Minister Van Nieuwenhuizen 
per mail: dbo-min@minienm.nl 
Ministerie van Financiën 
T.a.v. Staatssecretaris Vijlbrief 
Per mail: j.a.vijlbrief@minfin.nl 
  


Bunnik, 27 maart 2020   
   
Geachte mevrouw Keijzer, mevrouw Van Nieuwenhuizen en heer Vijlbrief, 
 
Dankzij snel en doortastend handelen van dit kabinet kunnen ondernemers gebruik maken van een 
aantal noodmaatregelen om de grootste financieel-economische problemen van de coronacrisis op 
de kortst mogelijke termijn op te vangen. BOVAG is daar, namens zijn leden, zeer erkentelijk voor.  
 
Niet verwonderlijk, gezien de geboden snelheid, constateren onze leden ook dat het bestaande 
pakket nog niet op alle punten even goed werkt. In deze brief zetten wij uiteen waar de leden 
tegenaan lopen. Daarnaast zijn volgens BOVAG aanvullende korte en middellange termijn 
maatregelen nodig zijn om ervoor te zorgen dat zo veel mogelijk – in de kern gezonde – 
ondernemingen ook sterk genoeg blijven om de effecten van de coronacrisis te boven te komen.  
 
Uit de coronamonitor die BOVAG wekelijks onder zijn leden uitzet, blijkt duidelijk dat ook onze sector 
grote schade oploopt door de crisis. In de eerste week was de gerapporteerde terugloop in omzet al 
32%, deze week is het 44% en de vrees en de verwachting is dat deze afname alleen maar groter 
wordt naarmate de tijd verstrijkt, consumenten thuis blijven en bijvoorbeeld de werkplaats stilvalt 
omdat er geen nieuw afspraken meer worden gemaakt. 
 
Daarom vragen wij uw aandacht voor maatregelen op drie terreinen: 


1. Uitbreiding werking en uitbreiding noodmaatregelenpakket (ministerie van EZK) 
2. Ondersteuning processen automotive retail (ministerie van IenW) 
3. Verbetering liquiditeit via fiscaliteit (ministerie van Financiën) 


 
Onze zorgen en suggesties voor oplossingen vindt u, uitgewerkt per beleidsverantwoordelijk 
ministerie, in de bijlage. 
 
Wij zijn ervan overtuigd we, met dat de daadkracht die uw kabinet nu aan de dag legt, deze crisis 
kunnen doorstaan. U kunt er daarbij van uitgaan dat BOVAG hierin volop meedenkt en ook mee-
doet. Sinds het CPB gisteren zijn scenario’s presenteerde, weten wij dat naast al het persoonlijk  
leed, ook de economie een enorme klap gaat krijgen. De maatregelen in het door u afgekondigde 
noodpakket bestaan voor een belangrijk deel uit uitstel van betalingen. BOVAG doet een  
klemmend beroep op u om, in die logica, nu in elk geval ook de BPM-afdracht te betrekken. 
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Dergelijke uitstelmaatregelen zijn belangrijk, maar leiden niet tot afstel. Daarom is het nodig om niet 
alleen te vertragen, maar ook te verlagen. Zonder reductie van de lastendruk moet de grote klap 
voor veel ondernemers nog komen. Omzetderving na de coronacrisis zal immers niet, of hooguit 
gedeeltelijk, kunnen worden terugverdiend.  
 
BOVAG ziet uit naar onze gesprekken en zal u daarbij een realtime beeld geven hoe de verschillende 
deelbranches in onze sector ervoor staan. Wij zullen daarnaast ook oplossingen suggereren die erop 
gericht zijn om getroffen ondernemers in staat te stellen de klap van de coronacrisis op te vangen.  
 
Onze sector, met bijna negenduizend bedrijven die bij BOVAG zijn aangesloten, die werkgelegenheid 
biedt aan ruim 90 duizend mensen, gaat over al wat rolt en rijdt. Net als u willen we alles in het werk 
stellen om weer terug te keren naar de situatie dat Nederlanders kunnen gaan en staan waar we 
willen.  
 
Met vriendelijke groeten, 
 
 
drs. J.H. ten Broeke     P. Niesink 


    
 
Algemeen voorzitter BOVAG    Algemeen directeur BOVAG 
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BIJLAGE: Aanvulling noodmaatregelen voor BOVAG-bedrijven 
 
1. Uitbreiding werking en uitbreiding noodmaatregelenpakket (ministerie van EZK) 
 
Samenvatting 


Liquiditeit- en kredietregelingen 
a. BMKB-regeling - Uitzondering autodealerbedrijven max € 50 mln omzet 


- Op vestigingsniveau kunnen aanvragen 
- Driejaarscriterium schrappen 
- Borgen dat BMKB-regeling in sectoren kan worden gebruikt in  
   sectoren waar aantrekken extern kapitaal problematisch is 
- Beperken en standaardiseren benodigde bedrijfsgegevens vooraf 
- Afschaffen of compenseren opslag van 3,9% 
- Verhogen plafond indien nodig 


b. GO-regeling - RC-karakter à la BMKB-regeling 
- Verhogen plafond  


c. Garantie vooruitbetaalde huur - Waardevoucher systeem met garantstelling via Rijksfonds 
d. Huur onroerend goed - EZK in regierol bij op te starten overlegtafel retail 


Werkgeversregelingen 
e. NOW - Omzetdaling baseren op geoffreerde i.p.v. gefactureerde omzet 


 
Liquiditeit- en kredietregelingen 


a. BMKB-regeling 
Scope 
De scope van de BMKB-regeling ziet toe op bedrijven met een maximum van 250 werknemers en een 
omzet van minder dan € 50 miljoen. Grotere holdings zullen daarom buiten de BMKB-regeling vallen, 
terwijl juist zij nog één van de weinige autoretailers zijn die wel krediet van banken krijgen. Bij die 
groep leden wordende omzetcijfers enorm geflatteerd door de hoge prijs per product. Het 
rendement is echter dusdanig laag dat in termen van winstmarges en winst in absolute euro’s, 
dealerbedrijven eigenlijk gewoon MKB zijn. Dit zou moeten worden betrokken in de opzet van de 
BMKB-regeling.  
Naast het mogelijk maken van de BMKB-regeling voor grotere holdings met de specifieke 
liquiditeitsvraag die past binnen de BMKB-regeling, zouden we ook graag zien dat het mogelijk is om 
op vestigingsniveau (als franchisenemer) gebruik te maken van de BMKB-regeling. Tevens zouden wij 
willen pleiten voor het schrappen van de periode waarbinnen je actief moet zijn (nu gesteld op drie 
jaar). 
 
Protocol banken 
Banken zijn voor de automotive retail nog steeds de belangrijkste verstrekkers van financiering. Uit 
onze achterban kregen wij al vóór de Corona crisis signalen dat de toegang tot extern kapitaal steeds 
vaker uit de pas liep met de behoefte van de ondernemer. Zo bereikten ons signalen dat de drie 
grootbanken (met enige uitzondering van ABN-AMRO) niet langer bereid waren om de automotive te 
financieren, tenzij het een top 50 automotive retailbedrijf betreft.   
Het is in beginsel de financier die beslist of hij een borgstellingskrediet verleent en onder welke 
voorwaarden, echter hoe gaat de bank om in casu de mobiliteitsretail? Als garantiehouder vragen wij 
de Staat te borgen dat de mobiliteitsretail langs dezelfde BMKB lat wordt gelegd t.b.v. garandering 
kredietruimte. 
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Onderbouwing 
Vaak zijn nog niet alle cijfers die bij de aanvraag worden verlangd, bekend bij de aanvrager. Om de 
snelheid in het proces te behouden, willen wij pleiten voor een toegankelijker format voor 
ondernemers waarin enkel de essentiële informatie wordt gevraagd. Als alternatief zou de 
branchevereniging een format kunnen ontwikkelen, waarover wordt afgesproken dat dit door de 
kredietverstrekker wordt geaccepteerd. Wanneer vervolgens naar een zogenaamde 
'deskundigenverklaring’ wordt gevraagd, is ook hier het hanteren van een uniform format van belang 
om onnodig hoge accountantskosten te voorkomen, en/of accountants op weg te helpen met het 
verstrekken van zo’n deskundigenverklaring. 
 
Prohibitief hoge opslag overheid 
Een regeling als BMKB die essentieel is voor kleinere ondernemers die inkomsten of productie 
mislopen door het coronavirus, zou ondernemers in nood niet moeten belasten met opslagen 
bovenop de rentekosten. Het lijkt ons geenszins gepast om in deze moeilijke tijden waarin alle 
liquiditeitsruimte vereist is, de opslag van 3,9% t.b.v. RVO aan te houden. 
 
Plafond BMKB regeling 
Het  plafond voor de BMKB regeling is nu geraamd op € 300 miljoen. BOVAG gaat ervan uit dat bij het 
in zicht komen van het garantieplafond deze tijdig wordt opgehoogd om de doelgroep te bedienen. 
 
b. GO-regeling 
Vooruitlopend op de ‘nieuwe’ GO regeling, pleiten wij voor eenzelfde rekening courant karakter als 
ook gehanteerd bij de BMKB regeling zodat ook de GO-regeling aansluit op de liquiditeitsbehoefte 
van de mobiliteitsretail.  
 
Plafond GO-regeling 
Het kabinet heeft een garantieplafond voor de GO verhoogd van € 400 miljoen naar € 1,5 miljard. 
BOVAG is content met de toezegging van het Kabinet zich te committeren aan het verstrekken van 
alle garantieruimte die nodig is. Daaruit concluderen wij dat bij het in zicht komen van het 
garantieplafond de GO direct weer opgehoogd kan worden. 
 
c. Garantie op vooruitbetaalde huursommen roerende goederen 
De BOVAG achterban kent een aantal sectoren die zich kenmerken door vooral veel kleine seizoens-
afhankelijke bedrijven die naast verkoop van goederen ook werken met boekingen waarvan een deel 
al helemaal of gedeeltelijk is vooruitbetaald. Door het negatieve reisadvies en het advies om binnen 
te blijven is het effect voor deze sector praktisch gelijk aan een lockdown. Boekingen stoppen en veel 
mensen willen hun vooruitbetaalde geld terug. De ondernemer heeft al veel kosten gemaakt dus kan 
dit niet terugbetalen. Dat betekent dat veel bedrijven afstevenen op faillissement en bij een gehele 
lockdown zal dit meteen het geval zijn. Daarom pleit BOVAG voor aanvullende sectorspecifieke 
maatregelen die zo snel als mogelijk in werking zouden moeten treden om adequaat te kunnen 
inspringen op ontwikkelingen in de specifieke seizoensgebonden sectoren. 
De overheid wordt gevraagd te besluiten dat er op dit moment al sprake is van overmacht en 
daarmee te onderbouwen dat de sectorale algemene voorwaarden niet meer gelden voor wat 
betreft de annuleringsregeling. Dat betekent dat bedrijven de vooruit ontvangen huursom niet 
hoeven uit te keren aan de consument om een faillissement te voorkomen om zo de 
bedrijfscontinuïteit te borgen en een doorstart mogelijk te maken met behoud van werkgelegenheid. 
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Omdat bedrijven niet in staat zijn vooruitbetaalde gelden terug te geven aan de klant zou de sector 
geholpen zijn met een zogenaamd waardevoucher systeem. Deze vouchers zouden een financiële 
dekking / garantie moeten hebben via een Rijksfonds ingeval een bedrijf niet bij machte is de 
voucher te verzilveren.  
 
d. Regeling huur onroerend goed 
In deze tijden van crisis zijn veel vastgoedpartijen gelukkig bereid om de vorderingen van huur bij 
ondernemers op te schorten. Die ondernemers lopen daardoor wel een huurachterstand op die vaak 
lastig (in één keer) in te lossen is op het moment dat de coronacrisis voorbij is. BOVAG ziet graag dat 
het ministerie van EZK de regierol pakt om met belanghebbende partijen in gesprek te komen over 
het oplossen van dit soort problemen voor de retail.  
 
Werkgeversregelingen 
 
e. NOW 
Er is meer duidelijkheid gekomen over wanneer je in aanmerking komt voor NOW. Een werkgever die 
meer dan 20% omzetverlies verwacht kan straks NOW aanvragen. Achteraf wordt vastgesteld wat de 
werkelijke daling in de omzet is geweest. Het ministerie van SZW heeft bevestigd dat de reden van de 
daling niet wordt getoetst.  
 
Seizoensgebonden sector 
Met name voor de seizoensgebonden sector zoals camper- en caravanverkoop is het van belang dat 
men een beroep kan doen op het noodfonds op basis van de geoffreerde omzet en niet de 
gefactureerde omzet, aangezien deze sector een sterke seizoenspiek kent; het betreft dan de omzet 
die vanaf oktober is geoffreerd en nu (met de aflevering) contant wordt gemaakt en daadwerkelijk 
wordt geschreven. Met deze omzet moet men de rest van het jaar doorkomen.  
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2. Ondersteuning processen automotive retail (ministerie van IenW) 
 
Samenvatting 


a. RDW-keuring 
geïmporteerde voertuigen 


- Uitbreiding heropstart importkeuringen naar niet-verkochte voertuigen 
- Heropstart pilot ‘erkenning import’ 


b. Overtollige huur- en 
leaseauto’s  


- Tijdelijk in eigen bedrijfsvoorraad kunnen zetten 


c. parkeren bedrijfsvoorraad 
buiten eigen terrein 


- Tijdelijk geen boetes of naheffingen 


d. Restantvoorraadregeling 
gemotoriseerde tweewielers 


- Verruiming tot na 31 december 2020 


 
a. RDW-keuring geïmporteerde voertuigen 
BOVAG is zeer content met de oplossing die afgelopen dagen met de RDW tot stand is gekomen, 
zodat reeds verkochte voertuigen nu weer geïdentificeerd en gekentekend kunnen worden. De 
volgende stap is dat deze maatregel wordt uitgebreid naar voertuigen die al wel geïmporteerd, maar 
nog niet verkocht zijn. Ook zij behoeven veelal een kenteken om aangeboden te kunnen worden aan 
een eventuele koper. De regeling hiervoor zou conform de procedure kunnen gaan dat nu al is 
opgezet voor reeds verkochte auto’s. Dit levert bijna geen belasting op voor de RDW. 
 
Daarnaast verkennen wij graag hoe in dit kader de pilot ‘erkenning import’ voor keuringen door 
geselecteerde (en uiteindelijk: RDW-erkende) autobedrijven opnieuw kan worden opgestart, 
uitgebreid en daarna zo snel mogelijk kan worden omgezet in vast beleid. Hierdoor kan de werklast 
voor de RDW worden beperkt en kunnen ook voor de importerende bedrijven en particulieren de 
vertragingen na de coronacrisis worden ondervangen. Er zal immers sprake zijn van een stuwmeer 
aan voertuigen bij het opstarten van het reguliere proces. 
 
b. Overtollige huur- en leaseauto’s in bedrijfsvoorraad zetten 
Op dit moment staan heel veel huur- en leaseauto’s stil. Als het betreffende bedrijf een 
bedrijfsvoorraaderkenning heeft, is het opnemen van deze voertuigen in de bedrijfsvoorraad een 
oplossing om de kosten te drukken. Probleem is echter dat deze, als de crisis eenmaal voorbij is, niet 
meer opnieuw op naam van dezelfde eigenaar kunnen worden ingezet als huur- dan wel leaseauto. 
Als hier van zou mogen worden afgeweken, zou het voor deze bedrijven een pragmatische oplossing 
zijn om de kosten te drukken. De verplichtingen als verzekering, MRB en APK komen immers te 
vervallen. Hetgeen hier wordt voorgesteld is overigens een wijziging die is opgenomen in de 
voorgenomen wijziging van het RDW erkenningenstelsel. Wij willen het ministerie van IenW vragen 
dus op deze wijziging vooruit te mogen lopen.  
 
c. Geen boetes en naheffing parkeren bedrijfsvoorraad buiten eigen terrein 
Een van de voorwaarden van schorsen/opname in de bedrijfsvoorraad is het geen gebruik mogen 
maken van de openbare weg. Ook het parkeren op openbaar terrein wordt gezien als gebruik maken 
van de openbare weg. Op overtredingen staat een naheffing MRB met een boete van 100%. Dit 
betekent dus twee jaar MRB voor het voertuig. In deze tijd waarin heel veel voertuigen stil staan zijn 
de bedrijfsterreinen soms onvoldoende om alle voertuigen te herbergen. Wij vragen het ministerie 
van Financiën coulant om te gaan met deze situaties en af te zien van handhaving bij gebruik maken 
van de openbare weg middels parkeren. 
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d. Versoepeling restantvoorraadregeling gemotoriseerde tweewielers 
De gemotoriseerde tweewielerbedrijven worden extra hard geraakt door de coronacrisis: ten eerste 
omdat een belangrijk deel van de verkoopomzet normaal gesproken in het voorjaar wordt gemaakt, 
en nu dus niet. Voor dit jaar speelt echter een bijkomende uitdaging. De branche maakt namelijk een 
transitie door van Euro-4 naar Euro-5 voertuigen. Als bijeffect van de verkoopdip lopen de voorraden 
Euro-4 voertuigen op. Tegelijkertijd is de productie van nieuwe gemotoriseerde (Euro-5) tweewielers 
vrijwel stilgevallen. Als de bestaande restantvoorraadregeling (die momenteel tot het eind van 2020 
loopt) voor Euro-4 niet wordt versoepeld, dreigen deze ondernemers dus dubbel te worden 
getroffen op het moment dat de vraag weer aantrekt. Over zo’n versoepeling gaat BOVAG graag met 
het ministerie van IenW en met de RDW in gesprek. 
 
3. Verbetering liquiditeit via fiscaliteit (ministerie van Financiën) 
 
Samenvatting 


a. BPM-afdracht - Uitstel van betaling, voor VKR, art. 8, en individuele keuringen 
b. Motorrijtuigenbelasting  - Uitstel van betaling rijscholen 
c. Bijtelling demo’s - Geen bijtelling indien aantoonbaar geen auto 
d. Bedrijfsfietsenregeling - Herintroductie 


 
a. Uitstel van betaling BPM-afdracht 
De automotive sector kent een specifieke belasting, de Belasting van Personenauto’s en 
Motorrijwielen (BPM). BPM-afdracht voor eerste registratie op de Nederlandse weg kan op twee 
manieren: individueel of met een Versnelde Kenteken Registratie (VKR). Voor beide gevallen is de 
sector zeer geholpen met de expliciete toezegging vanuit het ministerie van Financiën dat de 
betalingstermijn – in lijn met andere fiscale verplichtingen – kan worden opgeschort tot drie 
maanden. Wij verwijzen hierbij ook naar de brief van de Nederlandse orde van Belastingadviseurs 
d.d. 17 maart 2020, waarin u dezelfde suggestie wordt gedaan.  
 
Wat betreft de VKR zou deze toevoeging op het noodpakket gunstig moeten zijn voor zowel 
importeurs als dealers, omdat de BPM afdracht een gezamenlijke activiteit is. Importeurs zijn 
verantwoordelijk voor de BPM afdracht aan de Belastingdienst bij registratie van nieuwe voertuigen, 
maar deze registratie wordt feitelijk uitgevoerd door dealers. Het voordeel op de kaspositie door 
uitstel van BPM betaling zou daarom ook een gedeeld voordeel moeten zijn. Logischerwijs wordt het 
voordeel ingezet ten gunste van dit distributienetwerk in overleg tussen importeur en 
dealerverenigingen. Zo kan een sterkere kaspositie helpen om de noodzakelijke, tijdelijk afwijkende 
afspraken onderling te faciliteren. Hiermee creëren we een extra steun voor zowel het grootbedrijf 
als een omvangrijke MKB sector. 
 
Wat betreft de individuele BPM afdracht is het probleem dat in de bestaande constructie het 
kenteken wordt afgegeven na betaling van de BPM. Voor een kleine groep (met een zogenaamde 
‘artikel 8-verklaring’) is het reeds mogelijk om achteraf BPM te betalen. Deze groep voldoet aan eisen 
en borgstelling. Ook voor hen zou een verruiming naar drie maanden zeer helpen. Daarnaast is er 
een groep ondernemers zonder zo’n artikel 8-verklaring in de problemen die geld heeft geïnvesteerd 
in geïmporteerde voertuigen die zij nu niet kunnen verkopen omdat de RDW voor deze auto’s 
vooralsnog geen identificatiekeuringen doet. Zij zijn zeer geholpen als het voertuig eerst een 
kenteken krijgt en pas later (na verkoop) de BPM betaald hoeft te worden. Bij verkoop komt immers 
het geld dat in het voertuig zit los en daarmee de mogelijkheid om aan verplichtingen te voldoen. 
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b. Uitstel van betaling motorrijtuigenbelasting 
Naast de BPM-afdracht vormt voor een aantal van onze ondernemers ook de betaling van de 
motorrijtuigenbelasting (MRB) een probleem. Denk aan autorijscholen met meerdere auto’s. Wij 
vernemen dan ook graag of de uitstel van betaling ook voor de MRB geldt of kan gaan gelden. 
 
c. Thuiszittende verkoopadviseurs met auto van de zaak (‘demo’) 
Steeds meer showrooms van autobedrijven gaan vrijwillig dicht. Verkopers blijven thuis en maken 
geen gebruik van de auto van de zaak. Omdat de auto van de zaak deze medewerkers nog steeds ter 
beschikking staan hebben zij wel een bijtelling voor de auto van de zaak. Wij vragen het ministerie 
van financiën deze bijtelling achterwege te mogen laten indien het voertuig met de sleutels is 
ingeleverd bij de ondernemer. Er is dan immer geen terbeschikkingstelling meer. 
 
d. Bedrijfsfietsenregeling 
Een maatregel die bij uitstek geschikt is om én de branche na de coronacrisis een economische 
impuls te geven, en tegelijkertijd bij te dragen aan duurzame mobiliteit en gezondere woon-
werkpatronen, is herintroductie van de bedrijfsfietsenregeling. Hiermee kan ook een doelgroep 
worden bereikt waarvoor de ‘leasefietsenregeling’ (geïntroduceerd per 1 januari 2020) niet in scope 
is omdat de werkgever niet voor een fiets wil betalen. 
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1. Ingekomen stukken en mededelingen

a. Minister Van Nieuwenhuizen komt naar het afsluitende bestuursdiner in het kader van het 90 jarige jubileum BOVAG op 09-12-2020.

b. Inrichting en voorzetting van de periodieke overleggen | BOVAG. De agenda van Ruth is vaak overboekt en het PO heeft een grotendeels operationeel karakter. Daarom wordt als vorm gekozen om 1x6 weken een PO tussen Jan Bessembinders en Florien van der Windt te houden en 2/3 keer per jaar een overleg tussen Peter Niessink en Ruth Clabbers.



2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 26-11-2019

· Er zijn nog wat vragen naar aanleiding van punt 9 in het verslag van 26-11, Jan Bessembinders zal dit nagaan met Tobias Wolters.

 

3. Naar aanleiding van het AO Verkeersveiligheid

· Er kwamen veel onderwerpen langs: relatief veel over eisen m.b.t. het nieuwe LEV-kader (nieuwe kader, helmplicht en rijvaardigheid). Ook is gevraagd om de belastingindex van banden een APK-eis te maken. IenW heeft standpunt gedeeld (niet aanpassen, want Europees niet verplicht en lastenverzwaring voor de burger omdat de APK langer duurt), maar gaat dit ook nog met de RDW bespreken. 



4. Snorfiets naar de rijbaan | I&W / BOVAG

· De internetconsultatie van het ontwerpbesluit helmplicht snorfiets is op 10 februari van start gegaan en zal 7 weken duren (t/m 30 maart). BOVAG is hier al van op de hoogte. 

· Parallel aan de internetconsultatie laten we een verdiepend onderzoek uitvoeren om beter in kaart te brengen wat de gevolgen voor verkeersveiligheid zijn bij de snorfietsers die overstappen naar een ander vervoersmiddel. Ook hier is BOVAG al van op de hoogte, ze kennen de Kamerbrief die we hierover op 4 februari hebben verstuurd. 

· BOVAG heeft geen principiële bezwaren tegen een helmplicht, maar vindt dat het geen voorportaal mag zijn voor een verplaatsing naar de rijbaan.

· Een suggestie van BOVAG is om de plaats op de weg discussie te voeren in het nieuwe LEV-kader. In de consultatie zal de BOVAG dit ook naar voren brengen. 



5. Status en voortgang buitenlandse APK | IenW

· Op vrijdag 31 januari is er een overleg bij de RAI Vereniging geweest met de RAI Vereniging, European Transport Board, BOVAG, RDW en IenW (Tobias Wolters). 

· Vanuit BOVAG waren José Burgemeester (relatiemanager RDW) en Aad Verkade (branchemanager truckdealers) daarbij aanwezig. 

· Ruth geeft aan dat serieus wordt gekeken naar het bezwaar van BOVAG en dat we verder nog geen definitief besluit hebben genomen over het vervolg van het wetsvoorstel. 



6. Standaardisering van ADAS-systemen | I&W / BOVAG

· BOVAG zit in ADAS-alliantie, standaardisatie van ADAS-systemen qua werking en naamgeving. Er komt een gezamenlijke factsheet met de stand van zaken, mede in relatie tot samenwerking met EuroNCAP.

· Punt wordt ingebracht in de verkeersveiligheidsconferentie in Stockholm.

· Lennart Salemink is benoemd tot afdelingshoofd van de afdeling Smart Mobility binnen WV. 



7. Inbouw nieuwe generatie smart tachograafsystemen | BOVAG 

· Het Mobility package zal naar verwachting medio juli worden gepubliceerd. Het Smart tachograaf systeem is belangrijk voor de controle op de rij- en rusttijden en daarmee op eerlijke concurrentie.

· [bookmark: _GoBack]IenW is uiteraard bereid om bij de implementatie van het Mobility package samen op te trekken met de belangenverenigingen zoals de BOVAG om de mogelijke knelpunten op te lossen. Input vanuit de praktijk is altijd welkom. 

· Uitgangspunt van Europa is dat met behulp van slimme tachografen de controles eenvoudiger zijn, hetgeen het werk van nationale autoriteiten zal vergemakkelijken. Uitgangspunt is dat de slimme tachograaf versneld wordt ingevoerd.

· Contactpersonen bij de BOVAG zijn Aad Verkade en Jan Bessembinders.



8. Ecorys-rapport ‘Delen van data en interfaces’ | BOVAG

· Specifiek voor business-to-business toegangsvraagstukken voor data uit voertuigen (m.n. onderhouds- en reparatiedata) heeft Ecorys onderzoek gedaan naar ontwikkelingen op dit terrein. 

· Het rapport roept op om bij de herzieningen van bestaande wetgeving deze toegang te blijven borgen en i.s.m. de sector goed te monitoren of de marktontwikkelingen aanleiding geven tot nieuwe wetgeving. Omdat dit raakt aan marktwerking en mededinging is EZK mede-opdrachtgever.

· Het rapport zit in de afrondende fase en wordt voor publicatie gedeeld in de begeleidingsgroep waar BOVAG ook deel van uitmaakt.

· Na publicatie zal in overleg worden getreden met de sector over de vervolgstappen, onder meer ten aanzien van de Nederlandse inbreng in de EU voor herziening van wetgeving voor onderhouds- en reparatiedata en samenwerking met betrokken toezichthouders.



9. Voortgang nationaal kader Licht Gemotoriseerde Voertuigen | BOVAG

· IenW organiseert in maart en april enkele werkateliers over specifieke thema’s zoals categorie-indeling voertuigen en (gebruikers)eisen, gehandicaptenvoertuigen en toezicht en handhaving. BOVAG krijgt hiervoor ook een uitnodiging. Ook is er in maart een hackathon.

· Ruth geeft mee aan BOVAG dat het beeld bestaat dat stepjes niet mogen. Er is echter een huidig kader, maar daarop heeft vooralsnog niemand een beroep gedaan. Ook Alternative Means of Compliance voor zaken als luchtbanden zijn mogelijk. BOVAG zal dit signaal meenemen. 

· Peter geeft aan dat er enkele aannames zijn in het nieuwe kader, zoals dat voertuigen voor personenvervoer een zwaarder kader moeten hebben dan voor individueel vervoer. Bij die aannames zou ook aan de orde moeten komen of de ‘behendigheid anders is dan gebruikelijk’ (berijdersvaardigheden, evenwichtsvoertuigen) om het voertuig te besturen en ‘hoe een voertuig overkomt op andere weggebruikers’. Ruth geeft aan dat dit prima input is voor de werkateliers.

· Bij het directeurenoverleg van 5 maart willen we komen met een eerste schets voor een nieuwe voertuigindeling van LEVs, nog zonder bijbehorende toelatingseisen.



10. RDW Erkenning Verhuurbedrijven | BOVAG

· Bij de RDW wordt nagedacht over het opzetten van een erkenning voor verhuurbedrijven. Invalshoek is daarin om huurders van voertuigen te registreren om zo te voorkomen dat er overtredingen mee worden gepleegd en dat ze worden ingezet voor criminele activiteiten (of als dat wel het geval is, in beeld te hebben wie verantwoordelijk is). 

· Dit traject bevindt zich nu nog in de verkenningsfase, JenV en IenW (Tobias Wolters) zijn hierover met de RDW in gesprek. 

· BOVAG ziet ook wel meerwaarde in een erkenning voor verhuurbedrijven als de voorwaarden juist zijn en als dit betekent dat een RDW verhuurerkenning in de plaats van de gemeentelijke verhuurvergunningen komt. Voorkómen moet worden dat ondernemers én een RDW Verhuurerkenning én een gemeentelijke Verhuurvergunning opgelegd krijgen. 



11. DOR-registratieplicht voor Nederlands gekentekende voertuigen en tweewielers | BOVAG

· BOVAG heeft grote moeite met de verplichting tot registratie in het DOR. Aan de ene kant omdat Nederlands gekentekende voertuigen al in het Kentekenregister worden geregistreerd en dat heling zodoende praktisch onmogelijk is. Aan de andere kant is de verplichte DOR-bewaartermijn van 5 jaar dagen na aankoop door de ondernemer (opname in bedrijfsvoorraad) een handelsbelemmering van jewelste. Ondernemers moeten zodoende hun ingekochte Nederlands gekentekende voertuigen 5 dagen bewaren voordat ze die mogen doorverkopen.

· RDW stelt dat het Uitvoeringsbesluit bij artikel 437 WvS eerste lid in strijd is met de registratieplicht in het Kentekenregister conform de Wegenverkeerswet. Kan RDW / Min IenW hierover in overleg treden met Min JenV, zodat auto- en tweewielerbedrijven voor Nederlands gekentekende voertuigen geen registratielast en bewaarplicht opgelegd krijgen? Er wordt immers al geregistreerd en gekentekende voertuigen zijn niet te helen wegens diefstalregistratie in het Kentekenregister. 

· Ruth geeft aan dat Tobias Wolters dit gaat bespreken met JenV. Voorgestelde opties zijn om de bewaartermijn te schrappen of gekentekende voertuigen uit te zonderen van het Uitvoeringsbesluit bij art. 437 WvS. 
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Betreft Verslag periodiek overleg BOVAG - IenW 


Vergaderdatum en -tijd 12 februari 2020 11:10 


Vergaderplaats Ministerie van IenW, Rijnstraat 8, 10.D.Flex 
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1. Ingekomen stukken en mededelingen 


a. Minister Van Nieuwenhuizen komt naar het afsluitende bestuursdiner in 


het kader van het 90 jarige jubileum BOVAG op 09-12-2020. 


b. Inrichting en voorzetting van de periodieke overleggen | BOVAG. De 


agenda van Ruth is vaak overboekt en het PO heeft een grotendeels 


operationeel karakter. Daarom wordt als vorm gekozen om 1x6 weken 


een PO tussen Jan Bessembinders en Florien van der Windt te houden en 


2/3 keer per jaar een overleg tussen Peter Niesink en Ruth Clabbers. 


 


2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 26-11-2019 


 Er zijn nog wat vragen naar aanleiding van punt 9 in het verslag van 26-11, 


Jan Bessembinders zal dit nagaan met Tobias Wolters. 


  


3. Naar aanleiding van het AO Verkeersveiligheid 


 Er kwamen veel onderwerpen langs: relatief veel over eisen m.b.t. het 


nieuwe LEV-kader (nieuwe kader, helmplicht en rijvaardigheid). Ook is 


gevraagd om de belastingindex van banden een APK-eis te maken. IenW 


heeft standpunt gedeeld (niet aanpassen, want Europees niet verplicht en 


lastenverzwaring voor de burger omdat de APK langer duurt), maar gaat dit 
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4. Snorfiets naar de rijbaan | I&W / BOVAG 
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februari van start gegaan en zal 7 weken duren (t/m 30 maart). BOVAG is 


hier al van op de hoogte.  
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uitvoeren om beter in kaart te brengen wat de gevolgen voor 


verkeersveiligheid zijn bij de snorfietsers die overstappen naar een ander 
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1. Opening



1. Corona-actualiteiten

Volledigheidshalve ontvangen jullie bijgaand onze tweede Corona-monitor én de brief die wij afgelopen vrijdag hebben verzonden aan IenW, EZK en MinFin.



· Je kunt BOVAG bedanken voor de informatie de ze met ons delen en voor het meedenken. We zijn in nauw overleg met de RDW over hun voorstellen. 

· Ten aanzien van de importkeuringen kun je aangeven dat het de ambitie is van de RDW en IenW om weer volledig operationeel te worden. 

· Ten aanzien van de bedrijfsvoorraad bekijken we samen met de RDW de mogelijkheden. Je kunt vragen of we hiermee niet hetzelfde regelen als de schorsingsmaatregel die we genomen hebben. 

· Handhaving op parkeren van voertuigen de in de bedrijfsvoorraad staan, is een taak van FIN en JenV. 

· Ten aanzien van de versoepeling van de restantvoorraadregeling gemotoriseerde tweewielers kun je aangeven dat we ons inzetten voor een Europese oplossing. Kunnen we niet nationaal regelen. 



1. Voortgang snorfiets-helmplicht / snorfiets naar de rijbaan

De consultatie snorfiets – helmplicht is inmiddels afgerond. Kan IenW al iets toelichten over de inspraakreacties en het vervolgtraject? BOVAG heeft opgeroepen om het vraagstuk snorfiets-helmplicht te depolitiseren en om het vraagstuk mee te nemen als een onderdeel rond het opstellen van het nieuwe toelatingskader licht gemotoriseerde voertuigen. Daar kan beargumenteerd en weloverwogen een besluit genomen worden over nut en noodzaak van een helmplicht én over de plek op de weg. 



· De internetconsultatie is afgelopen maandag 30 maart 23:59 uur gesloten. We hebben in totaal 227 reacties binnen gekregen. 

· Er wordt nu door collega’s van de directie Participatie een hoofdlijnenverslag opgesteld. We zijn dus bezig alle reacties goed te bekijken, kunnen we op dit moment verder nog niet veel over zeggen. 

· Het verdiepende onderzoek naar de effecten van de helmplicht op verkeersveiligheid loopt momenteel. We nemen relevante punten uit de internetconsultatie daar in mee. Het onderzoek zal naar verwachting voor de zomer worden opgeleverd (eind juni). 

· Effect op de coronacrisis op de doorlooptijd van dit dossier is nog niet duidelijk. 



1. Voertuigdata en privacy

Recent zijn de antwoorden verzonden op Kamervragen naar aanleiding van het artikel in het FD over voertuigdata en privacy. Het valt op dat in de antwoorden regelmatig geen onderscheid gemaakt wordt tussen een voertuigfabrikant en een autobedrijf (in dit geval de dealer). Het risico bestaat nu dat fabrikanten en dealers abusievelijk gelijk worden gesteld vanuit privacyoogpunt en verantwoordelijkheden, terwijl de dealers geen informatie hebben over welke berijders- en voertuigdata naar de fabrikant worden gezonden. In die zin heeft de dealer dus helemaal geen handelingsperspectief. Is het Ministerie die positie van de dealers ten opzichte van de fabrikanten voldoende duidelijk en benadrukt het Ministerie die positie ook in voorkomende gesprekken met de AP?



· Dit dossier valt niet binnen onze afdeling. We zullen dit punt doorgeven aan de collega’s van Smart Mobility. 



1. Ecorys-rapport ‘Delen van data en interfaces’ 

In het vorige overleg is besproken dat na publicatie in overleg wordt getreden met de sector over de vervolgstappen, onder meer ten aanzien van de Nederlandse inbreng in de EU voor herziening van wetgeving voor onderhouds- en reparatiedata en samenwerking met betrokken toezichthouders. Welke procesafspraken op weg daar naartoe kunnen we nu al maken?



· Dit dossier valt niet binnen onze afdeling. We zullen dit punt doorgeven aan de collega’s van Smart Mobility. 



1. DOR-registratieplicht voor Nederlands gekentekende voertuigen en tweewielers

Eerder heeft BOVAG kenbaar gemaakt dat de 5 dagen bewaartermijn voor Nederlands gekentekende occasions een handelsbelemmering is voor onze achterban. Dit is bovendien helemaal niet nodig, aangezien het RDW Kentekenregister het overschrijven van een gestolen voertuig onmogelijk maakt vanwege diefstalsignalering in het kentekenregister. BOVAG is sterk afhankelijk van het overleg tussen JenV en IenW op dit vlak. Kan IenW al uitsluitsel geven over de 5 dagen termijn? 



· Tobias heeft hierover contact gehad met JenV. JenV was bekend met het standpunt van BOVAG maar gaf aan vooralsnog geen uitzonderingen te willen maken op de 5 dagen termijn. 

· Er wordt contact gelegd tussen de juristen van JenV en IenW over de voorgenomen wijziging van JenV. We betrekken de RDW hier ook bij en zullen in ons volgende contact met JenV dit punt nogmaals meegeven. 



1. RDW Erkenning Verhuurbedrijven

We zijn benieuwd naar de voortgang. 



· [bookmark: _GoBack]We zijn hierover in overleg met JenV en RDW. Het is nog niet besloten dat deze erkenning er komt en het maakt vooralsnog ook geen deel uit van de bredere wijziging in het kader van MERK. 

· Er is nu verder nog niet veel over te melden. Zal iets van wat langere termijn worden. Zodra we er mee aan de slag gaan, zullen we BOVAG aanhaken. 



1. Load-speedindex banden

Dit onderwerp is in het AO Verkeersveiligheid besproken. De Kamer zou hier een APK-eis van willen maken. IenW heeft eerder aangegeven de APK niet aan te willen aanpassen, want Europees niet verplicht en lastenverzwaring voor de burger omdat de APK langer duurt, maar gaat dit ook nog met de RDW bespreken. Is dit al met de RDW besproken? 



· We zullen hierop terugkomen in de verzamelbrief Verkeersveiligheid voor het volgende AO. 

· Het standpunt van de RDW is niet veranderd, er zijn geen signalen dat er een noodzaak is om deze eis op te nemen in het kader van verkeersveiligheid. 

· Bandenspanning komt bijvoorbeeld naar voren als een veel belangrijkere factor. Dit is al wel een eis in de APK. 

· Je kunt vragen wat het standpunt van de BOVAG is hierin. 



1. Status en voortgang buitenlandse APK

Eerder heeft BOVAG bezwaar gemaakt tegen het wetsvoorstel APK buitenland en IenW heeft aangegeven hier serieus naar te kijken. Is er al een definitief besluit genomen over het vervolg van het wetsvoorstel?



· Je kunt aangeven dat er nog geen besluit over het vervolg is genomen. 



1. Voortgang nationaal kader Licht Gemotoriseerde Voertuigen

In het vorige overleg is gesproken over werkateliers. In hoeverre zijn deze al gestart / stand van zaken?



1. Gelet op de maatregelen in relatie tot COVID-19 wordt gezocht naar een alternatieve manier om deze sessies te organiseren.

1. Het idee is om nu te starten met een vragenlijst richting de verschillende deelnemers om te kijken wat de standpunten zijn van iedereen met als belangrijkste vraag hoe elke partij vanuit zijn rol kan bijdragen aan een veilige introductie van licht elektrische voertuigen tot de weg.

1. Die vragenlijst wordt wellicht deze week verstuurd. 



1. Sluiting
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Met vriendelijke groet,

Specialist Milieu en Veiligheid 

BOVAG
Postbus 1100
3980 DC Bunnik
www.bovag.nl

+3130  | @bovag.nl
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zorg is samengesteld, maar waar verder geen rechten aan 
kunnen worden ontleend - kan namelijk vertrouwelijke 
informatie bevatten. 
***********************************************
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Betreft Verslag periodiek overleg BOVAG - IenW 
Vergaderdatum en -tijd 12 februari 2020 11:10 
Vergaderplaats Ministerie van IenW, Rijnstraat 8, 10.D.Flex 
Deelnemers BOVAG:  IenW 

Ruth Clabbers,  

1. Ingekomen stukken en mededelingen
a.

2. Naar aanleiding van het verslag periodiek overleg d.d. 26-11-2019
• Er zijn nog wat vragen naar aanleiding van punt 9 in het verslag van 26-11,

 zal dit nagaan met .

3. Naar aanleiding van het AO Verkeersveiligheid
• Er kwamen veel onderwerpen langs: relatief veel over eisen m.b.t. het

nieuwe LEV-kader (nieuwe kader, helmplicht en rijvaardigheid). Ook is
gevraagd om de belastingindex van banden een APK-eis te maken. IenW
heeft standpunt gedeeld (niet aanpassen, want Europees niet verplicht en
lastenverzwaring voor de burger omdat de APK langer duurt), maar gaat dit
ook nog met de RDW bespreken.

4. Snorfiets naar de rijbaan | I&W / BOVAG
• De internetconsultatie van het ontwerpbesluit helmplicht snorfiets is op 10

februari van start gegaan en zal 7 weken duren (t/m 30 maart). BOVAG is
hier al van op de hoogte.

• Parallel aan de internetconsultatie laten we een verdiepend onderzoek
uitvoeren om beter in kaart te brengen wat de gevolgen voor
verkeersveiligheid zijn bij de snorfietsers die overstappen naar een ander
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vervoersmiddel. Ook hier is BOVAG al van op de hoogte, ze kennen de 
Kamerbrief die we hierover op 4 februari hebben verstuurd.  

• BOVAG heeft geen principiële bezwaren tegen een helmplicht, maar vindt dat 
het geen voorportaal mag zijn voor een verplaatsing naar de rijbaan. 

• Een suggestie van BOVAG is om de plaats op de weg discussie te voeren in 
het nieuwe LEV-kader. In de consultatie zal de BOVAG dit ook naar voren 
brengen.  
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Betreft PO BOVAG - IenW (Verkeersveiligheid) 
Vergaderdatum 2 april 2020 
Vergadertijd 16:00 - 17:00 
Vergaderplaats MS-Team / Telefonisch  
Deelnemers BOVAG:  IenW:  

 

1. Opening

3. Voortgang snorfiets-helmplicht / snorfiets naar de rijbaan
De consultatie snorfiets – helmplicht is inmiddels afgerond. Kan IenW al iets
toelichten over de inspraakreacties en het vervolgtraject? BOVAG heeft
opgeroepen om het vraagstuk snorfiets-helmplicht te depolitiseren en om het
vraagstuk mee te nemen als een onderdeel rond het opstellen van het nieuwe
toelatingskader licht gemotoriseerde voertuigen. Daar kan beargumenteerd en
weloverwogen een besluit genomen worden over nut en noodzaak van een
helmplicht én over de plek op de weg.
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• De internetconsultatie is afgelopen maandag 30 maart 23:59 uur gesloten. 

We hebben in totaal 227 reacties binnen gekregen.  
• Er wordt nu door collega’s van de directie Participatie een hoofdlijnenverslag 

opgesteld. We zijn dus bezig alle reacties goed te bekijken, kunnen we op dit 
moment verder nog niet veel over zeggen.  

• Het verdiepende onderzoek naar de effecten van de helmplicht op 
verkeersveiligheid loopt momenteel. We nemen relevante punten uit de 
internetconsultatie daar in mee. Het onderzoek zal naar verwachting voor de 
zomer worden opgeleverd (eind juni).  

• Effect op de coronacrisis op de doorlooptijd van dit dossier is nog niet 
duidelijk.  
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11. Sluiting 
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DIGITAAL INGEDIEND 
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat 
t.a.v. Mw. Drs. C. van Nieuwenhuizen

Bunnik, 2 maart 2020 

Betreft: Reactie BOVAG internetconsultatie wijziging RVV 1990 met het oog op helmplicht snorfiets 

Geachte mevrouw Van Nieuwenhuizen, 

Met interesse heeft BOVAG kennis genomen van de voorgestelde wijziging van het RVV 1990, waarin 
onder meer wordt voorgesteld om de uitzondering voor het dragen van een helm op de snorfiets te 
laten vervallen. In de praktijk komt het schrappen van de uitzondering dan neer op de introductie 
van een helmplicht voor berijders en passagiers van een snorfiets. BOVAG is geen voorstander van 
een helmplicht voor snorfietsers. In deze brief leggen wij uit waarom. Voor een nadere toelichting op 
onze inbreng zijn wij te allen tijde bereid om met u in overleg te treden.  

Geen oneigenlijke vermenging 
In het maatschappelijk emotionele debat rond de overlast die zou worden veroorzaakt door 
snorfietsers, vindt ten onrechte vermenging plaats van twee op zichzelf staande discussies: 
helmplicht en verplaatsing van de snorfiets naar de rijbaan. Recent werd in de Tweede Kamer tijdens 
het AO Verkeersveiligheid nog betoogd dat “de helmplicht onderdeel [is] van het aantrekkelijker 
maken om die verplaatsing [snorfiets naar de rijbaan] te doen.” Wij benadrukken dat deze twee 
thema’s losstaan van elkaar en dan ook los van elkaar moeten worden beoordeeld. Vermenging is 
oneigenlijk, omdat een landelijke helmplicht helemaal niet nodig is om de snorfiets naar de rijbaan te 
verplaatsen. Als gemeenten dat willen, staat niets hen in de weg om hier nu al een verkeersbesluit 
over te nemen. Dit is immers eerder al mogelijk gemaakt middels het Besluit van 6 juni 20181.  De 
helmplicht is dus een zelfstandig vraagstuk en BOVAG roept beleidsbeslissers op om een mogelijke 
helmplicht niet als een voorportaal voor verplaatsing naar de rijbaan te gebruiken. Dat is 
welbeschouwd onzin.  

Gemiste kans op vergroening 
Op dit moment telt Nederland ruim 760.000 snorfietsen en het is voor veel mensen een onmisbaar 
vervoermiddel voor dagelijks woon-werkverkeer. Arcadis heeft in opdracht van uw departement 
onderzocht2 dat snorfietsers na introductie van een helmplicht zullen overstappen naar een ander 
vervoersmiddel, zoals een bromfiets of auto. Dat zou een gemiste kans op vergroening betekenen, 
want het is juist de categorie snorfietsen waar elektrificatie daadwerkelijk al doorgebroken is: maar 
liefst 17 procent van alle nieuwe snorfietsen in 2020 was een elektrische. Een helmplicht zou deze 
bemoedigende ontwikkelingen in de kiem kunnen smoren, want juist het niet hoeven dragen van een 
helm is één van de voornaamste redenen om snorfiets te rijden. In het Klimaatakkoord is bovendien 
afgesproken dat in 2025 alleen nog maar elektrische snorfietsen mogen worden verkocht in 
Nederland. Maar als straks niemand meer een snorfiets wil, valt het nut van die afspraak te 
betwijfelen.  

1 Besluit van 6 juni 2018 tot wijziging van het Besluit administratieve bepalingen inzake het wegverkeer en het RVV 1990 ter 
invoering van de mogelijkheid snorfietsers in bepaalde gevallen te verplichten van de rijbaan gebruik te maken 
2 Onderzoek Helmplicht Snorfietsers, oktober 2019. 
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Meer onderzoek nodig 
Hoewel je op basis van gezond verstand zou kunnen redeneren dat het dragen van een helm de 
veiligheid vergroot, voorkomt een helm geen ongevallen. In dat licht is het interessant dat Arcadis in 
zijn onderzoeksrapport het belang onderstreept van aanvullend onderzoek naar de effecten van een 
helmplicht op verkeersveiligheid, omdat “er onvoldoende betrouwbare reductiecijfers bekend zijn 
om op verantwoorde wijze een berekening te maken van de te verwachten effecten van een 
helmplicht voor snorfietsers”3. Arcadis verwacht weliswaar dat het dragen van een helm de veiligheid 
voor de snorfietser vergroot, maar moet voor die verwachting teruggrijpen op een ‘educated guess’ 
van de SWOV uit 2013, op bromfietsonderzoeken uit de jaren zeventig van de vorige eeuw en 
internationale literatuurstudies. Ook de evaluatie van het Amsterdamse besluit om de snorfiets naar 
de rijbaan te verplaatsen, is geen goede basis om het daadwerkelijke effect van een snorfietshelm op 
de verkeersveiligheid vast te stellen. Amsterdam heeft de helmplicht immers gecombineerd met 
verplaatsing naar de rijbaan en in de rapportage is de ongevallenanalyse bovendien onvolledig. Het 
zou daarom goed zijn als het Ministerie van IenW op Rijksniveau een gedegen nader onderzoek laat 
uitvoeren door de SWOV, zodat de discussie rond snorfiets en helmplicht gevoerd kan worden op 
basis van actuele feiten en cijfers. Dit onderzoek kan vervolgens in de overwegingen tot het nemen 
van een besluit meegenomen worden.  
 
Depolitiseren 
De snorfiets elektrificeert in rap tempo (weg uitstoot, weg geluidsoverlast) en de algehele helmplicht 
is voor verplaatsing naar de rijbaan niet nodig (neem een gedegen verkeersbesluit op basis van reeds 
bestaande regelgeving4). Einde discussie en over tot de orde van de dag, zou je zeggen. Toch wordt 
het debat rond de vermeende overlast van de snorfiets door tegenstanders van dit vervoermiddel op 
luide en emotionele toon gevoerd. En dat is jammer. Er doet zich namelijk een mooie kans voor om 
deze discussie gedepolitiseerd en op basis van feiten te voeren: U bent voornemens om de Kamer 
vóór de zomer te informeren over het nieuwe nationaal toelatingskader voor licht gemotoriseerde 
voertuigen. Wij adviseren om de discussie rond de helmplicht én de plek op de weg dan ook daar te 
voeren waar deze thuishoort: bij het opstellen van het nieuwe toelatingskader, waar afgewogen en 
toekomstvaste keuzes kunnen worden gemaakt. Het hierboven aangehaalde voorstel voor een nader 
onderzoek door de SWOV kan hierin meegenomen worden. BOVAG denkt uiteraard graag mee over 
zowel het onderzoek als het toelatingskader.  

 

 
3 Aanbeveling op pagina 7, Arcadis-rapport 
4 Zie het eerder aangehaalde Besluit van 6 juni 2018. 

 
 
Met vriendelijke groet, 
 
BOVAG   

 
 

Algemeen directeur 
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DIGITAAL INGEDIEND 
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat 
t.a.v. 

Bunnik, 15 mei 2020 

Betreft: Reactie BOVAG op concept-toelatingskader LEV’s 

Geachte , 

Hartelijk dank dat u BOVAG betrekt bij het samenstellen van een toetsingskader LEV’s. Naar 
aanleiding van de klankbordgroep-gesprekken rond het toetsingskader, ontvangt u hierbij namens 
BOVAG een aantal aanvullende aandachtspunten. Mocht u hierover vragen hebben of een nadere 
toelichting wensen, dan kunt u te allen tijde contact met ondergetekende opnemen.  

Algemene opmerking vooraf: snorfiets en helmplicht 
Hoewel het toelatingskader suggereert alleen te worden gebruikt voor Licht Elektrische Voertuigen 
(LEV’s), zou het ook voor veiligheidsbeoordelingen van niet-elektrisch aangedreven licht 
gemotoriseerde voertuigen uit de L-categorie gebruikt kunnen worden. In dat kader verwijzen wij u 
naar de reactie van BOVAG op de internetconsultatie ten behoeve van de ‘wijziging RVV 1990 met 
het oog op helmplicht snorfiets’ (brief BOVAG 2 maart), waarin wij betogen dat het besluit om wel of 
geen helmplicht aan de snorfietsberijder op te leggen, genomen moet worden op basis van heldere 
en objectief toetsbare criteria. In de genoemde reactie stellen wij: “Wij adviseren om de discussie 
rond de helmplicht én de plek op de weg dan ook daar te voeren waar deze thuishoort: bij het 
opstellen van het nieuwe toelatingskader, waar afgewogen en toekomstvaste keuzes kunnen worden 
gemaakt.” BOVAG herhaalt hier dan ook dat het op te stellen toelatingskader voor LEV’s hét 
instrument is om een beredeneerd en objectief besluit te nemen met betrekking tot de helmplicht en 
de plek op de weg voor de snorfietsberijder. Onze brief van 2 maart ontvangt u separaat bij deze 
brief.  

Opmerkingen met betrekking tot het voorgestelde kader zelf 
Volgens punt a. van het principes- en uitgangspuntendocument komt nationale regelgeving pas aan 
de orde waar bepaalde van dit soort voertuigen expliciet zijn uitgesloten van Verordening 168/2013. 
Hoewel de verordening een helder kader schept dat als uitgangspunt kan dienen, zijn de gangbare e-
bike en de e-bakfiets uitgezonderd van deze verordening en wel volgens artikel 2, tweede lid, sub h. 
Deze uitzonderingspositie mag er volgens BOVAG niet toe leiden dat de e-bike en de e-bakfiets onder 
een vorm van typegoedkeuring (nationaal of in de toekomst Europees) komen te vallen. Voor deze 
categorie voertuigen zijn de technische en constructie-eisen immers al vastgelegd in NEN-EN 15194. 
Voorkómen moet worden dat er bovenop deze Europese norm extra eisen voor de e-bike en de e-
bakfiets worden geformuleerd, wat leidt tot extra kosten en onnodige administratieve rompslomp 
voor bedrijven en consumenten.  

BOVAG kan zich vinden in uitgangspunt d., waarbij wij opmerken dat het nationale toelatingskader 
niet alleen technische constructie-eisen, voertuigeisen en gebruikerseisen zou moeten bevatten, 
maar dat het kader ook de plek op de weg van het toe te laten voertuig voorschrijft, zodat 
gemeenten en provincies niet ieder voor zich een afweging moeten maken. Ervaringen met de plek 

29

5.1.2.e

5.1.2.e

BOVAG 



Postadres: 

Postbus 1100 

3980 DC  BUNNIK 

Bezoekadres: 

Kosterijland 15 

3981 AJ  Bunnik 

 

 

I www.bovag.nl 

 

KvK 404091762 

ING Bank NL22INGB0000273067 

 

 
 
 

 
 

 

 

op de weg van de speedpedelec hebben ons geleerd dat onduidelijkheid het succes van een nieuw 
innovatief voertuig kan belemmeren. 
 
In punt e. wordt een integrale risicobeoordelingsmethodiek omschreven. BOVAG onderschrijft dat de 
eisen per voertuigcategorie moeten gaan gelden en dat per voertuigtype wordt bekeken of het 
voertuig aan die categoriale eisen voldoet. Wél benadrukken wij dat de eisen helder en transparant 
zijn en dat aan de hand van die eisen (technische, gebruikerseisen, aanvullende 
beschermingsmiddelen, inpasbaarheid qua plek op de weg) duidelijk en navolgbaar wordt of een 
voertuig wel of niet tot de openbare weg wordt toegelaten. Dat is niet alleen helder voor fabrikanten 
en importeurs (“hier moet u aan voldoen”), maar ook voor consumenten (“hier mag u wel/niet de 
openbare weg mee op”).  
 
We lezen onder punt f. dat van fabrikanten wordt verwacht dat zij meewerken aan de ontwikkeling 
van eisen op technisch vlak, zoals bijvoorbeeld het beperken van de maximale constructiesnelheid. 
Aanvullend is het volgens BOVAG van belang dat fabrikanten de mogelijkheden om het voertuig op 
te voeren zowel technisch als softwarematig zoveel mogelijk beperken.  
 
Bij punt k. moet ook de retailer meegenomen worden.  
 
 
  

 
 
 
Bijlage: Reactie BOVAG op internetconsultatie wijziging RVV 1990 (snorfiets/helmplicht). 

Met vriendelijke groet, 
 
BOVAG   
 

    
Specialist Milieu & Veiligheid 
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Reactie BOVAG op concept toelatingskader LEV"s.pdf
Reactie BOVAG internetconsultatie wijziging RVV 1990 (helmplicht snorfiets).pdf

Beste  Beste 

Veel te laat, met excuses voor de vertraging, ontvangen jullie hierbij het verslag van ons laatste
PO van 2 april. Mochten jullie nog opmerkingen ter verbetering willen aandragen dan verneem ik
dat graag. Komende week haal ik onderwerpen voor het komende PO bij mijn collega’s op, zodat

 en ik op tijd de agenda kunnen afstemmen.

Bijgaand zend ik jullie tevens onze reactie op het concepttoetsingskader LEV, zoals ik dat
vanmiddag namens BOVAG heb ingediend bij  en Goudappel Coffeng.

Met vriendelijke groet,

Specialist Milieu en Veiligheid 

BOVAG
Postbus 1100
3980 DC Bunnik
www.bovag.nl

+3130  | @bovag.nl

*********************************************** 
Dit bericht is uitsluitend bestemd voor de geadresseerde(n). 
Indien u het bericht bij vergissing ontving, dan verzoeken 
wij u de zender hiervan in kennis te stellen, het bericht 
te vernietigen, de inhoud niet te gebruiken en het bericht 
niet verder te verspreiden. Het bericht - dat overigens met 
zorg is samengesteld, maar waar verder geen rechten aan 
kunnen worden ontleend - kan namelijk vertrouwelijke 
informatie bevatten. 
***********************************************
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Gespreksverslag PO Mobiliteit IenW DGMo – BOVAG dd. 2 april 2020

Aanwezig: Florien vd Windt, Tobias Wolters (beiden IenW), Jan Bessembinders (BOVAG)



1. Corona-actualiteiten

BOVAG heeft de tweede Corona-monitor gedeeld met IenW. Dit zullen wij blijven doen. Florien geeft aan zitting te hebben in de interdepartementale economische werkgroep (crisistafel). Florien geeft aan om verzoeken die wij aan EZK zenden, daarom ook bij haar in te dienen; sowieso spreken we af om Corona-informatie en -correspondentie zoveel mogelijk te delen. Tobias geeft aan dat de RDW de importkeuringen inmiddels weer opstart met een tijdelijke procedure via foto’s. Het schorsen van auto’s is aangepast, waarbij grotere aantallen tegen nultarief geschorst kunnen worden. 

1. Voortgang snorfiets-helmplicht / snorfiets naar de rijbaan

De consultatie snorfiets – helmplicht is inmiddels afgerond. Kan IenW al iets toelichten over de inspraakreacties en het vervolgtraject? BOVAG heeft opgeroepen om het vraagstuk snorfiets-helmplicht te depolitiseren en om het vraagstuk mee te nemen als een onderdeel rond het opstellen van het nieuwe toelatingskader licht gemotoriseerde voertuigen. Daar kan beargumenteerd en weloverwogen een besluit genomen worden over nut en noodzaak van een helmplicht én over de plek op de weg. 

Tobias geeft aan dat het (vanaf 2 april) enkele weken duurt voordat de directie Participatie verslag van de consultatiereacties heeft opgesteld. De minister heeft nog de nodige vragen over dit onderwerp. Het wordt haar politieke afweging of de helmplicht voor snorfietsen er al dan niet komt. Tevens vindt nu verdiepend onderzoek plaats naar de verplaatsingseffecten als de helmplicht wordt ingevoerd. 

1. Voertuigdata en privacy

Recent zijn de antwoorden verzonden op Kamervragen naar aanleiding van het artikel in het FD over voertuigdata en privacy. Het valt op dat in de antwoorden regelmatig geen onderscheid gemaakt wordt tussen een voertuigfabrikant en een autobedrijf (in dit geval de dealer). Het risico bestaat nu dat fabrikanten en dealers abusievelijk gelijk worden gesteld vanuit privacyoogpunt en verantwoordelijkheden, terwijl de dealers geen informatie hebben over welke berijders- en voertuigdata naar de fabrikant worden gezonden. In die zin heeft de dealer dus helemaal geen handelingsperspectief. Is het Ministerie die positie van de dealers ten opzichte van de fabrikanten voldoende duidelijk en benadrukt het Ministerie die positie ook in voorkomende gesprekken met de AP?

Florien verwijst ons naar de afdeling Smart Mobility, Lennart Salemink en Bart Timmermans. 



1. Ecorys-rapport ‘Delen van data en interfaces’ 

In het vorige overleg is besproken dat na publicatie in overleg wordt getreden met de sector over de vervolgstappen, onder meer ten aanzien van de Nederlandse inbreng in de EU voor herziening van wetgeving voor onderhouds- en reparatiedata en samenwerking met betrokken toezichthouders. Welke procesafspraken op weg daar naartoe kunnen we nu al maken?

Florien verwijst ons naar de afdeling Smart Mobility, Lennart Salemink en Bart Timmermans. 



1. DOR-registratieplicht voor Nederlands gekentekende voertuigen en tweewielers

Eerder heeft BOVAG kenbaar gemaakt dat de 5 dagen bewaartermijn voor Nederlands gekentekende occasions een handelsbelemmering is voor onze achterban. Dit is bovendien helemaal niet nodig, aangezien het RDW Kentekenregister het overschrijven van een gestolen voertuig onmogelijk maakt vanwege diefstalsignalering in het kentekenregister. BOVAG is sterk afhankelijk van het overleg tussen JenV en IenW op dit vlak. Kan IenW al uitsluitsel geven over de 5 dagen termijn? 

We spreken af dat Jan Bessembinders aan de bel trekt bij Tobias als het mis gaat op dit onderwerp. 

1. RDW Erkenning Verhuurbedrijven

We zijn benieuwd naar de voortgang. 

Tobias geeft aan dat er nog geen voortgang in dit dossier is geboekt. RDW heeft nog niet besloten dát de RDW-erkenning er gaat komen. Florien waarschuwt ons dat de RDW erkenning voor verhuurbedrijven – zeker nu – een zaak van lange adem is. 

1. [bookmark: _GoBack]Load-speedindex banden

Dit onderwerp is in het AO Verkeersveiligheid besproken. De Kamer zou hier een APK-eis van willen maken. IenW heeft eerder aangegeven de APK niet aan te willen aanpassen, want Europees niet verplicht en lastenverzwaring voor de burger omdat de APK langer duurt, maar gaat dit ook nog met de RDW bespreken. Is dit al met de RDW besproken? 

Tobias: Dit wordt meegenomen in de verzamelbrief voor het AO Verkeersveiligheid dat op 28 mei plaats vindt. De invloed van die eisen dragen niet echt bij aan de verkeersveiligheid; wat ook het standpunt van de RDW is. 

Florien geeft aan dat IenW nader naar de APK wil gaan kijken. Denk bijvoorbeeld aan eisen ten aanzien van ADAS-systemen, autonoom rijden, softwarecontroles in de APK. Als wij hierover ideeën hebben dan mogen we die doorgeven. Tobias ziet dit als een voorbereiding op de volgende herziening van de APK-richtlijn. Florien zou hier post-Corona eens over om tafel willen. 

1. Status en voortgang buitenlandse APK

Eerder heeft BOVAG bezwaar gemaakt tegen het wetsvoorstel APK buitenland en IenW heeft aangegeven hier serieus naar te kijken. Is er al een definitief besluit genomen over het vervolg van het wetsvoorstel?

Florien: Het besluit hierover is nog niet genomen met het oog op de uitvoeringsconsequenties. Gezien de Corona-perikelen is hier op korte termijn ook nog geen besluit over te verwachten. 

1. Voortgang nationaal kader Licht Gemotoriseerde Voertuigen

In het vorige overleg is gesproken over werkateliers. In hoeverre zijn deze al gestart / stand van zaken?

Hackatons en werkateliers stonden gepland maar staan nu (begin april) on-hold. Inmiddels is (half mei) stakeholder-overleg geweest en hebben belanghebbenden hun input kunnen leveren via een Teams-vergadering en een schriftelijke nazending. BOVAG heeft hier gebruik van gemaakt. 
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Aanwezig: Florien vd Windt, Tobias Wolters (beiden IenW), Jan Bessembinders (BOVAG) 


 


1. Corona-actualiteiten 


BOVAG heeft de tweede Corona-monitor gedeeld met IenW. Dit zullen wij blijven doen. 


Florien geeft aan zitting te hebben in de interdepartementale economische werkgroep 


(crisistafel). Florien geeft aan om verzoeken die wij aan EZK zenden, daarom ook bij haar in te 


dienen; sowieso spreken we af om Corona-informatie en -correspondentie zoveel mogelijk te 


delen. Tobias geeft aan dat de RDW de importkeuringen inmiddels weer opstart met een 


tijdelijke procedure via foto’s. Het schorsen van auto’s is aangepast, waarbij grotere 


aantallen tegen nultarief geschorst kunnen worden.  


2. Voortgang snorfiets-helmplicht / snorfiets naar de rijbaan 


De consultatie snorfiets – helmplicht is inmiddels afgerond. Kan IenW al iets toelichten over 


de inspraakreacties en het vervolgtraject? BOVAG heeft opgeroepen om het vraagstuk 


snorfiets-helmplicht te depolitiseren en om het vraagstuk mee te nemen als een onderdeel 


rond het opstellen van het nieuwe toelatingskader licht gemotoriseerde voertuigen. Daar kan 


beargumenteerd en weloverwogen een besluit genomen worden over nut en noodzaak van 


een helmplicht én over de plek op de weg.  


Tobias geeft aan dat het (vanaf 2 april) enkele weken duurt voordat de directie Participatie 


verslag van de consultatiereacties heeft opgesteld. De minister heeft nog de nodige vragen 


over dit onderwerp. Het wordt haar politieke afweging of de helmplicht voor snorfietsen er al 


dan niet komt. Tevens vindt nu verdiepend onderzoek plaats naar de verplaatsingseffecten 


als de helmplicht wordt ingevoerd.  


3. Voertuigdata en privacy 


Recent zijn de antwoorden verzonden op Kamervragen naar aanleiding van het artikel in het 


FD over voertuigdata en privacy. Het valt op dat in de antwoorden regelmatig geen 


onderscheid gemaakt wordt tussen een voertuigfabrikant en een autobedrijf (in dit geval de 


dealer). Het risico bestaat nu dat fabrikanten en dealers abusievelijk gelijk worden gesteld 


vanuit privacyoogpunt en verantwoordelijkheden, terwijl de dealers geen informatie hebben 


over welke berijders- en voertuigdata naar de fabrikant worden gezonden. In die zin heeft de 


dealer dus helemaal geen handelingsperspectief. Is het Ministerie die positie van de dealers 


ten opzichte van de fabrikanten voldoende duidelijk en benadrukt het Ministerie die positie 


ook in voorkomende gesprekken met de AP? 


Florien verwijst ons naar de afdeling Smart Mobility, Lennart Salemink en Bart Timmermans.  


 


4. Ecorys-rapport ‘Delen van data en interfaces’  


In het vorige overleg is besproken dat na publicatie in overleg wordt getreden met de sector 


over de vervolgstappen, onder meer ten aanzien van de Nederlandse inbreng in de EU voor 


herziening van wetgeving voor onderhouds- en reparatiedata en samenwerking met 


betrokken toezichthouders. Welke procesafspraken op weg daar naartoe kunnen we nu al 


maken? 


Florien verwijst ons naar de afdeling Smart Mobility, Lennart Salemink en Bart Timmermans.  


 


5. DOR-registratieplicht voor Nederlands gekentekende voertuigen en tweewielers 


Eerder heeft BOVAG kenbaar gemaakt dat de 5 dagen bewaartermijn voor Nederlands 


gekentekende occasions een handelsbelemmering is voor onze achterban. Dit is bovendien 


helemaal niet nodig, aangezien het RDW Kentekenregister het overschrijven van een 


gestolen voertuig onmogelijk maakt vanwege diefstalsignalering in het kentekenregister. 


BOVAG is sterk afhankelijk van het overleg tussen JenV en IenW op dit vlak. Kan IenW al 


uitsluitsel geven over de 5 dagen termijn?  


We spreken af dat Jan Bessembinders aan de bel trekt bij Tobias als het mis gaat op dit 


onderwerp.  
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DIGITAAL INGEDIEND 
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat 
t.a.v. dhr. C. Oudendijk 
 
Bunnik, 15 mei 2020 
 
Betreft: Reactie BOVAG op concept-toelatingskader LEV’s 
   
 
Geachte heer Oudendijk,  
 
Hartelijk dank dat u BOVAG betrekt bij het samenstellen van een toetsingskader LEV’s. Naar 
aanleiding van de klankbordgroep-gesprekken rond het toetsingskader, ontvangt u hierbij namens 
BOVAG een aantal aanvullende aandachtspunten. Mocht u hierover vragen hebben of een nadere 
toelichting wensen, dan kunt u te allen tijde contact met ondergetekende opnemen.  
 
Algemene opmerking vooraf: snorfiets en helmplicht 
Hoewel het toelatingskader suggereert alleen te worden gebruikt voor Licht Elektrische Voertuigen 
(LEV’s), zou het ook voor veiligheidsbeoordelingen van niet-elektrisch aangedreven licht 
gemotoriseerde voertuigen uit de L-categorie gebruikt kunnen worden. In dat kader verwijzen wij u 
naar de reactie van BOVAG op de internetconsultatie ten behoeve van de ‘wijziging RVV 1990 met 
het oog op helmplicht snorfiets’ (brief BOVAG 2 maart), waarin wij betogen dat het besluit om wel of 
geen helmplicht aan de snorfietsberijder op te leggen, genomen moet worden op basis van heldere 
en objectief toetsbare criteria. In de genoemde reactie stellen wij: “Wij adviseren om de discussie 
rond de helmplicht én de plek op de weg dan ook daar te voeren waar deze thuishoort: bij het 
opstellen van het nieuwe toelatingskader, waar afgewogen en toekomstvaste keuzes kunnen worden 
gemaakt.” BOVAG herhaalt hier dan ook dat het op te stellen toelatingskader voor LEV’s hét 
instrument is om een beredeneerd en objectief besluit te nemen met betrekking tot de helmplicht en 
de plek op de weg voor de snorfietsberijder. Onze brief van 2 maart ontvangt u separaat bij deze 
brief.  
 
Opmerkingen met betrekking tot het voorgestelde kader zelf 
Volgens punt a. van het principes- en uitgangspuntendocument komt nationale regelgeving pas aan 
de orde waar bepaalde van dit soort voertuigen expliciet zijn uitgesloten van Verordening 168/2013. 
Hoewel de verordening een helder kader schept dat als uitgangspunt kan dienen, zijn de gangbare e-
bike en de e-bakfiets uitgezonderd van deze verordening en wel volgens artikel 2, tweede lid, sub h. 
Deze uitzonderingspositie mag er volgens BOVAG niet toe leiden dat de e-bike en de e-bakfiets onder 
een vorm van typegoedkeuring (nationaal of in de toekomst Europees) komen te vallen. Voor deze 
categorie voertuigen zijn de technische en constructie-eisen immers al vastgelegd in NEN-EN 15194. 
Voorkómen moet worden dat er bovenop deze Europese norm extra eisen voor de e-bike en de e-
bakfiets worden geformuleerd, wat leidt tot extra kosten en onnodige administratieve rompslomp 
voor bedrijven en consumenten.  
 
BOVAG kan zich vinden in uitgangspunt d., waarbij wij opmerken dat het nationale toelatingskader 
niet alleen technische constructie-eisen, voertuigeisen en gebruikerseisen zou moeten bevatten, 
maar dat het kader ook de plek op de weg van het toe te laten voertuig voorschrijft, zodat 
gemeenten en provincies niet ieder voor zich een afweging moeten maken. Ervaringen met de plek 
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op de weg van de speedpedelec hebben ons geleerd dat onduidelijkheid het succes van een nieuw 
innovatief voertuig kan belemmeren. 
 
In punt e. wordt een integrale risicobeoordelingsmethodiek omschreven. BOVAG onderschrijft dat de 
eisen per voertuigcategorie moeten gaan gelden en dat per voertuigtype wordt bekeken of het 
voertuig aan die categoriale eisen voldoet. Wél benadrukken wij dat de eisen helder en transparant 
zijn en dat aan de hand van die eisen (technische, gebruikerseisen, aanvullende 
beschermingsmiddelen, inpasbaarheid qua plek op de weg) duidelijk en navolgbaar wordt of een 
voertuig wel of niet tot de openbare weg wordt toegelaten. Dat is niet alleen helder voor fabrikanten 
en importeurs (“hier moet u aan voldoen”), maar ook voor consumenten (“hier mag u wel/niet de 
openbare weg mee op”).  
 
We lezen onder punt f. dat van fabrikanten wordt verwacht dat zij meewerken aan de ontwikkeling 
van eisen op technisch vlak, zoals bijvoorbeeld het beperken van de maximale constructiesnelheid. 
Aanvullend is het volgens BOVAG van belang dat fabrikanten de mogelijkheden om het voertuig op 
te voeren zowel technisch als softwarematig zoveel mogelijk beperken.  
 
Bij punt k. moet ook de retailer meegenomen worden.  
 
 
  


 
 
 
Bijlage: Reactie BOVAG op internetconsultatie wijziging RVV 1990 (snorfiets/helmplicht). 


Met vriendelijke groet, 
 
BOVAG   
 
Jan Bessembinders    
Specialist Milieu & Veiligheid 
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DIGITAAL INGEDIEND 
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat  
t.a.v. Mw. Drs. C. van Nieuwenhuizen  
  
 
Bunnik, 2 maart 2020  
  
Betreft: Reactie BOVAG internetconsultatie wijziging RVV 1990 met het oog op helmplicht snorfiets 
    
  
Geachte mevrouw Van Nieuwenhuizen,   
  
Met interesse heeft BOVAG kennis genomen van de voorgestelde wijziging van het RVV 1990, waarin 
onder meer wordt voorgesteld om de uitzondering voor het dragen van een helm op de snorfiets te 
laten vervallen. In de praktijk komt het schrappen van de uitzondering dan neer op de introductie 
van een helmplicht voor berijders en passagiers van een snorfiets. BOVAG is geen voorstander van 
een helmplicht voor snorfietsers. In deze brief leggen wij uit waarom. Voor een nadere toelichting op 
onze inbreng zijn wij te allen tijde bereid om met u in overleg te treden.   
 
Geen oneigenlijke vermenging 
In het maatschappelijk emotionele debat rond de overlast die zou worden veroorzaakt door 
snorfietsers, vindt ten onrechte vermenging plaats van twee op zichzelf staande discussies: 
helmplicht en verplaatsing van de snorfiets naar de rijbaan. Recent werd in de Tweede Kamer tijdens 
het AO Verkeersveiligheid nog betoogd dat “de helmplicht onderdeel [is] van het aantrekkelijker 
maken om die verplaatsing [snorfiets naar de rijbaan] te doen.” Wij benadrukken dat deze twee 
thema’s losstaan van elkaar en dan ook los van elkaar moeten worden beoordeeld. Vermenging is 
oneigenlijk, omdat een landelijke helmplicht helemaal niet nodig is om de snorfiets naar de rijbaan te 
verplaatsen. Als gemeenten dat willen, staat niets hen in de weg om hier nu al een verkeersbesluit 
over te nemen. Dit is immers eerder al mogelijk gemaakt middels het Besluit van 6 juni 20181.  De 
helmplicht is dus een zelfstandig vraagstuk en BOVAG roept beleidsbeslissers op om een mogelijke 
helmplicht niet als een voorportaal voor verplaatsing naar de rijbaan te gebruiken. Dat is 
welbeschouwd onzin.  
 
Gemiste kans op vergroening 
Op dit moment telt Nederland ruim 760.000 snorfietsen en het is voor veel mensen een onmisbaar 
vervoermiddel voor dagelijks woon-werkverkeer. Arcadis heeft in opdracht van uw departement 
onderzocht2 dat snorfietsers na introductie van een helmplicht zullen overstappen naar een ander 
vervoersmiddel, zoals een bromfiets of auto. Dat zou een gemiste kans op vergroening betekenen, 
want het is juist de categorie snorfietsen waar elektrificatie daadwerkelijk al doorgebroken is: maar 
liefst 17 procent van alle nieuwe snorfietsen in 2020 was een elektrische. Een helmplicht zou deze 
bemoedigende ontwikkelingen in de kiem kunnen smoren, want juist het niet hoeven dragen van een 
helm is één van de voornaamste redenen om snorfiets te rijden. In het Klimaatakkoord is bovendien 
afgesproken dat in 2025 alleen nog maar elektrische snorfietsen mogen worden verkocht in 
Nederland. Maar als straks niemand meer een snorfiets wil, valt het nut van die afspraak te 
betwijfelen.  


 
1 Besluit van 6 juni 2018 tot wijziging van het Besluit administratieve bepalingen inzake het wegverkeer en het RVV 1990 ter 
invoering van de mogelijkheid snorfietsers in bepaalde gevallen te verplichten van de rijbaan gebruik te maken 
2 Onderzoek Helmplicht Snorfietsers, oktober 2019. 
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Meer onderzoek nodig 
Hoewel je op basis van gezond verstand zou kunnen redeneren dat het dragen van een helm de 
veiligheid vergroot, voorkomt een helm geen ongevallen. In dat licht is het interessant dat Arcadis in 
zijn onderzoeksrapport het belang onderstreept van aanvullend onderzoek naar de effecten van een 
helmplicht op verkeersveiligheid, omdat “er onvoldoende betrouwbare reductiecijfers bekend zijn 
om op verantwoorde wijze een berekening te maken van de te verwachten effecten van een 
helmplicht voor snorfietsers”3. Arcadis verwacht weliswaar dat het dragen van een helm de veiligheid 
voor de snorfietser vergroot, maar moet voor die verwachting teruggrijpen op een ‘educated guess’ 
van de SWOV uit 2013, op bromfietsonderzoeken uit de jaren zeventig van de vorige eeuw en 
internationale literatuurstudies. Ook de evaluatie van het Amsterdamse besluit om de snorfiets naar 
de rijbaan te verplaatsen, is geen goede basis om het daadwerkelijke effect van een snorfietshelm op 
de verkeersveiligheid vast te stellen. Amsterdam heeft de helmplicht immers gecombineerd met 
verplaatsing naar de rijbaan en in de rapportage is de ongevallenanalyse bovendien onvolledig. Het 
zou daarom goed zijn als het Ministerie van IenW op Rijksniveau een gedegen nader onderzoek laat 
uitvoeren door de SWOV, zodat de discussie rond snorfiets en helmplicht gevoerd kan worden op 
basis van actuele feiten en cijfers. Dit onderzoek kan vervolgens in de overwegingen tot het nemen 
van een besluit meegenomen worden.  
 
Depolitiseren 
De snorfiets elektrificeert in rap tempo (weg uitstoot, weg geluidsoverlast) en de algehele helmplicht 
is voor verplaatsing naar de rijbaan niet nodig (neem een gedegen verkeersbesluit op basis van reeds 
bestaande regelgeving4). Einde discussie en over tot de orde van de dag, zou je zeggen. Toch wordt 
het debat rond de vermeende overlast van de snorfiets door tegenstanders van dit vervoermiddel op 
luide en emotionele toon gevoerd. En dat is jammer. Er doet zich namelijk een mooie kans voor om 
deze discussie gedepolitiseerd en op basis van feiten te voeren: U bent voornemens om de Kamer 
vóór de zomer te informeren over het nieuwe nationaal toelatingskader voor licht gemotoriseerde 
voertuigen. Wij adviseren om de discussie rond de helmplicht én de plek op de weg dan ook daar te 
voeren waar deze thuishoort: bij het opstellen van het nieuwe toelatingskader, waar afgewogen en 
toekomstvaste keuzes kunnen worden gemaakt. Het hierboven aangehaalde voorstel voor een nader 
onderzoek door de SWOV kan hierin meegenomen worden. BOVAG denkt uiteraard graag mee over 
zowel het onderzoek als het toelatingskader.  


 


 
3 Aanbeveling op pagina 7, Arcadis-rapport 
4 Zie het eerder aangehaalde Besluit van 6 juni 2018. 


 
 
Met vriendelijke groet, 
 
BOVAG   


 
Peter Niesink 
Algemeen directeur 







Gespreksverslag PO Mobiliteit IenW DGMo – BOVAG dd. 2 april 2020 
Aanwezig: ,  (beiden IenW),  (BOVAG) 

1.

2. Voortgang snorfiets-helmplicht / snorfiets naar de rijbaan
De consultatie snorfiets – helmplicht is inmiddels afgerond. Kan IenW al iets toelichten over
de inspraakreacties en het vervolgtraject? BOVAG heeft opgeroepen om het vraagstuk
snorfiets-helmplicht te depolitiseren en om het vraagstuk mee te nemen als een onderdeel
rond het opstellen van het nieuwe toelatingskader licht gemotoriseerde voertuigen. Daar kan
beargumenteerd en weloverwogen een besluit genomen worden over nut en noodzaak van
een helmplicht én over de plek op de weg.

 geeft aan dat het (vanaf 2 april) enkele weken duurt voordat de directie Participatie
verslag van de consultatiereacties heeft opgesteld. De minister heeft nog de nodige vragen
over dit onderwerp. Het wordt haar politieke afweging of de helmplicht voor snorfietsen er al
dan niet komt. Tevens vindt nu verdiepend onderzoek plaats naar de verplaatsingseffecten
als de helmplicht wordt ingevoerd.

3.

4.

5.
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Verslag PO Mobiliteit IenW – BOVAG dd. 25 mei 2020 
Aanwezig:  i.p.v. ,  (beide IenW),  
(BOVAG) 

1. Opmerkingen naar aanleiding van het verslag van 2 april
a. Voortgang snorfiets-helmplicht / snorfiets naar de rijbaan
BOVAG heeft kennis genomen van het verslag van de consultatiereacties wijziging RVV 1990. Eerder
heeft IenW gezegd: Het wordt een politieke afweging door de minister of de helmplicht voor
snorfietsen er al dan niet komt. Hoe ver is men met de besluitvorming nu de consultatie achter ons
ligt? Wat wordt het meest waarschijnlijke scenario?
Zie notulen onder Arcadis.

In het verlengde daarvan: BOVAG heeft in de consultatie wijziging RVV 1990 (snorfiets helmplicht) én 
in de recente consultatie toelatingskader licht gemotoriseerde voertuigen (dat is later toetsingskader 
LEV gaan heten) opgeroepen om het helmplichtvraagstuk mee te nemen als een onderdeel rond het 
opstellen van het nieuwe toelatingskader licht gemotoriseerde voertuigen. Neemt IenW dit advies van 
BOVAG over?  

 De suggestie van BOVAG is een goede, maar hij maakt zich nog zorgen over de complexiteit 
van het kader zélf. Op 2 juni vindt een directeurenbijeenkomst plaats waar IenW een tipje van de 
sluier van het definitieve kader optilt, maar er kleven nog een hoop dilemma’s aan het kader. Zo is 
Corona een bemoeilijkende factor, zeker als je meer modaliteiten toelaat tot het fietspad. Voor wat 
betreft onze suggestie om het snorfietshelmplichtvraagstuk mee te nemen als een onderdeel rond 
het opstellen van het nieuwe toelatingskader: de snorfiets an sich hoeft niet in het kader te worden 
ingepast, maar de gebruikerseis (helm) is wellicht goed toetsbaar aan de hand van het kader. Er moet 
in ieder geval een wisselwerking zijn.  

Tevens vindt nu verdiepend onderzoek plaats naar de verplaatsingseffecten als de helmplicht wordt 
ingevoerd. Hoe ver is dit onderzoek en wie voert het uit? 

 Arcadis voert het verdiepende onderzoek sinds maart uit en het onderzoek moet eind juni / 
begin juli klaar zijn. Arcadis maakt een verdiepende risicoanalyse door te kijken naar de 
verschuivingseffecten als gevolg van de mogelijke helmplicht. Dit gaat verschuivingseffecten 
opleveren; niet alleen voor de snorfietsers zelf maar ook voor andere modaliteiten. Als het 
onderzoek klaar is, neemt de minister een besluit over de helmplicht, naar verwachting nog vóór de 
zomer. Hoewel de motie Von Martels nog altijd het uitgangspunt is voor dit vraagstuk, maakt de 
minister er geen geheim van geen voorstander van een helmplicht voor snorfietsers te zijn.  
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Van:  - DGMo
Aan:  - BSK
Onderwerp: FW: Agenda PO IenW DGMo - BOVAG dd. 26 juni 2020
Datum: donderdag 25 juni 2020 08:11:00
Bijlagen: 20-05-25 Verslag PO IenW DGMo - BOVAG.docx

Ik maak een annotatie voor je, maar dat had je denk ik al wel verwacht J

Van:  @bovag.nl> 
Verzonden: woensdag 24 juni 2020 16:17
Aan:  - DGMo < @minienw.nl>; 
- DGB < @minienw.nl>;  < @bovag.nl>; 

 - BSK < @minienw.nl>
CC:  < @bovag.nl>
Onderwerp: Agenda PO IenW DGMo - BOVAG dd. 26 juni 2020

Beste  Beste 

Vanochtend heb ik met  de mogelijke agendapunten voor het PO van aanstaande
vrijdag op een rijtje gezet. We komen tot de volgende opsomming:

1. Opmerkingen naar aanleiding van het verslag van het PO van 25 mei jl. (zie
bijlage)

2.
3. LEV-toelatingskader | IenW / BOVAG

a. BOVAG is benieuwd naar de voortgang van het kader
b. Vraag IenW: hoe kijkt BOVAG aan tegen kentekening van de Bijzondere

Bromfiets / categorie LEV?
4.
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Verslag PO Mobiliteit IenW – BOVAG dd. 25 mei 2020

Aanwezig: Björn Decoster i.p.v. Florien vd Windt, Tobias Wolters (beide IenW), Jan Bessembinders (BOVAG)



1. Opmerkingen naar aanleiding van het verslag van 2 april 

a. Voortgang snorfiets-helmplicht / snorfiets naar de rijbaan

BOVAG heeft kennis genomen van het verslag van de consultatiereacties wijziging RVV 1990. Eerder heeft IenW gezegd: Het wordt een politieke afweging door de minister of de helmplicht voor snorfietsen er al dan niet komt. Hoe ver is men met de besluitvorming nu de consultatie achter ons ligt? Wat wordt het meest waarschijnlijke scenario? 

Zie notulen onder Arcadis. 



In het verlengde daarvan: BOVAG heeft in de consultatie wijziging RVV 1990 (snorfiets helmplicht) én in de recente consultatie toelatingskader licht gemotoriseerde voertuigen (dat is later toetsingskader LEV gaan heten) opgeroepen om het helmplichtvraagstuk mee te nemen als een onderdeel rond het opstellen van het nieuwe toelatingskader licht gemotoriseerde voertuigen. Neemt IenW dit advies van BOVAG over? 

Björn: De suggestie van BOVAG is een goede, maar hij maakt zich nog zorgen over de complexiteit van het kader zélf. Op 2 juni vindt een directeurenbijeenkomst plaats waar IenW een tipje van de sluier van het definitieve kader optilt, maar er kleven nog een hoop dilemma’s aan het kader. Zo is Corona een bemoeilijkende factor, zeker als je meer modaliteiten toelaat tot het fietspad. Voor wat betreft onze suggestie om het snorfietshelmplichtvraagstuk mee te nemen als een onderdeel rond het opstellen van het nieuwe toelatingskader: de snorfiets an sich hoeft niet in het kader te worden ingepast, maar de gebruikerseis (helm) is wellicht goed toetsbaar aan de hand van het kader. Er moet in ieder geval een wisselwerking zijn. 



Tevens vindt nu verdiepend onderzoek plaats naar de verplaatsingseffecten als de helmplicht wordt ingevoerd. Hoe ver is dit onderzoek en wie voert het uit?

Tobias: Arcadis voert het verdiepende onderzoek sinds maart uit en het onderzoek moet eind juni / begin juli klaar zijn. Arcadis maakt een verdiepende risicoanalyse door te kijken naar de verschuivingseffecten als gevolg van de mogelijke helmplicht. Dit gaat verschuivingseffecten opleveren; niet alleen voor de snorfietsers zelf maar ook voor andere modaliteiten. Als het onderzoek klaar is, neemt de minister een besluit over de helmplicht, naar verwachting nog vóór de zomer. Hoewel de motie Von Martels nog altijd het uitgangspunt is voor dit vraagstuk, maakt de minister er geen geheim van geen voorstander van een helmplicht voor snorfietsers te zijn. 



b. Wat is de status met betrekking tot buitenlandse APK zware voertuigen?  

Tobias: er is nog geen besluit genomen omdat Corona veel dossiers stil heeft gelegd, maar nu krijgt het ministerie meer lucht om er mee aan de slag te gaan. Tobias legt het vraagstuk op korte termijn opnieuw aan de minister voor. Het is evenwel een impopulaire beslissing, omdat je afhankelijk bent van bilaterale afspraken. 



2. Voortgang MERK

We krijgen signalen dat MERK vertraging oploopt. Wat is de stand van zaken met betrekking tot MERK in het algemeen en met betrekking tot invoering RDW erkenning Verhuurbedrijven in het bijzonder? 

Tobias: Dit dossier zit bij Bart Stolten. De RDW is nu bezig met de uitvoeringstoets en het lijkt gewoon op schema te lopen. Daarna volgen de gebruikelijke internetconsultatie en het gehele parlementaire proces. Voor wat betreft de RDW Erkenning Verhuurbedrijven: die zit niet in de huidige opzet van MERK en Tobias wil dit echt als twee gescheiden vraagstukken aanvliegen. Tobias zal bij Bart Stolten vragen naar de voortgang rond deze specifieke erkenning. Jan stelt voor om hier een werkgroep met het Aanjaagteam Ondermijning (ATO, samenwerking VNG en Min JenV) voor te maken. 



3. Herstructurering RDW 

Omdat de RDW inkomsten misloopt, kijkt men naar een herstructurering. Kan IenW ons hier meer over vertellen? Is dit structureel of puur conjunctureel (Corona)? 

Björn: De RDW bekijkt momenteel het effect van Corona op de dienstverlening, de dienstverlening was tijdelijk vermagerd maar komt nu weer op gang. Tobias is goed aangesloten op dit dossier en hij stelt dat men rond de zomer klaar is met deze evaluatie. Hij krijgt echter van de RDW geen signalen dat de RDW van plan is structureel in de dienstverlening te snijden, dit was echt puur vanwege Corona. 



4. Voortgang DOR

Op 9 april hebben JenV, RDW en BOVAG overlegd over het koppelen van informatie uit het RDW Kentekenregister naar de database van DOR. Een koppeling zou mogelijk zijn, maar RDW zou dan wel het berichtenverkeer vanuit het RDW Kentekenregister naar de DOR webservice moeten aanpassen. Bovendien zou de RDW in opdracht van IenW aan de slag moeten gaan met een Uitvoeringstoets. Lukt deze koppeling, dan voldoen ondernemers aan hun registratieplicht én kunnen zowel JenV als de politie akkoord gaan met het schrappen van de 5 dagen bewaartermijn. Dit is een doorbraak. Nu er consensus is over deze opening, willen wij hier als BOVAG natuurlijk in goed overleg een succes van maken. Wat is de status van de afspraken? Kunnen wij wellicht nog iets betekenen?

Tobias was nog niet op de hoogte van deze doorbraak. Min JenV kan zélf aan de RDW een uitvoeringstoets vragen en beleidsspecialist Ivoline van Erpecum van JenV zou dit dus gewoon kunnen doen. Jan zal dit aan Ivoline doorgeven. 



5. Restantvoorraadregeling tweewielers Euro 4 -> Euro 5

In het kort komt het erop neer dat door te lage verkoopaantallen wegens Corona de voorraad Euro 4 BSF’s en motoren zeer groot is en dat deze straks niet meer verkoopbaar zijn omdat de restantvoorraadregeling afloopt. Tegelijkertijd zal het aanbod Euro 5 voertuigen laag omdat de fabrieken wegens Corina de productie tijdelijk hebben gestaakt. Een forse strop dreigt voor de sector. 

Tobias en Björn zijn bekend met dit probleem, datzelfde geldt voor de Europese Commissie want IenW heeft de EC om een oplossing gevraagd, en wel in het oprekken van de termijnen. DG GROW zal hiermee komen. Deze week of volgende week verwachten ze een antwoord van de EC, vermoedelijk komt er een versoepeling voor de sector. De EC moet kijken naar een versoepeling van de wetgeving op dit punt en toetsing door het Europees Parlement hoort daarbij – in de vorm van sondering vooraf omwille van de snelheid. Tobias en Björn wachten het voorstel af en willen dan met ons overleggen. 
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Jan stelt voor om hier 
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Aanwezig: Björn Decoster i.p.v. Florien vd Windt, Tobias Wolters (beide IenW), Jan Bessembinders 


(BOVAG) 


 


1. Opmerkingen naar aanleiding van het verslag van 2 april  


a. Voortgang snorfiets-helmplicht / snorfiets naar de rijbaan 


BOVAG heeft kennis genomen van het verslag van de consultatiereacties wijziging RVV 1990. Eerder 


heeft IenW gezegd: Het wordt een politieke afweging door de minister of de helmplicht voor 


snorfietsen er al dan niet komt. Hoe ver is men met de besluitvorming nu de consultatie achter ons 


ligt? Wat wordt het meest waarschijnlijke scenario?  


Zie notulen onder Arcadis.  


 


In het verlengde daarvan: BOVAG heeft in de consultatie wijziging RVV 1990 (snorfiets helmplicht) én 


in de recente consultatie toelatingskader licht gemotoriseerde voertuigen (dat is later toetsingskader 


LEV gaan heten) opgeroepen om het helmplichtvraagstuk mee te nemen als een onderdeel rond het 


opstellen van het nieuwe toelatingskader licht gemotoriseerde voertuigen. Neemt IenW dit advies van 


BOVAG over?  


Björn: De suggestie van BOVAG is een goede, maar hij maakt zich nog zorgen over de complexiteit 


van het kader zélf. Op 2 juni vindt een directeurenbijeenkomst plaats waar IenW een tipje van de 


sluier van het definitieve kader optilt, maar er kleven nog een hoop dilemma’s aan het kader. Zo is 


Corona een bemoeilijkende factor, zeker als je meer modaliteiten toelaat tot het fietspad. Voor wat 


betreft onze suggestie om het snorfietshelmplichtvraagstuk mee te nemen als een onderdeel rond 


het opstellen van het nieuwe toelatingskader: de snorfiets an sich hoeft niet in het kader te worden 


ingepast, maar de gebruikerseis (helm) is wellicht goed toetsbaar aan de hand van het kader. Er moet 


in ieder geval een wisselwerking zijn.  


 


Tevens vindt nu verdiepend onderzoek plaats naar de verplaatsingseffecten als de helmplicht wordt 


ingevoerd. Hoe ver is dit onderzoek en wie voert het uit? 


Tobias: Arcadis voert het verdiepende onderzoek sinds maart uit en het onderzoek moet eind juni / 


begin juli klaar zijn. Arcadis maakt een verdiepende risicoanalyse door te kijken naar de 


verschuivingseffecten als gevolg van de mogelijke helmplicht. Dit gaat verschuivingseffecten 


opleveren; niet alleen voor de snorfietsers zelf maar ook voor andere modaliteiten. Als het 


onderzoek klaar is, neemt de minister een besluit over de helmplicht, naar verwachting nog vóór de 


zomer. Hoewel de motie Von Martels nog altijd het uitgangspunt is voor dit vraagstuk, maakt de 


minister er geen geheim van geen voorstander van een helmplicht voor snorfietsers te zijn.  


 


b. Wat is de status met betrekking tot buitenlandse APK zware voertuigen?   


Tobias: er is nog geen besluit genomen omdat Corona veel dossiers stil heeft gelegd, maar nu krijgt 


het ministerie meer lucht om er mee aan de slag te gaan. Tobias legt het vraagstuk op korte termijn 


opnieuw aan de minister voor. Het is evenwel een impopulaire beslissing, omdat je afhankelijk bent 


van bilaterale afspraken.  


 


2. Voortgang MERK 


We krijgen signalen dat MERK vertraging oploopt. Wat is de stand van zaken met betrekking tot 


MERK in het algemeen en met betrekking tot invoering RDW erkenning Verhuurbedrijven in het 


bijzonder?  


Tobias: Dit dossier zit bij Bart Stolten. De RDW is nu bezig met de uitvoeringstoets en het lijkt 


gewoon op schema te lopen. Daarna volgen de gebruikelijke internetconsultatie en het gehele 


parlementaire proces. Voor wat betreft de RDW Erkenning Verhuurbedrijven: die zit niet in de 


huidige opzet van MERK en Tobias wil dit echt als twee gescheiden vraagstukken aanvliegen. Tobias 


zal bij Bart Stolten vragen naar de voortgang rond deze specifieke erkenning. Jan stelt voor om hier 




 

 
 
Tot vrijdag!
 

 
Met vriendelijke groet,

Specialist Milieu en Veiligheid 

BOVAG
Postbus 1100
3980 DC Bunnik
www.bovag.nl

+3130  | @bovag.nl
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Dit bericht is uitsluitend bestemd voor de geadresseerde(n). 
Indien u het bericht bij vergissing ontving, dan verzoeken 
wij u de zender hiervan in kennis te stellen, het bericht 
te vernietigen, de inhoud niet te gebruiken en het bericht 
niet verder te verspreiden. Het bericht - dat overigens met 
zorg is samengesteld, maar waar verder geen rechten aan 
kunnen worden ontleend - kan namelijk vertrouwelijke 
informatie bevatten. 
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1. Opmerkingen naar aanleiding van het verslag van 2 april
a. Voortgang snorfiets-helmplicht / snorfiets naar de rijbaan
BOVAG heeft kennis genomen van het verslag van de consultatiereacties wijziging RVV 1990. Eerder
heeft IenW gezegd: Het wordt een politieke afweging door de minister of de helmplicht voor
snorfietsen er al dan niet komt. Hoe ver is men met de besluitvorming nu de consultatie achter ons
ligt? Wat wordt het meest waarschijnlijke scenario?
Zie notulen onder Arcadis.

In het verlengde daarvan: BOVAG heeft in de consultatie wijziging RVV 1990 (snorfiets helmplicht) én 
in de recente consultatie toelatingskader licht gemotoriseerde voertuigen (dat is later toetsingskader 
LEV gaan heten) opgeroepen om het helmplichtvraagstuk mee te nemen als een onderdeel rond het 
opstellen van het nieuwe toelatingskader licht gemotoriseerde voertuigen. Neemt IenW dit advies van 
BOVAG over?  

 De suggestie van BOVAG is een goede, maar hij maakt zich nog zorgen over de complexiteit 
van het kader zélf. Op 2 juni vindt een directeurenbijeenkomst plaats waar IenW een tipje van de 
sluier van het definitieve kader optilt, maar er kleven nog een hoop dilemma’s aan het kader. Zo is 
Corona een bemoeilijkende factor, zeker als je meer modaliteiten toelaat tot het fietspad. Voor wat 
betreft onze suggestie om het snorfietshelmplichtvraagstuk mee te nemen als een onderdeel rond 
het opstellen van het nieuwe toelatingskader: de snorfiets an sich hoeft niet in het kader te worden 
ingepast, maar de gebruikerseis (helm) is wellicht goed toetsbaar aan de hand van het kader. Er moet 
in ieder geval een wisselwerking zijn.  

Tevens vindt nu verdiepend onderzoek plaats naar de verplaatsingseffecten als de helmplicht wordt 
ingevoerd. Hoe ver is dit onderzoek en wie voert het uit? 

 Arcadis voert het verdiepende onderzoek sinds maart uit en het onderzoek moet eind juni / 
begin juli klaar zijn. Arcadis maakt een verdiepende risicoanalyse door te kijken naar de 
verschuivingseffecten als gevolg van de mogelijke helmplicht. Dit gaat verschuivingseffecten 
opleveren; niet alleen voor de snorfietsers zelf maar ook voor andere modaliteiten. Als het 
onderzoek klaar is, neemt de minister een besluit over de helmplicht, naar verwachting nog vóór de 
zomer. Hoewel de motie Von Martels nog altijd het uitgangspunt is voor dit vraagstuk, maakt de 
minister er geen geheim van geen voorstander van een helmplicht voor snorfietsers te zijn.  
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1. Opening en mededelingen
-

  sluit iets
later aan.

2. Opmerkingen naar aanleiding van het verslag van het PO van 25 mei
jl. (zie bijlage)

-  heeft voorafgaand aan het overleg al een paar suggesties gestuurd
t.a.v. het verslag.  neemt deze over.

3.

4. LEV-toelatingskader | IenW / BOVAG
a. BOVAG is benieuwd naar de voortgang van het kader
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b. Vraag IenW: hoe kijkt BOVAG aan tegen kentekening van de 
Bijzondere Bromfiets / categorie LEV?  

 
- IenW was in eerste instantie voornemens om voor de zomer een eerste 

schets van het kader te geven. Dat is vertraagd door COVID-19, omdat 
bepaalde stakeholdersessies digitaal moesten worden georganiseerd. De 
planning is nu dat de Kamer in het najaar deze schets ontvangt. Rond 3 juli 
sturen we een tussenstand naar de Kamer, waarin met name wordt ingegaan 
op het OVV-rapport n.a.v. het ongeval bij de Stint. Met die brief sturen we 
een rapport van TNO mee over wat de situatie is in andere EU-lidstaten. 
Verder bevat de brief ook een terugkoppeling van sessies met stakeholders. 
Het is in grote mate dus een procesbrief. De echte inhoud volgt in het najaar.  

- Die inhoud is ook gepresenteerd in het directeurenoverleg van 2 juni. Er 
wordt nog gepuzzeld met de categorie-indeling. De regels moeten helder 
worden voor de consument. Nu is soms nog onduidelijk wat toegelaten is en 
wat niet. Fabrikanten zijn daar soms transparant in en soms niet.  

- IenW kijkt of een vorm van kentekening mogelijk is voor de bijzondere 
bromfietsen. Zodat het voor de handhaving ook duidelijk is. Europees is daar 
nog niks voor geregeld. De Commissie organiseert wel een studie naar hoe de 
situatie is in de verschillende lidstaten. Eind januari 2021 willen ze die studie 
klaar hebben, als input voor een Europees kader voor dit soort voertuigen.   

- BOVAG geeft aan dat kentekening helpt om de categorie zichtbaar te maken, 
makkelijk ook voor handhaving. Biedt ook mogelijkheid extra eisen op te 
leggen, in principe goed. Maar wat betekent dit dan voor de e-bike? Met de e-
bike zit het voor eisen wel goed. Een kentekening met extra eisen voor e-
bikes zou dan ook leiden tot hogere kosten. Zou jammer zijn als populariteit 
van de e-bike afneemt. Dus wel goed voor die nieuwe innovatieve voertuigen, 
maar neem dan niet de e-bike mee (want die is technisch al veilig genoeg).  

 
5.  

  
 
 

 
 

 
  

 
 

 
 

 
 

  
  

 
 

  
  

 
 

  
 

5.1.2.e5.1.2.e

buiten reikwijdte

1 

1 

1 



 

 Pagina 3 van 3 

Bestuurskern 
Dir.Wegen en 
Verkeersveiligheid 
Verkeersveiligheid 

 
Datum 
26 juni 2020 

 

-   
 

 
 

 
  

 
  

  
 

  
  

 
 

 
  

  
  

 
 

  
 
  

 
 

  
  

 
 

  
 

  
 

 
 

 
 

 
 

  
  

 
8. Rondvraag en sluiting 
-  

  
-  zal in het vervolg de plek van  waarnemen.  
- Het verslag kan naar  en  
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Van:  - DGMo
Aan:  - DGB
Cc:  - BSK;  - DGMo;  - BSK; 

 - DGMo
Onderwerp: Voor morgen 10:00 uur - Annotatie PO BOVAG ( )
Datum: dinsdag 22 september 2020 19:54:00
Bijlagen: image001.png

Verslag PO BOVAG-IenW 26 juni 2020.docx
Annotatie PO BOVAG - IenW 23 september 2020.docx
stand-van-zaken-ontwerpbesluit-helmplicht-snorfietsers.pdf

Ha 

Morgenochtend hebben we van 10:00 tot 11:00 uur een PO met  van de BOVAG. Zie
bijgevoegd de annotatie voor dat overleg, incl. het verslag van de vorige keer en de Kamerbrief
over de helmplicht voor snorfietsers.

Met dank ook aan de   en  voor hun bijdragen.

Groeten, 

P.S. De annotatie voor het PO met de RAI volgt later vanavond.

Van:  - DGMo 
Verzonden: dinsdag 22 september 2020 19:34
Aan:  < @bovag.nl>
CC: ' @bovag.nl>
Onderwerp: RE: agenda

Ha 

Vooruitlopend op ons PO morgen, hierbij alvast de Kamerbrief die vanmiddag is verstuurd over
de helmplicht voor snorfietsers: https://www.rijksoverheid.nl/ministeries/ministerie-van-
infrastructuur-en-waterstaat/documenten/kamerstukken/2020/09/22/stand-van-zaken-
ontwerpbesluit-helmplicht-snorfietsers.

Laten we ‘m morgen verder bespreken.

Groeten, 

Van:  < @bovag.nl> 
Verzonden: dinsdag 22 september 2020 07:41
Aan:  - DGMo @minienw.nl>
CC:  @bovag.nl>
Onderwerp: agenda

Ha  hierbij de agenda voor het komend overleg.

Agenda PO I&W DGMo-BOVAG d.d. 23-09-2020

1. Verslag vorig overleg d.d. 26-06-2020 (bijlage)
2. Helmplicht voor snorfietsers | I&W
3.
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1. Opening en mededelingen

· Het is vandaag Jan’s laatste dag bij de BOVAG, hij begint binnenkort bij VNO-NCW als beleidssecretaris Milieu en Circulaire Economie. Rogier Kuin sluit iets later aan.  



1. Opmerkingen naar aanleiding van het verslag van het PO van 25 mei jl. (zie bijlage)

· Tobias heeft voorafgaand aan het overleg al een paar suggesties gestuurd t.a.v. het verslag. Jan neemt deze over. 



1. Status APK buitenland | BOVAG

· Er is nog geen besluit genomen over het vervolg. IenW is momenteel bezig met de voorbereiding om dit aan de minister voor te leggen, zal waarschijnlijk ergens in de zomer worden. 

· Jan geeft aan dat de BOVAG geen voorstander is van het wetsvoorstel zoals dat voorlag in de internetconsultatie. Wederkerigheid is een belangrijke voorwaarde. De eisen in NL lijken zwaarder te worden, terwijl het buitenland niet die investeringen hoeft te doen. 

· De zorgen zitten met name op het vlak van de APK-1 (zware voertuigen), zowel vanuit economisch oogpunt als milieu. Als je de uitvoering van APK-1 in het buitenland zou toestaan, ontstaat er meer onzekerheid om investeringen terug te verdienen voor de sector. 

· BOVAG heeft minder moeite als het alleen voor APK-2 zou gaan gelden. “APK-toerisme” wordt met name voor APK-1 verwacht. 



1. LEV-toelatingskader | IenW / BOVAG

1. BOVAG is benieuwd naar de voortgang van het kader

1. Vraag IenW: hoe kijkt BOVAG aan tegen kentekening van de Bijzondere Bromfiets / categorie LEV? 



· IenW was in eerste instantie voornemens om voor de zomer een eerste schets van het kader te geven. Dat is vertraagd door COVID-19, omdat bepaalde stakeholdersessies digitaal moesten worden georganiseerd. De planning is nu dat de Kamer in het najaar deze schets ontvangt. Rond 3 juli sturen we een tussenstand naar de Kamer, waarin met name wordt ingegaan op het OVV-rapport n.a.v. het ongeval bij de Stint. Met die brief sturen we een rapport van TNO mee over wat de situatie is in andere EU-lidstaten. Verder bevat de brief ook een terugkoppeling van sessies met stakeholders. Het is in grote mate dus een procesbrief. De echte inhoud volgt in het najaar. 

· Die inhoud is ook gepresenteerd in het directeurenoverleg van 2 juni. Er wordt nog gepuzzeld met de categorie-indeling. De regels moeten helder worden voor de consument. Nu is soms nog onduidelijk wat toegelaten is en wat niet. Fabrikanten zijn daar soms transparant in en soms niet. 

· IenW kijkt of een vorm van kentekening mogelijk is voor de bijzondere bromfietsen. Zodat het voor de handhaving ook duidelijk is. Europees is daar nog niks voor geregeld. De Commissie organiseert wel een studie naar hoe de situatie is in de verschillende lidstaten. Eind januari 2021 willen ze die studie klaar hebben, als input voor een Europees kader voor dit soort voertuigen.  

· BOVAG geeft aan dat kentekening helpt om de categorie zichtbaar te maken, makkelijk ook voor handhaving. Biedt ook mogelijkheid extra eisen op te leggen, in principe goed. Maar wat betekent dit dan voor de e-bike? Met de e-bike zit het voor eisen wel goed. Een kentekening met extra eisen voor e-bikes zou dan ook leiden tot hogere kosten. Zou jammer zijn als populariteit van de e-bike afneemt. Dus wel goed voor die nieuwe innovatieve voertuigen, maar neem dan niet de e-bike mee (want die is technisch al veilig genoeg). 



1. RDW Verhuurerkenning | BOVAG

1. BOVAG heeft voorgesteld om hier in samenwerking met Aanjaagteam Ondermijning (ATO, samenwerking VNG en Min JenV) en de relevante ministeries een werkgroep voor in het leven te roepen. Heeft de RDW hier ook al over gesproken met IenW? Hoe geven we hier samen invulling aan?



· De RDW heeft het idee van een werkgroep nog niet met IenW besproken. Tobias heeft samen met Abeltje Nuijens (JenV) deze week wel weer bijgepraat met de RDW over het vooronderzoek dat ze hebben uitgevoerd naar de mogelijkheden om huurders van huurvoertuigen te registreren in het kentekenregister. Dit is een belangrijk onderdeel van een mogelijke erkenning. De RDW verwacht voor de zomer hun vooronderzoek te kunnen afronden en formeel aan IenW aan te bieden. Op basis daarvan zullen we besluiten over het vervolg. 

· Een eventuele erkenning zal niet worden meegenomen in de Modernisering van het Erkenningenstelsel (MERK). Het uitwerken van zo’n erkenning vergt immers het nodige werk (opstellen van eisen, vormen van een juridische grondslag, etc.) en dat zou MERK gaan vertragen. Dat is niet de bedoeling. 

· Wel biedt MERK de mogelijkheid om, zodra het voorstel in werking is getreden, eenvoudiger erkenningen toe te voegen. Daarvoor is dan geen wetswijziging meer nodig (met een looptijd van minimaal 2 jaar), maar een wijziging op lager regelgevingsniveau. 



· Jan checkt wie er bij de BOVAG dit dossier onder zijn of haar hoede krijgt. 



1. Status restantvoorraadregeling Euro 4 -> Euro 5 bij tweewielers | BOVAG



· Voor de NRMM is de Commissie met een voorstel gekomen om de deadline van de restantvoorraadregeling met 12 maanden op te schuiven. De NRMM-verordening kreeg hierbij voorrang omdat de deadline al op zeer korte termijn lag (30 juni a.s.). 

· Samen met de RDW heeft IenW dit punt in Brussel aangekaart. De verwachting is dat de Commissie op korte termijn met een voorstel komt tot wijziging van verordening 168/2013 op dit punt. 

· Daar is nu het wachten op. Het is wel te verwachten dat de behandeling van het voorstel zeer snel zal zijn, vergelijkbaar met het Omnibus-voorstel en de wijziging van de NRMM-verordening. We hadden in die trajecten ongeveer een week om te reageren tussen publicatie van het voorstel en de eerste Raadswerkgroep die het voorstel behandelde. 

· Mocht IenW hier iets over horen, dan kan contact worden opgenomen met José Burgemeester. 



1. Manifest Samen Sterk | IenW

1. IenW is benieuwd naar de eerste reactie van BOVAG op dit manifest



· BOVAG vindt het een goed initiatief, goed om te zien dat de branche samen optrekt. Het is hier en daar nog wel wat vrijblijvend, met zelfregulering. Afgelopen jaren wel gezien dat dat niet overal aanwezig is. BOVAG wil graag kijken of het hier en daar niet meer verplichtend kan zijn. 

· Peter heeft hier contact over gehad met Florien. Han ten Broeke heeft het al eens met Pechthold besproken. BOVAG wil dat ook graag een keer met de minister bespreken. 

· Wat BOVAG betreft is rijschoolinstructeur geen vrij beroep, je zult wel aan bepaalde eisen moeten voldoen. Komt BOVAG graag op bestuurlijk niveau op terug. 

· Aanvraag van dat bestuurlijke niveau is nog vrij qua aanvliegroute. Kan met een mailtje of brief, maar het is fijn als we dan een beetje richting krijgen hoe de BOVAG er ook in zit. Misschien handig om dat vooraf ook even af te stemmen zodat dat gesprek ook een beetje body krijgt. 

· [bookmark: _GoBack]Dus zou mooi zijn als BOVAG op voorhand al een paar punten doorgeeft. Contactpersoon hiervoor is Stephanie Bos, wij zullen de contactgegevens doorgeven. 

· Wordt ook een koppeling in gelegd met traject rondom beginnende bestuurder en ook het onderzoek naar een rijscholenregister. 



1. Rondvraag en sluiting

· Bjorn en Tobias wensen Jan veel succes bij VNO-NCW en danken hem voor de goede samenwerking. 

· Rogier zal in het vervolg de plek van Jan waarnemen. 

· Het verslag kan naar Rogier en Sharmy.
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Vooraf ter info: 

Jan Bessembinders is eind juni overgestapt van BOVAG naar VNO-NCW, hij is daar de nieuwe beleidssecretaris Milieu en Circulaire Economie. Rogier Kuin vervangt Jan totdat er een opvolger is. Rogier is Manager Public Affairs en onderzoek bij BOVAG en doet vanuit die rol ook de contacten met de TK. Hij is o.a. zeer deskundig op het gebied van autobelastingen. 



1. Opening en mededelingen



· Afgelopen vrijdag heeft BOVAG een online Prinsjesdag nabeschouwing georganiseerd (zie https://www.youtube.com/watch?v=nsPIWMEI-oo, vanaf 19:20 is er een stukje met onze minister). 

· Je kunt Rogier vragen of BOVAG tevreden was met het resultaat.  



2. Verslag vorig overleg d.d. 26-06-2020 (bijlage)



· Bjorn heeft jou vervangen bij dit PO, Tobias heeft het verslag gemaakt. Van onze kant dus enkel complimenten voor de goede verslaglegging 

· Je kunt Rogier vragen of hij nog opmerkingen heeft. 



3. Helmplicht voor snorfietsers | IenW



· De minister heeft een brief naar de Kamer gestuurd over de stand van zaken rondom de helmplicht voor snorfietsers. 

· De Kamer had gevraagd om in de laatste week voor het einde van het zomerreces het ontwerpbesluit aan hen toe te sturen. In de brief geven we aan dat er meer tijd nodig is, aangezien er een bredere afweging noodzakelijk is, in afstemming met het toekomstige LEV-kader. 

· Dit punt is door meerdere partijen ook naar voren gebracht in de internetconsultatie, waaronder de BOVAG, RAI Vereniging en ANWB.

· Je kunt hierbij een korte toelichting geven op hetgeen gisteren besproken is in de sessie over de helm voor LEV’s.  



4. Rijscholen: Alliantie Samen Sterk | IenW



· Op 4 september jl. is er een brief naar de Kamer gegaan waarin de minister reageert op de voorstellen van de Alliantie. Ook is het onderzoek van Royal HaskoningDHV naar een rijscholenregister met de Kamer gedeeld. 

· De minister is van plan een commissie onder leiding van een externe voorzitter onderzoek te laten doen, gericht op een heldere probleemanalyse. Aan de hand daarvan worden varianten onderzocht die het meest kansrijk zijn om de sector een stevige kwaliteitsimpuls te geven. De voorstellen van de Alliantie worden hierin meegenomen en uiteraard worden ook CBR en IBKI betrokken.

· De voorstellen zijn onlangs besproken in een overleg met Han ten Broeke, Alexander Pechthold en de minister. 

· 30 september a.s. overlegt de minister met de Alliantie Samen Sterk, waar BOVAG ook onderdeel van uitmaakt. 



5. Vooruitblik op het AO Verkeersveiligheid op 8 oktober a.s. | IenW



· Het AO Verkeersveiligheid is verplaatst van 10 december naar 8 oktober a.s.

· Je kunt melden dat we voorafgaand aan het AO een verzamelbrief naar de Kamer sturen en deze ook zullen delen met de BOVAG. 

· Je kunt vragen of BOVAG nog inbreng gaat leveren aan de Kamer. 



6. Ter info | BOVAG

a. EV subsidie

b. BPM vaststellingsmoment



· Deze punten vallen primair onder de verantwoordelijkheid van de collega’s van Duurzame Mobiliteit en kun je ter kennisgeving aannemen. 

· We kunnen de punten van BOVAG naar DuMo doorgeleiden. 



7. Wat verwacht IenW richting de begrotingsbehandeling in de Tweede Kamer? | BOVAG



· Op het vlak van mobiliteit zal het waarschijnlijk onder andere gaan over het naar voren halen van investeringen in infrastructuur. De investeringsimpuls voor verkeersveiligheid is daar ook een voorbeeld van. 

· Verder geen specifieke punten op voorhand. 



8. Rondvraag en sluiting



· Je kunt vragen of er nog urgente zaken spelen op het vlak van COVID-19. Werkt BOVAG bijv. nog aan scenario’s t.a.v. corona?

· Geluidsoverlast door motorrijders:

· Er zijn Kamervragen gesteld over geluidoverlast door motorrijders. 

· N.a.v. deze vragen is ook gemeld dat een onderzoek is gestart naar mogelijkheden om geluidsoverlast terug te dringen. 

· Eén van de zaken die we bekijken is het verbieden van verwijderbare dB-killers (geluidsdempers). 

· [bookmark: _GoBack]Dit kan in de vorm van eigen regelgeving of door als NL aan te sluiten bij UNECE-reglementen. 

· Dit willen we gaan uitzoeken. Hoe staat BOVAG hierin?

· Uit eerst signalen bleek dat KNMV en MAG hier een positieve grondhouding hebben. 
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> Retouradres Postbus 20901 2500 EX  Den Haag 


De voorzitter van de Tweede Kamer 


der Staten-Generaal 


Binnenhof 4 


2513 AA  DEN HAAG 


  


Datum 22 september 2020 


Betreft Stand van zaken ontwerpbesluit helmplicht snorfietsers 


  


 


 


Geachte voorzitter, 


Met mijn brief van 29 juni jl. over de helmplicht voor snorfietsers heb ik uw Kamer  


op hoofdlijnen geïnformeerd over de uitkomsten van de internetconsultatie van 


het ontwerpbesluit. Gedurende het zomerreces zijn de ingediende reacties 


nauwkeurig bekeken. In de internetconsultatie hebben onder andere de ANWB, de 


RAI Vereniging en de BOVAG aangegeven dat de invoering van een helmplicht 


breder moet worden afgewogen, mede in het licht van de ontwikkeling van het 


toelatingskader voor Lichte Elektrische Voertuigen (hierna: LEV-kader).  


Het LEV-kader omvat namelijk voertuigen die, gelet op hun snelheid en het 


gegeven dat sprake kan zijn van trapondersteuning, vergelijkbaar zijn met 


bepaalde snorfietsen.1 Zowel voor de weggebruiker als voor de handhaving is het 


van belang dat er voor soortgelijke voertuigen consistente keuzes worden 


gemaakt in relatie tot functionele kenmerken van het voertuig en het risicoprofiel 


met betrekking tot verkeersveiligheid. Dit overwegende heb ik begrip voor het 


dringende verzoek van de ANWB, de BOVAG en de RAI Vereniging om bij de 


vormgeving van het LEV-kader dit najaar een bredere afweging te maken over de 


invoering van een helmplicht. 


 


Dit biedt eveneens de mogelijkheid om een onderbouwde afweging te maken over 


het soort helm dat dient te worden voorgeschreven. In diverse reacties op de 


internetconsultatie is voorgesteld om naast de motor/bromfietshelm ook het 


gebruik van een goedgekeurde speed-pedelec-helm toe te staan. Aangezien 


sommige snorfietsen trapondersteunend zijn (zoals de Spartamet en Solex) 


hebben die snorfietsers behoefte aan een lichtere helm met meer ventilatie. De 


speed-pedelec-helm zou mogelijk aan deze vereisten kunnen voldoen. Deze helm 


is echter alleen bedoeld voor het gebruik op de speed-pedelec, aangezien de norm 


van deze helm specifiek is opgesteld voor dit type voertuig. Navraag bij de SWOV 


heeft geleerd dat er geen onderzoek bekend is over het verschil in veiligheid van 


een speed-pedelec-helm en een motor-/bromfietshelm bij gebruik door 


                                                
1 Bijvoorbeeld de Europese voertuigcategorie ‘gemotoriseerd rijwiel’ (categorie L1e-A), die 


valt onder de wettelijke definitie van ‘snorfiets’: een fiets met trappers die is uitgerust met 
hulpaandrijving van maximaal 1000 W (een e-bike is maximaal 250 W) die wordt 
onderbroken bij 25 km/u en dus zeer vergelijkbaar is met elektrische fiets. 
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andersoortige voertuigen, zoals de diverse soorten snorfietsen. Ik zal dit daarom 


laten onderzoeken, ook in het licht van het LEV-kader.  


 


Ik informeer u zo spoedig mogelijk over de outline van het LEV-kader waar het 


gebruik van een helm onderdeel van uit zal maken. Tevens verwacht ik u op korte 


termijn het verdiepende onderzoek te kunnen sturen naar de effecten op de 


verkeersveiligheid als gevolg van dat een gedeelte van de snorfietsers door de 


helmplicht verwacht over te stappen naar andere vervoersmiddelen.  


 


In het AO Verkeersveiligheid op 8 oktober aanstaande ga ik graag met u in 


gesprek over de bredere afweging voor een helmplicht.  


 


Hoogachtend, 


DE MINISTER VAN INFRASTRUCTUUR EN WATERSTAAT, 


 


 


 


 


 


drs. C. van Nieuwenhuizen Wijbenga 


 







       

7.       Rondvraag
 
 
Met vriendelijke groet,

team public affairs en onderzoek

 

BOVAG Postbus 1100
3980 DC Bunnik
www.bovag.nl | +3130  | @bovag.nl
 

*********************************************** 
Dit bericht is uitsluitend bestemd voor de geadresseerde(n). 
Indien u het bericht bij vergissing ontving, dan verzoeken 
wij u de zender hiervan in kennis te stellen, het bericht 
te vernietigen, de inhoud niet te gebruiken en het bericht 
niet verder te verspreiden. Het bericht - dat overigens met 
zorg is samengesteld, maar waar verder geen rechten aan 
kunnen worden ontleend - kan namelijk vertrouwelijke 
informatie bevatten. 
***********************************************
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Deelnemers BOVAG: ; IenW:  

 

  
 

  
vervangt  totdat er een opvolger is.  is Manager Public Affairs en 
onderzoek bij BOVAG en doet vanuit die rol ook de contacten met de TK. Hij is 
o.a. zeer deskundig op het gebied van autobelastingen.

1. Opening en mededelingen

- Afgelopen vrijdag heeft BOVAG een online Prinsjesdag nabeschouwing
georganiseerd (zie https://www.youtube.com/watch?v=nsPIWMEI-oo, vanaf
19:20 is er een stukje met onze minister).

 Je kunt  vragen of BOVAG tevreden was met het resultaat.

2. Verslag vorig overleg d.d. 26-06-2020 (bijlage)

-  heeft jou vervangen bij dit PO,  heeft het verslag gemaakt. Van
onze kant dus enkel complimenten voor de goede verslaglegging 

 Je kunt  vragen of hij nog opmerkingen heeft.

3. Helmplicht voor snorfietsers | IenW

- De minister heeft een brief naar de Kamer gestuurd over de stand van zaken
rondom de helmplicht voor snorfietsers.

- De Kamer had gevraagd om in de laatste week voor het einde van het
zomerreces het ontwerpbesluit aan hen toe te sturen. In de brief geven we
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aan dat er meer tijd nodig is, aangezien er een bredere afweging noodzakelijk 
is, in afstemming met het toekomstige LEV-kader.  

- Dit punt is door meerdere partijen ook naar voren gebracht in de 
internetconsultatie, waaronder de BOVAG, RAI Vereniging en ANWB. 

 Je kunt hierbij een korte toelichting geven op hetgeen gisteren besproken is 
in de sessie over de helm voor LEV’s.   
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Van:  - DGMo
Aan:
Cc:  - DGB
Onderwerp: RE: Agenda onderwerpen voor ons overleg a.s. woensdag 23 september
Datum: dinsdag 22 september 2020 19:55:00
Bijlagen: image002.png

Dag 

Vooruitlopend op ons PO morgen, hierbij alvast ter info de Kamerbrief die vanmiddag is verstuurd
over de helmplicht voor snorfietsers: https://www.rijksoverheid.nl/ministeries/ministerie-van-
infrastructuur-en-waterstaat/documenten/kamerstukken/2020/09/22/stand-van-zaken-
ontwerpbesluit-helmplicht-snorfietsers.

Laten we ‘m morgen verder bespreken.

Groeten, 

Van:  - DGMo 
Verzonden: dinsdag 22 september 2020 11:38
Aan: ' ' < @raivereniging.nl>
CC: ' ' < @raivereniging.nl>; ' '
< @raivereniging.nl>;  - DGB
< @minienw.nl>
Onderwerp: RE: Agenda onderwerpen voor ons overleg a.s. woensdag 23 september

Ha 

Van onze kant geen verdere aanvullingen, zullen we de agenda als volgt doen?

1. Opening en mededelingen
2.
3. Helmplicht voor snorfietsers
4.

10. Rondvraag en sluiting

Groeten, 

Van:  - DGMo 
Verzonden: vrijdag 18 september 2020 09:18
Aan: ' ' < @raivereniging.nl>
CC:  < @raivereniging.nl>;  < @raivereniging.nl>;

 - DGB @minienw.nl>;  - DGMo
< @minienw.nl>
Onderwerp: RE: Agenda onderwerpen voor ons overleg a.s. woensdag 23 september

Goedemorgen 

De andere agendapunten zijn akkoord. Het lijkt me verder goed om ook even stil te staan bij de
helmplicht voor snorfietsers en vooruit te kijken naar het AO Verkeersveiligheid op 8 oktober a.s.
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Mochten er nog aanvullende agendapunten volgen, dan geef ik die uiterlijk maandag of
dinsdagochtend door.  

Groeten, 5.1.2.e-
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Betreft Geannoteerde agenda PO RAI Vereniging-IenW 
Vergaderdatum 23 september 2020 
Vergadertijd 14:00 - 15:00 
Vergaderplaats Webex 
Deelnemers RAI Vereniging:  

IenW:  

1. Opening en mededelingen

Annotatie: 
-

- Verder geen specifieke punten van onze kant.

2.
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3. Helmplicht voor snorfietsers 
 
Annotatie: 
- De minister heeft gisteren een brief naar de Kamer gestuurd over de stand 

van zaken rondom de helmplicht voor snorfietsers.  
- De Kamer had gevraagd om in de laatste week voor het einde van het 

zomerreces het ontwerpbesluit aan hen toe te sturen. In de brief geven we 
aan dat er meer tijd nodig is, aangezien er een bredere afweging noodzakelijk 
is, in afstemming met het toekomstige LEV-kader.  

- Dit punt is door meerdere partijen ook naar voren gebracht in de 
internetconsultatie, waaronder de RAI Vereniging, BOVAG en ANWB. 

 Je kunt hierbij een korte toelichting geven op hetgeen gisteren besproken is 
in de sessie over de helm voor LEV’s. 
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10. Rondvraag en sluiting 
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Van:  - DGMo
Aan:  - BSK;  - BSK
Onderwerp: RE: invoeren helmplicht
Datum: donderdag 24 september 2020 09:03:00

Goedemorgen,
Ik zal  direct bellen.
Groet,

Van:  - BSK 
Verzonden: woensdag 23 september 2020 14:45
Aan:  - BSK ;  - DGMo 
Onderwerp: RE: invoeren helmplicht
Mooi teamwork :--)

 kun je me bij gelegenheid even bellen? Je mag  ook direct bellen: 06 
Gr,

Van:  - BSK @minienw.nl> 
Verzonden: woensdag 23 september 2020 13:58
Aan:  - BSK @minienw.nl>
CC:  - DGMo < @minienw.nl>
Onderwerp: RE: invoeren helmplicht
Urgentie: Hoog
Hoi 
Interessant dat dit nu op komt. Dit kan je best met  bespreken. Zij is in charge op dit
onderwerp.
@ : hier zit mogelijk ook nog een opening in voor hetgeen we gisteren bespraken in
relatie tot het debat in de TK (argumenten ophalen uit de sector).
Gr.,

Van:  - BSK < @minienw.nl> 
Verzonden: woensdag 23 september 2020 10:41
Aan:  - BSK < @minienw.nl>
Onderwerp: FW: invoeren helmplicht
Hoi 
Kunnen we het morgen hier ook even hebben? Ik zei dat ik morgen met jou overleg had, maar

 maakte daar  van ;--)
Gr,

Van:  < @ridecheck.app> 
Verzonden: woensdag 23 september 2020 10:16
Aan:  - BSK < @minienw.nl>
Onderwerp: Re: invoeren helmplicht
Beste 
Goed om elkaar even gesproken te hebben over de invoering van de helmplicht. Je vertelde
me dat je morgen met  (Afdelingshoofd Verkeersveiligheid) spreekt
inzake de helmplicht.
Zoals aangegeven: de (4) deelscooteraanbieders in NL zouden graag een brief/pamflet
aanbieden aan het Ministerie van IenW waarin we de invoeringstermijn van de helmplicht
willen bespreken. We hebben een aantal argumenten om deze termijn op te rekken en
komen hierover graag in gesprek.
Het is handig om eerst een call/meeting te hebben waarin we deze discussie met elkaar
voeren. Op deze manier landt de brief ook 'warm'.
Zou je me iets kunnen laten weten morgen? Hieronder mijn contactgevens.
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groet, 
Op do 17 sep. 2020 om 09:09 schreef  - BSK

@minienw.nl>:
Hoi 
Dank voor je vraag. Ik heb het uitgezet binnen de afdeling Wegen en verkeersveiligheid. Ik
kom er zsm op terug.
Met vriendelijke groet, Sincerely,

Innovation Manager – Unit Innovation

+31 6 

@minienw.nl

........................................................................
Directie Mobiliteit | Directorate-General for Mobility and Transport
Ministerie van Infrastructuur & Waterstaat | Ministry of Infrastructure and Water Management
Rijnstraat 8 | 2515 XP | Den Haag | Verdieping 12
Postbus 20901 | 2500 EX | Den Haag
........................................................................

Van:  - DGMo < @minienw.nl> 
Verzonden: woensdag 16 september 2020 14:27
Aan:  - BSK @minienw.nl>
CC: '  @goudappel.nl>; @ridecheck.app
Onderwerp: invoeren helmplicht
Beste 
Vanmiddag spraken  en ik met  van de
deelscooteraanbieder Check. Zij hebben scooters in Rotterdam, Den Haag, Amsterdam en
straks in Breda (https://ridecheck.app/).
Een van de onderwerpen was de mogelijke helmplicht voor scooters (snorfietsen). Er leven
bij hem en de overige aanbieders veel vragen over de fasering van de invoering, het AO op 8
okt e.d.. Kan jij hem daar wellicht meer over vertellen? Of anders aangeven wie daarbij
betrokken is?
Zijn email zit in de cc.
Alvast dank,
Groet,

Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde bent of dit bericht abusievelijk aan
u is toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het bericht te verwijderen. De Staat aanvaardt geen
aansprakelijkheid voor schade, van welke aard ook, die verband houdt met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden
van berichten.
This message may contain information that is not intended for you. If you are not the addressee or if this message was sent to
you by mistake, you are requested to inform the sender and delete the message. The State accepts no liability for damage of
any kind resulting from the risks inherent in the electronic transmission of messages.

--

@ridecheck.app
+31 6 

Check Technologies B.V.
Van Slingelandtstraat 8D
1051 CH Amsterdam
The Netherlands.
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https://ridecheck.app/


Van:  - DGMo
Aan:
Onderwerp: FW: Position paper RAI t.b.v. AO Verkeersveiligheid
Datum: donderdag 24 september 2020 09:18:00
Bijlagen: Position paper AO Verkeersveiligheid 8 okt 2020.pdf

Hierbij ook voor jullie ter info.

Groeten, 

Van:  - DGB @minienw.nl> 
Verzonden: woensdag 23 september 2020 16:14
Aan: DGMo - WV - Verkeersveiligheid < @frd.shsdir.nl>;

 - BSK < @minienw.nl>
Onderwerp: Position paper RAI t.b.v. AO Verkeersveiligheid

Beste collega’s

Hierbij stuur ik jullie ter info het position paper dat  vandaag van de RAI heeft ontvangen
t.b.v. het AO Verkeersveiligheid. Hierin is onder andere aandacht voor:

·

· Evaluatie snorfiets op de rijbaan. Hebben nu alleen tussenstand gezien, maar geen
evaluatie. Is M daar tevreden mee.

· Helmplicht (geen voorstander)
·

Voor bovenstaande punten, waar suggesties voor worden gedaan of vragen over worden
gesteld, is het goed om voor jezelf alvast Q&A’s voor te bereiden.  

Groet, 
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Koninklijke RAI Vereniging Europaplein 6 Postbus 74800 
 1078 GZ Amsterdam 1070 DM Amsterdam 


VERKEERSVEILIGHEID 


 


 
SAMENVATTING 
Verkeersveiligheid is één van de vier branchebrede strategische thema’s van RAI 
Vereniging, naast duurzaamheid, smart mobility en onderwijs & arbeidsmarkt. RAI 
Vereniging focust op de veiligheid in en rondom voertuigen van de leden.  
 
Dit position is opgesteld voorafgaand aan het AO Verkeersveiligheid op 8 oktober 
2020. 


 


Extra middelen voor Verkeersveiligheid 
Mede door de coronacrisis zijn steeds meer mensen gaan fietsen, ze pakken de scooter 


of motor. Door deze snel gestegen vraag naar individuele mobiliteit, neemt het belang van 


investeringen in veilige (fiets)infrastructuur nog meer toe, waarbij ook ruimte moet zijn 


voor andere, gemotoriseerde tweewielers waarvan er meer op de weg komen.  


De maatschappelijke kosten van verkeersongevallen worden geschat op 17 miljard euro 


per jaar. Het kabinet haalt 100 miljoen euro naar voren om geplande maatregelen eerder 


uit te kunnen voeren. Een flinke stap vooruit, maar om het doel van 0 verkeersdoden in 


2050 te behalen, moet structureel meer geld worden vrijgemaakt.  


Onderzoeksraad voor Veiligheid (OVV) rapport ‘Wie stuurt? Verkeersveiligheid en 


automatisering in het wegverkeer’ 
Technologische ontwikkelingen in auto’s spelen een belangrijke rol bij het terugdringen 


van het aantal slachtoffers in het verkeer en het verbeteren van de doorstroming op de 


weg. Sinds 2012 zijn steeds meer nieuwe auto’s uitgerust met slimme 


rijtaakondersteunende systemen: advanced driver assistance systems, kortweg ADAS. De 


Onderzoeksraad voor Veiligheid (OVV) stelde in haar rapport “Wie stuurt?” (november 


2019) echter vast dat er zowel bij de ontwikkeling van ADAS door de industrie, als bij 


verkoop van ADAS, als bij het gebruik door de automobilist, nog het nodige te verbeteren 


valt. Dit geldt ook voor de toelating van ADAS door de overheid.  


De branche had dit zelf al gesignaleerd en heeft daarom -op initiatief van RAI Vereniging 


en het ministerie van I&W- de ADAS-alliantie opgericht. Dit consortium van 58 partijen 


hield zich in eerste instantie bezig met het informeren van autokopers over de 


verschillende aspecten van ADAS, maar toen het OVV-rapport was verschenen bleek de 


ADAS-Alliantie een zeer bruikbaar vehikel om nadere inhoud te geven aan de 


aanbevelingen van de OVV. Ook is het dé plek voor overleg over de praktische uitvoering 


van het beleid van de overheid, zowel nationaal als internationaal. Inmiddels heeft ook 


een overleg plaatsgevonden tussen de OVV en de Europese autokoepel ACEA en is 


contact gelegd met Euro NCAP en de FIA over de uitwerking in concrete maatregelen.  


De eerste stap is nu het uniformeren van de benamingen van ADAS. Autofabrikanten 


hanteren, vooral uit marketingoverwegingen, nog verschillende termen voor systemen die 


min of meer hetzelfde doen (tussen de lijnen blijven, afstand bewaren, remmen voor 


voetgangers etc.), maar dit maakt het voor de consument moeilijker om te vergelijken.  



https://www.onderzoeksraad.nl/nl/page/4729/wie-stuurt-verkeersveiligheid-en-automatisering-in-het-wegverkeer

https://www.adasalliantie.nl/

https://www.euroncap.com/nl

https://www.fia.com/
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Uniforme namen maken het makkelijker in de showroom, maar ook op de 


tweedehandsmarkt. Dit gaat zeker op wanneer de aanwezige ADAS per auto centraal 


geregistreerd staan; ook een streven van de ADAS-alliantie. Hulpdiensten en 


garagebedrijven weten dan eveneens waaraan zij toe zijn en dat verbetert hun service aan 


de klant, terwijl RWS kan monitoren hoe de ingroei van ADAS op de Nederlandse wegen 


verloopt en hoe ADAS worden gebruikt. De ADAS-alliantie streeft ernaar om eind 2020 de 


uniformering van de meeste benamingen te hebben gerealiseerd voor in ieder geval 


Nederland. Op termijn wil de branche dat ook de werking van ADAS uniform wordt. Dit is 


een volgende stap richting een nog veiliger en plezieriger gebruik van de auto. Een 


complexere stap, aangezien de fabrikanten de afgelopen jaren allemaal hebben 


geïnvesteerd in hun eigen ADAS waarmee men zich wil onderscheiden van de concurrent 


en die investeringen daarmee in een ander licht komen te staan.  


ADAS fiscaal stimuleren 
Het rapport Kansrijk Mobiliteitsbeleid van het Centraal Planbureau en het Planbureau 


voor de Leefomgeving bevat een interessante verkeersveiligheidsmaatregel. De 


planbureaus vinden dat voertuigveiligheid doelgerichter kan worden beprijsd, zodat de 


prijs van veilige auto’s daalt en die van onveilige auto’s stijgt. Zij vinden het voor de hand 


liggen om autobelastingen (bpm en/of mrb) niet alleen te differentiëren naar CO2-


uitstoot, maar ook om veiliger auto’s goedkoper te maken of ten minste 


veiligheidsvoorzieningen niet langer te ontmoedigen via bpm en bijtellingsregimes. RAI 


Vereniging is het hiermee eens en gaat graag het gesprek aan over de best werkbare en 


meest effectieve manier om ADAS financieel of fiscaal aantrekkelijker te maken en zo de 


verkeersveiligheid te bevorderen.  


E-call  
Sinds april 2018 worden alle nieuwe personenauto’s en lichte bedrijfsvoertuigen verplicht 


afgeleverd met eCall. Deze techniek zorgt ervoor dat hulpdiensten via 112 direct en 


automatisch worden gealarmeerd als de auto betrokken raakt in een ongeluk. De 


bestuurder hoeft daardoor niet alleen op medeweggebruikers te vertrouwen die 112 


bellen, maar de auto zélf zorgt er zo voor dat de hulpdiensten zo snel mogelijk ter plaatse 


kunnen zijn. Dat dit een ongekende waarde heeft voor de overlevingskansen lijdt geen 


twijfel, vooral op stille uren. Vlekkeloze werking van eCall redt letterlijk levens. En die 


vlekkeloze werking staat nu ernstig onder druk door het uitfaseren van 2G en 3G. Het 


probleem is dat eCall op basis van Europese verplicht moet werken op basis van 2G en 


3G. Er rollen dus nog steeds auto’s van de band die worden uitgerust met deze feitelijk 


achterhaalde techniek. En meer dan vijf miljoen auto’s van ongeveer 80 verschillende 


modellen rijden al rond met e-call aan boord en de bestuurders van die auto’s dreigen hun 


bescherming door eCall weer te verliezen, doordat eCall (nog) niet werkt op 4G en 5G. 


Het is weliswaar mogelijk eCall alsnog te laten functioneren op basis van 4G of 5G, maar 


daarvoor moeten alle auto’s met eCall die al rondrijden wél weer terug naar de garage. 


Het gaat dan niet om een simpele software update maar om een tamelijk tijdrovende 


klus, waarvoor de auto zelfs voor een deel uit elkaar gehaald moet worden. De betrokken 


wagens moeten dan weer een nieuwe typegoedkeuring ondergaan. Mede door de 


aantallen auto’s die het betreft gaat er de nodige tijd overheen voordat alle auto’s zijn 


aangepast. Om te voorkomen dat al die automobilisten hun bescherming van eCall weer 


verliezen is er dus voldoende tijd nodig om de overstap naar 4G en 5G te maken.  
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De vloot met die verouderde techniek aan boord wordt elke dag groter, waarbij ook van 


belang is dat auto’s een levensduur hebben van minstens tien jaar. Een 


overgangsregeling in termen van tien of meer jaar moet daarom gegarandeerd worden 


vanaf het ogenblik dat de Europese regelgeving is aangepast.  RAI Vereniging is hierover 


in gesprek met relevante partijen, zoals de ministeries van IenW en EZK, RWS, RDW, 112 


werken aan een oplossing. Intussen lobbyen Europese autokoepel ACEA en 


toeleverancierskoepel CLEPA bij de Europese Commissie (DG MOVE/DG CNECT) voor 


aanpassing van de richtlijn, zodat er niet langer een specifieke techniek of protocol wordt 


voorgeschreven. Ook hebben zij daarover contacten met de mobiele operators gestuurd.  


Zie ook dit position paper over eCall dat RAI Vereniging deze zomer indiende voor de 


consultatie van ACM over haar Leidraad voor het delen van mobiele netwerken (waarin de 


uitfasering een -ondergeschikt- onderwerp is). 


Veiligheid motorrijders 
Motorrijders blijven een kwetsbare groep verkeersdeelnemers. Een en een slimme rijder is 


ook een veilige rijder. De campagne De slimme rijder is een motorrijder van RAI 


Vereniging speelt daarom mede in op dit aspect. Daarnaast is RAI Vereniging al jaren 


deelnemer van het Motorplatform, dat als breed samenwerkingsverband, onder regie van 


IenW, samenwerkt  aan verbeteren van de veiligheid van motorrijders. Motoren 


beschikken overigens steeds vaker over veiligheidsbevorderende rijtaakondersteuning 


(ADAS), net zoals personenauto’s en trucks. RAI Vereniging gaat zich voorts inzetten om 


motorrijders te stimuleren tijdig hun helm te vervangen en te kiezen voor veilige 


motorkleding. Motorkleding is al lang niet meer zwaar, stug en oncomfortabel en dit 


verdient aandacht.    


Snorfiets naar de rijbaan 
In het vorige AO Verkeersveiligheid (februari 2020) bevestigde de minister dat ‘de echte 


grote evaluatie’ van snorfiets op de rijbaan nog moest komen en dat wat Amsterdam 


heeft gedaan slechts een eerste tussenstand was. Volgens de minister was het toen nog 


te vroeg voor een volledige evaluatie. Nu zijn we ruim een half jaar verder. De minister zei 


toen dat het aan Amsterdam is om ons te zijner tijd een volwaardige evaluatie te laten 


zien. ‘Zo is het afgesproken. Dat waren de voorwaarden waaronder zij dit experiment 
mochten doen. Ik heb geen reden om eraan te twijfelen dat Amsterdam netjes met die 
evaluatie komt’, aldus de minister. Tot op heden hebben wij echter nog altijd geen andere 


evaluatie gezien dan die tussenstand. En die heeft veel weg van een slager die zijn eigen 


vlees keurt. Verschuivingseffecten zijn er bijvoorbeeld niet in meegenomen en de vraag is 


of een maatregel een succes genoemd kan worden als deze simpelweg leidt tot minder 


van een bepaald soort voertuigen op de weg, als dit niet een doelstelling is van die 


maatregel.  


Helmplicht  
Bij een maximumsnelheid van 25 km per uur ziet RAI Vereniging een helmplicht als 


onwenselijk. Dit geldt ook voor snorfietsers. De snorfiets lijkt verworden tot een zondebok 


van het verkeer, waarbij sentimentele argumenten te vaak de boventoon voeren. De 


voorstanders van een helmplicht lijkt het er soms vooral om te doen de snorfiets 


onaantrekkelijker te maken en niet zozeer om de veiligheid van de snorfietsers te 


verbeteren.  Want bij een snelheid van maximaal 25 km per uur biedt een helm te weinig 



https://www.raivereniging.nl/binaries/content/assets/downloads/consultatie-acm-leidraad-voor-het-delen-van-mobiele-netwerken---ecall-30-september-2020.pdf
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toegevoegde waarde voor de veiligheid. Het dragen van een helm voorkomt geen ongeval 


en beschermt ook niet tegen alle soorten letsel, zelfs niet alle soorten hoofdletsel.  


Wel maakt een helmplicht de snorfiets onaantrekkelijk als flexibel en comfortabel 


vervoermiddel voor grote groepen mensen, zowel met een dikke als dunne portemonnee. 


Bij een helmplicht kiest in ieder geval een deel van de snorfietsers voor een alternatief 


vervoermiddel, zoals de auto, bromfiets of e-bike. Die mensen worden dan misschien 


geen slachtoffer meer van een snorfietsongeval, maar dan vooral omdat ze geen 


snorfiets meer rijden en niet zozeer vanwege de beschermende werking van een helm. 


Eerst moet dus duidelijk zijn wat zo’n overstap betekent voor veiligheid van de voormalige 


snorfietser. Terecht laat de minister van IenW daarom eerst goed onderzoeken welke 


effecten, inclusief de verschuivingseffecten, invoering van een snorfietshelmplicht heeft. 


De minister schreef deze week bovendien aan de Kamer dat de eventuele invoering van 


een helmplicht breder moet worden afgewogen, mede in het licht van de ontwikkeling van 


het toelatingskader voor Lichte Elektrische Voertuigen. Het LEV-kader omvat tenslotte 


voertuigen die vergelijkbaar zijn met bepaalde snorfietsen. RAI Vereniging is zeer te 


spreken over dit besluit, want zowel voor de weggebruiker als voor de handhaving is het 


van belang dat er voor soortgelijke voertuigen consistente keuzes worden gemaakt in 


relatie tot functionele kenmerken van het voertuig en het risicoprofiel met betrekking tot 


verkeersveiligheid. 


NB: De typisch Nederlandse (deel)snorfiets elektrificeert sneller dan de bromfiets en 


overstappen op een ander voertuig kan deze vergroeningstrend dwarsbomen. Van alle 


nieuwe elektrische snorfietsen worden er relatief veel aangeschaft voor deelconcepten. In 


tijden van corona is het OV minder in trek. Dan is deze vorm van individueel vervoer voor 


velen dé oplossing, want flexibel en betaalbaar. Zeker nu in coronatijd maakt een 


helmplicht het echter wel erg onaantrekkelijk om er gebruik van te maken; wie wil er nu 


een helm op die een mogelijk besmet persoon eerder heeft gedragen? Alle reden om de 


helmplicht niet in te voeren. Mocht de helmplicht er ondanks alle tegenargumenten 


komen, dan zou een overgangstermijn van minimaal één jaar na inwerkingtreding redelijk 


zijn. 


Een helmplicht voor de fiets of e-bike is evenmin wenselijk, vooral omdat een helmplicht 


fietsen ontmoedigt en daarmee de gezondheidswinst van het (lang door)fietsen weer 


teniet doet. Bovendien wekt de fietshelm de indruk dat fietsen gevaarlijk is en dat de 


fietser zich zou moeten beschermen in plaats van de medeweggebruiker. Ook kan een 


helmplicht ertoe leiden dat gemeenten minder investeren in veilige infrastructuur. En 


voorkomen is natuurlijk altijd beter dan genezen; een helm beschermt tenslotte alleen 


tegen bepaalde typen hoofdletsel. RAI Vereniging adviseert wel van harte om op de 


racefiets of mountainbike een helm te dragen, wat trouwens nu al op grote schaal 


gebeurt, zonder dat enige wet daartoe verplicht. De parallel met de skihelm gaat vooral op 


voor deze groep snelle fietsers, maar niet voor de dagelijkse ritjes naar werk of school, de 


supermarkt, bioscoop of restaurant.  


Een speed pedelec kan snelheden behalen boven de 25 km per uur en moet, net als 


bromfietsen, in beginsel op de rijbaan rijden. Voor deze snelle fietsen ondersteunt RAI 


Vereniging daarom de helmplicht.  RAI Vereniging is ook trots op de NEN norm die in 


samenwerking met het ministerie van IenW is gerealiseerd voor de speciale speed 


pedelec helm, die zowel veilig als comfortabel is voor de berijder. RAI Vereniging is 
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voorzitter van een werkgroep die in navolging van de Nederlandse helmnorm werkt aan 


een Europese Norm (CEN) voor de speed pedelechelm.  


Zie ook dit position paper over de snorfietshelm 


Fietsverlichting 
Goede zichtbaarheid in het verkeer is letterlijk van levensbelang. Aan de kwaliteit van 


fietsverlichting, bijvoorbeeld de felheid van het licht, worden nauwelijks wettelijke eisen 


gesteld. Op e-bikes is de kwaliteit van de verlichting doorgaans wel een stuk beter, maar 


de kwaliteit van verlichting op andere fietsen laat vaak te wensen over. Zeker in de herfst 


en winter in het donker en de regen levert dat gevaarlijke situaties op voor de fietser, die 


ook medeweggebruikers plotseling in de rol van veroorzaker van letsel -of zelfs erger- 


kunnen manoeuvreren. Eerder werd een motie die omriep tot strengere eisen aan 


fietsverlichting door de minister ontraden, met als reden dat er al een keurmerk bestaat. 


Maar de vraag is hoe serieus Nederland de verkeersveiligheid van fietsers neemt wanneer 


de wettelijke eisen aan fietsverlichting onverminderd laag blijven en het dus van de 


assertiviteit en/of bezorgdheid van de fietser (of ouders/verzorgers) afhangt of werkelijk 


veilige verlichting gevonden en aangeschaft wordt.  


Apk 
Voor de verkeersveiligheid, maar ook uit milieuoverwegingen is de apk toe aan 


herziening. Zo is het wenselijk dat het kalibreren van advanced driver assistance systems 


(ADAS) in auto’s voortaan in de apk-eisen op te nemen (en bij periodieke controles, 


ruitreparaties of ander schadeherstel te controleren). ADAS dragen bij aan de 


verkeersveiligheid, dus het is van belang dat deze, ook na verloop van tijd, blijven werken. 


Om te voorkomen dat koplampen tegenliggers verblinden moeten deze correct zijn 


afgesteld. Met het blote oog is dit een lastige klus. De inzet van een gecertificeerde 


koplampentester is eigenlijk onmisbaar en zou dan ook in de apk voorschriften moeten 


worden opgenomen. Daarnaast zou in de apk gebruik van de zogeheten deeltjesteller 


verplicht moeten worden (in plaats van slechts visuele controle) om te controleren of er 


nog wel een werkend roetfilter aanwezig is. Dit voorkomt dat auto’s met teveel uitstoot 


toch apk worden goedgekeurd. Tot slot: voertuigen worden complexer en daarmee ook 


de testcyclus van de apk. Nu staat daarvoor maximaal 20 minuten en dit begint te 


klemmen. Wellicht is het tijd om deze duur weer eens tegen het licht te houden en te 


bezien of dit nog voldoende is voor het doel waarvoor de apk in het leven is geroepen. 


Voertuigcategorieën 2.0. 
Het onderscheid tussen bijvoorbeeld fietsen, snorfietsen en bromfietsen verdwijnt met de 


opkomst en in verschijningsvorm naar elkaar toe groeien van bijvoorbeeld Twizy, Biro, e-


bikes, speed pedelecs, scooters, e-steps en cargobikes. En het streven naar zero emissie 


stadsvervoer leidt tot een toestroom van cargobikes, al dan niet met trapondersteuning of 


op elektromotor. Dit heeft grote gevolgen voor de veiligheid van verkeersdeelnemers en 


de inrichting van de openbare ruimte.. Goedgekeurde voertuigen moeten veilig de weg op 


kunnen, maar de huidige Wegenverkeerswetgeving niet meer goed aansluit bij de 


hedendaagse hybride vervoersmiddelen. Een nieuwe voertuigindeling is dan ook nodig. 


Om een bijdrage te leveren aan het leefbaar en bereikbaar houden van de binnensteden 


en de verkeersveiligheid heeft RAI Vereniging een nieuw systeem ontwikkeld in het 


project Voertuigcategorieën 2.0.  



https://www.raivereniging.nl/binaries/content/assets/downloads/consultatie-snorfietshelm-30-maart-2020.pdf
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Hiermee kunnen alle verschillende voertuigen beter worden ingedeeld in categorieën. Dit 


systeem is ingericht dat niet alleen de voertuigen die nu op de weg zijn hiermee beter op 


elkaar afgestemd kunnen worden, maar biedt ook ruimte voor toekomstige nieuwe 


vervoermiddelen.  


Zo wordt voorkomen dat bij elke nieuwe productontwikkeling opnieuw nagedacht moet 


worden wat de gebruikseisen zijn en wat de beste plek op de weg voor het voertuig is. 


Iets dat nu zowel voor de overheden als de productontwikkelaars veel onduidelijkheid 


oplevert. Het nieuwe voertuigcategorie-systeem kan vervolgens worden gecombineerd 


met een project dat in opdracht van de ANWB is uitgevoerd, waarin vier nieuwe stedelijke 


verkeersmilieus zijn ontwikkeld.  De nieuwe indeling van de openbare ruimte is beter 


afgestemd op de moderne mobiliteit en kan samen met de nieuwe voertuigfamilies als 


leidraad dienen voor een toekomstbestendige inrichting van de binnensteden. Dit project 


is dus iets anders dan wat de ANWB doet. Haar project Verkeer in de stad richt zich 


primair op het creëren van nieuwe verkeersmilieus waarin voertuigen zich veilig en 


prettig moeten kunnen voortbewegen. Dat hebben beide projecten wel gemeen, maar het 


accent ligt dus anders. 


Mono zakelijk  


RAI Vereniging voelt de verantwoordelijkheid om ook oog te hebben voor de 


keerzijde van mobiliteit: verkeersongevallen. Eén van de belangrijkste oorzaken 


willen we bestrijden: afleiding door mobiele telefoons en andere schermen. Wij 


hebben onze leden daarom herhaaldelijk geïnformeerd over MONO-zakelijk en 


het belang van MONO uitgelegd. Daarbij hebben we niet alleen gefocust op 


veiligheid, gezondheid en kosten, maar vooral ook op reputatie. Een professionele 


organisatie in de mobiliteit kan fikse reputatieschade verwachten wanneer een 


appende medewerker een ongeval veroorzaakt.  
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Koninklijke RAI Vereniging Europaplein 6
1078 GZ  Amsterdam

Postbus 74800
1070 DM  Amsterdam

VERKEERSVEILIGHEID 

RAI Vereniging zet zich in om het aantal verkeersslachtoffers terug te dringen en focust daarbij 

op de veiligheid in en rondom voertuigen. RAI Vereniging is onder meer ondertekenaar van het 

ADAS convenant, partner van de Verkeersveiligheidscoalitie en van het educatieve 

basisschoolprogramma Veilig op weg (over de dode hoek). RAI Vereniging was ook nauw 

betrokken bij totstandkoming van het Strategisch Plan Verkeersveiligheid van IenW. Vorig jaar 

werd onder regie van RAI Vereniging de European Road Safety Pledge ondertekend door 

Europese koepels FIA (automobilisten), ACEA (autoproducenten) en CLEPA (toeleveranciers) en 

overhandigd aan Eurocommissaris Bulc. 

Opgesteld voor het AO Wegverkeer en verkeersveiligheid, 13 juni 2019

ALGEMEEN
Mede vanwege het streven naar emissieloze stadslogistiek komen er steeds meer innovatieve 

voertuigen bij, die vaak een plek moeten vinden op het fietspad. Dit is op zichzelf een positieve 

ontwikkeling. Innovatie mag echter nooit ten koste gaan van de verkeersveiligheid van 

bestuurders en medeweggebruikers. Om antwoord te geven op deze problematiek is een nieuw 

en toekomstbestendig systeem nodig, waarin de verschillende voertuigen beter kunnen worden 

ingedeeld in categorieën. Dit systeem moet zodanig ingericht worden dat niet alleen de 

voertuigen die nu op de weg zijn hiermee beter op elkaar afgestemd worden, maar ook dat 

toekomstige nieuwe vervoermiddelen ingepast kunnen worden. Dan is voortaan bij elke nieuwe 

productontwikkeling duidelijk wat de gebruikseisen zijn en dat is prettig voor zowel voor de 

overheden als de productontwikkelaars. RAI Vereniging start een project om te onderzoeken hoe 

zo’n nieuw systeem eruit zou kunnen zien.
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HELMPLICHT SNORFIETS 
RAI vereniging ziet geen aanleiding om een helmplicht in te voeren voor snorfietsers die zich houden 

aan de maximumsnelheid van 25 km per uur. Om te voorkomen dat snorfietsers sneller rijden is een 

robuuste aanpak van opvoeren nodig, bijvoorbeeld met een verbod om (mee te werken aan) opvoeren 

én met meer bekendheid bij de consument over de gevolgen voor zijn veiligheid als de snelheid hoger 

is dan het voertuig of de berijder aankan, verzekeringsdekking en de garantie van het voertuig. Een 

helm beschermt de drager overigens uitsluitend tegen hoofdletsel; botbreuken of erger zijn er niet mee 

te voorkomen. Een helm beschermt ook niet 100% tegen een hersenschudding. Geen helm hoeven 

dragen is dé aantrekkingskracht van de snorfiets. Een helmplicht kan de snorfietser doen besluiten 

over te stappen op een ander voertuig, mogelijk een voertuig met een groter risico op ongevallen. Ook 

kan het dragen van een helm door het gevoel van goed beschermd zijn overmoedig en riskant gedrag 

uitlokken, dus juist meer kans op ongevallen. Tot slot zet een helmplicht voor de snorfiets de deur 

open naar een helmplicht voor alle voertuigen die maximaal 25 km per uur mogen rijden, inclusief de e-

bike die veel potentie heeft als duurzame oplossing voor woon-werkverkeer. 

SNORFIETS OP DE RIJBAAN
RAI Vereniging accepteert dat steden deze maatregel mogen invoeren, maar blijft zich zorgen maken 

over de veiligheid van de snorfietsers, vooral vanwege het snelheidsverschil tussen autoverkeer en 

snorfiets. Straten waar snorfietsen op de rijbaan worden verplaatst zijn bijna zonder uitzondering 50 

km wegen, terwijl snorfietsen maximaal 25 km per uur mogen rijden. De maatregel lijkt vooral 

gebaseerd op de veronderstelling dat snorfietsers allemaal zijn opgevoerd en dat het met dat 

snelheidsverschil dus wel meevalt. Dit is een verkeerd signaal en kan zelfs worden ervaren als 

gedogen van opvoeren. Voor snorfietsers die zich op de Amsterdamse rijbaan door het te grote 

snelheidsverschil onveilig voelen en zou (veilig!) omkeuren van hun snorfiers naar een bromfiets veel 

laagdrempeliger moeten worden: goedkoper en op meer locaties mogelijk. Evaluatie van het 

Amsterdamse experiment is van groot belang, inclusief verschuivingseffecten: komen er meer 

brommers, of e-bikes? En meer brommer- of e-bikeslachtoffers? De minister noemt de situatie in 

Amsterdam een experiment en dat is het feitelijk ook. Temeer reden om andere steden te laten 

wachten met invoering totdat de evaluatie in Amsterdam onomwonden bewijst dat de 

verkeersveiligheid, ínclusief die van (voormalig) snorfietsers, daadwerkelijk is gebaat bij de maatregel.

buiten reikwijdte
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Van:  - DGMo
Aan:  - BSK;  - BSK
Cc:  - DGMo
Onderwerp: RE: invoeren helmplicht - terugkoppeling gesprek  - Check
Datum: donderdag 24 september 2020 14:58:00

Hi  en 
Ik heb  gesproken en de stand van zaken mbt helmplicht snorfietsen toegelicht. Hij vindt ons
besluit verstandig (de bredere afweging) en wil ons graag helpen om argumenten te verzamelen
en naar de TK te sturen.  stuurt zsm een document met argumenten naar mij. Hij zal ook
afstemmen met andere deelscooteraanbieders (Felyx, GoSharing). Na afstemming met ons, zal
hij het document naar de TK sturen.
Groet,

Van:  - BSK 
Verzonden: woensdag 23 september 2020 14:45
Aan:  - BSK ;  - DGMo 
Onderwerp: RE: invoeren helmplicht
Mooi teamwork :--)

 kun je me bij gelegenheid even bellen? Je mag  ook direct bellen: 06 
Gr,

Van:  - BSK < @minienw.nl> 
Verzonden: woensdag 23 september 2020 13:58
Aan:  - BSK < @minienw.nl>
CC:  - DGMo < @minienw.nl>
Onderwerp: RE: invoeren helmplicht
Urgentie: Hoog
Hoi 
Interessant dat dit nu op komt. Dit kan je best met  bespreken. Zij is in charge op dit
onderwerp.
@ : hier zit mogelijk ook nog een opening in voor hetgeen we gisteren bespraken in
relatie tot het debat in de TK (argumenten ophalen uit de sector).
Gr.,

Van:  - BSK < @minienw.nl> 
Verzonden: woensdag 23 september 2020 10:41
Aan:  - BSK < @minienw.nl>
Onderwerp: FW: invoeren helmplicht
Hoi 
Kunnen we het morgen hier ook even hebben? Ik zei dat ik morgen met jou overleg had, maar

 maakte daar  van ;--)
Gr,

Van:  @ridecheck.app> 
Verzonden: woensdag 23 september 2020 10:16
Aan:  - BSK < @minienw.nl>
Onderwerp: Re: invoeren helmplicht
Beste 
Goed om elkaar even gesproken te hebben over de invoering van de helmplicht. Je vertelde
me dat je morgen met  (Afdelingshoofd Verkeersveiligheid) spreekt
inzake de helmplicht.
Zoals aangegeven: de (4) deelscooteraanbieders in NL zouden graag een brief/pamflet
aanbieden aan het Ministerie van IenW waarin we de invoeringstermijn van de helmplicht
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willen bespreken. We hebben een aantal argumenten om deze termijn op te rekken en
komen hierover graag in gesprek.
Het is handig om eerst een call/meeting te hebben waarin we deze discussie met elkaar
voeren. Op deze manier landt de brief ook 'warm'.
Zou je me iets kunnen laten weten morgen? Hieronder mijn contactgevens.
groet, 
Op do 17 sep. 2020 om 09:09 schreef  - BSK

@minienw.nl>:
Hoi 
Dank voor je vraag. Ik heb het uitgezet binnen de afdeling Wegen en verkeersveiligheid. Ik
kom er zsm op terug.
Met vriendelijke groet, Sincerely,

Innovation Manager – Unit Innovation

+31 6 

@minienw.nl

........................................................................
Directie Mobiliteit | Directorate-General for Mobility and Transport
Ministerie van Infrastructuur & Waterstaat | Ministry of Infrastructure and Water Management
Rijnstraat 8 | 2515 XP | Den Haag | Verdieping 12
Postbus 20901 | 2500 EX | Den Haag
........................................................................

Van:  - DGMo < @minienw.nl> 
Verzonden: woensdag 16 september 2020 14:27
Aan:  - BSK < @minienw.nl>
CC: ' ' @goudappel.nl>; @ridecheck.app
Onderwerp: invoeren helmplicht
Beste 
Vanmiddag spraken  en ik met  van de
deelscooteraanbieder Check. Zij hebben scooters in Rotterdam, Den Haag, Amsterdam en
straks in Breda (https://ridecheck.app/).
Een van de onderwerpen was de mogelijke helmplicht voor scooters (snorfietsen). Er leven
bij hem en de overige aanbieders veel vragen over de fasering van de invoering, het AO op 8
okt e.d.. Kan jij hem daar wellicht meer over vertellen? Of anders aangeven wie daarbij
betrokken is?
Zijn email zit in de cc.
Alvast dank,
Groet,

Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde bent of dit bericht abusievelijk aan
u is toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het bericht te verwijderen. De Staat aanvaardt geen
aansprakelijkheid voor schade, van welke aard ook, die verband houdt met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden
van berichten.
This message may contain information that is not intended for you. If you are not the addressee or if this message was sent to
you by mistake, you are requested to inform the sender and delete the message. The State accepts no liability for damage of
any kind resulting from the risks inherent in the electronic transmission of messages.

--

@ridecheck.app
+31 6 

Check Technologies B.V.
Van Slingelandtstraat 8D
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1051 CH Amsterdam
The Netherlands.



Van:  - DGMo
Aan: @ridecheck.app
Onderwerp: RE: invoeren helmplicht
Datum: donderdag 24 september 2020 14:54:00

Hoi 
Hierbij mijn mailadres. Bij vragen weet je me te vinden. Ik zie jullie argumenten graag tegemoet.
Met vriendelijke groet,

Beleidsmedewerker Voertuigveiligheid
...........................................................................
Afdeling Verkeersveiligheid
Directie Wegen en Verkeersveiligheid
Directoraat-generaal Mobiliteit
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat
Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag
...........................................................................
M 06 

@minienw.nl
...........................................................................
Roostervrij op woensdag
Van:  < @ridecheck.app> 
Verzonden: woensdag 23 september 2020 10:16
Aan:  - BSK < @minienw.nl>
Onderwerp: Re: invoeren helmplicht
Beste 
Goed om elkaar even gesproken te hebben over de invoering van de helmplicht. Je vertelde
me dat je morgen met  (Afdelingshoofd Verkeersveiligheid) spreekt
inzake de helmplicht.
Zoals aangegeven: de (4) deelscooteraanbieders in NL zouden graag een brief/pamflet
aanbieden aan het Ministerie van IenW waarin we de invoeringstermijn van de helmplicht
willen bespreken. We hebben een aantal argumenten om deze termijn op te rekken en
komen hierover graag in gesprek.
Het is handig om eerst een call/meeting te hebben waarin we deze discussie met elkaar
voeren. Op deze manier landt de brief ook 'warm'.
Zou je me iets kunnen laten weten morgen? Hieronder mijn contactgevens.
groet, 
Op do 17 sep. 2020 om 09:09 schreef  - BSK
< @minienw.nl>:

Hoi 
Dank voor je vraag. Ik heb het uitgezet binnen de afdeling Wegen en verkeersveiligheid. Ik
kom er zsm op terug.
Met vriendelijke groet, Sincerely,

Innovation Manager – Unit Innovation

+31 6 

@minienw.nl

........................................................................
Directie Mobiliteit | Directorate-General for Mobility and Transport

41

5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e
5.1.2.e

5.1.2.e
5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e 5.1.2.e

5.1.2.e
5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e

-

-

-

-
-
-



Ministerie van Infrastructuur & Waterstaat | Ministry of Infrastructure and Water Management
Rijnstraat 8 | 2515 XP | Den Haag | Verdieping 12
Postbus 20901 | 2500 EX | Den Haag
........................................................................

Van:  - DGMo < @minienw.nl> 
Verzonden: woensdag 16 september 2020 14:27
Aan:  - BSK < @minienw.nl>
CC: ' ' @goudappel.nl>; @ridecheck.app
Onderwerp: invoeren helmplicht
Beste 
Vanmiddag spraken  en ik met  van de
deelscooteraanbieder Check. Zij hebben scooters in Rotterdam, Den Haag, Amsterdam en
straks in Breda (https://ridecheck.app/).
Een van de onderwerpen was de mogelijke helmplicht voor scooters (snorfietsen). Er leven
bij hem en de overige aanbieders veel vragen over de fasering van de invoering, het AO op 8
okt e.d.. Kan jij hem daar wellicht meer over vertellen? Of anders aangeven wie daarbij
betrokken is?
Zijn email zit in de cc.
Alvast dank,
Groet,

Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde bent of dit bericht abusievelijk aan
u is toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het bericht te verwijderen. De Staat aanvaardt geen
aansprakelijkheid voor schade, van welke aard ook, die verband houdt met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden
van berichten.
This message may contain information that is not intended for you. If you are not the addressee or if this message was sent to
you by mistake, you are requested to inform the sender and delete the message. The State accepts no liability for damage of
any kind resulting from the risks inherent in the electronic transmission of messages.

--

@ridecheck.app
+31 6 

Check Technologies B.V.
Van Slingelandtstraat 8D
1051 CH Amsterdam
The Netherlands.
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Van:  - DGMo
Aan: DGMo - WV - Verkeersveiligheid;  - DGMo;  - DGMo; 

 - DGMo;  - DGLM;  - DGMo; 
 - DGMo

Cc:  - DGMo;  - DGMo
Onderwerp: Ter info: Verslagen PO"s met BOVAG en RAI 23 september jl.
Datum: dinsdag 29 september 2020 00:15:00
Bijlagen: Verslag PO BOVAG - IenW 23 september 2020 - concept.docx

Verslag PO RAI 23 september 2020.docx

Dag collega’s,

Ter info: zie bijgevoegd de verslagen van  PO’s afgelopen woensdag met 
van de BOVAG en  en  van de RAI Vereniging.

Het PO met de BOVAG ging onder andere over:
· Helmplicht voor snorfietsers (
·

Met de RAI hebben we het gehad over:
·
· Helmplicht voor snorfietsers (
·

Voor meer details weten jullie me te bereiken.

Groeten,

Voertuigveiligheid
...........................................................................
Afdeling Verkeersveiligheid
Directie Wegen en Verkeersveiligheid
Directoraat-generaal Mobiliteit
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat
Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag
...........................................................................
M +31(0)6

@minienw.nl
..............................................................
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1. Opening en mededelingen

· Rogier vervangt Jan Bessembinders. Er komt op korte termijn een opvolger voor Jan, er is al een eerste ronde gesprekken geweest. 



2. Verslag vorig overleg d.d. 26-06-2020 (bijlage)

· Geen opmerkingen. 



3. Helmplicht voor snorfietsers | IenW

· Er is gisteren een brief naar de Kamer gestuurd over de stand van zaken rondom de helmplicht voor snorfietsers. Er is een bredere afweging noodzakelijk gezien de samenhang met het LEV-kader. De maximum constructiesnelheid van 25 km/h is de voornaamste link: hoe leg je uit dat een snorfiets wel een helm op moet maar LEV’s of e-bikes niet. Daarom breder afwegen. Er zit wel druk op vanuit de Kamer, gegeven de twee moties die er liggen.

· BOVAG steunt deze bredere afweging. Er is niks mis met een helmplicht, zo lang er maar een logica is met andere LEV-voertuigen. Het is daarom van belang om zuiver te blijven in de uitgangspunten. De snorfiets is immers ook een voorbeeld van een voertuig dat snel kan elektrificeren. BOVAG benadrukt op het belang van handhaving op de snelheid van snorfietsen. De werkelijk gereden snelheid blijft een issue bij de snorfiets. Bij hogere snelheden is de letselschade hoger. De snorfiets is wat dat betreft een voorbode op wat je kunt verwachten met het opvoeren van andere LEV-voertuigen. Bij de snorfiets is dit, mede door het grote aantal, al zichtbaar. Dit probleem zal ook bij andere LEV’s gaan spelen. 



4. Rijscholen: Alliantie Samen Sterk | IenW

· Niet separaat besproken, zie wel agendapunt 5. 



5. Vooruitblik op het AO Verkeersveiligheid op 8 oktober a.s. | IenW

· IenW geeft aan dat er voorafgaand aan het AO Verkeersveiligheid een verzamelbrief naar de Kamer wordt gestuurd. Die brief zal IenW ook delen met BOVAG. 

· BOVAG is nu bezig met de voorbereiding van het AO Verkeersveiligheid. Ten aanzien van de helmplicht zal de lijn zijn: bekijk het integraal, om die ruimte te behouden voor de LEV’s. BOVAG zal hun inbreng met IenW delen. 

· BOVAG zal naar verwachting ook inbreng leveren t.a.v. het AO CBR op 30 september en dit met IenW delen. Zal zich richten op Samen Sterk. 

· IenW geeft aan dat er deze week waarschijnlijk uitsluitsel komt over de trekker van de onafhankelijke commissie die is aangekondigd. De minister zal dan hopelijk in het overleg op 30 september met Samen Sterk een aankondiging kunnen doen. 

· BOVAG wil serieus werken aan het verbeteren van de sector. Zonder druk vanuit het publieke domein gaat dat niet lukken. Het aanstellen van een onafhankelijk persoon met commissie is welkom. BOVAG is blij om te horen dat die druk wordt georganiseerd. BOVAG zal daarover ook steun uitspreken richting de Kamer.  



6. Ter info | BOVAG

a. EV subsidie

b. BPM vaststellingsmoment

· I.v.m. de beperkte tijd niet uitgebreid besproken, goed om te weten dat het speelt. 



7. Wat verwacht IenW richting de begrotingsbehandeling in de Tweede Kamer? | BOVAG

· Voorafgaand aan de begrotingsbehandeling heeft IenW eerst nog de AO’s over het CBR en over Verkeersveiligheid. Nu dus nog geen concrete verwachtingen, maar het gaat t.z.t. mogelijk om investeringen in mobiliteit die naar voren worden gehaald (investeringsimpuls verkeersveiligheid) en een onderwerp zoals betalen naar gebruik. Goed om in november nog even contact over te hebben.  



8. Rondvraag en sluiting

· [bookmark: _GoBack]Corona: na de zomer is de BOVAG weer gestart met de coronamonitor. Frequentie is iets omlaag gebracht om de leden niet te overvragen. Rogier stuurt IenW de laatste monitor. Tobias deelt de contactgegevens van Suzanne Bras met de BOVAG, zodat zij ook kan worden meegenomen in de mailing. Suzanne is de nieuwe secretaris voor de tafel rondom economisch herstel. De volgende coronamonitor verschijnt in de derde week van oktober. BOVAG ziet dat consumenten erg terughoudend zijn en grote uitgaven aan mobiliteit uitstellen.  

· Geluidsoverlast door motorfietsen: IenW gaat een onderzoek starten om geluidsoverlast door motorfietsen terug te dringen. BOVAG geeft aan dat de discussie niet recent heeft gespeeld, maar Rogier gaat dit nog even polsen bij de desbetreffende afdeling binnen de BOVAG. BOVAG denkt hier graag over mee. 
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1. Opening en mededelingen

· Bij het volgende PO zal Jaap Schuler waarschijnlijk aansluiten. Hij is op 1 augustus begonnen als (inkomend) manager Externe Betrekkingen. Vanaf 1 januari gaat hij de taken van Cees overnemen. Cees zal zich dan nog enige tijd gaan richten op de Mobiliteitsalliantie. 

· Florien vervangt Ruth bij dit PO. Ruth leidt tijdelijk de programmadirectie die is opgericht voor COVID-vraagstukken op het gebied van mobiliteit. Jan-Bert Dijkstra neemt Ruth tijdelijk waar, in ieder geval tot 1 november.



2. Tachograaf

· In 2019 is de tweede generatie slimme tachograaf geïntroduceerd met één vaste ingangsdatum (15-6-2019) voor alle motorvoertuigen met een tachoplicht. Onder de mobility package I van de Europese Commissie is er hard gewerkt aan versie 2 van deze tweede generatie slimme tachograaf (G2V2-tacho).

· Recent is het politieke deel gepubliceerd in wijzigingsverordening 2020/1054. Uiterlijk op 21 augustus 2021 moet de Europese Commissie de technische uitvoeringsbepalingen gaan publiceren.

· De RAI Vereniging vraag IenW om kritisch met de Europese Commissie meekijken t.a.v. de datum van inwerkingtreding van de uitvoeringsbepalingen die voor 21 augustus 2021 door de Europese Commissie gepubliceerd dient te worden. En daarbij goed afwegen of de beoogde inwerkingtredingsdatum ook voor ‘voltooide’ voertuigen haalbaar is en blijft. Dit om te voorkomen dat er medio 2023 afbouw “stress” in de branche ontstaat bij de carrosseriebouwers. Die “stress” is onnodig omdat twee jaar later dezelfde voertuigen te maken krijgen met een retrofit verplichting. 

· Er is nu dus nog geen acuut probleem, maar wel een belang om samen in de gaten te houden. Een zelfde proces als de vorige keer moeten we zien te voorkomen. 

· Eugène Moerkerk is contactpersoon hiervoor bij de RAI. Cees vraagt Eugène om de stroomschema’s met de verschillende datums met IenW te delen, met daarbij de aantekeningen waar mogelijk zorgen kunnen ontstaan. 

· IenW stelt voor om tussentijds al een ketenoverleg te organiseren om problemen voortijdig te voorkomen en samen naar Brussel optrekken als dat nodig is. Dit is wat de RAI betreft een goed idee. 



3. Helmplicht voor snorfietsers

· De minister heeft gisteren een brief naar de Kamer gestuurd over de stand van zaken rondom de helmplicht voor snorfietsers. In de brief geven we aan dat er meer tijd nodig is, aangezien er een bredere afweging noodzakelijk is, in afstemming met het toekomstige LEV-kader. 

· Complimenten vanuit de RAI met de brief. Er ontstaan veel voertuig-categorieën in die hoek, de grenzen zijn niet scherp. Inderdaad goed om dan wat breder te kijken. 

· Voorafgaand aan het AO zal IenW de Kamer nog een update geven over het  LEV-kader. 

· De inbreng van de RAI Vereniging in hun position paper is bekend. De RAI zal de bredere afweging t.a.v. de helmplicht extra benadrukken naar de Kamer. Zorgvuldigheid is van belang bij deze maatregel.  



4. 125cc motoren met een autorijbewijs

· De RAI Vereniging heeft eerder gevraagd of er mogelijkheden zijn om het theorie-examen te laten vervallen voor automobilisten die willen overstappen op een lichte motorfiets. De minister vond dit een interessant idee. 

· IenW bekijkt op dit moment de mogelijkheden hiervoor. Eén mogelijkheid is om dit mee te nemen in de herziening van de EU-rijbewijsrichtlijn die momenteel gaande is. Dat biedt de mogelijkheid om dit in Europees verband te regelen. De andere mogelijkheid is om dit nationaal te regelen, dat zou een wijziging op AMvB-niveau betekenen (doorlooptijd van ongeveer een jaar), met daarbij als nadeel dat het rijbewijs alleen in NL kan worden gebruikt. Er is nu nog geen besluit genomen, maar IenW verwacht voor het AO Verkeersveiligheid de Kamer hierover te informeren. 

· RAI vraagt IenW om hen te informeren over de verschillende tijdslijnen van deze opties. Hoeveel tijd kost het om dit in NL te doen, en hoeveel tijd kost het Europees. 

· Onafhankelijk van wat het uiteindelijke besluit wordt, denkt de RAI graag mee over de herziening van de EU-rijbewijsrichtlijn. 

· Zodra de verzamelbrief van IenW voor het AO Verkeersveiligheid op 8 oktober a.s. verstuurd is naar de Kamer, zal die ook met de RAI worden gedeeld. Wordt naar verwachting medio volgende week. 



5. Restantvoorraadregeling bij personenauto’s

· Er hebben veel verschuivingen plaatsgevonden in de productie van personenauto’s als gevolg van COVID-19. De termijn van 3 maanden t.a.v. het CVO is voor de sector lastig. Er wordt vanuit de RAI Vereniging ruimte gevraagd in die termijn. 

· Cees stuurt de mail van Kees Pereboom door. IenW komt hier dan nog schriftelijk op terug. 



6. SBI-codes voor TOGS/TVL

· De RAI Vereniging wil graag dat motorzaken worden toegevoegd aan de SBI-codes voor TOGS/TVL. RAI Vereniging heeft dit ook al bij EZK aangedragen. Dat hebben we vanuit IenW ook al gedaan. Het betreft een kleine groep ondernemingen, maar het niet in aanmerking komen voor steun is voor hen een groot probleem. 

· Als IenW een kans ziet om dit opnieuw aan te dragen bij EZK, zal het punt opnieuw worden aangekaart. 



7. Uitfaseren van 2/3G in samenhang met E-call

· In de eisen t.a.v. E-call is opgenomen dat je via 2G of 3G verbinding moet maken. Bij uitfasering van 2G of 3G krijg je dus een probleem met E-call, met gevolgen voor de hulp bij ongevallen. Dit heeft zowel betrekking op het rijdende wagenpark, maar ook op nieuwe voertuigen: de EU-richtlijn heeft dit nog steeds als eis (4G mag je niet gebruiken). 

· IenW checkt bij de collega’s van Smart Mobility of we hier een actie op kunnen zetten. Leo Bingen is contactpersoon vanuit de RAI. 



8. Vooruitblik op het AO Verkeersveiligheid op 8 oktober

· Het position paper van de RAI is door Miranda al naar de Kamer gestuurd en met IenW gedeeld, waarvoor dank. 



9. Ter info:

0. Leasefiets

0. Subsidie voor EV



· Deze punten vallen primair bij IenW onder de verantwoordelijkheid van de collega’s van Duurzame Mobiliteit. IenW zal dit naar hen doorgeleiden. 

· T.a.v. de leasefiets is RAI met VNO-NCW in gesprek om mogelijke bezwaren bij werkgevers weg te nemen. Wordt aan gewerkt. RAI komt zo snel mogelijk met een terugmelding hierover. 

· RAI is zwaar teleurgesteld dat er geen schot zit in de subsidie voor EV. Het bedrag is voor dit jaar al uitgeput en ook begin 2021 zal er weer slechts een paar uur een subsidieregeling bestaan. Dat is eigenlijk niet te verkopen. Is ook bekend bij de collega’s van DuMo. 



10. Rondvraag en sluiting

· Opgevoerde e-bikes: RAI geeft aan dat er e-bikes op de markt zijn met een zogenaamde off-road knop of een US-stand, die gaan dan 20 mijl/per uur, dus 32 km/h. Een aantal leveranciers zijn hier op aangesproken. VanMoof heeft bijv. een US-stand, dan gaat ie 32 per uur, en is het feitelijk een speed pedelec. Machinerichtlijn gaat immers maar tot 25 per uur. RAI heeft hier contact over gehad met RDW en ILT. RDW (Ab) zou daar ook met ons contact over opnemen. Dit is immers een voorbeeld van een product dat niet voldoet aan de regelgeving en oneerlijke concurrentie voor andere fietsfabrikanten. IenW gaat kijken wat hier aan kan worden gedaan. Melding maken bij de ACM is ook een optie. 

· Geluidsoverlast door motorfietsen: IenW gaat meer aandacht besteden aan geluidsoverlast door motorfietsen, zal een onderzoek naar worden gestart. IenW vraagt om de RAI hier ook signalen over ontvangt. De RAI geeft aan dat het onderwerp een aandachtspunt is geweest in de sectie Motoren. Het is een heel klein groepje wat lawaai veroorzaakt, de meerderheid zal aan de regels voldoen. Is voor de RAI ook wel een zorg. Ook signalen naar partijen die aftermarket onderdelen leveren. Heeft zeker aandacht van de RAI. Dus goed om Martijn van Eikenhorst hierbij aan te haken. 

· [bookmark: _GoBack]Investeringsimpuls Verkeersveiligheid: de regeling was meer dan 2x overschreden, 100 miljoen uit latere jaren wordt naar voren gehaald. We zouden 10 miljoen besteden aan investeringen in innovaties. IenW nodigt RAI uit om eens mee te denken over waar dat aan besteed kan worden. Dit punt agenderen we nogmaals bij het volgende PO. 
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1. Opening en mededelingen
-  vervangt . Er komt op korte termijn een opvolger

voor  er is al een eerste ronde gesprekken geweest.

2. Verslag vorig overleg d.d. 26-06-2020 (bijlage)
- Geen opmerkingen.

3. Helmplicht voor snorfietsers | IenW
- Er is gisteren een brief naar de Kamer gestuurd over de stand van zaken

rondom de helmplicht voor snorfietsers. Er is een bredere afweging
noodzakelijk gezien de samenhang met het LEV-kader. De maximum
constructiesnelheid van 25 km/h is de voornaamste link: hoe leg je uit dat
een snorfiets wel een helm op moet maar LEV’s of e-bikes niet. Daarom
breder afwegen. Er zit wel druk op vanuit de Kamer, gegeven de twee moties
die er liggen.

- BOVAG steunt deze bredere afweging. Er is niks mis met een helmplicht, zo
lang er maar een logica is met andere LEV-voertuigen. Het is daarom van
belang om zuiver te blijven in de uitgangspunten. De snorfiets is immers ook
een voorbeeld van een voertuig dat snel kan elektrificeren. BOVAG benadrukt
op het belang van handhaving op de snelheid van snorfietsen. De werkelijk
gereden snelheid blijft een issue bij de snorfiets. Bij hogere snelheden is de
letselschade hoger. De snorfiets is wat dat betreft een voorbode op wat je
kunt verwachten met het opvoeren van andere LEV-voertuigen. Bij de
snorfiets is dit, mede door het grote aantal, al zichtbaar. Dit probleem zal ook
bij andere LEV’s gaan spelen.

4.
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5. Vooruitblik op het AO Verkeersveiligheid op 8 oktober a.s. | IenW 
- IenW geeft aan dat er voorafgaand aan het AO Verkeersveiligheid een 

verzamelbrief naar de Kamer wordt gestuurd. Die brief zal IenW ook delen 
met BOVAG.  

- BOVAG is nu bezig met de voorbereiding van het AO Verkeersveiligheid. Ten 
aanzien van de helmplicht zal de lijn zijn: bekijk het integraal, om die ruimte 
te behouden voor de LEV’s. BOVAG zal hun inbreng met IenW delen.  

-  
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Koninklijke RAI Vereniging
Europaplein 6
1078 GZ Amsterdam
www.raivereniging.nl

Van:  - DGMo
Aan:
Cc:
Onderwerp: RE: 8 okt AO Verkeersveiligheid
Datum: dinsdag 29 september 2020 10:39:00
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Hoi 

Dank nog voor het delen van het position paper en goed om te horen dat jullie positief zijn over
de initiatieven en acties van onze minister. Dank ook voor het delen van je input voor het SO
over de helmplicht voor snorfietsers.

Groeten, 

Van:  < @raivereniging.nl> 
Verzonden: woensdag 23 september 2020 10:52
Aan:  - DGMo < @minienw.nl>
CC:  < @raivereniging.nl>;  < @raivereniging.nl>
Onderwerp: 8 okt AO Verkeersveiligheid

Hallo 

Bijgaand het position paper voor het AO Verkeersveiligheid dat ik zojuist aan de cie IenW heb gestuurd.

Je zult zien dat we nogal positief zijn over de initiatieven en acties van de minister. Met name over haar recente
brief over snorfietsissues zijn we erg te spreken. Het is een goede zaak dat zij zich niet laat opjutten door
sentimenten, maar echt goed kijkt wat verplaatsen naar de rijbaan en een helmplicht in de praktijk gaan
betekenen. En we vinden het verstandig om de snorfietsdiscussie in te voegen in het bredere LEV kader.

Met vriendelijke groet,

Public Affairs adviseur

Tel.: +31 (0)6 
E-mail: @raivereniging.nl
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Goedemorgen Cees, 





 





Hierbij het verslag van ons PO van vorige week woensdag. Heb jij nog aanvullingen of opmerkingen?





 





En terugkomend op de acties: zou je ons de stroomschema’s van Eugène over de tachograaf en de mail van Kees Pereboom over de restantvoorraadregeling kunnen doorsturen?





 





Groeten!





 





Tobias Wolters





Voertuigveiligheid





...........................................................................





Afdeling Verkeersveiligheid





Directie Wegen en Verkeersveiligheid





Directoraat-generaal Mobiliteit





Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat





Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag





...........................................................................





M +31(0)615625186





tobias.wolters@minienw.nl





..............................................................
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1. Opening en mededelingen


· Bij het volgende PO zal Jaap Schuler waarschijnlijk aansluiten. Hij is op 1 augustus begonnen als (inkomend) manager Externe Betrekkingen. Vanaf 1 januari gaat hij de taken van Cees overnemen. Cees zal zich dan nog enige tijd gaan richten op de Mobiliteitsalliantie. 


· Florien vervangt Ruth bij dit PO. Ruth leidt tijdelijk de programmadirectie die is opgericht voor COVID-vraagstukken op het gebied van mobiliteit. Jan-Bert Dijkstra neemt Ruth tijdelijk waar, in ieder geval tot 1 november.





2. Tachograaf


· In 2019 is de tweede generatie slimme tachograaf geïntroduceerd met één vaste ingangsdatum (15-6-2019) voor alle motorvoertuigen met een tachoplicht. Onder de mobility package I van de Europese Commissie is er hard gewerkt aan versie 2 van deze tweede generatie slimme tachograaf (G2V2-tacho).


· Recent is het politieke deel gepubliceerd in wijzigingsverordening 2020/1054. Uiterlijk op 21 augustus 2021 moet de Europese Commissie de technische uitvoeringsbepalingen gaan publiceren.


· De RAI Vereniging vraag IenW om kritisch met de Europese Commissie meekijken t.a.v. de datum van inwerkingtreding van de uitvoeringsbepalingen die voor 21 augustus 2021 door de Europese Commissie gepubliceerd dient te worden. En daarbij goed afwegen of de beoogde inwerkingtredingsdatum ook voor ‘voltooide’ voertuigen haalbaar is en blijft. Dit om te voorkomen dat er medio 2023 afbouw “stress” in de branche ontstaat bij de carrosseriebouwers. Die “stress” is onnodig omdat twee jaar later dezelfde voertuigen te maken krijgen met een retrofit verplichting. 


· Er is nu dus nog geen acuut probleem, maar wel een belang om samen in de gaten te houden. Een zelfde proces als de vorige keer moeten we zien te voorkomen. 


· Eugène Moerkerk is contactpersoon hiervoor bij de RAI. Cees vraagt Eugène om de stroomschema’s met de verschillende datums met IenW te delen, met daarbij de aantekeningen waar mogelijk zorgen kunnen ontstaan. 


· IenW stelt voor om tussentijds al een ketenoverleg te organiseren om problemen voortijdig te voorkomen en samen naar Brussel optrekken als dat nodig is. Dit is wat de RAI betreft een goed idee. 





3. Helmplicht voor snorfietsers


· De minister heeft gisteren een brief naar de Kamer gestuurd over de stand van zaken rondom de helmplicht voor snorfietsers. In de brief geven we aan dat er meer tijd nodig is, aangezien er een bredere afweging noodzakelijk is, in afstemming met het toekomstige LEV-kader. 


· Complimenten vanuit de RAI met de brief. Er ontstaan veel voertuig-categorieën in die hoek, de grenzen zijn niet scherp. Inderdaad goed om dan wat breder te kijken. 


· Voorafgaand aan het AO zal IenW de Kamer nog een update geven over het  LEV-kader. 


· De inbreng van de RAI Vereniging in hun position paper is bekend. De RAI zal de bredere afweging t.a.v. de helmplicht extra benadrukken naar de Kamer. Zorgvuldigheid is van belang bij deze maatregel.  





4. 125cc motoren met een autorijbewijs


· De RAI Vereniging heeft eerder gevraagd of er mogelijkheden zijn om het theorie-examen te laten vervallen voor automobilisten die willen overstappen op een lichte motorfiets. De minister vond dit een interessant idee. 


· IenW bekijkt op dit moment de mogelijkheden hiervoor. Eén mogelijkheid is om dit mee te nemen in de herziening van de EU-rijbewijsrichtlijn die momenteel gaande is. Dat biedt de mogelijkheid om dit in Europees verband te regelen. De andere mogelijkheid is om dit nationaal te regelen, dat zou een wijziging op AMvB-niveau betekenen (doorlooptijd van ongeveer een jaar), met daarbij als nadeel dat het rijbewijs alleen in NL kan worden gebruikt. Er is nu nog geen besluit genomen, maar IenW verwacht voor het AO Verkeersveiligheid de Kamer hierover te informeren. 


· RAI vraagt IenW om hen te informeren over de verschillende tijdslijnen van deze opties. Hoeveel tijd kost het om dit in NL te doen, en hoeveel tijd kost het Europees. 


· Onafhankelijk van wat het uiteindelijke besluit wordt, denkt de RAI graag mee over de herziening van de EU-rijbewijsrichtlijn. 


· Zodra de verzamelbrief van IenW voor het AO Verkeersveiligheid op 8 oktober a.s. verstuurd is naar de Kamer, zal die ook met de RAI worden gedeeld. Wordt naar verwachting medio volgende week. 





5. Restantvoorraadregeling bij personenauto’s


· Er hebben veel verschuivingen plaatsgevonden in de productie van personenauto’s als gevolg van COVID-19. De termijn van 3 maanden t.a.v. het CVO is voor de sector lastig. Er wordt vanuit de RAI Vereniging ruimte gevraagd in die termijn. 


· Cees stuurt de mail van Kees Pereboom door. IenW komt hier dan nog schriftelijk op terug. 





6. SBI-codes voor TOGS/TVL


· De RAI Vereniging wil graag dat motorzaken worden toegevoegd aan de SBI-codes voor TOGS/TVL. RAI Vereniging heeft dit ook al bij EZK aangedragen. Dat hebben we vanuit IenW ook al gedaan. Het betreft een kleine groep ondernemingen, maar het niet in aanmerking komen voor steun is voor hen een groot probleem. 


· Als IenW een kans ziet om dit opnieuw aan te dragen bij EZK, zal het punt opnieuw worden aangekaart. 





7. Uitfaseren van 2/3G in samenhang met E-call


· In de eisen t.a.v. E-call is opgenomen dat je via 2G of 3G verbinding moet maken. Bij uitfasering van 2G of 3G krijg je dus een probleem met E-call, met gevolgen voor de hulp bij ongevallen. Dit heeft zowel betrekking op het rijdende wagenpark, maar ook op nieuwe voertuigen: de EU-richtlijn heeft dit nog steeds als eis (4G mag je niet gebruiken). 


· IenW checkt bij de collega’s van Smart Mobility of we hier een actie op kunnen zetten. Leo Bingen is contactpersoon vanuit de RAI. 





8. Vooruitblik op het AO Verkeersveiligheid op 8 oktober


· Het position paper van de RAI is door Miranda al naar de Kamer gestuurd en met IenW gedeeld, waarvoor dank. 





9. Ter info:


0. Leasefiets


0. Subsidie voor EV





· Deze punten vallen primair bij IenW onder de verantwoordelijkheid van de collega’s van Duurzame Mobiliteit. IenW zal dit naar hen doorgeleiden. 


· T.a.v. de leasefiets is RAI met VNO-NCW in gesprek om mogelijke bezwaren bij werkgevers weg te nemen. Wordt aan gewerkt. RAI komt zo snel mogelijk met een terugmelding hierover. 


· RAI is zwaar teleurgesteld dat er geen schot zit in de subsidie voor EV. Het bedrag is voor dit jaar al uitgeput en ook begin 2021 zal er weer slechts een paar uur een subsidieregeling bestaan. Dat is eigenlijk niet te verkopen. Is ook bekend bij de collega’s van DuMo. 





10. Rondvraag en sluiting


· Opgevoerde e-bikes: RAI geeft aan dat er e-bikes op de markt zijn met een zogenaamde off-road knop of een US-stand, die gaan dan 20 mijl/per uur, dus 32 km/h. Een aantal leveranciers zijn hier op aangesproken. VanMoof heeft bijv. een US-stand, dan gaat ie 32 per uur, en is het feitelijk een speed pedelec. Machinerichtlijn gaat immers maar tot 25 per uur. RAI heeft hier contact over gehad met RDW en ILT. RDW (Ab) zou daar ook met ons contact over opnemen. Dit is immers een voorbeeld van een product dat niet voldoet aan de regelgeving en oneerlijke concurrentie voor andere fietsfabrikanten. IenW gaat kijken wat hier aan kan worden gedaan. Melding maken bij de ACM is ook een optie. 


· Geluidsoverlast door motorfietsen: IenW gaat meer aandacht besteden aan geluidsoverlast door motorfietsen, zal een onderzoek naar worden gestart. IenW vraagt om de RAI hier ook signalen over ontvangt. De RAI geeft aan dat het onderwerp een aandachtspunt is geweest in de sectie Motoren. Het is een heel klein groepje wat lawaai veroorzaakt, de meerderheid zal aan de regels voldoen. Is voor de RAI ook wel een zorg. Ook signalen naar partijen die aftermarket onderdelen leveren. Heeft zeker aandacht van de RAI. Dus goed om Martijn van Eikenhorst hierbij aan te haken. 


· Investeringsimpuls Verkeersveiligheid: de regeling was meer dan 2x overschreden, 100 miljoen uit latere jaren wordt naar voren gehaald. We zouden 10 miljoen besteden aan investeringen in innovaties. IenW nodigt RAI uit om eens mee te denken over waar dat aan besteed kan worden. Dit punt agenderen we nogmaals bij het volgende PO. 
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Van:  - DGMo
Aan:
Cc: ;  - DGMo
Onderwerp: Verslag PO RAI-IenW 23 september 2020
Datum: dinsdag 29 september 2020 10:32:00
Bijlagen: Verslag PO RAI 23 september 2020.docx

Goedemorgen 

Hierbij het verslag van ons PO van vorige week woensdag. Heb jij nog aanvullingen of
opmerkingen?

Groeten!

Voertuigveiligheid
...........................................................................
Afdeling Verkeersveiligheid
Directie Wegen en Verkeersveiligheid
Directoraat-generaal Mobiliteit
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat
Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag
...........................................................................
M +31(0)6

@minienw.nl
..............................................................
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1. Opening en mededelingen

· Bij het volgende PO zal Jaap Schuler waarschijnlijk aansluiten. Hij is op 1 augustus begonnen als (inkomend) manager Externe Betrekkingen. Vanaf 1 januari gaat hij de taken van Cees overnemen. Cees zal zich dan nog enige tijd gaan richten op de Mobiliteitsalliantie. 

· Florien vervangt Ruth bij dit PO. Ruth leidt tijdelijk de programmadirectie die is opgericht voor COVID-vraagstukken op het gebied van mobiliteit. Jan-Bert Dijkstra neemt Ruth tijdelijk waar, in ieder geval tot 1 november.



2. Tachograaf

· In 2019 is de tweede generatie slimme tachograaf geïntroduceerd met één vaste ingangsdatum (15-6-2019) voor alle motorvoertuigen met een tachoplicht. Onder de mobility package I van de Europese Commissie is er hard gewerkt aan versie 2 van deze tweede generatie slimme tachograaf (G2V2-tacho).

· Recent is het politieke deel gepubliceerd in wijzigingsverordening 2020/1054. Uiterlijk op 21 augustus 2021 moet de Europese Commissie de technische uitvoeringsbepalingen gaan publiceren.

· De RAI Vereniging vraag IenW om kritisch met de Europese Commissie meekijken t.a.v. de datum van inwerkingtreding van de uitvoeringsbepalingen die voor 21 augustus 2021 door de Europese Commissie gepubliceerd dient te worden. En daarbij goed afwegen of de beoogde inwerkingtredingsdatum ook voor ‘voltooide’ voertuigen haalbaar is en blijft. Dit om te voorkomen dat er medio 2023 afbouw “stress” in de branche ontstaat bij de carrosseriebouwers. Die “stress” is onnodig omdat twee jaar later dezelfde voertuigen te maken krijgen met een retrofit verplichting. 

· Er is nu dus nog geen acuut probleem, maar wel een belang om samen in de gaten te houden. Een zelfde proces als de vorige keer moeten we zien te voorkomen. 

· Eugène Moerkerk is contactpersoon hiervoor bij de RAI. Cees vraagt Eugène om de stroomschema’s met de verschillende datums met IenW te delen, met daarbij de aantekeningen waar mogelijk zorgen kunnen ontstaan. 

· IenW stelt voor om tussentijds al een ketenoverleg te organiseren om problemen voortijdig te voorkomen en samen naar Brussel optrekken als dat nodig is. Dit is wat de RAI betreft een goed idee. 



3. Helmplicht voor snorfietsers

· De minister heeft gisteren een brief naar de Kamer gestuurd over de stand van zaken rondom de helmplicht voor snorfietsers. In de brief geven we aan dat er meer tijd nodig is, aangezien er een bredere afweging noodzakelijk is, in afstemming met het toekomstige LEV-kader. 

· Complimenten vanuit de RAI met de brief. Er ontstaan veel voertuig-categorieën in die hoek, de grenzen zijn niet scherp. Inderdaad goed om dan wat breder te kijken. 

· Voorafgaand aan het AO zal IenW de Kamer nog een update geven over het  LEV-kader. 

· De inbreng van de RAI Vereniging in hun position paper is bekend. De RAI zal de bredere afweging t.a.v. de helmplicht extra benadrukken naar de Kamer. Zorgvuldigheid is van belang bij deze maatregel.  



4. 125cc motoren met een autorijbewijs

· De RAI Vereniging heeft eerder gevraagd of er mogelijkheden zijn om het theorie-examen te laten vervallen voor automobilisten die willen overstappen op een lichte motorfiets. De minister vond dit een interessant idee. 

· IenW bekijkt op dit moment de mogelijkheden hiervoor. Eén mogelijkheid is om dit mee te nemen in de herziening van de EU-rijbewijsrichtlijn die momenteel gaande is. Dat biedt de mogelijkheid om dit in Europees verband te regelen. De andere mogelijkheid is om dit nationaal te regelen, dat zou een wijziging op AMvB-niveau betekenen (doorlooptijd van ongeveer een jaar), met daarbij als nadeel dat het rijbewijs alleen in NL kan worden gebruikt. Er is nu nog geen besluit genomen, maar IenW verwacht voor het AO Verkeersveiligheid de Kamer hierover te informeren. 

· RAI vraagt IenW om hen te informeren over de verschillende tijdslijnen van deze opties. Hoeveel tijd kost het om dit in NL te doen, en hoeveel tijd kost het Europees. 

· Onafhankelijk van wat het uiteindelijke besluit wordt, denkt de RAI graag mee over de herziening van de EU-rijbewijsrichtlijn. 

· Zodra de verzamelbrief van IenW voor het AO Verkeersveiligheid op 8 oktober a.s. verstuurd is naar de Kamer, zal die ook met de RAI worden gedeeld. Wordt naar verwachting medio volgende week. 



5. Restantvoorraadregeling bij personenauto’s

· Er hebben veel verschuivingen plaatsgevonden in de productie van personenauto’s als gevolg van COVID-19. De termijn van 3 maanden t.a.v. het CVO is voor de sector lastig. Er wordt vanuit de RAI Vereniging ruimte gevraagd in die termijn. 

· Cees stuurt de mail van Kees Pereboom door. IenW komt hier dan nog schriftelijk op terug. 



6. SBI-codes voor TOGS/TVL

· De RAI Vereniging wil graag dat motorzaken worden toegevoegd aan de SBI-codes voor TOGS/TVL. RAI Vereniging heeft dit ook al bij EZK aangedragen. Dat hebben we vanuit IenW ook al gedaan. Het betreft een kleine groep ondernemingen, maar het niet in aanmerking komen voor steun is voor hen een groot probleem. 

· Als IenW een kans ziet om dit opnieuw aan te dragen bij EZK, zal het punt opnieuw worden aangekaart. 



7. Uitfaseren van 2/3G in samenhang met E-call

· In de eisen t.a.v. E-call is opgenomen dat je via 2G of 3G verbinding moet maken. Bij uitfasering van 2G of 3G krijg je dus een probleem met E-call, met gevolgen voor de hulp bij ongevallen. Dit heeft zowel betrekking op het rijdende wagenpark, maar ook op nieuwe voertuigen: de EU-richtlijn heeft dit nog steeds als eis (4G mag je niet gebruiken). 

· IenW checkt bij de collega’s van Smart Mobility of we hier een actie op kunnen zetten. Leo Bingen is contactpersoon vanuit de RAI. 



8. Vooruitblik op het AO Verkeersveiligheid op 8 oktober

· Het position paper van de RAI is door Miranda al naar de Kamer gestuurd en met IenW gedeeld, waarvoor dank. 



9. Ter info:

0. Leasefiets

0. Subsidie voor EV



· Deze punten vallen primair bij IenW onder de verantwoordelijkheid van de collega’s van Duurzame Mobiliteit. IenW zal dit naar hen doorgeleiden. 

· T.a.v. de leasefiets is RAI met VNO-NCW in gesprek om mogelijke bezwaren bij werkgevers weg te nemen. Wordt aan gewerkt. RAI komt zo snel mogelijk met een terugmelding hierover. 

· RAI is zwaar teleurgesteld dat er geen schot zit in de subsidie voor EV. Het bedrag is voor dit jaar al uitgeput en ook begin 2021 zal er weer slechts een paar uur een subsidieregeling bestaan. Dat is eigenlijk niet te verkopen. Is ook bekend bij de collega’s van DuMo. 



10. Rondvraag en sluiting

· Opgevoerde e-bikes: RAI geeft aan dat er e-bikes op de markt zijn met een zogenaamde off-road knop of een US-stand, die gaan dan 20 mijl/per uur, dus 32 km/h. Een aantal leveranciers zijn hier op aangesproken. VanMoof heeft bijv. een US-stand, dan gaat ie 32 per uur, en is het feitelijk een speed pedelec. Machinerichtlijn gaat immers maar tot 25 per uur. RAI heeft hier contact over gehad met RDW en ILT. RDW (Ab) zou daar ook met ons contact over opnemen. Dit is immers een voorbeeld van een product dat niet voldoet aan de regelgeving en oneerlijke concurrentie voor andere fietsfabrikanten. IenW gaat kijken wat hier aan kan worden gedaan. Melding maken bij de ACM is ook een optie. 

· Geluidsoverlast door motorfietsen: IenW gaat meer aandacht besteden aan geluidsoverlast door motorfietsen, zal een onderzoek naar worden gestart. IenW vraagt om de RAI hier ook signalen over ontvangt. De RAI geeft aan dat het onderwerp een aandachtspunt is geweest in de sectie Motoren. Het is een heel klein groepje wat lawaai veroorzaakt, de meerderheid zal aan de regels voldoen. Is voor de RAI ook wel een zorg. Ook signalen naar partijen die aftermarket onderdelen leveren. Heeft zeker aandacht van de RAI. Dus goed om Martijn van Eikenhorst hierbij aan te haken. 

· Investeringsimpuls Verkeersveiligheid: de regeling was meer dan 2x overschreden, 100 miljoen uit latere jaren wordt naar voren gehaald. We zouden 10 miljoen besteden aan investeringen in innovaties. IenW nodigt RAI uit om eens mee te denken over waar dat aan besteed kan worden. Dit punt agenderen we nogmaals bij het volgende PO. 
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1. Opening en mededelingen
- Bij het volgende PO zal  waarschijnlijk aansluiten. Hij is op 1

augustus begonnen als (inkomend) manager Externe Betrekkingen. Vanaf 1
januari gaat hij de taken van  overnemen.  zal zich dan nog enige
tijd gaan richten op de Mobiliteitsalliantie.
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3. Helmplicht voor snorfietsers 
- De minister heeft gisteren een brief naar de Kamer gestuurd over de stand 

van zaken rondom de helmplicht voor snorfietsers. In de brief geven we aan 
dat er meer tijd nodig is, aangezien er een bredere afweging noodzakelijk is, 
in afstemming met het toekomstige LEV-kader.  

- Complimenten vanuit de RAI met de brief. Er ontstaan veel voertuig-
categorieën in die hoek, de grenzen zijn niet scherp. Inderdaad goed om dan 
wat breder te kijken.  

- Voorafgaand aan het AO zal IenW de Kamer nog een update geven over het  
LEV-kader.  

- De inbreng van de RAI Vereniging in hun position paper is bekend. De RAI zal 
de bredere afweging t.a.v. de helmplicht extra benadrukken naar de Kamer. 
Zorgvuldigheid is van belang bij deze maatregel.   
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8. Vooruitblik op het AO Verkeersveiligheid op 8 oktober 
- Het position paper van de RAI is door  al naar de Kamer gestuurd en 

met IenW gedeeld, waarvoor dank.  
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Koninklijke RAI Vereniging
Europaplein 6
1078 GZ Amsterdam
www.raivereniging.nl

Van:
Aan:  - DGMo
Cc:
Onderwerp: Advies snorfietshelm Adviescollege Toetsing Regeldruk
Datum: maandag 5 oktober 2020 11:30:07
Bijlagen: image002.png
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Beste 
In mijn zoektocht naar ons eerdere verhaal over wat wij doen tegen opvoeren kwam ik de relevante
consultatiereactie tegen van het Adviescollege Toetsing Regeldruk. Deze zeer kritische reactie komt
neer op: niet indienen, tenzij rekening is gehouden met de adviespunten. Die adviespunten gaan onder
meer over handhaving bij opvoeren als minder vergaande maatregel, omdat het oorzaak van
ongevallen aanpakt, maar ook over de gevolgen van het overstappen naar andere modaliteiten
(bromfiets, e-bike) 'aangezien e-bikes (formeel) even hard gaan als de snorfiets (25 km/uur), maar
voor e-bikes geen helmplicht geldt'.
Over opvoeren schrijft het college:

Het college constateert uit het voorgaande dat een helmplicht bijdraagt aan het
verminderen van de ernst van snorfietsongelukken, maar deze maatregel niet aangrijpt
op een deel van het probleem, namelijk dat een te hoge snelheid door het opvoeren van
snorfietsen medeoorzaak is van (ernstig) letsel bij ongelukken en een van de factoren is
die een rol speelt bij het ontstaan van ongelukken. Een strengere handhaving op
opgevoerde snorfietsen en/of een verbod op het opvoeren van snorfietsen zouden
aanvullende, mogelijk minder belastende maatregelen kunnen zijn om het doelbereik
van het geformuleerde beleidsdoel (het aantal verkeersdoden en –gewonden onder
snorfietsers verminderen) te vergroten. Het college constateert dat het voorstel niet
ingaat op deze aspecten. Gezien de geschatte totale kosten van een helmplicht (tussen
de € 16.500.000,- en € 28.875.000,- als men een helm aanschaft en kosten als
snorfietsers kiezen om hun voertuig laten ombouwen (€ 17.760.000)) acht het college dit
wel van belang.

Nu ga ik ook snel op zoek naar het schema, dan kun je dat ook meteen verwerken, met noten en al.
Hartelijke groet, goed weekend gewenst 

Tel.: +31 (0)6 
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Beste 
Zoals zojuist besproken: bijgaand het schema over de bijeffecten van de fietshelm mét
wetenschappelijke noten.
De argumenten lijken net zo valide voor de fietshelmen als voor snorfietshelmen.
Hartelijke groet, 

Tel.: +31 (0)6 

Van:  
Verzonden: maandag 28
september 2020 21:31
Aan:  -

DGMo 
Onderwerp: FW: 30 sept: deadline schriftelijk overleg snorfietshelm
Hallo 
Even ter info: onderstaande mail over de helmplicht heb ik zojuist aan leden van de cie IenW
verstuurd.
De deadline is overmorgen toch?
Hartelijke groet, 

Tel.: +31 (0)6 
Beste
Op 30 september staat de deadline voor een
schriftelijk overleg over de brief Stand van
zaken ontwerpbesluit helmplicht snorfietser.

Wij zijn
verheugd dat de minister het hoofd koel houdt en geen overhaaste besluiten neemt. Als RAI
Vereniging zijn wij geen voorstander van een helmplicht voor voertuigen met een maximumsnelheid
van 25 kilometer (dit geldt voor zowel snorfietsen als e-bikes) en ook verplaatsing naar de rijbaan
vinden wij te riskant voor de snorfietser, ook mét helm. Het is van belang de discussie over deze
maatregelen in te bedden in de bredere discussie over het toelatingskader voor Lichte Elektrische
Voertuigen, omdat dit voorkómt dat er steeds ad hoc maatregelen worden genomen en steeds
opnieuw dit soort discussies moeten plaatsvinden. Tot slot vinden wij het van groot belang dat er
eerst een volledig beeld is van alle effecten van de helmplicht, inclusief verschuivingseffecten naar
andere vervoermiddelen en gevolgen voor de luchtkwaliteit. Het is goed dat de minister die
verschuivingseffecten eerst serieus en grondig laat onderzoeken. Voor een overzicht van de nadelige
effecten van een fietshelmplicht en wetenschappelijke bronnen verwijs ik ook graag naar de bijlage.
De argumenten die pleiten tegen een fietshelm zijn volgens ons net zo valide voor de snorfietshelm.
Helmplicht
Voorkomen is beter dan genezen. De belangrijkste oorzaak van snorfietsongevallen is het overtreden
van de maximumsnelheid door opvoeren. Handhaving is hier dan ook op zijn plaats, zowel van
snelheidsovertredingen als van het opvoeren. Als er handhavingscapaciteit is voor snorfiets op de
rijbaan in Amsterdam, dan moet het toch mogelijk zijn ook hiervoor capaciteit te vinden? Een
helmplicht kan er bovendien toe leiden dat de aandacht voor veilige infrastructuur verslapt en dit kan
leiden tot ongevallen waarbij die helm vervolgens onvoldoende bescherming biedt. Als de snorfietser
maximaal 25 per uur rijdt heeft een helm nauwelijks toegevoegde waarde. En een helm beschermt
niet tegen alle mogelijke verwondingen aan het hoofd: de kaak, tanden en lippen beschermt een helm
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bijvoorbeeld niet. Ook een hersenschudding is met een helm niet te voorkomen. Bovendien lokt het
(valse) gevoel van beschermd zijn juist overmoedig en riskant gedrag uit, zowel van de snorfietser
zelf als van medeweggebruikers, die de drager van een helm onbewust dehumaniseren en dan minder
afstand aanhouden en agressiever rijden in zijn buurt.
Een helmplicht maakt de snorfiets onaantrekkelijk als flexibel en comfortabel vervoermiddel voor
grote groepen mensen, zowel met een dikke als dunne portemonnee. Bij een helmplicht kiest in ieder
geval een deel van de snorfietsers voor een alternatief vervoermiddel, zoals de auto, bromfiets of e-
bike. Die mensen worden dan misschien geen slachtoffer meer van een snorfietsongeval, maar dan
vooral omdat ze geen snorfiets meer rijden en niet zozeer vanwege de beschermende werking van
een helm. Eerst moet dus duidelijk zijn wat zo’n overstap betekent voor veiligheid van de voormalige
snorfietser. Terecht laat de minister van IenW daarom eerst goed onderzoeken welke effecten,
inclusief de verschuivingseffecten, invoering van een snorfietshelmplicht heeft. Overigens heeft er
nog geen onafhankelijke evaluatie plaatsgevonden van het experiment in Amsterdam met
verplaatsen van de snorfiets naar de rijbaan mét helmplicht.

Tot slot: de typisch Nederlandse (deel)snorfiets elektrificeert sneller dan de bromfiets en overstappen
op een ander voertuig kan deze vergroeningstrend dwarsbomen. Van alle nieuwe elektrische
snorfietsen worden er relatief veel aangeschaft voor deelconcepten. In tijden van corona is het OV
minder in trek. Dan is deze vorm van individueel vervoer voor velen dé oplossing, want flexibel en
betaalbaar. Zeker nu in coronatijd maakt een helmplicht het echter wel erg onaantrekkelijk om er
gebruik van te maken; wie wil er nu een helm op die een mogelijk besmet persoon eerder heeft
gedragen?
Kortom, alle reden om de snorfietshelmplicht niet in te voeren. NB: Mocht de helmplicht er ondanks
alle tegenargumenten komen, dan zou een overgangstermijn van minimaal één jaar na
inwerkingtreding redelijk zijn.
NB: Een helmplicht voor de fiets of e-bike vinden wij overigens evenmin wenselijk, vooral omdat een
helmplicht fietsen ontmoedigt en daarmee de gezondheidswinst van het (lang door)fietsen weer
teniet doet. Bovendien wekt de fietshelm de indruk dat fietsen gevaarlijk is en dat de fietser zich zou
moeten beschermen in plaats van de medeweggebruiker. Verder gaan alle argumenten op die ook
pleiten tegen een snorfietshelmplicht. RAI Vereniging adviseert overigens wél van harte om op de
racefiets of mountainbike een helm te dragen, wat trouwens nu al op grote schaal gebeurt zonder dat
enige wet daartoe verplicht. De parallel met de skihelm gaat vooral op voor deze groep snelle fietsers,
maar niet voor de dagelijkse ritjes naar werk of school, de supermarkt, bioscoop of restaurant.
Een speed pedelec kan snelheden behalen boven de 25 km per uur en moet, net als de bromfiets, in
beginsel op de rijbaan rijden. Voor deze snelle fietsen ondersteunt RAI Vereniging daarom de
helmplicht. RAI Vereniging is trots op de NEN norm die in samenwerking met het ministerie van IenW
is gerealiseerd voor de speciale speed pedelec helm, die zowel veilig als comfortabel is voor de
berijder. RAI Vereniging is voorzitter van een werkgroep die in navolging van de Nederlandse
helmnorm werkt aan een Europese Norm (CEN) voor de speed pedelechelm. NB: Mogelijk voldoet een
speed-pedelechelm aan de veiligheidseisen en kan deze ook gedragen worden op de snorfiets. Onze
bezwaren en argumenten tegen een snorfietshelm gaan echter evengoed op voor een speed
pedelechelm.
Waarom meenemen in de LEV-discussie?
De huidige verkeerswetgeving is inmiddels verouderd en past zelfs niet meer goed bij huidige
voertuigen, maar zeker toekomstige vervoersmiddelen vinden er geen plek. De komende jaren komen
er veel nieuwe, ‘hybride’ voertuigen op de markt, mede onder invloed van het streven van steden en
bedrijven om over te gaan op zero emissie mobiliteit. Het is voor alle partijen, zoals wegbeheerders,
handhavende instanties en fabrikanten en importeurs van voertuigen van belang om duidelijkheid te
krijgen, onder meer over de plek op de weg. Daarbij is het goed om mee te wegen dat voertuigen
doorgaans niet alleen voor Nederland worden geproduceerd, maar voor de gehele Europese markt.
RAI Vereniging is als deskundige betrokken bij de totstandkoming van het LEV-kader. En om een
constructieve bijdrage te leveren aan het leefbaar en bereikbaar houden van de binnensteden en de
verkeersveiligheid heeft RAI Vereniging een nieuw systeem ontwikkeld in het project
Voertuigcategorieën 2.0. Hiermee kunnen alle verschillende voertuigen beter worden ingedeeld in
categorieën. Dit systeem is ingericht dat niet alleen de voertuigen die nu op de weg zijn hiermee beter
op elkaar afgestemd kunnen worden, maar biedt ook ruimte voor toekomstige nieuwe
vervoermiddelen. Zo wordt voorkomen dat bij elke nieuwe productontwikkeling opnieuw nagedacht
moet worden wat de gebruikseisen zijn en wat de beste plek op de weg voor het voertuig is. Iets dat
nu zowel voor de overheden als de productontwikkelaars veel onduidelijkheid oplevert. Het nieuwe
voertuigcategoriesysteem kan vervolgens worden gecombineerd met een project dat in opdracht van
de ANWB is uitgevoerd, waarin vier nieuwe stedelijke verkeersmilieus zijn ontwikkeld. De nieuwe
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indeling van de openbare ruimte is beter afgestemd op de moderne mobiliteit en kan samen met de
nieuwe voertuigfamilies als leidraad dienen voor een toekomstbestendige inrichting van de
binnensteden. Dit project is dus iets anders dan wat de ANWB doet. Haar project Verkeer in de stad
richt zich primair op het creëren van nieuwe verkeersmilieus waarin voertuigen zich veilig en prettig
moeten kunnen voortbewegen. Dat hebben beide projecten wel gemeen, maar het accent ligt dus
anders.

Snorfiets op de rijbaan
In het vorige AO Verkeersveiligheid (februari 2020) bevestigde de minister dat ‘de echte grote
evaluatie’ van snorfiets op de rijbaan nog moest komen en dat wat Amsterdam heeft gedaan slechts
een eerste tussenstand was. Volgens de minister was het toen nog te vroeg voor een volledige
evaluatie. Nu zijn we ruim een half jaar verder. De minister zei toen dat het aan Amsterdam is om ons
te zijner tijd een volwaardige evaluatie te laten zien. ‘Zo is het afgesproken. Dat waren de
voorwaarden waaronder zij dit experiment mochten doen. Ik heb geen reden om eraan te twijfelen dat
Amsterdam netjes met die evaluatie komt’, aldus de minister. Tot op heden hebben wij echter nog
altijd geen andere evaluatie gezien dan die tussenstand. En die heeft veel weg van een slager die zijn
eigen vlees keurt. Verschuivingseffecten zijn er bijvoorbeeld niet in meegenomen en de vraag is of
een maatregel een succes genoemd kan worden als deze simpelweg leidt tot minder van een bepaald
soort voertuigen op de weg, als dit niet een doelstelling is van die maatregel. Wij zouden graag zien
dat ook deze maatregel wordt opgeschort totdat het LEV-kader meer duidelijkheid schept over de
veilige manier van verplaatsen voor al deze voertuigen, inclusief de plek op de weg.
Met vriendelijke groet,

Public Affairs adviseur
Tel.: +31 (0)6 
E-mail: @raivereniging.nl
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Van:
Aan:  - DGMo
Onderwerp: opvoeren snorfietsen
Datum: maandag 5 oktober 2020 12:59:10
Bijlagen: image003.png
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Beste 
Kun je met het volgende tekstje uit de voeten?

Door het opvoeren van scooters, die bij aflevering altijd voldoen aan de wettelijke normen, kunnen
overlast en gevaarlijke situaties ontstaan. Dat is niet alleen onwenselijk vanuit oogpunt van
verkeersveiligheid, maar kan het imago van de scooter zoveel schaden dat het uiteindelijk nadelig
uitpakt in wetgeving of zelfs verkoopcijfers. Het is zaak dat de hardrijdende snorfiets niet de regels
gaat bepalen voor de goedwillende snorfietser die zich aan de snelheid en andere normen houdt, en
die niet de dupe te laten worden van het wangedrag van overtreders. De sectie Scooters van RAI
Vereniging bestaat weliswaar uit de importeurs van voertuigen (die nauwelijks rechtstreeks contact
hebben met consumenten), maar de sectie roept zijn leden met regelmaat dringend op om het
opvoeren van brom- en snorfietsen expliciet af te raden en daaraan op geen enkele manier
medewerking te verlenen.
Met vriendelijke groet,

Public Affairs adviseur
Tel.: +31 (0)6 
E-mail: @raivereniging.nl
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Van:  - DGMo
Aan: @ridecheck.app
Onderwerp: SO vragen
Datum: maandag 5 oktober 2020 13:01:00

Hi 
Bij deze link naar de vragen. https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?
id=2020Z16884&did=2020D38115
Met vriendelijke groet,

Beleidsmedewerker Voertuigveiligheid
...........................................................................
Afdeling Verkeersveiligheid
Directie Wegen en Verkeersveiligheid
Directoraat-generaal Mobiliteit
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat
Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag
...........................................................................
M 06 

@minienw.nl
...........................................................................
Roostervrij op woensdag
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Van:  - DGMo
Aan:  - DGMo;  - DGMo;  - DGMo; 

 - DGMo
Onderwerp: TER INFO FW: Reactie voornemen helmplicht snorfietsen vanuit e-scooterbranche
Datum: maandag 5 oktober 2020 13:07:00
Bijlagen: Reactie helmplicht snorfietsen e-scooterbranche.pdf

Hi allen,
Bijgaand een reactie over de helmplicht namens de vier partijen die in Nederland actief zijn met
het aanbieden van elektrische deelscooters (Felyx, Go Sharing, Check en FLT Sharing). Vandaag
wordt het stuk ook naar de Kamercie gestuurd. De argumenten zijn bekend (ook ingebracht
tijdens de internetconsultatie). Ik heb net  van Check ook nog even
gesproken. Hij gaat proberen direct contact op te nemen met   en  (op
eigen initiatief).
Groet,

Van:  
Verzonden: vrijdag 2 oktober 2020 14:24
Aan:  - DGMo ;  -
DGMo ;  - DGMo 
CC:  ;  | GO Sharing ;  | FLY Sharing 
Onderwerp: Reactie voornemen helmplicht snorfietsen vanuit e-scooterbranche
Goedemiddag,
Namens de vier partijen die in Nederland actief zijn met het aanbieden van elektrische
deelscooters sturen wij u bijgevoegde reactie naar aanleiding van het voornemen tot een
helmplicht voor snorfietsers. Deze brief zal ook naar de leden van de vaste Kamercommsie voor
Infrastructuur en Waterstaat worden verstuurd.
Wij verzoeken u vriendelijk om dit schrijven te betrekken bij de voorbereiding van de minister
aangaande dit dossier, in samenspraak met het toelatingskader voor Licht Elektrische
Voertuigen.
Mochten er vragen bestaan, dan zijn wij allen vanzelfsprekend bereid hierop in te gaan.
Met vriendelijke groeten,
Mede namens Check, Go-sharing en Fly-sharing,

 | Head of public affairs
Felyx Sharing B.V.
Pilotenstraat 37, 1059 CH, Amsterdam

@felyx.nl | +31 6  | www.felyx.com | KvK: 68094434
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Amsterdam, 2 oktober 2020  
 
Betreft: aandachtspunten aanbieders van elektrische deelscooters inzake helmplicht voor 
snorfietsers  
 
 
Geachte heer/mevrouw,  
 
 
Felyx, Check, Go-sharing en Fly Sharing zijn allen Nederlandse aanbieders van elektrische 
deelscooters in verschillende steden in Nederland en het buitenland. Als Nederlandse bedrijven 
groeien wij momenteel hard en zijn wij allen bijzonder trots op onze toegevoegde waarde voor beter, 
schoner en duurzamer binnenstedelijk vervoer. Middels deze brief vragen wij uw aandacht voor de 
positie van elektrische deelscooters en het maatschappelijk belang dat wij proberen te dienen in 
relatie tot de aanstaande helmplicht voor snorfietsers. 
 
Onze gezamenlijke ambitie is om een veilig, binnenstedelijk en regiobreed alternatief te bieden voor 
(of complementair te zijn aan) autoritten op korte afstanden. 
We zien dat we momenteel succesvol zijn en mede hierdoor komt deelmobiliteit gelukkig steeds 
meer op de agenda van verschillende beleidsmakers te staan. Elektrische deelscooters worden 
gezien als een vervoersmethode dat een waardevolle bijdrage kan leveren aan uitdagingen op het 
gebied van duurzaamheid en stedelijk leefklimaat. Enkele feiten: 
  


● We zien dat de deelscooter inmiddels meer dan 200.000 actieve gebruikers kent in NL. 
● De e-scooters worden zeer efficiënt gebruikt: ze maken gemiddeld tot meer dan 7 ritten per 


dag. 
● De e-scooter is een interessant alternatief voor de (onnodig korte) autorit die nog te veel 


gemaakt wordt in binnensteden (40% van alle autoritten die start in steden is korter dan 2km 
en blijft in de stad) 


● In Corona-tijd zien we dat duurzame elektrische deelscooters een enorme vlucht genomen, 
doordat individueel gedeeld vervoer bleek te voldoen aan de behoefte van velen voor een 
veilige, duurzame en snelle manier om zich te verplaatsen.  


 
Tegelijkertijd dient zich echter een grote uitdaging voor onze branche aan: de invoering van een 
helmplicht voor snorfietsen. Uit ervaring in diverse steden weten wij dat het introduceren van een 
helm op een scooter een directe teruggang van het deelscootergebruik van ongeveer 50% oplevert 
omdat de drempel om deze modaliteit te gebruiken wordt verhoogd. Het risico bestaat daarom dat 
we met het invoeren van de helmplicht het kind met het badwater weggooien en deze vorm van 
deelmobiliteit minder wordt gebruikt en het autobezit weer toeneemt. Als gevolg van Corona zien 
we dat menig Nederlander zijn/haar toevlucht zoekt in een (gebruikte) auto als individuele 
vervoersmodaliteit in plaats van voor deelmobiliteit te kiezen. 
 
De voorgenomen invoering van een helmplicht voor snorfietsen ontmoedigt het gebruik van de 
deelscooter en daarom vragen wij u het volgende in overweging te nemen: 
 







1. Overweeg een uitzondering voor de helmplicht voor snorfietsen die als deelvoertuig worden 
aangeboden. Aangezien wij allen de veiligheid van onze gebruikers hoog in het vaandel hebben 
staan, zijn onze voertuigen daadwerkelijk begrensd op 25 km/h. Hierdoor vervalt voor deelscooters 
de ratio voor de helmplicht omdat snorfietsen veelal zijn opgevoerd. Bovendien hanteren wij allen 
strenge procedures waarbij wij gebruikers die wangedrag vertonen actief kunnen weren van onze 
platforms. 


 


2. We steunen nadrukkelijk het voorstel van de minister om de invoering van de helmplicht 
integraal te onderzoeken binnen het toetsingskader voor lichte elektrische voertuigen.  We hebben 
veiligheid immers hoog in het vaandel staan, maar denken dat scooters die niet harder rijden dan 25 
km/uur in combinatie met de hoge stabiliteit en goede afscherming een laag veiligheidsrisico vormen 
met name in relatie tot nieuwere vormen van micromobiliteit zoals de elektrische steps. Door dit 
onderzoek af te wachten wordt ook een level playing field gecreëerd voor alle elektrische voertuigen.  


 


3. Wij stellen een ruime overgangstermijn voor deelscooters van minstens anderhalfjaar voor, 
mocht er besloten worden de helmplicht voor snorfietsen in te voeren, in afwachting van het 
onderzoek dat de minister voorstelt. Zo’n overgangstermijn is van belang om aanbieders van 
deelvoertuigen de mogelijkheid te geven hun voertuigen aan te passen, individueel opnieuw te laten 
(om)keuren door de RDW, gebruikers te informeren en andere noodzakelijke aanpassingen in de 
operatie te doen. 


 
Samenvattend denken wij dat wij als deelscooteraanbieders een belangrijke bijdrage kunnen leveren 
om steden op een veilige manier leefbaarder te maken. We hebben hiertoe recent veel investeringen 
gedaan in onze producten en vloten en leveren hiermee momenteel een significante bijdrage aan 
een toekomstbestendig mobiliteitssysteem. Een overhaaste invoering van de helmplicht op onze vele 
duizenden elektrische deelscooters zou Nederland terug in de tijd werpen in termen van 
multimodaliteit, maar ook rentabiliteit van de 4 ondertekenende startups in gevaar brengen. We 
hebben vertrouwen in het onderzoek van het ministerie naar het toetsingskader voor lichte 
elektrische voertuigen, maar vragen om anderhalf jaar te mogen voorbereiden op een eventuele 
helmplicht voor deelscooters als dat uit het toetsingskader naar voren zou komen. Daarbij vinden we 
het belangrijk om te benadrukken dat wij graag samenwerken bij de invoering daarvan. 
 
Graag geven wij een nadere toelichting op onze standpunten en voorstellen. 
 
 
 Met vriendelijke groeten,  
 
Namens Felyx Sharing B.V.,  
Daan Wijnants 


Namens Check Technologies B.V., 


Paul van Merrienboer 


Namens Go-sharing B.V., 


Raymon Pouwels 


Namens Fly Sharing B.V., 


Robert Nasser 







Van:
Aan:  - DGMo; ;  - DGMo;

 - DGMo
Cc: ; | GO Sharing;  | FLY Sharing
Onderwerp: Reactie voornemen helmplicht snorfietsen vanuit e-scooterbranche
Datum: vrijdag 2 oktober 2020 14:24:32
Bijlagen: Reactie helmplicht snorfietsen e-scooterbranche.pdf

Goedemiddag,
Namens de vier partijen die in Nederland actief zijn met het aanbieden van elektrische
deelscooters sturen wij u bijgevoegde reactie naar aanleiding van het voornemen tot een
helmplicht voor snorfietsers. Deze brief zal ook naar de leden van de vaste Kamercommsie voor
Infrastructuur en Waterstaat worden verstuurd.
Wij verzoeken u vriendelijk om dit schrijven te betrekken bij de voorbereiding van de minister
aangaande dit dossier, in samenspraak met het toelatingskader voor Licht Elektrische
Voertuigen.
Mochten er vragen bestaan, dan zijn wij allen vanzelfsprekend bereid hierop in te gaan.
Met vriendelijke groeten,
Mede namens Check, Go-sharing en Fly-sharing,

 | Head of public affairs
Felyx Sharing B.V.
Pilotenstraat 37, 1059 CH, Amsterdam

@felyx.nl | +31 6  | www.felyx.com | KvK: 68094434
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omdat de drempel om deze modaliteit te gebruiken wordt verhoogd. Het risico bestaat daarom dat 
we met het invoeren van de helmplicht het kind met het badwater weggooien en deze vorm van 
deelmobiliteit minder wordt gebruikt en het autobezit weer toeneemt. Als gevolg van Corona zien 
we dat menig Nederlander zijn/haar toevlucht zoekt in een (gebruikte) auto als individuele 
vervoersmodaliteit in plaats van voor deelmobiliteit te kiezen. 
 
De voorgenomen invoering van een helmplicht voor snorfietsen ontmoedigt het gebruik van de 
deelscooter en daarom vragen wij u het volgende in overweging te nemen: 
 







1. Overweeg een uitzondering voor de helmplicht voor snorfietsen die als deelvoertuig worden 
aangeboden. Aangezien wij allen de veiligheid van onze gebruikers hoog in het vaandel hebben 
staan, zijn onze voertuigen daadwerkelijk begrensd op 25 km/h. Hierdoor vervalt voor deelscooters 
de ratio voor de helmplicht omdat snorfietsen veelal zijn opgevoerd. Bovendien hanteren wij allen 
strenge procedures waarbij wij gebruikers die wangedrag vertonen actief kunnen weren van onze 
platforms. 


 


2. We steunen nadrukkelijk het voorstel van de minister om de invoering van de helmplicht 
integraal te onderzoeken binnen het toetsingskader voor lichte elektrische voertuigen.  We hebben 
veiligheid immers hoog in het vaandel staan, maar denken dat scooters die niet harder rijden dan 25 
km/uur in combinatie met de hoge stabiliteit en goede afscherming een laag veiligheidsrisico vormen 
met name in relatie tot nieuwere vormen van micromobiliteit zoals de elektrische steps. Door dit 
onderzoek af te wachten wordt ook een level playing field gecreëerd voor alle elektrische voertuigen.  


 


3. Wij stellen een ruime overgangstermijn voor deelscooters van minstens anderhalfjaar voor, 
mocht er besloten worden de helmplicht voor snorfietsen in te voeren, in afwachting van het 
onderzoek dat de minister voorstelt. Zo’n overgangstermijn is van belang om aanbieders van 
deelvoertuigen de mogelijkheid te geven hun voertuigen aan te passen, individueel opnieuw te laten 
(om)keuren door de RDW, gebruikers te informeren en andere noodzakelijke aanpassingen in de 
operatie te doen. 


 
Samenvattend denken wij dat wij als deelscooteraanbieders een belangrijke bijdrage kunnen leveren 
om steden op een veilige manier leefbaarder te maken. We hebben hiertoe recent veel investeringen 
gedaan in onze producten en vloten en leveren hiermee momenteel een significante bijdrage aan 
een toekomstbestendig mobiliteitssysteem. Een overhaaste invoering van de helmplicht op onze vele 
duizenden elektrische deelscooters zou Nederland terug in de tijd werpen in termen van 
multimodaliteit, maar ook rentabiliteit van de 4 ondertekenende startups in gevaar brengen. We 
hebben vertrouwen in het onderzoek van het ministerie naar het toetsingskader voor lichte 
elektrische voertuigen, maar vragen om anderhalf jaar te mogen voorbereiden op een eventuele 
helmplicht voor deelscooters als dat uit het toetsingskader naar voren zou komen. Daarbij vinden we 
het belangrijk om te benadrukken dat wij graag samenwerken bij de invoering daarvan. 
 
Graag geven wij een nadere toelichting op onze standpunten en voorstellen. 
 
 
 Met vriendelijke groeten,  
 
Namens Felyx Sharing B.V.,  
Daan Wijnants 


Namens Check Technologies B.V., 


Paul van Merrienboer 


Namens Go-sharing B.V., 


Raymon Pouwels 


Namens Fly Sharing B.V., 


Robert Nasser 







Amsterdam, 2 oktober 2020 

Betreft: aandachtspunten aanbieders van elektrische deelscooters inzake helmplicht voor 
snorfietsers  

Geachte heer/mevrouw, 

Felyx, Check, Go-sharing en Fly Sharing zijn allen Nederlandse aanbieders van elektrische 
deelscooters in verschillende steden in Nederland en het buitenland. Als Nederlandse bedrijven 
groeien wij momenteel hard en zijn wij allen bijzonder trots op onze toegevoegde waarde voor beter, 
schoner en duurzamer binnenstedelijk vervoer. Middels deze brief vragen wij uw aandacht voor de 
positie van elektrische deelscooters en het maatschappelijk belang dat wij proberen te dienen in 
relatie tot de aanstaande helmplicht voor snorfietsers. 

Onze gezamenlijke ambitie is om een veilig, binnenstedelijk en regiobreed alternatief te bieden voor 
(of complementair te zijn aan) autoritten op korte afstanden. 
We zien dat we momenteel succesvol zijn en mede hierdoor komt deelmobiliteit gelukkig steeds 
meer op de agenda van verschillende beleidsmakers te staan. Elektrische deelscooters worden 
gezien als een vervoersmethode dat een waardevolle bijdrage kan leveren aan uitdagingen op het 
gebied van duurzaamheid en stedelijk leefklimaat. Enkele feiten: 

● We zien dat de deelscooter inmiddels meer dan 200.000 actieve gebruikers kent in NL.
● De e-scooters worden zeer efficiënt gebruikt: ze maken gemiddeld tot meer dan 7 ritten per

dag.
● De e-scooter is een interessant alternatief voor de (onnodig korte) autorit die nog te veel

gemaakt wordt in binnensteden (40% van alle autoritten die start in steden is korter dan 2km
en blijft in de stad)

● In Corona-tijd zien we dat duurzame elektrische deelscooters een enorme vlucht genomen,
doordat individueel gedeeld vervoer bleek te voldoen aan de behoefte van velen voor een
veilige, duurzame en snelle manier om zich te verplaatsen.

Tegelijkertijd dient zich echter een grote uitdaging voor onze branche aan: de invoering van een 
helmplicht voor snorfietsen. Uit ervaring in diverse steden weten wij dat het introduceren van een 
helm op een scooter een directe teruggang van het deelscootergebruik van ongeveer 50% oplevert 
omdat de drempel om deze modaliteit te gebruiken wordt verhoogd. Het risico bestaat daarom dat 
we met het invoeren van de helmplicht het kind met het badwater weggooien en deze vorm van 
deelmobiliteit minder wordt gebruikt en het autobezit weer toeneemt. Als gevolg van Corona zien 
we dat menig Nederlander zijn/haar toevlucht zoekt in een (gebruikte) auto als individuele 
vervoersmodaliteit in plaats van voor deelmobiliteit te kiezen. 

De voorgenomen invoering van een helmplicht voor snorfietsen ontmoedigt het gebruik van de 
deelscooter en daarom vragen wij u het volgende in overweging te nemen: 
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1. Overweeg een uitzondering voor de helmplicht voor snorfietsen die als deelvoertuig worden 
aangeboden. Aangezien wij allen de veiligheid van onze gebruikers hoog in het vaandel hebben 
staan, zijn onze voertuigen daadwerkelijk begrensd op 25 km/h. Hierdoor vervalt voor deelscooters 
de ratio voor de helmplicht omdat snorfietsen veelal zijn opgevoerd. Bovendien hanteren wij allen 
strenge procedures waarbij wij gebruikers die wangedrag vertonen actief kunnen weren van onze 
platforms. 

 

2. We steunen nadrukkelijk het voorstel van de minister om de invoering van de helmplicht 
integraal te onderzoeken binnen het toetsingskader voor lichte elektrische voertuigen.  We hebben 
veiligheid immers hoog in het vaandel staan, maar denken dat scooters die niet harder rijden dan 25 
km/uur in combinatie met de hoge stabiliteit en goede afscherming een laag veiligheidsrisico vormen 
met name in relatie tot nieuwere vormen van micromobiliteit zoals de elektrische steps. Door dit 
onderzoek af te wachten wordt ook een level playing field gecreëerd voor alle elektrische voertuigen.  

 

3. Wij stellen een ruime overgangstermijn voor deelscooters van minstens anderhalfjaar voor, 
mocht er besloten worden de helmplicht voor snorfietsen in te voeren, in afwachting van het 
onderzoek dat de minister voorstelt. Zo’n overgangstermijn is van belang om aanbieders van 
deelvoertuigen de mogelijkheid te geven hun voertuigen aan te passen, individueel opnieuw te laten 
(om)keuren door de RDW, gebruikers te informeren en andere noodzakelijke aanpassingen in de 
operatie te doen. 

 
Samenvattend denken wij dat wij als deelscooteraanbieders een belangrijke bijdrage kunnen leveren 
om steden op een veilige manier leefbaarder te maken. We hebben hiertoe recent veel investeringen 
gedaan in onze producten en vloten en leveren hiermee momenteel een significante bijdrage aan 
een toekomstbestendig mobiliteitssysteem. Een overhaaste invoering van de helmplicht op onze vele 
duizenden elektrische deelscooters zou Nederland terug in de tijd werpen in termen van 
multimodaliteit, maar ook rentabiliteit van de 4 ondertekenende startups in gevaar brengen. We 
hebben vertrouwen in het onderzoek van het ministerie naar het toetsingskader voor lichte 
elektrische voertuigen, maar vragen om anderhalf jaar te mogen voorbereiden op een eventuele 
helmplicht voor deelscooters als dat uit het toetsingskader naar voren zou komen. Daarbij vinden we 
het belangrijk om te benadrukken dat wij graag samenwerken bij de invoering daarvan. 
 
Graag geven wij een nadere toelichting op onze standpunten en voorstellen. 
 
 
 Met vriendelijke groeten,  
 
Namens Felyx Sharing B.V.,  

 

Namens Check Technologies B.V., 

 

Namens Go-sharing B.V., 

 

Namens Fly Sharing B.V., 
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Van:  - DGMo
Aan: @bovag.nl; @fietsersbond.nl; @fietsersbond.nl; @rustema.nl;

@raivereniging.nl; @raivereniging.nl; @tno.nl; 
@mail.com; @scooterbelang.nl;  ;

@fietsersbond.nl; @anwb.nl; "; 
Onderwerp: Ter info: Kamerbrief - reactie op moties helmplicht snorfietsen, 30 km/h in bebouwde kom en continu

voeren autoverlichting
Datum: dinsdag 17 november 2020 20:14:00

Goedendag,
Vandaag heeft de Minister van Infrastructuur en Waterstaat een brief aan de Tweede Kamer
gestuurd waarin wordt ingegaan op de wijze waarop uitvoering wordt gegeven aan de motie
over de helmplicht snorfietsen. Tevens zijn de belangrijkste uitkomsten van het onlangs
opgeleverde verdiepingsonderzoek van Arcadis naar de effecten van een helmplicht voor
snorfietsers opgenomen.
In de brief wordt ook ingegaan op de moties 30 km/h in de bebouwde kom en over het verplicht
continu voeren van autoverlichting.
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?
id=2020Z21854&did=2020D46550
Met vriendelijke groet,

Beleidsmedewerker Voertuigveiligheid
...........................................................................
Afdeling Verkeersveiligheid
Directie Wegen en Verkeersveiligheid
Directoraat-generaal Mobiliteit
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat
Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag
...........................................................................
M 06 

@minienw.nl
...........................................................................
Roostervrij op woensdag
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https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2020Z21854&did=2020D46550


Van:
Aan:  - DGMo
Onderwerp: Re: Ter info: Kamerbrief - reactie op moties helmplicht snorfietsen, 30 km/h in bebouwde kom en continu

voeren autoverlichting
Datum: woensdag 18 november 2020 15:31:08

Dank voor de update 

"Een voorstel voor de gebruikerseisen voor LEVs waaronder een eventuele helmplicht is
vóór de zomer gereed waarna meteen doorgepakt zou kunnen worden met de helmplicht
voor snorfietsers."

Dit betekent dat er helmplicht voorstel wordt opgesteld dat dus klaar licht op moment dat
het bredere LEV-kader gereed is?

groet, 

Op di 17 nov. 2020 om 20:16 schreef  - DGMo
< @minienw.nl>:

Hallo 

Vandaag heeft de Minister van Infrastructuur en Waterstaat een brief aan de Tweede
Kamer gestuurd waarin wordt ingegaan op de wijze waarop uitvoering wordt gegeven
aan de motie over de helmplicht snorfietsen. Tevens zijn de belangrijkste uitkomsten van
het onlangs opgeleverde verdiepingsonderzoek van Arcadis naar de effecten van een
helmplicht voor snorfietsers opgenomen.

In de brief wordt ook ingegaan op de moties 30 km/h in de bebouwde kom en over het
verplicht continu voeren van autoverlichting.

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?
id=2020Z21854&did=2020D46550

Met vriendelijke groet,

Beleidsmedewerker Voertuigveiligheid

...........................................................................

Afdeling Verkeersveiligheid

Directie Wegen en Verkeersveiligheid

Directoraat-generaal Mobiliteit

Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat

Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag

...........................................................................

M 06 
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@minienw.nl

...........................................................................

Roostervrij op woensdag

Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde bent of dit bericht abusievelijk aan
u is toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het bericht te verwijderen. De Staat aanvaardt geen
aansprakelijkheid voor schade, van welke aard ook, die verband houdt met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden
van berichten.
This message may contain information that is not intended for you. If you are not the addressee or if this message was sent to
you by mistake, you are requested to inform the sender and delete the message. The State accepts no liability for damage of any
kind resulting from the risks inherent in the electronic transmission of messages. 

-- 

@ridecheck.app
+31 6 

Check Technologies B.V.
Van Slingelandtstraat 8D
1051 CH Amsterdam
The Netherlands.

5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e

5.1.2.e

https://www.ridecheck.app/


Van:
Aan:  - DGMo
Onderwerp: Re: Ter info: Kamerbrief - reactie op moties helmplicht snorfietsen, 30 km/h in bebouwde kom en continu

voeren autoverlichting
Datum: donderdag 19 november 2020 12:30:59

dankje  helder.

Ik reken in mijn case nu op eerste helft 2022 invoering.
Als jij in mijn schoenen zou staan: zou je dan een andere richting hebben? (ik weet dat dit
nog koffiedik kijken is - en zal je ook nergens op 'vastpinnen' - maar jij hebt veel meer
ervaring met dergelijke processen dus kan waarschijnlijk een betere inschatting maken)

groet, 

Op do 19 nov. 2020 om 11:47 schreef  - DGMo
< @minienw.nl>:

Hallo 

De strekking van die passage in de brief is dat het aparte sporen zijn/blijven: helmplicht
snorfiets en LEV-kader. Door de koppeling met het LEV-kader los te laten, kan het
ontwerpbesluit enkele maanden eerder in de Kamer liggen. De datum inwerkingtreding zal
naar verwachting gelijk zijn. Maar dat blijft koffiedik kijken.

Groet,

Van:  
Verzonden: woensdag 18 november 2020 15:31
Aan:  - DGMo < @minienw.nl>
Onderwerp: Re: Ter info: Kamerbrief - reactie op moties helmplicht snorfietsen, 30 km/h in
bebouwde kom en continu voeren autoverlichting

Dank voor de update 

"Een voorstel voor de gebruikerseisen voor LEVs waaronder een eventuele helmplicht is
vóór de zomer gereed waarna meteen doorgepakt zou kunnen worden met de helmplicht
voor snorfietsers."

Dit betekent dat er helmplicht voorstel wordt opgesteld dat dus klaar licht op moment dat
het bredere LEV-kader gereed is?

groet, 

Op di 17 nov. 2020 om 20:16 schreef  - DGMo
@minienw.nl>:

Hallo 

Vandaag heeft de Minister van Infrastructuur en Waterstaat een brief aan de Tweede
Kamer gestuurd waarin wordt ingegaan op de wijze waarop uitvoering wordt gegeven
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aan de motie over de helmplicht snorfietsen. Tevens zijn de belangrijkste uitkomsten
van het onlangs opgeleverde verdiepingsonderzoek van Arcadis naar de effecten van
een helmplicht voor snorfietsers opgenomen.

In de brief wordt ook ingegaan op de moties 30 km/h in de bebouwde kom en over het
verplicht continu voeren van autoverlichting.

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?
id=2020Z21854&did=2020D46550

Met vriendelijke groet,

Beleidsmedewerker Voertuigveiligheid

...........................................................................

Afdeling Verkeersveiligheid

Directie Wegen en Verkeersveiligheid

Directoraat-generaal Mobiliteit

Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat

Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag

...........................................................................

M 06 

@minienw.nl

...........................................................................

Roostervrij op woensdag

Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde bent of dit bericht abusievelijk
aan u is toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het bericht te verwijderen. De Staat aanvaardt
geen aansprakelijkheid voor schade, van welke aard ook, die verband houdt met risico's verbonden aan het elektronisch
verzenden van berichten.
This message may contain information that is not intended for you. If you are not the addressee or if this message was sent to
you by mistake, you are requested to inform the sender and delete the message. The State accepts no liability for damage of
any kind resulting from the risks inherent in the electronic transmission of messages.

--

@ridecheck.app

+31 6 
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Check Technologies B.V.

Van Slingelandtstraat 8D

1051 CH Amsterdam

The Netherlands.

-- 

@ridecheck.app
+31 6 

Check Technologies B.V.
Van Slingelandtstraat 8D
1051 CH Amsterdam
The Netherlands.
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Van:  - DGMo
Aan:  - DGMo
Onderwerp: RE: agenda po I&W DGMo-BOVAG d.d. 25-11-2020 (WebEx)
Datum: woensdag 25 november 2020 23:13:00
Bijlagen: image001.jpg

image002.png

Done

Van:  - DGMo < @minienw.nl> 
Verzonden: woensdag 25 november 2020 06:50
Aan:  - DGMo < @minienw.nl>
Onderwerp: FW: agenda po I&W DGMo-BOVAG d.d. 25-11-2020 (WebEx)

Prima. Hebben je deze punten al aan de dossierhouders voorgelegd? Dan kunnen ze/we evt
aanscherping van punten wel al aan roeriger doorgeven.

Verzonden met BlackBerry Work
(www.blackberry.com)

Van:  < @bovag.nl>
Datum: dinsdag 24 nov. 2020 10:01 PM
Aan:  - DGMo < @minienw.nl>
Kopie:  - DGMo < @minienw.nl>, 

 < @bovag.nl>
Onderwerp: RE: agenda po I&W DGMo-BOVAG d.d. 25-11-2020 (WebEx)

Beste 

Ik heb helaas nog geen antwoord van  gehad. Laten we de knoop maar doorhakken en het
overleg van morgen cancelen. We hebben nog wel even contact over of de agendapunten
onveranderd op de agenda van 9 december moeten komen.

Met goede groet,

manager public affairs

BOVAG
Postbus 1100
3980 DC Bunnik
www.bovag.nl

+31 (0)30 –   |  +31 (0)6 –   |  @bovag.nl

Van:  
Verzonden: maandag 23 november 2020 17:12
Aan:  - DGMo < @minienw.nl>
CC:  DGMo @minienw.nl>; 

 @bovag.nl>
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Onderwerp: RE: agenda po I&W DGMo-BOVAG d.d. 25-11-2020 (WebEx)
 
Beste 
 
Ik snap het verzoek; heb het bij  neergelegd, want ik weet momenteel niet precies
wat zijn idee was bij de afspraak op 9 december met . Hopelijk morgen
uitsluitsel!
 
Met goede groet,

manager public affairs

BOVAG
Postbus 1100
3980 DC Bunnik
www.bovag.nl

+31 (0)30 –   |  +31 (0)6 –   |  @bovag.nl

 

Van:  - DGMo < @minienw.nl> 
Verzonden: maandag 23 november 2020 13:21
Aan:  @bovag.nl>; 
< @bovag.nl>
CC:  - DGMo < @minienw.nl>
Onderwerp: RE: agenda po I&W DGMo-BOVAG d.d. 25-11-2020 (WebEx)
 
Hoi  en 
 

 en ik hebben even contact gehad over de agenda en we kwamen daarbij tot de conclusie
dat het ons beter lijkt om de onderwerpen van deze agenda door te schuiven naar het overleg
tussen  en  dat staat gepland op 9 december. Reden daarvoor is
dat de meeste onderwerpen weliswaar binnen onze directie vallen, maar buiten onze afdeling
Verkeersveiligheid.
 
Dus ons voorstel is om het overleg van a.s. woensdag dit keer te annuleren. Waar nodig, kan er
dan uiteraard voor urgente zaken wel direct contact zijn met de dossierhouders bij ons.
 
Is dat wat jullie betreft ook oké? Ik heb hieronder in ieder geval al even de contactpersonen per
onderwerp bijgevoegd.
 
Groeten, 
 

Van:  < @bovag.nl> 
Verzonden: vrijdag 20 november 2020 12:06
Aan:  - DGMo @minienw.nl>; 

@bovag.nl>;  - DGMo
@minienw.nl>

Onderwerp: agenda po I&W DGMo-BOVAG d.d. 25-11-2020 (WebEx)
 
Agenda PO I&W DGMo-BOVAG d.d. 25-11-2020, 13.00-14.00u

 
1. Verslag vorig overleg d.d. 23-09-2020 (bijlage)
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2. Ter informatie | BOVAG

 
 

3. Helmplicht voor snorfietsers / LEV kader| BOVAG / I&W à 
< @minienw.nl>

4.    

 
5. 

6. 

7. Rondvraag
 
 
Met vriendelijke groet,

team public affairs en onderzoek

 

BOVAG Postbus 1100
3980 DC Bunnik
www.bovag.nl | +3130 | @bovag.nl
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te vernietigen, de inhoud niet te gebruiken en het bericht 
niet verder te verspreiden. Het bericht - dat overigens met 
zorg is samengesteld, maar waar verder geen rechten aan 
kunnen worden ontleend - kan namelijk vertrouwelijke 
informatie bevatten. 
***********************************************
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toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het bericht te verwijderen. De Staat aanvaardt geen
aansprakelijkheid voor schade, van welke aard ook, die verband houdt met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden van
berichten.
This message may contain information that is not intended for you. If you are not the addressee or if this message was sent to you
by mistake, you are requested to inform the sender and delete the message. The State accepts no liability for damage of any kind
resulting from the risks inherent in the electronic transmission of messages.
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Dit bericht is uitsluitend bestemd voor de geadresseerde(n). 
Indien u het bericht bij vergissing ontving, dan verzoeken 
wij u de zender hiervan in kennis te stellen, het bericht 
te vernietigen, de inhoud niet te gebruiken en het bericht 
niet verder te verspreiden. Het bericht - dat overigens met 
zorg is samengesteld, maar waar verder geen rechten aan 
kunnen worden ontleend - kan namelijk vertrouwelijke 
informatie bevatten. 
***********************************************



Van:  - DGMo
Aan:  - DGMo
Cc:  - DGMo;  - DGMo;  - DGMo;

 - DGMo;  - DGMo;  - DGMo;
 - DGMo;  - DGMo;  - DGMO; 

 - DGMo;  - DGMo;  - DGMo; 
 - DGMo;  - DGMo;  - DGMo; 

 - DGMo
Onderwerp: Annotatie voor overleg morgen met BOVAG (  & )
Datum: dinsdag 8 december 2020 17:21:00
Bijlagen: Verslag PO BOVAG - IenW 23 september 2020 - concept.docx

2020-11-13 Input BOVAG Consultatie Wijziging Wegenverkeerswet 1994 (Modernisering erkenningen).pdf
Geannoteerde agenda PO BOVAG-IenW 9 december 2020.docx

Hoi ,

Zie bijgevoegd de annotatie voor het overleg dat we morgen hebben met  en
 van de BOVAG. Met daarbij ook veel dank aan de collega’s in de cc voor hun

bijdragen.

Naast de annotatie is ook bijgevoegd:
- Het verslag van het vorige PO dat we met de BOVAG hebben gehad
-

Groeten en tot morgen!

Voertuigveiligheid
...........................................................................
Afdeling Verkeersveiligheid
Directie Wegen en Verkeersveiligheid
Directoraat-generaal Mobiliteit
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat
Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag
...........................................................................
M +31(0)6

@minienw.nl
..............................................................
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1. Opening en mededelingen

· Rogier vervangt Jan Bessembinders. Er komt op korte termijn een opvolger voor Jan, er is al een eerste ronde gesprekken geweest. 



2. Verslag vorig overleg d.d. 26-06-2020 (bijlage)

· Geen opmerkingen. 



3. Helmplicht voor snorfietsers | IenW

· Er is gisteren een brief naar de Kamer gestuurd over de stand van zaken rondom de helmplicht voor snorfietsers. Er is een bredere afweging noodzakelijk gezien de samenhang met het LEV-kader. De maximum constructiesnelheid van 25 km/h is de voornaamste link: hoe leg je uit dat een snorfiets wel een helm op moet maar LEV’s of e-bikes niet. Daarom breder afwegen. Er zit wel druk op vanuit de Kamer, gegeven de twee moties die er liggen.

· BOVAG steunt deze bredere afweging. Er is niks mis met een helmplicht, zo lang er maar een logica is met andere LEV-voertuigen. Het is daarom van belang om zuiver te blijven in de uitgangspunten. De snorfiets is immers ook een voorbeeld van een voertuig dat snel kan elektrificeren. BOVAG benadrukt op het belang van handhaving op de snelheid van snorfietsen. De werkelijk gereden snelheid blijft een issue bij de snorfiets. Bij hogere snelheden is de letselschade hoger. De snorfiets is wat dat betreft een voorbode op wat je kunt verwachten met het opvoeren van andere LEV-voertuigen. Bij de snorfiets is dit, mede door het grote aantal, al zichtbaar. Dit probleem zal ook bij andere LEV’s gaan spelen. 



4. Rijscholen: Alliantie Samen Sterk | IenW

· Niet separaat besproken, zie wel agendapunt 5. 



5. Vooruitblik op het AO Verkeersveiligheid op 8 oktober a.s. | IenW

· IenW geeft aan dat er voorafgaand aan het AO Verkeersveiligheid een verzamelbrief naar de Kamer wordt gestuurd. Die brief zal IenW ook delen met BOVAG. 

· BOVAG is nu bezig met de voorbereiding van het AO Verkeersveiligheid. Ten aanzien van de helmplicht zal de lijn zijn: bekijk het integraal, om die ruimte te behouden voor de LEV’s. BOVAG zal hun inbreng met IenW delen. 

· BOVAG zal naar verwachting ook inbreng leveren t.a.v. het AO CBR op 30 september en dit met IenW delen. Zal zich richten op Samen Sterk. 

· IenW geeft aan dat er deze week waarschijnlijk uitsluitsel komt over de trekker van de onafhankelijke commissie die is aangekondigd. De minister zal dan hopelijk in het overleg op 30 september met Samen Sterk een aankondiging kunnen doen. 

· BOVAG wil serieus werken aan het verbeteren van de sector. Zonder druk vanuit het publieke domein gaat dat niet lukken. Het aanstellen van een onafhankelijk persoon met commissie is welkom. BOVAG is blij om te horen dat die druk wordt georganiseerd. BOVAG zal daarover ook steun uitspreken richting de Kamer.  



6. Ter info | BOVAG

a. EV subsidie

b. BPM vaststellingsmoment

· I.v.m. de beperkte tijd niet uitgebreid besproken, goed om te weten dat het speelt. 



7. Wat verwacht IenW richting de begrotingsbehandeling in de Tweede Kamer? | BOVAG

· Voorafgaand aan de begrotingsbehandeling heeft IenW eerst nog de AO’s over het CBR en over Verkeersveiligheid. Nu dus nog geen concrete verwachtingen, maar het gaat t.z.t. mogelijk om investeringen in mobiliteit die naar voren worden gehaald (investeringsimpuls verkeersveiligheid) en een onderwerp zoals betalen naar gebruik. Goed om in november nog even contact over te hebben.  



8. Rondvraag en sluiting

· [bookmark: _GoBack]Corona: na de zomer is de BOVAG weer gestart met de coronamonitor. Frequentie is iets omlaag gebracht om de leden niet te overvragen. Rogier stuurt IenW de laatste monitor. Tobias deelt de contactgegevens van Suzanne Bras met de BOVAG, zodat zij ook kan worden meegenomen in de mailing. Suzanne is de nieuwe secretaris voor de tafel rondom economisch herstel. De volgende coronamonitor verschijnt in de derde week van oktober. BOVAG ziet dat consumenten erg terughoudend zijn en grote uitgaven aan mobiliteit uitstellen.  

· Geluidsoverlast door motorfietsen: IenW gaat een onderzoek starten om geluidsoverlast door motorfietsen terug te dringen. BOVAG geeft aan dat de discussie niet recent heeft gespeeld, maar Rogier gaat dit nog even polsen bij de desbetreffende afdeling binnen de BOVAG. BOVAG denkt hier graag over mee. 
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Consultatie Wegenverkeerswet 1994 (Modernisering erkenningen) 


Input BOVAG 


13 november 2020 


 


De wereld en ook de autowereld verandert snel en veranderingen gaan steeds sneller. Het 


erkenningenstelsel zoals wij die nu kennen is decennia oud en begint te knellen. De RDW heeft 


daarom in 2016 een onderzoek laten uitvoeren onder betrokkenen en daarin de verbeterpunten 


geïnventariseerd. Het rapport is de start geworden van een project modernisering erkenningen RDW. 


Bij dit project is BOVAG betrokken geweest evenals andere betrokken branches. 


Tijdens het project zijn alle knelpunten die uit het onderzoek naar voren kwamen geadresseerd. De 


conclusie is getrokken dat er een nieuw erkenningensysteem nodig is dat sneller aangepast kan 


worden aan de veranderende behoeften van de maatschappij. Het moet eenvoudiger worden om 


erkenningen en erkenningseisen toe te voegen of juist in te trekken als dit nodig is. Om dit mogelijk 


te maken worden de erkenningen in lagere regelgeving vastgelegd. Op dit moment vinden 


onderzoeken plaats naar de mogelijkheid van een import erkenning, een verhuur erkenning en een 


schade erkenning. 


Vanuit de branche en de RDW wordt gestreefd naar kwaliteit en integriteit. Niet iedereen moet een 


erkenning aan kunnen vragen. Alvorens een ondernemer een RDW erkenning aan kan vragen moet 


hij daarom eerst een basis erkenning aanvragen. De basis erkenning beoogt het kaf van het koren te 


scheiden als het gaat om integriteit. Hiertoe is een VOG vereist en kan de RDW in bijzondere gevallen 


een Bibop laten uitvoeren. Dit past ook in het kader van de strijd tegen ondermijning. 


Daarnaast werd vanuit de branche de behoefte gevoeld om het controle- en sanctiesysteem aan te 


passen aan de tijd. Niet langer moet het mogelijk zijn dat een vergissing in een bevoegdheid tot 


intrekking van een hele erkenning aanleiding kan zijn. In het nieuwe systeem zijn alle onder de 


basiserkenning liggende bevoegdheden naast elkaar geplaatst, zodat een sanctie in de ene 


bevoegdheid geen gevolgen heeft voor de andere bevoegdheid.  


Ook ziet de branche graag meer menselijke maat in sanctioneren. Door het feit dat een ondernemer 


een basiserkenning heeft kan de RDW ervan uitgaan dat de ondernemer goede bedoelingen heeft 


met zijn bevoegdheid. Als hij dan een keer een vergissing maakt in zijn werk is het fijn dat er 


maatwerk in sanctioneren mogelijk is. Het is goed te weten dat in het nieuwe systeem de mogelijke 


sancties die de RDW kan toepassen worden uitgebreid, zodat maatwerk in sanctioneren mogelijk 


wordt. Het nieuwe controleren en sanctioneren zal periodiek met de branche worden geëvalueerd. 


Kortom als branche staan wij achter deze geplande wetswijziging die het mogelijk maakt een robuust 


systeem te bouwen dat de tand des tijds kan doorstaan. 
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Algemene punten vooraf:

Je hebt een overleg met Peter Niesink (Directeur BOVAG) en Rogier Kuin (Manager public affairs van de BOVAG). In algemene zin is de insteek van het overleg om elkaar te informeren over allerlei lopende dossiers. Rogier heeft ook een periodiek overleg met Florien. BOVAG spreekt daarnaast, samen met de RAI Vereniging, ook regelmatig met Mariette van Empel (DuMo). 

  

1. Verslag vorige overleg d.d. 23-09-2020 (bijlage)



Annotatie:

· Dit is het verslag van het meest recente overleg tussen Rogier Kuin en Florien. Geen opmerkingen van onze kant.  



2. Ter informatie | BOVAG/I&W

a. Input BOVAG Internetconsultatie Wijziging Wegenverkeerswet 1994 (Modernisering erkenningen) (BOVAG, zie bijlage)

b. Reactie BOVAG/RAI op aanbevelingen uit OvV-rapport ‘Wie stuurt?’ (I&W)

c. Korte update over advies Roemer (rijscholen) (I&W)



Annotatie:

· Punt 2a: Je kunt aangeven dat we blij zijn met de steunbetuigingen op de internetconsultatie vanuit de BOVAG. Het wetsvoorstel wordt momenteel klaar gemaakt voor de ministerraad. Hiervoor is onder andere nog een advies van de autoriteit persoonsgegevens nodig. 

· Punt 2 b: De OvV heeft verleden jaar in hun rapport over ADAS ook aan BOVAG en RAI een aanbeveling gedaan: “Zorg ervoor dat BOVAG-leden klanten uitgebreid instrueren over de mogelijkheden en beperkingen van hun auto met ADAS. En zorg dat BOVAG-leden daartoe in staat worden gesteld”. Hoewel bekend is dat de BOVAG en RAI met een brief bezig waren, is die via onze interne post in ieder geval nog niet bij afdeling smart mobility terecht gekomen. Je kunt vragen wat de laatste stand van zaken is. 

· Punt 2c: Je kunt aangeven dat er eind november een eerste bijeenkomst is geweest van de breed samengestelde begeleidingsgroep die de heer Roemer ondersteunt t.b.v. zijn advies voor de minister. NB Peter Niesink was hierbij ook aanwezig samen met Florien namens DGMO. Het streven is het advies omstreeks half februari 2021 aan te bieden aan IenW. De bijeenkomst o.l.v. de heer Roemer is verder constructief verlopen.

 

3. Helmplicht voor snorfietsers / LEV kader | BOVAG/I&W
Behandelen bij AO Verkeersveiligheid 20 mei 2021?
SO 9 december 2020?



Annotatie:

· Voor de helmplicht snorfiets doen we momenteel onderzoek naar een geschikte helm voor verschillende soorten snorfietsen. Die uitkomsten nemen we mee in ontwerpbesluit. Het plan is om dit besluit in het voorjaar van 2021 naar de TK te sturen. Behandeling in de TK is aan de TK. 

· De Kamerbrief met de outline van het LEV-kader wordt voor het kerstreces aan de Kamer gestuurd. Zullen we daarna ook aan BOVAG doorsturen. 

· BOVAG heeft deelgenomen aan het directeurenoverleg LEV van 2 dec jl. dus is goed op de hoogte. 



4. Introductie volgende generatie digitale tachografen | BOVAG
In 2019 heeft de markt veel tumult gehad om de introductie van de huidige generatie op registratiedatum werd voorgeschreven. Omdat juist zware trucks erg lang in opbouw staan komen dealers, carrosseriebouwers en eigenaren in de problemen als deze niet tijdig geregistreerd wordt. ACEA heeft destijds dit probleem ook onder de aandacht van de EU gebracht. Kunnen fabrikanten en de markt meer tijd krijgen om zich voor te bereiden?



Annotatie:

· Je kunt aangeven dat we de zorg van de BOVAG delen. Contactpersoon hiervoor bij ons is Matthijs Seijlhouwer (afdeling Wegverkeersbeleid). Wij kunnen dit bij de Commissie aankaarten, maar we verwachten niet dat dit veel zal opleveren. Formeel is er nog geen probleem en we hebben ingestemd met het mobiliteitspakket waar de digitale tachograaf deel van uitmaakt. 

· Matthijs heeft daarom richting BOVAG aangegeven dat een gericht lobbytraject via ACEA wellicht effectiever is. 



5. Stikstofberekeningen wegverkeer | BOVAG
ANWB, Bouwend Nederland en BOVAG zien graag dat het effect van een sloopregeling voor oude diesels wordt doorgerekend en heeft daar ook bij de Tweede Kamer aandacht voor gevraagd. Hoe kijkt het ministerie daar tegenaan?



Annotatie:

· Dit is een punt waarover BOVAG vooral contact heeft gehad met de collega’s van DuMo. 

· Je kunt aangeven dat een sloopregeling voor oude, vervuilende (diesel)voertuigen door het ministerie is onderzocht en het geen kosteneffectieve maatregel is om de stikstof- of CO2-uitstoot te reduceren. Het levert geen stikstofruimte op in de zin dat er nieuwe ontwikkelingen mogelijk worden. Want het is geen mitigerende maatregel. 

· IenW heeft BOVAG half mei de beoordeling van het voorstel door TNO gestuurd. Daarnaast is in verschillende gesprekken naar deze beoordeling verwezen.  



Achtergrond:

· Dit betreft een sloopregeling voor oude, vervuilende (diesel)voertuigen. Doel is om bezitters van deze oude vervuilende voertuigen te stimuleren om een nieuw schoner voertuig aan te schaffen. RAI/BOVAG hebben hiervoor een voorstel op hoofdlijnen ingediend. 

· RAI en BOVAG zijn een groot voorstander van de sloopregeling. Zij hebben de sloopregeling ook geopperd als instrument om de economie een boost te geven na het stilvallen van de autoverkopen aan het begin van de coronacrisis. 

· Vanuit IenW wordt momenteel niet gewerkt aan een sloopregeling. Zoals ook in de beantwoording Kamervragen SO duurzaam vervoer (juni 2020) is aangegeven is de vervanging van oudere dieselauto’s voor reductie van stikstofuitstoot alleen zinvol als het om vervanging door de meest recente dieselauto’s (of elektrisch of benzine) gaat, die aan de eisen voor Real Driving Emissions voldoen (Euro-6d (temp) norm). De stikstofuitstoot van recente Euro-5 dieselauto’s ligt evenwel ook nog op een hoog niveau. Aan reductie van de CO2-uitstoot draagt een sloopregeling nauwelijks bij omdat het om vervanging door conventionele auto’s gaat. Alleen door inzet van volledig emissieloze auto’s kan de uitstoot van CO2 substantieel naar beneden worden gebracht.



6. Terugblik behandeling begroting I&W (moties/Belastingplan 2021) | BOVAG

a. Hoe gaat de minister uitvoering geven aan de motie over concrete beleidsopties om automobiliteit betaalbaarder te maken?

b. Idem voor de motie over Euro-4 bestelauto’s bij nulemissiezones logistiek?



Annotatie:

· Deze punten vallen allebei primair onder de verantwoordelijkheid van onze collega’s van DuMo. Je kunt deze punten dus doorverwijzen naar het overleg dat BOVAG (en RAI) geregeld hebben met DuMo. Daarnaast heeft de Stas ook op 14 december een gesprek met Han ten Broeke (voorzitter BOVAG), die voorbereiding wordt ook door DuMo gedaan.  



Achtergrond:

· Punt 6a: Tijdens het AO Autobelastingen heeft de Staatssecretaris van Financiën de Kamer toegezegd om een ‘Autokeuzewijzer’ op te stellen voor een volgend kabinet waarin ‘alles wat er op het gebied van de autobelastingen is te structureren en daar richting aan te geven.’ Deze keuzewijzer moet in maart 2021 gereed zijn. Tijdens de begrotingsbehandeling van IenW is de motie Dijkstra Stoffer (35570-XII-20) aangenomen waarin de regering wordt verzocht om beleidsopties te onderzoeken waardoor automobiliteit betaalbaarder wordt. Deze motie zal ook worden meegenomen in de Autokeuzewijzer. De invulling van de Autokeuzewijzer en of het een ambtelijk traject zal worden, wordt nog aan onze beide bewindspersonen voorgelegd binnenkort.

· [bookmark: _GoBack]Punt 6b: Zoals in een brief van 5 oktober aan de Kamer gemeld, geldt voor bestelauto’s Euroklasse 4 geen overgangstermijn bij het instellen van zero-emissiezones op 1 januari 2025. In de bespreking met MKB-NL voorafgaand aan de vaststelling van de overgangstermijnen is afgesproken dat we samen kijken hoe deze groep kan rekenen op een extra steuntje in de rug. Daarbij is ook afgesproken dat het in elk geval niet gaat over een sloop- of inruilregeling voor deze groep bestelauto’s (ondanks dat dit wel een gekoesterde wens is van BOVAG en wellicht ook van RAI). Het onderwerp is opgenomen in de Uitvoeringsagenda Stadslogistiek en zal daar verder worden opgepakt met de betrokken partijen. Ook RAI en BOVAG nemen deel aan de werk- en projectgroep stadslogistiek waarin de acties van de eerdergenoemde uitvoeringsagenda worden opgepakt.



7. Status herziening derde Europese rijbewijsrichtlijn
Mede met het oog op een door de branche gewenste vereenvoudiging van het C1 rijbewijs voor camperbestuurders



Annotatie:

· In Brussel is gestart met de evaluatie van de Europese derde rijbewijsrichtlijn. Dit moet leiden tot een nieuw voorstel van de Europese Commissie in de tweede helft van 2022. Daarna zullen de behandeling door het Europese Parlement en de lidstaten nog verschillende jaren duren.

· Een onderdeel van deze evaluatie is de ‘public consultation’, waarbij overheden, bedrijven, belangenorganisaties en burgers hun visie op het functioneren van de richtlijn kunnen geven. Het gaat in deze fase vooral om het vaststellen van punten waarop de richtlijn onvoldoende functioneert of zou moeten worden aangevuld. 

· Je kunt BOVAG wijzen op deze consultatie. De link kunnen we hen nasturen. 

· Contactpersoon hiervoor is bij ons Ronny van Belzen. Als BOVAG inbreng heeft, kunnen ze dat ook aan Ronny sturen. Dat nemen we dan mee in de verdere uitwerking van het NL standpunt. 



8. Regie over data uit connected voertuigen 

a. ‘Emissions tampering’ in Annex X bij de typegoedkeuringsverordening 858; hoe maken we het werkbaar? Behandeling in de werkgroep van de Europese Commissie op 10 december. 

b. nota Smart Mobility: “Hoe zorgen we ervoor dat de bestuurder baas blijft over zijn of haar persoonlijke data?” (blz. 2)



Annotatie:

· Punt 8a: De RDW neemt namens NL deel aan deze werkgroep. Is de verdere uitwerking van een Europese verordening, dus redelijk technisch. Je kunt BOVAG uitnodigen om hiervoor inbreng aan te leveren, wij kunnen dat vervolgens meegeven aan de RDW. 

· Punt 8b: Dit heeft te maken met de toenemende automatisering en digitalisering van voertuigen, dit zorgt namelijk ook voor een toename in gegenereerde data. Deze data zeggen soms iets over (het rijgedrag van) de bestuurder en kunnen daarmee persoonsgegevens zijn. Er is door de Autoriteit Persoonsgegevens (AP) een handleiding voor eigenaars van ‘connected vehicles’ opgesteld die hen handvatten geeft om hun rechten conform AVG uit te oefenen. IenW is met de AP in gesprek en de minister heeft de AP verzocht om nadere duiding wat betreft gegevens uit voertuigen. Op basis hiervan kan nader bezien worden of het ministerie een rol zou moeten spelen door de formulering van aanvullend beleid.



9. Rondvraag
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Beleidsmedewerker 
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Datum 
8 december 2020 

Bijlage(n) 
2 
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Betreft PO BOVAG-IenW 
Vergaderdatum 9 december 2020 
Vergadertijd 14:00 - 15:00 
Vergaderplaats Webex 
Deelnemers BOVAG:  IenW: 

 

Algemene punten vooraf: 
Je hebt een overleg met  (Directeur BOVAG) en  
(Manager public affairs van de BOVAG). In algemene zin is de insteek van het 
overleg om elkaar te informeren over allerlei lopende dossiers.  heeft ook 
een periodiek overleg met  BOVAG spreekt daarnaast, samen met de RAI 
Vereniging, ook regelmatig met  (DuMo). 

1. Verslag vorige overleg d.d. 23-09-2020 (bijlage)

Annotatie: 
- Dit is het verslag van het meest recente overleg tussen  en

. Geen opmerkingen van onze kant.

2. Ter informatie | 

Annotatie: 
-
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3. Helmplicht voor snorfietsers / LEV kader | BOVAG/I&W 

Behandelen bij AO Verkeersveiligheid 20 mei 2021? 
SO 9 december 2020? 

 
Annotatie: 
- Voor de helmplicht snorfiets doen we momenteel onderzoek naar een 

geschikte helm voor verschillende soorten snorfietsen. Die uitkomsten nemen 
we mee in ontwerpbesluit. Het plan is om dit besluit in het voorjaar van 2021 
naar de TK te sturen. Behandeling in de TK is aan de TK.  

- De Kamerbrief met de outline van het LEV-kader wordt voor het kerstreces 
aan de Kamer gestuurd. Zullen we daarna ook aan BOVAG doorsturen.  

- BOVAG heeft deelgenomen aan het directeurenoverleg LEV van 2 dec jl. dus 
is goed op de hoogte.  
 

4.  
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9. Rondvraag 

buiten reikwijdte



Van:  - DGMo
Aan:  - DGMo;  - DGMo;  - DGMo; 

 - DGMo;  - DGMo;  - DGMo; 
 - DGMo;  - DGMO;  - DGMo; 

 - DGMo;  - DGMo;  - DGMo; 
 - DGMo;  - DGMo;  - DGMo; 

 - DGMo;  - DGMo;  - DGMo
Cc:  - DGMo;  - DGMo
Onderwerp: Terugkoppeling overleg met BOVAG (  & )
Datum: woensdag 9 december 2020 16:06:00
Bijlagen: Rapportage inzake OVV rapport aan IW BOVAG en RAI Ver definitief.pdf

Ha allen,

We hebben zojuist het gesprek met BOVAG gehad. Deelnemers waren  en 
 vanuit de BOVAG en  en ikzelf vanuit IenW.

Het was best wel een lijst met onderwerpen, hierbij voor jullie de terugkoppeling van de
belangrijkste punten:

-

- BOVAG was goed op de hoogte van de ontwikkelingen van het LEV-kader, gaven aan dat ze
wel nog behoefte hebben aan een volgend overleg op directeurenniveau. Verder hebben ze
t.a.v. de helmplicht snorfiets nogmaals de steun uitgesproken voor een integrale
afweging. (@ )

-

Groeten, 

Van:  - DGMo 
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Aan de minister van Infrastructuur en Waterstaat  
Mevr. Drs. C. van Nieuwenhuizen  
Rijnstraat 8 
2515 XP  Den Haag 
 
 Amsterdam, 16 november 2020 
 
 
Betreft: Rapportage over acties RAI Vereniging en BOVAG n.a.v. rapport Onderzoeksraad voor 


Veiligheid; “Wie Stuurt” 
 
Excellentie, 
 
Bijgaand treft u de rapportage aan van BOVAG en RAI Vereniging n.a.v. het rapport “Wie Stuurt?” 
van de Onderzoeksraad voor Veiligheid, ons aangeboden op 27 november 2019. In de 
aanbiedingsbrief bij het rapport stond het verzoek om deze rapportage expliciet genoemd. 
RAI Vereniging en BOVAG hebben gemeend om, naast het vermelden van het standpunt, dit te 
omkleden met de concrete acties die wij gedurende de afgelopen 2 jaar hebben ondernomen om 
“Advanced Driver Assistance Systems” (ADAS) breder onder de aandacht te brengen in de gehele 
keten en bij de voertuigeigenaar/berijder in het bijzonder.  
 
Wij hebben tevens een afschrift van deze brief en bijlage gezonden naar het ministerie van Justitie 
en Veiligheid, alsmede naar de Onderzoeksraad voor Veiligheid, zoals gevraagd in de 
aanbiedingsbrief van de Onderzoeksraad voor Veiligheid bij het rapport. 
Indien dit schrijven en/of de bijlage aanleiding geeft tot vragen of opmerkingen, kunt u contact 
opnemen met: 
- RAI Vereniging: de heer C.(Cees) Boutens (c.boutens@raivereniging.nl; 06 53 212 633 ) 
- BOVAG: de heer J.W.(Jan-Willem) van der Linden (janwillemvanderlinden@bovag.nl; 06 52 644 937) 
 
Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
RAI Vereniging BOVAG 


 


  
Steven van Eijck Han ten Broeke 
 
 
Een afschrift van dit document hebben wij gezonden aan: 
- De minister van Justitie en Veiligheid, de heer mr F.B.J. Grapperhaus 


- De voorzitter van de Onderzoeksraad voor Veiligheid, de heer ir. J.R.V.A. Dijsselbloem  



mailto:c.boutens@raivereniging.nl

mailto:c.boutens@raivereniging.nl

mailto:janwillemvanderlinden@bovag.nl
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Bijlage 1: Acties van BOVAG en RAI Vereniging met betrekking tot bekendheid van ADAS bij 
(potentiële) gebruikers 


 


1. Inleiding 


 
Moderne auto’s worden in toenemende mate uitgerust met zowel veiligheids- als 
comfortsystemen; ofwel: Advanced Driver Assistance Systems (ADAS). In steeds meer gevallen 
worden dergelijke systemen al standaard affabriek in het voertuig opgenomen. Daarnaast kan de 
autokoper er voor kiezen om dergelijke systemen aan te schaffen via een zgn. Optiepakket of als 
losse accessoire.  
Aangezien ADAS worden geproduceerd en gedistribueerd door leden van de RAI Verenging en 
verkocht worden door de leden van BOVAG, zien beide partijen het belang van het verstrekken van 
de juiste informatie over ADAS door de distributieketen aan kopers/berijder van een voertuig; 
zowel vóór en tijdens de aankoop van een voertuig, als bij de aflevering, onderhoud en reparatie 
ervan. Om die reden zijn we al enkele jaren actief om de informatieverschaffing omtrent aanschaf, 
bekendheid en gebruik van ADAS te bevorderen.  
Niettemin heeft de Onderzoeksraad voor Veiligheid (OvV) in haar rapport “Wie Stuurt?” 
(november 2019) een aantal zaken gerapporteerd die vragen om verbetering. In de aanbevelingen 
in het rapport worden enkele partijen met naam genoemd, waaronder RAI Vereniging en BOVAG. 
De betreffende aanbeveling luidt:  
 


“Zorg ervoor dat BOVAG-leden hun klanten uitgebreid instrueren over de mogelijkheden en 
beperkingen van hun auto met ADAS. En zorg ervoor dat de BOVAG-leden daartoe in staat worden 
gesteld.” 


 
Hierna beschrijven wij de, door de OvV, gevraagde acties ten aanzien van de aanbevelingen in het 
rapport “Wie Stuurt?”, gecompleteerd met de belangrijkste activiteiten, die we gezamenlijk dan 
wel individueel de afgelopen jaren terzake al hebben ondernomen. 
 


2. Positie t.a.v. ADAS 


  


RAI Verenging vertegenwoordigt in Nederland de Importeurs van personenauto’s, die feitelijk 
voertuigen met ADAS op de markt brengen. De uiteindelijke verkoop en levering van ADAS vindt 
plaats door BOVAG-leden, te weten de dealers van het betreffende merk en universele 
autobedrijven. Beide verenigingen zien voor zichzelf een rol weggelegd voor een goede 
informatievoorziening rechtstreeks aan de consument of via de retailer, met betrekking tot 
aanschaf, het juiste gebruik en de goede werking op termijn, van ADAS. De schadeherstelbedrijven, 
welke eveneens BOVAG leden zijn, zijn betrokken bij de juiste werking van ADAS na het herstellen 
van schade aan het voertuig. BOVAG is verder van mening dat op het gebied van 
verkeersopleidingen ADAS eveneens onder de aandacht gebracht dient te worden en dat dit een 
verplicht integraal onderdeel zou moeten zijn in de verkeersopleiding en van een systeem van 
permanente verkeerseducatie, zodat ook weggebruikers die al lang in bezit zijn van hun rijbewijs 
goed met deze technieken om leren gaan. Deze beide branches verdienen eveneens aandacht in 
de gehele keten. 
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Daarnaast vertegenwoordigt RAI Vereniging ook de importeurs van garage-equipment, waaronder 
kalibratie-apparatuur. De kwaliteit van dergelijke systemen alsmede de kennis m.b.t. het juiste 
gebruik ervan in de werkplaatsen m.b.t. ADAS, is een belangrijk aandachtspunt voor RAI 
Vereniging. 


 


RAI Vereniging en BOVAG hebben goed kennis genomen van de inhoud, bevindingen en 
aanbevelingen van het OvV-rapport “Wie Stuurt?’ en kunnen zich hier goed in vinden, met de 
kanttekening dat een aantal zaken die door de OvV zijn geconstateerd, reeds in gang zijn gezet. 
Binnen de mogelijkheden die beide verenigingen, samen met hun leden hebben, worden de 
bestaande activiteiten voortgezet en geïntensiveerd en zullen zo nodig aanvullende activiteiten 
worden ondernomen. Dit alles, gericht op een verdere verbetering van de informatievoorziening 
aan de consument met betrekking tot scholing, aanschaf, gebruik en onderhoud en reparatie van 
ADAS, waarbij ten behoeve van reparatie, onderhoud en schadeherstel gebruik wordt gemaakt van 
deugdelijke kalibratieapparatuur met de juiste kennis en vaardigheden. 
 


3. Activiteiten t.a.v. ADAS 


 


ADAS worden al geruime tijd in auto’s toegepast. Denk aan (gewone) Cruise Control, 
Navigatiesystemen, ABS, etc. De afgelopen 6-8 jaar is er echter sprake van een sterke toename van 
geavanceerde systemen in voertuigen die zowel het comfort als de veiligheid bevorderen. 
Aanvankelijk moest de klant doorgaans zelf kiezen voor levering van deze systemen in zijn auto; 
tegenwoordig zitten steeds meer systemen al standaard affabriek in de auto of maken deze 
onderdeel uit van een Optiepakket (bijv. een “Business-pakket). Daarnaast kan de klant nog steeds 
kiezen voor een ADAS uit de prijslijst van het merk. De systemen zijn door de jaren heen steeds 
talrijker en complexer geworden, kennen verschillende benamingen en werking voor vergelijkbare 
systemen en vereisen meer uitleg aan de klant wat het systeem (niet) doet, hoe het aan/uit kan 
worden gezet, etc. Vanaf 2017 onderkende BOVAG en RAI Verenging deze ontwikkeling en zijn 
gestart met activiteiten om hier aandacht aan te geven. Wij noemen hier de belangrijkste. 
 
A. ADAS Convenant en oprichting ADAS Alliantie  


Na voorbereidingen in 2017, is RAI Vereniging in de loop van 2018 in nauwe samenwerking met 


I&W, begonnen met creëren van een groep partners die allen op de één of andere wijze met 


ADAS te maken hebben. Denk aan onder meer BOVAG, VNA (leasemaatschappijen), RDW, CBR, 


Hoge School Arnhem/Nijmegen (HAN),Verzekeraars, RWS, EURO-NCAP, etc.  


Het doel was om samen meer bekendheid te geven aan ADAS met oog op bevordering van 


bekendheid, aanschaf en veilig gebruik van ADAS door de bestuurder. Dit heeft begin 2019 geleid 


tot het opstellen van het ADAS Convenant. Dit convenant vormde de basis voor de oprichting van 


de ADAS Alliantie, die op 3 juni 2019 officieel door de minister van I&W is gelanceerd tijdens het 


ITS Europe Congres in Eindhoven. Momenteel kent de Alliantie 58 deelnemers, die allen het 


Convenant hebben ondertekend en een actielijst hebben ingediend om het doel van het 


Convenant nader in te vullen. In het voorjaar van 2020 zijn alle deelnemers aangeschreven om 


een voortgangsrapportage aan te leveren omtrent de vordering van hun ingediende acties. De 


resultaten worden thans verwerkt door de Kerngroep ADAS Alliantie (zie hierna). 



https://v.fastcdn.co/u/cbfcadb9/43422108-0-ADAS-Convenant.pdf

https://www.adasalliantie.nl/





  


4 


 


 


B. Kerngroep ADAS Alliantie en haar acties 


De ADAS Alliantie kent een Kerngroep, bestaande uit vertegenwoordigers van BOVAG, RAI 


Vereniging, I&W, ANWB, AON en Verbond voor Verzekeraars. RDW is regelmatig “te gast” en 


overweegt bij de Kerngroep aan te sluiten. RAI Vereniging is (samen met I&W) de belangrijkste 


“motor” geweest achter deze Kerngroep. Deze Kerngroep, soms aangevuld met externen als het 


onderwerp er om vraagt, houdt zich momenteel bezig met onder meer:  


 


- communicatie met en aansturing van de deelnemers aan de ADAS Alliantie 


- eenduidige benaming van ADAS door alle betrokkenen bij ADAS, in nauwe samenwerking 


met ANWB, EURO NCAP en de FIA; in eerste instantie voor Nederland met de ambitie om dit 


ook internationaal te bevorderen (hiermee worden thans zeer forse vorderingen geboekt!). 


Medio november 2020 zal deze lijst gepubliceerd worden 


- een vorm van registratie van ADAS zodat belanghebbenden kunnen achterhalen of, en zo ja, 


welke ADAS op een bepaald voertuig aanwezig zijn (o.b.v. kenteken en/of VIN) 


- monitoring van de (jaarlijkse) ingroei van ADAS in het wagenpark 


- onderzoek naar de mate van bekendheid met en gebruik door de gebruiker m.b.t. ADAS 


- onderhoud en (schade-)reparatie; hoe waarborgen we dat ADAS goed blijft werken tijdens 


onderhoudsbeurten en na een (schade-)reparatie? Kalibratie is hierbij een erg belangrijk 


onderdeel 


- waarborgen dat kalibratie met deugdelijke kalibratie-apparatuur plaatsvindt en met de juiste 


deskundigheid 


- Is het wenselijk om de juiste werking van ADAS op te nemen in de APK en zo ja, hoe?  


 


C. Internationale context 


Eind januari 2020 heeft RAI Vereniging, samen met I&W, het initiatief genomen om in overleg te 


treden met de koepel van Europese autofabrikanten, ACEA in Brussel. Immers, ACEA is ook 


betrokken in het onderzoek van de OvV. De OvV was ook aanwezig bij dit gesprek. Doel van het 


overleg was om te bespreken welke mogelijkheden er zijn tot samenwerking tussen RAI 


Vereniging, I&W en ACEA. Eén van de besproken opties is het creëren van een Europese vorm 


van de ADAS Alliantie maar ook het inzetten van reeds in Nederland ontwikkelde initiatieven 


voor verbeteren van informatie aan de autobezitter m.b.t. ADAS op Europese schaal. De nadere 


uitwerking hiervan vindt momenteel plaats maar is vertraagd door de invloed van COVID19. 


 


D. Oproep RAI Vereniging aan haar leden 


Op 15 mei 2020 heeft RAI Verenging een brief gezonden aan alle leden van de secties 


Personenauto’s en Lichte Bestelauto’s en Trucks. Het doel van de brief was onze leden aan de 


hand van een tiental onderwerpen, met klem te wijzen op de verantwoordelijkheden die zij 


hebben richting hun dealernetwerk, teneinde deze laatste in staat te stellen tijdig en volledig de 


juiste informatie te verstrekken aan (aspirant) klanten m.b.t. ADAS. Het in de brief genoemde 


standpunt van RAI Vereniging heeft dezelfde strekking als het hiervoor onder punt 3. genoemde 


standpunt, echter in iets verkorte vorm. Het onder punt 3. genoemde standpunt is momenteel  
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leidend voor RAI Vereniging. De leden is gevraagd om een reactie op deze brief. De brief is als 


bijlage 2 toegevoegd alsmede een aantal reacties van leden hierop in bijlage 3.  


 


E. Onderzoek onder BOVAG leden 


BOVAG heeft de afgelopen periode meerdere onderzoeken gedaan naar ADAS. De diverse 
onderzoeken staan hieronder vermeld inclusief de belangrijkste conclusies. 
 


Retail 


Verkoop 


BOVAG heeft in juli 2019 i.s.m. Universiteit van Twente en ANWB onderzoek gedaan naar de 


informatie voorziening aan en door onze leden omtrent ADAS.  


De conclusie van dit onderzoek was dat er een groot kennisverschil bestaat tussen 


merkdealers en onafhankelijke autobedrijven. De merkdealers verkrijgen de informatie 


vanuit hun importeurs middels brochures en trainingen, terwijl de onafhankelijke 


autobedrijven dit grotendeels zelf moeten organiseren. Een krappe meerderheid van de 


onafhankelijke autobedrijven vindt dat BOVAG hier een rol in kan spelen middels digitaal 


voorlichtingsmateriaal. 


De meerderheid van de dealers geeft aan dat men informatie omtrent ADAS aan de 


consument verschaft, bij de universele autobedrijven ligt dit aandeel lager.  


Het volledige rapport “How are car buyers and car sellers currently informed about ADAS? An 


investigation among drivers and car sellers in The Netherlands” is in zijn geheel terug te lezen 


op: https://www.sciencedirect.com/science/article/pii/S2590198220300142. 


Schadeherstel, onderhoud en reparatie 


BOVAG heeft begin 2019 een onderzoek laten uitvoeren naar de impact van ADAS bij 


schadeherstel, onderhoud en reparatie, waardoor er ook binnen deze branches meer focus is 


komen te liggen op ADAS. Dit onderzoek is terug te vinden op: 


https://mijn.bovag.nl/downloads/onderzoek-cijfers/adas/adas2019_def_e_los. 


Rijschoolhouders 


BOVAG heeft bij haar afdeling rijschoolhouders onderzoek gedaan, de conclusie hiervan was 


dat de consument weinig tot geen interesse heeft om dit in de lesstof op te nemen indien dit 


niet overheidswege verplicht is. 


  



https://www.sciencedirect.com/science/article/pii/S2590198220300142

https://mijn.bovag.nl/downloads/onderzoek-cijfers/adas/adas2019_def_e_los
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Onderzoek bij consumenten (1.000) 


Begin 2019 heeft BOVAG in samenwerking met Multiscope de informatiebehoefte 


onderzocht van de consument met betrekking tot voorlichting over ADAS-systemen. De 


eerste uitkomsten van het consumentenonderzoek ADAS zijn, dat ruim 80% van de 


ondervraagde consumenten door zijn dealer of autobedrijf over ADAS wil worden 


voorgelicht. Consumenten geven aan dat zij in veel mindere mate door fabrikanten en ANWB 


willen worden voorgelicht. Over de manier waarop consumenten willen worden voorgelicht, 


wil de helft van de ondervraagden mondelinge voorlichting van de verkoper en de helft zegt 


dat de ADAS-instructies in het instructieboekje moeten staan.  


F. Ontwikkeling video “Alles over ADAS systemen” 


Naar aanleiding van de diverse onderzoeken, heeft BOVAG begin 2020 een video opgenomen in 


de serie “Alles voor een betere kilometer”. In deze video heef BOVAG meerdere populaire ADAS 


systemen onder de aandacht gebracht en de werking hiervan gedemonstreerd door 2 bekende 


racecoureurs. Deze video is gedeeld met de leden en is eveneens beschikbaar op youtube: 


https://www.youtube.com/watch?v=hJCq_stFRnQ. 


4. Tot slot 
 


RAI Vereniging en BOVAG hebben hun verantwoordelijkheden reeds genomen door een reeks aan 
acties te ondernemen om zowel vanuit de verenigingen zelf, met partners als via leden, de 
verbetering van informatie en voorlichting met betrekking tot aanschaf, gebruik en onderhoud van 
ADAS te bevorderen, waaronder aandacht voor de kalibratieapparatuur en het kundige gebruik 
ervan. De constante ontwikkeling en introductie van nieuwe ADAS, vaak als “opmaat” naar 
zelfrijdende voertuigen, krijgt permanente aandacht van BOVAG en RAI Vereniging. Deze aandacht 
zal naar verwachting in de toekomst alleen maar toenemen.  
 



https://www.youtube.com/watch?v=hJCq_stFRnQ
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Bijlage 2:     Brief RAI Vereniging aan haar leden van de secties  
         Personenauto’s en Lichte Bestelauto’s en Trucks,  
         d.d. 15-4-2010 
 


 


Aan de leden van de RAI Vereniging, secties  -      Personenauto’s en Lichte Bedrijfswagens 


-      Trucks 


 
Betreft: ADAS en het rapport van de OvV “Wie Stuurt?” 
 
Geachte leden,  
 
Zoals u wellicht bekend zal zijn, heeft de Onderzoeksraad voor Veiligheid (OVV) in november 2019 
een uitgebreid rapport uitgebracht, genaamd  “Wie stuurt?”.  Dit rapport gaat onder andere over 
de snelle opkomst van allerlei Advanced Driver Assistant Systems (ADAS). De OVV constateert een 
aanzienlijk aantal tekortkomingen met betrekking tot ADAS en vermeldt in haar rapport enkele 
aanbevelingen. Ook aan RAI Vereniging en BOVAG worden aanbevelingen gedaan, die voor een 
belangrijk deel verband houden met de informatievoorziening aan de klant.  Hoewel de 
aangeschreven partijen, zoals RAI Vereniging, strikt genomen niet verplicht zijn de aanbevelingen 
op te volgen, zijn deze echter toch vrij dwingend. Het niet opvolgen van de OVV aanbevelingen is 
dus feitelijk geen optie en doet schade aan het imago van de branche.  
RAI Vereniging heeft het afgelopen anderhalf jaar op collectief niveau al veel ondernomen met 
betrekking tot het “dossier ADAS”. Niettemin wordt door de OVV nu ook het één en ander van de 
afzonderlijke leden van RAI Vereniging (en BOVAG) verwacht.  
 


Aanbeveling OVV aan RAI Vereniging en leden1 
 
De betreffende passage in de “Aanbevelingen” (zie bijlage 1 voor alle aanbevelingen van de OVV) 
van het rapport luidt:   
 


Aan de BOVAG en RAI Vereniging: 
2. Zorg ervoor dat BOVAG-leden klanten uitgebreid instrueren over de mogelijkheden en 
beperkingen van hun auto met ADAS. En zorg dat BOVAG-leden daartoe in staat worden gesteld. 


 
De OVV is niet tevreden over wijze waarop eigenaren/bestuurders/autokopers door de sector 
worden geïnformeerd over ADAS in hun voertuigen.  
 
In de Aanbiedingsbrief (zie bijlage 2.) van de OVV bij het aanreiken van het rapport aan RAI 
Vereniging staat:  
 
 


 
1 Betreft de importeurs en fabrikanten van zowel personenauto’s, lichte bestelauto’s en trucks 



https://www.onderzoeksraad.nl/nl/page/4729/wie-stuurt-verkeersveiligheid-en-automatisering-in-het-wegverkeer
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“De Onderzoeksraad verzoekt u, ingevolge Artikel 74, Rijkswet Onderzoeksraad voor veiligheid, uw 
standpunt ten aanzien van deze aanbeveling, binnen één jaar na verschijning van het rapport aan 
de minister van Infrastructuur en Waterstaat kenbaar te maken en een afschrift hiervan te zenden 
aan de minister van Justitie en Veiligheid en aan de Onderzoeksraad voor veiligheid. “  


 
Het rapport is medio november 2019 verschenen. Vóór medio november 2020 moet RAI 
Vereniging dus met een reactie komen.  
Hoewel in de betreffende “Aanbeveling” met name de BOVAG-leden worden aangespoord om 
klanten goed te instrueren, wordt op (de leden van) de RAI Vereniging een dringend beroep 
gedaan om BOVAG-leden hiertoe ook daadwerkelijk in staat te stellen. 
 


Standpunt en actie RAI Vereniging 
De OVV vraagt de RAI Vereniging om een standpunt ten aanzien van haar aanbevelingen in het 
rapport. Navraag bij de OVV leerde dat men daarbij tevens verlangt dat RAI Vereniging aangeeft 
hoe men dit standpunt denkt in te vullen (welke actie). Dit is in beginsel “vormvrij”; ofwel: wij 
kunnen zelf bepalen hoe wij dit het beste kunnen doen. Wel is het idee van deze brief aan de OvV 
voorgelegd en men vond dit vooralsnog een goede stap.  
Het standpunt van RAI Vereniging luidt: 
 


RAI Vereniging onderschrijft de bevindingen en aanbevelingen van de OVV in haar rapport “Wie 
Stuurt” (nov.2019) en zal haar betreffende leden aansporen om hun dealernetwerk optimaal te 
voorzien van middelen om hen in staat te stellen de klant beter te informeren over beschikbare en 
aanwezige ADAS in hun voertuigen.  


 
Maatregelen/Actie 
De feitelijke actie betreft voorliggende brief, waarbij wij onze leden aansporen tot het nemen van 
maatregelen en/of acties richting hun dealernetwerk.  
Indien en voor zover u niet al de nodige maatregelen heeft getroffen, vragen wij u in ieder geval te 
zorgen dat uw dealers:  
1. beschikken over de meest actuele en gedetailleerde informatie over welke ADAS beschikbaar is 


voor elke model, type en uitvoering in uw gamma en dit zo nodig periodiek te updaten 


2. weten welke ADAS standaard wordt geleverd op het voertuig, welke ADAS onderdeel uitmaakt 


van bepaalde pakketten en welke ADAS apart leverbaar is als extra affabriek en dit uitleggen aan 


de klant 


3. weten wat een ADAS van uw merk precies doet onder welke omstandigheden en dit uitleggen 


aan de klant 


4. weten wat een ADAS van uw merk niet doet en dit uitleggen aan de klant 


5. weten wat de beperkingen zijn (bijv. ADAS werkt niet beneden x km/uur, cq. boven y km/uur, het 


werkt alleen onder een bepaalde hoek, kijkt allen vooruit, kijkt niet opzij, etc.) en dit uitleggen 


aan de klant 


 


 


 







  


9 


 


6. de klant wijst op de verantwoordelijkheden die de bestuurder heeft bij gebruik van de ADAS van 


uw merk (bijv.: de meeste ADAS assisteren slechts de bestuurder maar maken het voertuig niet 


zelfrijdend)   


7. de klant wijzen op periodiek controle van zijn ADAS tijdens het reguliere onderhoud en (vooral) 


bij (kleine) schades  


8. de verkoopstaf of een specialist adequaat (laten) trainen met betrekking tot 


informatievoorziening over ADAS; zowel in het aankoopproces, de aflevering als ten aanzien van 


het gebruik door de berijder 


9. de werkplaats in staat stelt ADAS te controleren en te onderhouden, volgens voorschriften te 


repareren en zo nodig te kalibreren 


10. meewerken aan een periodieke monitoring van uw organisatie over de wijze waarop de dealer 


om gaat met informatievoorziening over ADAS van uw merk richting de klant 


Wellicht (en waarschijnlijk) beschikt uw organisatie reeds over de middelen om bovenstaande 
acties richting uw dealers in te vullen. Zo niet, dan verzoeken wij u met klem hiervoor contact op te 
nemen met uw fabrikant om deze acties op korte termijn mogelijk te maken.  
 


Opvolging 
Hoewel nog niet als zodanig aangekondigd, is het zeer wel denkbaar dat de OVV tegen het einde 
van 2020 aan RAI Vereniging gaat vragen wat er terecht is gekomen van hun aanbevelingen. Wij 
verzoeken u in dat kader om uiterlijk 31 mei 2020 in het kort aan te geven op welke punten u 
voldoet aan voornoemde 10 punten. Zijn er punten waar u niet aan voldoet, geeft u dan aan wat u 
inmiddels heeft ondernomen of nog gaat ondernemen met betrekking tot deze punten. U kunt dit 
doen d.m.v. een mail aan de heer Leo Bingen van RAI Vereniging (l.bingen@raivereniging.nl) . 
Wij vertrouwen op uw medewerking. 
 
Met vriendelijke groet, 
RAI Vereniging 
 
………… 
  



mailto:l.bingen@raivereniging.nl
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Bijlage 3:     Enkele reacties van leden van RAI Vereniging van de secties  
         Personenauto’s & Lichte Bestelauto’s, alsmede Trucks 
 


 
De brief, zoals opgenomen in bijlage 2, heeft een 15-tal reacties opgeleverd van importeurs van 
zowel personenauto’s & lichte  bestelwagen, als van importeurs van trucks, met betrekking tot hun 
merkorganisatie. Wij hebben de leden aangegeven anoniem om te gaan met hun reacties. Om die 
reden hebben we deze dus ook niet integraal opgenomen in dit document. Wij volstaan met 
onderstaand enkele relevante passages uit de reacties van de leden, die interessant en 
behulpzaam zijn voor (vervolg-)acties van RAI Vereniging. 
 


Algemeen 
 
Er is geen sprake van significante verschillen tussen de reacties van importeurs van personenauto’s 
en van trucks. Om die reden wordt volstaan met de meest opvallende zaken in de reacties.  
 


Reacties 
 
1. Vrijwel alle merkorganisaties beschikken over websites en/of portals waar alle informatie te 


vinden over leverbare ADAS. De websites zijn vnl. bedoeld voor informatie aan het grote publiek. 


De portals zijn meer bedoeld voor interne informatievoorziening aan de verkoopstaf en 


werkplaatspersoneel. 


2. Er wordt door de importeurs veel aandacht besteed aan trainingen van zowel verkoopstaf als 


werkplaatspersoneel van hun dealers, zodat men weet welke ADAS door het merk per 


model/type/uitvoering leverbaar zijn, hoe deze functioneren en hoe deze moeten worden 


onderhouden en gerepareerd (incl. kalibratie) 


3. In enkele gevallen wordt aangegeven dat de complexiteit van de systemen en de snelle 


ontwikkeling ervan het lastig maken om de materie te kunnen (blijven) beheersen 


4. Enkele importeurs geven aan behoefte te hebben aan richtlijnen waar een merkorganisatie aan 


moet voldoen m.b.t. ADAS 


5. Doorgaans biedt het instructieboekje de nodige informatie over ADAS; wat het is, hoe het werkt 


en wat de verantwoordelijkheid van de bestuurder is. De instructieboekjes zijn echter vaak 


generiek voor een bepaald model/type/uitvoering en de bestuurder weet dan nog niet exact wat 


er op zijn/haar auto zit. Sommige merken lossen dit op met een modulair opgezet instructieboek, 


dat precies aansluit bij het voertuig dat de klant heeft gekocht en/of werken met video’s over 


specifieke ADAS van hun merk. In een enkel geval wordt het handboek voor bestuurder 


gebaseerd op het chassisnummer (VIN) van het voertuig. Dit nummer geeft in beginsel alle 


informatie over de aanwezige ADAS in dit specifieke voertuig.  Ook worden in sommige gevallen 


rijtrainingen aan de klant aangeboden. 


6. Verkooppersoneel wordt doorgaans goed getraind m.b.t. de uitleg over ADAS aan de klant bij 


oriëntatie en verkoop. Dit geldt echter nog niet in alle gevallen voor het feitelijke afleverproces.  
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7. Enkele merkorganisaties werken met monitoring van hun dealers m.b.t. ADAS, bijv. met behulp 


van Mystery Shoppers 


8. Doorgaans is men duidelijk over de instructie aan de klant dat de huidige generatie ADAS een 


voertuig nog niet zelfrijdend maken en dat de bestuurder in alle gevallen zelf verantwoordelijk is 


en blijft voor de besturing van diens voertuig 


9. Nagenoeg alle merkorganisaties beschikken over de vereiste informatie over ADAS m.b.t. 


onderhoud en reparatie alsmede kalibratie en beschikken ook over de vereiste specifieke 


gereedschappen en apparatuur.  


Samengevat: 
Alle merkorganisaties besteden ruimschoots aandacht aan informatie over ADAS in hun voertuigen 
richting hun dealernetwerk. Vrijwel allen doen dat door beschikbaarheid en -stelling van duidelijke 
informatie over de ADAS systemen die zij bieden. Ook wordt veel aandacht besteed aan training 
van verkoopstaf en werkplaatspersoneel en beschikken alle bedrijven over de juiste kennis, 
informatie en apparatuur voor reparatie, onderhoud, schadereparatie (indien in eigen beheer) en 
kalibratie  
Hoewel er veel overeenkomsten zijn, vult ieder merk de informatievoorziening over ADAS op zijn 
eigen manier in. Dit hangt naar verwachting samen met commerciële overwegingen van de 
merkorganisatie.  
 


Leerpunten voor RAI Vereniging 
 
In een aantal gevallen is gevraagd om een vorm van “Richtlijnen ADAS” voor merkorganisaties. 
Hierbij kan worden gedacht aan een aantal generieke uitgangspunten die vervolgens door elke 
merkorganisaties afzonderlijk kan worden ingevuld voor zijn eigen merk maar tot een collectieve 
verbetering leiden met betrekking tot aanschaf, gebruik en onderhoud van ADAS. Hierin zou ook 
aandacht moeten worden geschonken aan de in- en verkoop van gebruikte voertuigen. RAI 
Vereniging kan hier een belangrijke rol in spelen (zo mogelijk in samenwerking met de ADAS 
Alliantie). Hiervoor heeft RAI Vereniging al een tool gereed, nl. de “Lyfe-cycle van een ADAS”, 
waarin alle communicatie-momenten rondom een ADAS zijn weergegeven, van ontwerp tot 
demontage.  
 


-0-0-0-0-0-0-0-0- 


 


 







Verzonden: dinsdag 8 december 2020 17:22
Aan:  - DGMo < @minienw.nl>
CC:  - DGMo < @minienw.nl>; 

 - DGMo < @minienw.nl>;  - DGMo
< @minienw.nl>;  - DGMo
< @minienw.nl>;  - DGMo < @minienw.nl>; 

 - DGMo < @minienw.nl>;  - DGMo
< @minienw.nl>;  - DGMo
< @minienw.nl>;  - DGMO
< @minienw.nl>;  - DGMo
< @minienw.nl>;  - DGMo < @minienw.nl>;

 - DGMo < @minienw.nl>;  - DGMo
< @minienw.nl>;  - DGMo
< @minienw.nl>;  - DGMo
< @minienw.nl>;  - DGMo <

@minienw.nl>
Onderwerp: Annotatie voor overleg morgen met BOVAG (  & )
 
Hoi ,
 
Zie bijgevoegd de annotatie voor het overleg dat we morgen hebben met  en

 van de BOVAG. Met daarbij ook veel dank aan de collega’s in de cc voor hun
bijdragen.
 
Naast de annotatie is ook bijgevoegd:
-      Het verslag van het vorige PO dat we met de BOVAG hebben gehad
-      

 
Groeten en tot morgen!
 

Voertuigveiligheid
...........................................................................
Afdeling Verkeersveiligheid
Directie Wegen en Verkeersveiligheid
Directoraat-generaal Mobiliteit
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat
Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag
...........................................................................
M +31(0)6

@minienw.nl
..............................................................
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----- -

-



Van:  - DGMo
Aan:  - DGMo
Cc:  - DGMo;  - DGMo;  - DGMo;

 - DGMo;  - DGMo;  - DGMo;
 - DGMo;  - DGMo;  - DGMo; 

 - DGMo;  - DGMo;  - DGMo; 
 - DGMo;  - DGMo;  - DGMo;  -

DGMo;  - DGMO;  - DGMo
Onderwerp: Annotatie PO met RAI Vereniging - 15 dec 11:00 - 12:00
Datum: maandag 14 december 2020 23:16:00
Bijlagen: Rapportage inzake OVV rapport aan IW BOVAG en RAI Ver definitief.pdf

Geannoteerde agenda PO RAI 15 december 2020.docx

Hoi ,

Hierbij de annotatie voor het overleg dat we morgen hebben met  en 
van de RAI Vereniging. Met dank ook aan de collega’s aan de cc. voor hun bijdragen.

N.a.v. onze reflectie laatst op het overleg met de BOVAG, heb ik samen met  geprobeerd
om naast een aantal praktische punten ook wat meer strategische onderwerpen te agenderen.
Laten we morgen maar even kijken of dit inderdaad werkt.

Groeten en tot morgen,

Voertuigveiligheid
...........................................................................
Afdeling Verkeersveiligheid
Directie Wegen en Verkeersveiligheid
Directoraat-generaal Mobiliteit
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat
Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag
...........................................................................
M +31(0)6

@minienw.nl
..............................................................
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Aan de minister van Infrastructuur en Waterstaat  
Mevr. Drs. C. van Nieuwenhuizen  
Rijnstraat 8 
2515 XP  Den Haag 
 
 Amsterdam, 16 november 2020 
 
 
Betreft: Rapportage over acties RAI Vereniging en BOVAG n.a.v. rapport Onderzoeksraad voor 


Veiligheid; “Wie Stuurt” 
 
Excellentie, 
 
Bijgaand treft u de rapportage aan van BOVAG en RAI Vereniging n.a.v. het rapport “Wie Stuurt?” 
van de Onderzoeksraad voor Veiligheid, ons aangeboden op 27 november 2019. In de 
aanbiedingsbrief bij het rapport stond het verzoek om deze rapportage expliciet genoemd. 
RAI Vereniging en BOVAG hebben gemeend om, naast het vermelden van het standpunt, dit te 
omkleden met de concrete acties die wij gedurende de afgelopen 2 jaar hebben ondernomen om 
“Advanced Driver Assistance Systems” (ADAS) breder onder de aandacht te brengen in de gehele 
keten en bij de voertuigeigenaar/berijder in het bijzonder.  
 
Wij hebben tevens een afschrift van deze brief en bijlage gezonden naar het ministerie van Justitie 
en Veiligheid, alsmede naar de Onderzoeksraad voor Veiligheid, zoals gevraagd in de 
aanbiedingsbrief van de Onderzoeksraad voor Veiligheid bij het rapport. 
Indien dit schrijven en/of de bijlage aanleiding geeft tot vragen of opmerkingen, kunt u contact 
opnemen met: 
- RAI Vereniging: de heer C.(Cees) Boutens (c.boutens@raivereniging.nl; 06 53 212 633 ) 
- BOVAG: de heer J.W.(Jan-Willem) van der Linden (janwillemvanderlinden@bovag.nl; 06 52 644 937) 
 
Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
RAI Vereniging BOVAG 


 


  
Steven van Eijck Han ten Broeke 
 
 
Een afschrift van dit document hebben wij gezonden aan: 
- De minister van Justitie en Veiligheid, de heer mr F.B.J. Grapperhaus 


- De voorzitter van de Onderzoeksraad voor Veiligheid, de heer ir. J.R.V.A. Dijsselbloem  



mailto:c.boutens@raivereniging.nl

mailto:c.boutens@raivereniging.nl

mailto:janwillemvanderlinden@bovag.nl
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Bijlage 1: Acties van BOVAG en RAI Vereniging met betrekking tot bekendheid van ADAS bij 
(potentiële) gebruikers 


 


1. Inleiding 


 
Moderne auto’s worden in toenemende mate uitgerust met zowel veiligheids- als 
comfortsystemen; ofwel: Advanced Driver Assistance Systems (ADAS). In steeds meer gevallen 
worden dergelijke systemen al standaard affabriek in het voertuig opgenomen. Daarnaast kan de 
autokoper er voor kiezen om dergelijke systemen aan te schaffen via een zgn. Optiepakket of als 
losse accessoire.  
Aangezien ADAS worden geproduceerd en gedistribueerd door leden van de RAI Verenging en 
verkocht worden door de leden van BOVAG, zien beide partijen het belang van het verstrekken van 
de juiste informatie over ADAS door de distributieketen aan kopers/berijder van een voertuig; 
zowel vóór en tijdens de aankoop van een voertuig, als bij de aflevering, onderhoud en reparatie 
ervan. Om die reden zijn we al enkele jaren actief om de informatieverschaffing omtrent aanschaf, 
bekendheid en gebruik van ADAS te bevorderen.  
Niettemin heeft de Onderzoeksraad voor Veiligheid (OvV) in haar rapport “Wie Stuurt?” 
(november 2019) een aantal zaken gerapporteerd die vragen om verbetering. In de aanbevelingen 
in het rapport worden enkele partijen met naam genoemd, waaronder RAI Vereniging en BOVAG. 
De betreffende aanbeveling luidt:  
 


“Zorg ervoor dat BOVAG-leden hun klanten uitgebreid instrueren over de mogelijkheden en 
beperkingen van hun auto met ADAS. En zorg ervoor dat de BOVAG-leden daartoe in staat worden 
gesteld.” 


 
Hierna beschrijven wij de, door de OvV, gevraagde acties ten aanzien van de aanbevelingen in het 
rapport “Wie Stuurt?”, gecompleteerd met de belangrijkste activiteiten, die we gezamenlijk dan 
wel individueel de afgelopen jaren terzake al hebben ondernomen. 
 


2. Positie t.a.v. ADAS 


  


RAI Verenging vertegenwoordigt in Nederland de Importeurs van personenauto’s, die feitelijk 
voertuigen met ADAS op de markt brengen. De uiteindelijke verkoop en levering van ADAS vindt 
plaats door BOVAG-leden, te weten de dealers van het betreffende merk en universele 
autobedrijven. Beide verenigingen zien voor zichzelf een rol weggelegd voor een goede 
informatievoorziening rechtstreeks aan de consument of via de retailer, met betrekking tot 
aanschaf, het juiste gebruik en de goede werking op termijn, van ADAS. De schadeherstelbedrijven, 
welke eveneens BOVAG leden zijn, zijn betrokken bij de juiste werking van ADAS na het herstellen 
van schade aan het voertuig. BOVAG is verder van mening dat op het gebied van 
verkeersopleidingen ADAS eveneens onder de aandacht gebracht dient te worden en dat dit een 
verplicht integraal onderdeel zou moeten zijn in de verkeersopleiding en van een systeem van 
permanente verkeerseducatie, zodat ook weggebruikers die al lang in bezit zijn van hun rijbewijs 
goed met deze technieken om leren gaan. Deze beide branches verdienen eveneens aandacht in 
de gehele keten. 
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Daarnaast vertegenwoordigt RAI Vereniging ook de importeurs van garage-equipment, waaronder 
kalibratie-apparatuur. De kwaliteit van dergelijke systemen alsmede de kennis m.b.t. het juiste 
gebruik ervan in de werkplaatsen m.b.t. ADAS, is een belangrijk aandachtspunt voor RAI 
Vereniging. 


 


RAI Vereniging en BOVAG hebben goed kennis genomen van de inhoud, bevindingen en 
aanbevelingen van het OvV-rapport “Wie Stuurt?’ en kunnen zich hier goed in vinden, met de 
kanttekening dat een aantal zaken die door de OvV zijn geconstateerd, reeds in gang zijn gezet. 
Binnen de mogelijkheden die beide verenigingen, samen met hun leden hebben, worden de 
bestaande activiteiten voortgezet en geïntensiveerd en zullen zo nodig aanvullende activiteiten 
worden ondernomen. Dit alles, gericht op een verdere verbetering van de informatievoorziening 
aan de consument met betrekking tot scholing, aanschaf, gebruik en onderhoud en reparatie van 
ADAS, waarbij ten behoeve van reparatie, onderhoud en schadeherstel gebruik wordt gemaakt van 
deugdelijke kalibratieapparatuur met de juiste kennis en vaardigheden. 
 


3. Activiteiten t.a.v. ADAS 


 


ADAS worden al geruime tijd in auto’s toegepast. Denk aan (gewone) Cruise Control, 
Navigatiesystemen, ABS, etc. De afgelopen 6-8 jaar is er echter sprake van een sterke toename van 
geavanceerde systemen in voertuigen die zowel het comfort als de veiligheid bevorderen. 
Aanvankelijk moest de klant doorgaans zelf kiezen voor levering van deze systemen in zijn auto; 
tegenwoordig zitten steeds meer systemen al standaard affabriek in de auto of maken deze 
onderdeel uit van een Optiepakket (bijv. een “Business-pakket). Daarnaast kan de klant nog steeds 
kiezen voor een ADAS uit de prijslijst van het merk. De systemen zijn door de jaren heen steeds 
talrijker en complexer geworden, kennen verschillende benamingen en werking voor vergelijkbare 
systemen en vereisen meer uitleg aan de klant wat het systeem (niet) doet, hoe het aan/uit kan 
worden gezet, etc. Vanaf 2017 onderkende BOVAG en RAI Verenging deze ontwikkeling en zijn 
gestart met activiteiten om hier aandacht aan te geven. Wij noemen hier de belangrijkste. 
 
A. ADAS Convenant en oprichting ADAS Alliantie  


Na voorbereidingen in 2017, is RAI Vereniging in de loop van 2018 in nauwe samenwerking met 


I&W, begonnen met creëren van een groep partners die allen op de één of andere wijze met 


ADAS te maken hebben. Denk aan onder meer BOVAG, VNA (leasemaatschappijen), RDW, CBR, 


Hoge School Arnhem/Nijmegen (HAN),Verzekeraars, RWS, EURO-NCAP, etc.  


Het doel was om samen meer bekendheid te geven aan ADAS met oog op bevordering van 


bekendheid, aanschaf en veilig gebruik van ADAS door de bestuurder. Dit heeft begin 2019 geleid 


tot het opstellen van het ADAS Convenant. Dit convenant vormde de basis voor de oprichting van 


de ADAS Alliantie, die op 3 juni 2019 officieel door de minister van I&W is gelanceerd tijdens het 


ITS Europe Congres in Eindhoven. Momenteel kent de Alliantie 58 deelnemers, die allen het 


Convenant hebben ondertekend en een actielijst hebben ingediend om het doel van het 


Convenant nader in te vullen. In het voorjaar van 2020 zijn alle deelnemers aangeschreven om 


een voortgangsrapportage aan te leveren omtrent de vordering van hun ingediende acties. De 


resultaten worden thans verwerkt door de Kerngroep ADAS Alliantie (zie hierna). 



https://v.fastcdn.co/u/cbfcadb9/43422108-0-ADAS-Convenant.pdf

https://www.adasalliantie.nl/
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B. Kerngroep ADAS Alliantie en haar acties 


De ADAS Alliantie kent een Kerngroep, bestaande uit vertegenwoordigers van BOVAG, RAI 


Vereniging, I&W, ANWB, AON en Verbond voor Verzekeraars. RDW is regelmatig “te gast” en 


overweegt bij de Kerngroep aan te sluiten. RAI Vereniging is (samen met I&W) de belangrijkste 


“motor” geweest achter deze Kerngroep. Deze Kerngroep, soms aangevuld met externen als het 


onderwerp er om vraagt, houdt zich momenteel bezig met onder meer:  


 


- communicatie met en aansturing van de deelnemers aan de ADAS Alliantie 


- eenduidige benaming van ADAS door alle betrokkenen bij ADAS, in nauwe samenwerking 


met ANWB, EURO NCAP en de FIA; in eerste instantie voor Nederland met de ambitie om dit 


ook internationaal te bevorderen (hiermee worden thans zeer forse vorderingen geboekt!). 


Medio november 2020 zal deze lijst gepubliceerd worden 


- een vorm van registratie van ADAS zodat belanghebbenden kunnen achterhalen of, en zo ja, 


welke ADAS op een bepaald voertuig aanwezig zijn (o.b.v. kenteken en/of VIN) 


- monitoring van de (jaarlijkse) ingroei van ADAS in het wagenpark 


- onderzoek naar de mate van bekendheid met en gebruik door de gebruiker m.b.t. ADAS 


- onderhoud en (schade-)reparatie; hoe waarborgen we dat ADAS goed blijft werken tijdens 


onderhoudsbeurten en na een (schade-)reparatie? Kalibratie is hierbij een erg belangrijk 


onderdeel 


- waarborgen dat kalibratie met deugdelijke kalibratie-apparatuur plaatsvindt en met de juiste 


deskundigheid 


- Is het wenselijk om de juiste werking van ADAS op te nemen in de APK en zo ja, hoe?  


 


C. Internationale context 


Eind januari 2020 heeft RAI Vereniging, samen met I&W, het initiatief genomen om in overleg te 


treden met de koepel van Europese autofabrikanten, ACEA in Brussel. Immers, ACEA is ook 


betrokken in het onderzoek van de OvV. De OvV was ook aanwezig bij dit gesprek. Doel van het 


overleg was om te bespreken welke mogelijkheden er zijn tot samenwerking tussen RAI 


Vereniging, I&W en ACEA. Eén van de besproken opties is het creëren van een Europese vorm 


van de ADAS Alliantie maar ook het inzetten van reeds in Nederland ontwikkelde initiatieven 


voor verbeteren van informatie aan de autobezitter m.b.t. ADAS op Europese schaal. De nadere 


uitwerking hiervan vindt momenteel plaats maar is vertraagd door de invloed van COVID19. 


 


D. Oproep RAI Vereniging aan haar leden 


Op 15 mei 2020 heeft RAI Verenging een brief gezonden aan alle leden van de secties 


Personenauto’s en Lichte Bestelauto’s en Trucks. Het doel van de brief was onze leden aan de 


hand van een tiental onderwerpen, met klem te wijzen op de verantwoordelijkheden die zij 


hebben richting hun dealernetwerk, teneinde deze laatste in staat te stellen tijdig en volledig de 


juiste informatie te verstrekken aan (aspirant) klanten m.b.t. ADAS. Het in de brief genoemde 


standpunt van RAI Vereniging heeft dezelfde strekking als het hiervoor onder punt 3. genoemde 


standpunt, echter in iets verkorte vorm. Het onder punt 3. genoemde standpunt is momenteel  
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leidend voor RAI Vereniging. De leden is gevraagd om een reactie op deze brief. De brief is als 


bijlage 2 toegevoegd alsmede een aantal reacties van leden hierop in bijlage 3.  


 


E. Onderzoek onder BOVAG leden 


BOVAG heeft de afgelopen periode meerdere onderzoeken gedaan naar ADAS. De diverse 
onderzoeken staan hieronder vermeld inclusief de belangrijkste conclusies. 
 


Retail 


Verkoop 


BOVAG heeft in juli 2019 i.s.m. Universiteit van Twente en ANWB onderzoek gedaan naar de 


informatie voorziening aan en door onze leden omtrent ADAS.  


De conclusie van dit onderzoek was dat er een groot kennisverschil bestaat tussen 


merkdealers en onafhankelijke autobedrijven. De merkdealers verkrijgen de informatie 


vanuit hun importeurs middels brochures en trainingen, terwijl de onafhankelijke 


autobedrijven dit grotendeels zelf moeten organiseren. Een krappe meerderheid van de 


onafhankelijke autobedrijven vindt dat BOVAG hier een rol in kan spelen middels digitaal 


voorlichtingsmateriaal. 


De meerderheid van de dealers geeft aan dat men informatie omtrent ADAS aan de 


consument verschaft, bij de universele autobedrijven ligt dit aandeel lager.  


Het volledige rapport “How are car buyers and car sellers currently informed about ADAS? An 


investigation among drivers and car sellers in The Netherlands” is in zijn geheel terug te lezen 


op: https://www.sciencedirect.com/science/article/pii/S2590198220300142. 


Schadeherstel, onderhoud en reparatie 


BOVAG heeft begin 2019 een onderzoek laten uitvoeren naar de impact van ADAS bij 


schadeherstel, onderhoud en reparatie, waardoor er ook binnen deze branches meer focus is 


komen te liggen op ADAS. Dit onderzoek is terug te vinden op: 


https://mijn.bovag.nl/downloads/onderzoek-cijfers/adas/adas2019_def_e_los. 


Rijschoolhouders 


BOVAG heeft bij haar afdeling rijschoolhouders onderzoek gedaan, de conclusie hiervan was 


dat de consument weinig tot geen interesse heeft om dit in de lesstof op te nemen indien dit 


niet overheidswege verplicht is. 


  



https://www.sciencedirect.com/science/article/pii/S2590198220300142

https://mijn.bovag.nl/downloads/onderzoek-cijfers/adas/adas2019_def_e_los
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Onderzoek bij consumenten (1.000) 


Begin 2019 heeft BOVAG in samenwerking met Multiscope de informatiebehoefte 


onderzocht van de consument met betrekking tot voorlichting over ADAS-systemen. De 


eerste uitkomsten van het consumentenonderzoek ADAS zijn, dat ruim 80% van de 


ondervraagde consumenten door zijn dealer of autobedrijf over ADAS wil worden 


voorgelicht. Consumenten geven aan dat zij in veel mindere mate door fabrikanten en ANWB 


willen worden voorgelicht. Over de manier waarop consumenten willen worden voorgelicht, 


wil de helft van de ondervraagden mondelinge voorlichting van de verkoper en de helft zegt 


dat de ADAS-instructies in het instructieboekje moeten staan.  


F. Ontwikkeling video “Alles over ADAS systemen” 


Naar aanleiding van de diverse onderzoeken, heeft BOVAG begin 2020 een video opgenomen in 


de serie “Alles voor een betere kilometer”. In deze video heef BOVAG meerdere populaire ADAS 


systemen onder de aandacht gebracht en de werking hiervan gedemonstreerd door 2 bekende 


racecoureurs. Deze video is gedeeld met de leden en is eveneens beschikbaar op youtube: 


https://www.youtube.com/watch?v=hJCq_stFRnQ. 


4. Tot slot 
 


RAI Vereniging en BOVAG hebben hun verantwoordelijkheden reeds genomen door een reeks aan 
acties te ondernemen om zowel vanuit de verenigingen zelf, met partners als via leden, de 
verbetering van informatie en voorlichting met betrekking tot aanschaf, gebruik en onderhoud van 
ADAS te bevorderen, waaronder aandacht voor de kalibratieapparatuur en het kundige gebruik 
ervan. De constante ontwikkeling en introductie van nieuwe ADAS, vaak als “opmaat” naar 
zelfrijdende voertuigen, krijgt permanente aandacht van BOVAG en RAI Vereniging. Deze aandacht 
zal naar verwachting in de toekomst alleen maar toenemen.  
 



https://www.youtube.com/watch?v=hJCq_stFRnQ





  


7 


 


 
Bijlage 2:     Brief RAI Vereniging aan haar leden van de secties  
         Personenauto’s en Lichte Bestelauto’s en Trucks,  
         d.d. 15-4-2010 
 


 


Aan de leden van de RAI Vereniging, secties  -      Personenauto’s en Lichte Bedrijfswagens 


-      Trucks 


 
Betreft: ADAS en het rapport van de OvV “Wie Stuurt?” 
 
Geachte leden,  
 
Zoals u wellicht bekend zal zijn, heeft de Onderzoeksraad voor Veiligheid (OVV) in november 2019 
een uitgebreid rapport uitgebracht, genaamd  “Wie stuurt?”.  Dit rapport gaat onder andere over 
de snelle opkomst van allerlei Advanced Driver Assistant Systems (ADAS). De OVV constateert een 
aanzienlijk aantal tekortkomingen met betrekking tot ADAS en vermeldt in haar rapport enkele 
aanbevelingen. Ook aan RAI Vereniging en BOVAG worden aanbevelingen gedaan, die voor een 
belangrijk deel verband houden met de informatievoorziening aan de klant.  Hoewel de 
aangeschreven partijen, zoals RAI Vereniging, strikt genomen niet verplicht zijn de aanbevelingen 
op te volgen, zijn deze echter toch vrij dwingend. Het niet opvolgen van de OVV aanbevelingen is 
dus feitelijk geen optie en doet schade aan het imago van de branche.  
RAI Vereniging heeft het afgelopen anderhalf jaar op collectief niveau al veel ondernomen met 
betrekking tot het “dossier ADAS”. Niettemin wordt door de OVV nu ook het één en ander van de 
afzonderlijke leden van RAI Vereniging (en BOVAG) verwacht.  
 


Aanbeveling OVV aan RAI Vereniging en leden1 
 
De betreffende passage in de “Aanbevelingen” (zie bijlage 1 voor alle aanbevelingen van de OVV) 
van het rapport luidt:   
 


Aan de BOVAG en RAI Vereniging: 
2. Zorg ervoor dat BOVAG-leden klanten uitgebreid instrueren over de mogelijkheden en 
beperkingen van hun auto met ADAS. En zorg dat BOVAG-leden daartoe in staat worden gesteld. 


 
De OVV is niet tevreden over wijze waarop eigenaren/bestuurders/autokopers door de sector 
worden geïnformeerd over ADAS in hun voertuigen.  
 
In de Aanbiedingsbrief (zie bijlage 2.) van de OVV bij het aanreiken van het rapport aan RAI 
Vereniging staat:  
 
 


 
1 Betreft de importeurs en fabrikanten van zowel personenauto’s, lichte bestelauto’s en trucks 



https://www.onderzoeksraad.nl/nl/page/4729/wie-stuurt-verkeersveiligheid-en-automatisering-in-het-wegverkeer
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“De Onderzoeksraad verzoekt u, ingevolge Artikel 74, Rijkswet Onderzoeksraad voor veiligheid, uw 
standpunt ten aanzien van deze aanbeveling, binnen één jaar na verschijning van het rapport aan 
de minister van Infrastructuur en Waterstaat kenbaar te maken en een afschrift hiervan te zenden 
aan de minister van Justitie en Veiligheid en aan de Onderzoeksraad voor veiligheid. “  


 
Het rapport is medio november 2019 verschenen. Vóór medio november 2020 moet RAI 
Vereniging dus met een reactie komen.  
Hoewel in de betreffende “Aanbeveling” met name de BOVAG-leden worden aangespoord om 
klanten goed te instrueren, wordt op (de leden van) de RAI Vereniging een dringend beroep 
gedaan om BOVAG-leden hiertoe ook daadwerkelijk in staat te stellen. 
 


Standpunt en actie RAI Vereniging 
De OVV vraagt de RAI Vereniging om een standpunt ten aanzien van haar aanbevelingen in het 
rapport. Navraag bij de OVV leerde dat men daarbij tevens verlangt dat RAI Vereniging aangeeft 
hoe men dit standpunt denkt in te vullen (welke actie). Dit is in beginsel “vormvrij”; ofwel: wij 
kunnen zelf bepalen hoe wij dit het beste kunnen doen. Wel is het idee van deze brief aan de OvV 
voorgelegd en men vond dit vooralsnog een goede stap.  
Het standpunt van RAI Vereniging luidt: 
 


RAI Vereniging onderschrijft de bevindingen en aanbevelingen van de OVV in haar rapport “Wie 
Stuurt” (nov.2019) en zal haar betreffende leden aansporen om hun dealernetwerk optimaal te 
voorzien van middelen om hen in staat te stellen de klant beter te informeren over beschikbare en 
aanwezige ADAS in hun voertuigen.  


 
Maatregelen/Actie 
De feitelijke actie betreft voorliggende brief, waarbij wij onze leden aansporen tot het nemen van 
maatregelen en/of acties richting hun dealernetwerk.  
Indien en voor zover u niet al de nodige maatregelen heeft getroffen, vragen wij u in ieder geval te 
zorgen dat uw dealers:  
1. beschikken over de meest actuele en gedetailleerde informatie over welke ADAS beschikbaar is 


voor elke model, type en uitvoering in uw gamma en dit zo nodig periodiek te updaten 


2. weten welke ADAS standaard wordt geleverd op het voertuig, welke ADAS onderdeel uitmaakt 


van bepaalde pakketten en welke ADAS apart leverbaar is als extra affabriek en dit uitleggen aan 


de klant 


3. weten wat een ADAS van uw merk precies doet onder welke omstandigheden en dit uitleggen 


aan de klant 


4. weten wat een ADAS van uw merk niet doet en dit uitleggen aan de klant 


5. weten wat de beperkingen zijn (bijv. ADAS werkt niet beneden x km/uur, cq. boven y km/uur, het 


werkt alleen onder een bepaalde hoek, kijkt allen vooruit, kijkt niet opzij, etc.) en dit uitleggen 


aan de klant 
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6. de klant wijst op de verantwoordelijkheden die de bestuurder heeft bij gebruik van de ADAS van 


uw merk (bijv.: de meeste ADAS assisteren slechts de bestuurder maar maken het voertuig niet 


zelfrijdend)   


7. de klant wijzen op periodiek controle van zijn ADAS tijdens het reguliere onderhoud en (vooral) 


bij (kleine) schades  


8. de verkoopstaf of een specialist adequaat (laten) trainen met betrekking tot 


informatievoorziening over ADAS; zowel in het aankoopproces, de aflevering als ten aanzien van 


het gebruik door de berijder 


9. de werkplaats in staat stelt ADAS te controleren en te onderhouden, volgens voorschriften te 


repareren en zo nodig te kalibreren 


10. meewerken aan een periodieke monitoring van uw organisatie over de wijze waarop de dealer 


om gaat met informatievoorziening over ADAS van uw merk richting de klant 


Wellicht (en waarschijnlijk) beschikt uw organisatie reeds over de middelen om bovenstaande 
acties richting uw dealers in te vullen. Zo niet, dan verzoeken wij u met klem hiervoor contact op te 
nemen met uw fabrikant om deze acties op korte termijn mogelijk te maken.  
 


Opvolging 
Hoewel nog niet als zodanig aangekondigd, is het zeer wel denkbaar dat de OVV tegen het einde 
van 2020 aan RAI Vereniging gaat vragen wat er terecht is gekomen van hun aanbevelingen. Wij 
verzoeken u in dat kader om uiterlijk 31 mei 2020 in het kort aan te geven op welke punten u 
voldoet aan voornoemde 10 punten. Zijn er punten waar u niet aan voldoet, geeft u dan aan wat u 
inmiddels heeft ondernomen of nog gaat ondernemen met betrekking tot deze punten. U kunt dit 
doen d.m.v. een mail aan de heer Leo Bingen van RAI Vereniging (l.bingen@raivereniging.nl) . 
Wij vertrouwen op uw medewerking. 
 
Met vriendelijke groet, 
RAI Vereniging 
 
………… 
  



mailto:l.bingen@raivereniging.nl
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Bijlage 3:     Enkele reacties van leden van RAI Vereniging van de secties  
         Personenauto’s & Lichte Bestelauto’s, alsmede Trucks 
 


 
De brief, zoals opgenomen in bijlage 2, heeft een 15-tal reacties opgeleverd van importeurs van 
zowel personenauto’s & lichte  bestelwagen, als van importeurs van trucks, met betrekking tot hun 
merkorganisatie. Wij hebben de leden aangegeven anoniem om te gaan met hun reacties. Om die 
reden hebben we deze dus ook niet integraal opgenomen in dit document. Wij volstaan met 
onderstaand enkele relevante passages uit de reacties van de leden, die interessant en 
behulpzaam zijn voor (vervolg-)acties van RAI Vereniging. 
 


Algemeen 
 
Er is geen sprake van significante verschillen tussen de reacties van importeurs van personenauto’s 
en van trucks. Om die reden wordt volstaan met de meest opvallende zaken in de reacties.  
 


Reacties 
 
1. Vrijwel alle merkorganisaties beschikken over websites en/of portals waar alle informatie te 


vinden over leverbare ADAS. De websites zijn vnl. bedoeld voor informatie aan het grote publiek. 


De portals zijn meer bedoeld voor interne informatievoorziening aan de verkoopstaf en 


werkplaatspersoneel. 


2. Er wordt door de importeurs veel aandacht besteed aan trainingen van zowel verkoopstaf als 


werkplaatspersoneel van hun dealers, zodat men weet welke ADAS door het merk per 


model/type/uitvoering leverbaar zijn, hoe deze functioneren en hoe deze moeten worden 


onderhouden en gerepareerd (incl. kalibratie) 


3. In enkele gevallen wordt aangegeven dat de complexiteit van de systemen en de snelle 


ontwikkeling ervan het lastig maken om de materie te kunnen (blijven) beheersen 


4. Enkele importeurs geven aan behoefte te hebben aan richtlijnen waar een merkorganisatie aan 


moet voldoen m.b.t. ADAS 


5. Doorgaans biedt het instructieboekje de nodige informatie over ADAS; wat het is, hoe het werkt 


en wat de verantwoordelijkheid van de bestuurder is. De instructieboekjes zijn echter vaak 


generiek voor een bepaald model/type/uitvoering en de bestuurder weet dan nog niet exact wat 


er op zijn/haar auto zit. Sommige merken lossen dit op met een modulair opgezet instructieboek, 


dat precies aansluit bij het voertuig dat de klant heeft gekocht en/of werken met video’s over 


specifieke ADAS van hun merk. In een enkel geval wordt het handboek voor bestuurder 


gebaseerd op het chassisnummer (VIN) van het voertuig. Dit nummer geeft in beginsel alle 


informatie over de aanwezige ADAS in dit specifieke voertuig.  Ook worden in sommige gevallen 


rijtrainingen aan de klant aangeboden. 


6. Verkooppersoneel wordt doorgaans goed getraind m.b.t. de uitleg over ADAS aan de klant bij 


oriëntatie en verkoop. Dit geldt echter nog niet in alle gevallen voor het feitelijke afleverproces.  
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7. Enkele merkorganisaties werken met monitoring van hun dealers m.b.t. ADAS, bijv. met behulp 


van Mystery Shoppers 


8. Doorgaans is men duidelijk over de instructie aan de klant dat de huidige generatie ADAS een 


voertuig nog niet zelfrijdend maken en dat de bestuurder in alle gevallen zelf verantwoordelijk is 


en blijft voor de besturing van diens voertuig 


9. Nagenoeg alle merkorganisaties beschikken over de vereiste informatie over ADAS m.b.t. 


onderhoud en reparatie alsmede kalibratie en beschikken ook over de vereiste specifieke 


gereedschappen en apparatuur.  


Samengevat: 
Alle merkorganisaties besteden ruimschoots aandacht aan informatie over ADAS in hun voertuigen 
richting hun dealernetwerk. Vrijwel allen doen dat door beschikbaarheid en -stelling van duidelijke 
informatie over de ADAS systemen die zij bieden. Ook wordt veel aandacht besteed aan training 
van verkoopstaf en werkplaatspersoneel en beschikken alle bedrijven over de juiste kennis, 
informatie en apparatuur voor reparatie, onderhoud, schadereparatie (indien in eigen beheer) en 
kalibratie  
Hoewel er veel overeenkomsten zijn, vult ieder merk de informatievoorziening over ADAS op zijn 
eigen manier in. Dit hangt naar verwachting samen met commerciële overwegingen van de 
merkorganisatie.  
 


Leerpunten voor RAI Vereniging 
 
In een aantal gevallen is gevraagd om een vorm van “Richtlijnen ADAS” voor merkorganisaties. 
Hierbij kan worden gedacht aan een aantal generieke uitgangspunten die vervolgens door elke 
merkorganisaties afzonderlijk kan worden ingevuld voor zijn eigen merk maar tot een collectieve 
verbetering leiden met betrekking tot aanschaf, gebruik en onderhoud van ADAS. Hierin zou ook 
aandacht moeten worden geschonken aan de in- en verkoop van gebruikte voertuigen. RAI 
Vereniging kan hier een belangrijke rol in spelen (zo mogelijk in samenwerking met de ADAS 
Alliantie). Hiervoor heeft RAI Vereniging al een tool gereed, nl. de “Lyfe-cycle van een ADAS”, 
waarin alle communicatie-momenten rondom een ADAS zijn weergegeven, van ontwerp tot 
demontage.  
 


-0-0-0-0-0-0-0-0- 
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Algemene punten vooraf:

[bookmark: _GoBack]Je hebt een overleg met Olaf de Bruijn (directeur) en Jaap Schuler (manager externe betrekkingen) van de RAI Vereniging. Jaap is medio augustus begonnen bij de RAI, als opvolger van Cees Boutens. Cees sluit mogelijk ook nog aan. In algemene zin is de insteek van het overleg om elkaar te informeren over allerlei lopende dossiers. Jaap en Tobias hebben de agenda opgesteld en hierbij een knip gemaakt in een aantal praktische punten en een aantal punten voor de langere termijn. 

  

1. Opening



Annotatie:

· Als start van het overleg is het goed om stil te staan bij de nieuwe COVID-19 maatregelen. RAI heeft gevraagd of we al een beeld hebben wat dit betekent voor garagebedrijven, RDW, etc.

· Vooralsnog gaan we er vanuit dat de RDW dienstverlening doorgang kan vinden. Mogelijk gaan we de schorsingsregeling voor verzamelaars weer breed inzetten. Verder verwachten we deze week een besluit over een verzoek dat de RAI Vereniging aan RDW en IenW heeft gedaan t.a.v. restantvoorraden van personen- en bedrijfsauto’s.  

· Als gevolg van de coronacrisis is er ook een reorganisatie geweest bij de RAI Vereniging. Een deel van hun inkomsten vanuit het RAI Congrescentrum is namelijk weggevallen. Het is wellicht goed om hier even bij stil te staan. 






2. Het hier en nu. Praktische punten - 30 minuten



1. LEV kader – bespreken van uitkomsten directeurenoverleg LEV kader 



Annotatie:

1. RAI vereniging zal waarschijnlijk aankaarten dat ze de knip tussen lichte en zware voertuigen niet willen leggen op 55 kg maar op 75 kg. 

· Advies is om vast te houden aan 55 kg zoals ook in TK-brief is gezet.



Toelichting:

1. Voorafgaand aan directeurenoverleg van 2 dec hebben RDW en IenW dit besproken met RAI. Ook de visie van de RAI op voertuigen in de stad is met ons gedeeld. Lijkt erg op verkeer in de stad van ANWB. Is brede visie op verdeling van alle soorten voertuigen. Zeker nuttig om te betrekken bij discussie over plaats op de weg. 

1. Belangrijkste argument van de RAI t.a.v. de 55 kg-norm was dat innovaties zoals stijver frame en betere remmen nu niet doorgevoerd zouden worden. Fabrikanten willen geen kostbare en tijdrovende goedkeurprocedure bij een onafhankelijke keuringsinstantie (dit is waarschijnlijk de hoofdreden van de 75 kg grens). Ander argument dat RAI meegeeft is dat we niet aansluiten bij EU-ontwikkelingen. In Duitsland en in Frankrijk zijn andere normen voor bakfietsen en de industrie werkt aan een EN-norm. Deze verwacht de RAI in 2022. 

1. Punt blijft dat alle kaders andere uitgangspunten kiezen. Is allemaal iets voor te zeggen. Gelet op de NL-situatie is gekozen voor 55 kg om een splitsing te maken tussen wel of niet goedkeur en te kunnen differentiëren in technische eisen en gebruikerseisen. 

1. RAI geeft ook aan dat hun leden bakfietsen maken van goede kwaliteit. Een goedkeurregime zal dan toch geen grote hobbel hoeven zijn en borgt niveau van veiligheid voor grotere en zwaardere bakfietsen. 

1. Naderhand is met de RDW besproken dat een kleine marge mogelijk zou zijn (bijv. 60 kg), maar meer niet. 

1. Hierover is met RAI (Sacha Boedijn) gebeld. Zij gaf aan dat een kleine verhoging niet zou helpen en dat het punt terug zou komen in het directeurenoverleg.  

1. In alle bilaterale gesprekken die met RAI zijn gevoerd, werd aangegeven dat ze verder heel tevreden zijn met het kader. Ze zijn blij dat de elektrische fietsen ongemoeid worden gelaten. Daar zat enige vrees n.a.v. het OVV rapport. 

  

1. Helmplicht Snorfiets - hoe kijken beide partijen aan tegen de huidige situatie 



Annotatie:

· Het proces rondom de helmplicht staat beschreven in de Kamerbrieven van 26 oktober en 17 november. Kort samengevat is de strekking dat we onderzoek doen naar de geschikte helm voor verschillende soorten snorfietsen en deze uitkomsten meenemen in het ontwerpbesluit. 

· Het plan is om dit besluit in het voorjaar van 2021 naar de TK te sturen. De Kamer heeft in een SO opnieuw vragen gesteld. Deadline voor de beantwoording is 14-1. 

· De RAI heeft eerder, naar aanleiding van het SO over de helmplicht in september, gepleit voor betere handhaving. De sectie Scooters van RAI Vereniging roept zijn leden met regelmaat dringend op om het opvoeren van brom- en snorfietsen expliciet af te raden en daaraan op geen enkele manier medewerking te verlenen. 

· We kunnen RAI vragen of ze verder nog acties gaan doen op dit vlak. 



Toelichting:

· RAI Vereniging is geen voorstander van een helmplicht voor voertuigen met een maximumsnelheid van 25 kilometer (dit geldt voor zowel snorfietsen als e-bikes). 

· Het is van belang de discussie over de maatregelen in te bedden in de bredere discussie over het toelatingskader voor Lichte Elektrische Voertuigen, omdat dit voorkómt dat er steeds ad hoc maatregelen worden genomen en steeds opnieuw dit soort discussies moeten plaatsvinden, aldus RAI.



1. ADAS Alliantie –  update hoe wij als RAI Vereniging onze inzet op dit onderwerp zien 



Annotatie:

· Vanuit ons speelde een vraag rondom de reactie van BOVAG en RAI op de aanbevelingen uit het OvV-rapport ‘Wie stuurt?’. Die reactie hebben we inmiddels ontvangen (zie bijlage), dus dat punt is al opgelost. 

· In dit licht kun je de RAI vragen om een toelichting te geven op hoe zij hun inzet op dit onderwerp voor zich zien. 

· Op dat vlak hebben we nog wel een vrij “platte” vraag, namelijk over de contactpersonen voor ADAS en MONO-zakelijk. We hebben begrepen dat Leo Bingen voorlopig nog op ADAS zit, maar dat Miranda Maasman weg is als gevolg is van de reorganisatie. Daarmee missen we nu het contact met de RAI voor MONO. Wie kunnen we daarvoor aanschrijven?



1. Tachograafkaarten – update van het proces en waar we tegenaan lopen in het overleg met de ILT



Annotatie:

· We hebben dit punt vorige week ook besproken met de BOVAG. In het kort komt het erop neer dat de RAI vindt dat de kosten die gerekend worden voor de tachograafkaart door Kiwa te hoog zijn. Onder meer TLN en BOVAG zitten hier hetzelfde in als RAI Vereniging.

· Enige voorzichtigheid is wel geboden t.a.v. de verwachtingen. ILT heeft een langlopend contract afgesloten over de uitgifte en prijs van de tachograafkaarten. Indien we de prijs verlagen moeten we dit dus zelf bijpassen. Daar komt nog bij dat het buitenland weliswaar vaak goedkoper is, maar dat we niet weten of zij alle kosten doorrekenen aan de klant. Nederland heeft aangegeven kostendekkend te willen werken. 

· We hebben vorige week ook aan de BOVAG aangeboden om het hier eens verder over te hebben. We kunnen de RAI Vereniging hier ook bij betrekken. 



1. Verlagen van eisen voor automobilisten om op een lichte motorfiets te mogen rijden. Wat is de status van dit dossier? 



Annotatie:

· Dit vraagstuk was opgenomen in de verzamelbrief verkeersveiligheid van oktober, maar dat heeft de RAI mogelijk gemist. 

· De vraag van de RAI was of bezitters van een rijbewijs B op een lichte motor van de categorie A1 mogen rijden zonder het afleggen van theorie-examen categorie A. 

· Dit zou nationaal geregeld kunnen worden, maar vergt een aanpassing van de nationale rijbewijsregelgeving die naar verwachting 12 maanden in beslag neemt. Deze bevoegdheid zou dan ook alleen nationaal geldig zijn. 

· De Europese Commissie bereidt momenteel een herziening van de rijbewijsrichtlijn voor. Daarin wordt ook gekeken naar de eisen van het motorrijbewijs. Het invoeren van een nationale wijziging van de rijbewijsregelgeving zou ingehaald kunnen worden door de wijzigingen in de Europese rijbewijsrichtlijn. 

· Gelet hierop heeft de minister aangegeven niet te kiezen voor een nationale maatregel, maar zetten we in op dit punt via de herziening van de Europese rijbewijsrichtlijn. 

· De RAI Vereniging (Eugene Moerkerk) is onlangs door onze collega Ronny van Belzen gevraagd om input op aan te leveren voor het Nederlandse standpunt voor deze herziening. 



3. Verder vooruit kijken - 30 minuten

Wat zien we voor ons voor het komende jaar en het nieuwe kabinet



1. Gezonde mobiliteit – toelichting RAI Vereniging



Annotatie:

· Je kunt de RAI eerst vragen om hier een toelichting op te geven. 

· Aan onze kant speelt op dit vlak het nodige in het kader van ouder worden en de aandacht voor medische geschiktheid van voertuigbestuurders. We hebben recent de eerder ontwikkelde zelfscan aan CBR en VVN overgedragen. Dit is gedaan voor gebruik, doorontwikkeling, externe communicatie en breder eigenaarschap. Recent is daar vanuit VVN nog aandacht aan besteed met een campagne.



1. Actieve mobiliteit –  toelichting vanuit I&W. RAI Vereniging is groot voorstander van dit plan. Wat kunnen wij hierop doen. Hoe kunnen wij dit hoger op de agenda krijgen.



Annotatie:

· De RAI vereniging heeft met zich m.b.t. actieve mobiliteit (= fietsen en lopen) tot nu toe vooral gericht op het concreet versimpeld krijgen van de door FIN geïntroduceerde leasefietsregeling. Deze is volgens hen te complex waardoor werkgevers en –nemers deze niet genoeg benutten wat weer nadelig is voor hun leden (die o.a. e-bikes verkopen). 

· Mocht de RAI hierover beginnen, kun je aangeven dat ze dit punt met name bij FIN moeten aandragen. 

· Onder de vlag van Tour de Force zet IenW zich in samenwerking met een brede coalitie van partijen in om een ‘Schaalsprong Fiets’ te maken. Hiertoe heeft de Stas van IenW samen met decentrale bestuurders afgesproken om het komend jaar gezamenlijk een Nationaal Toekomstbeeld Fiets (NTF) op te stellen. Decentrale overheden zullen regionale fietsnetwerkplannen opstellen met benodigde fietsinfrastructuur (fietsroutes, (grootschalige) fietsparkeervoorzieningen én ook fietsstumuleringsplannen) die samen optellen tot een landelijk beeld en bijbehorende langjarige investeringsopgave. Er wordt op dit moment bezien op welke wijze stakeholders zoals de Fietsersbond etc. betrokken kunnen worden bij de regionale fietsnetwerkplannen en NTF. 

· Je kan de RAI vragen hoe ze tegen dit initiatief aankijken en of ze hier een bijdrage aan willen/kunnen leveren. 



· Ook is vanuit IenW het afgelopen jaar verkend of en, zo ja, op welke wijze we loopbeleid zouden kunnen ondersteunen. De minister van IenW heeft aangegeven lopen belangrijk te vinden o.a. vanuit perspectief van verkeersveiligheid. Hoe dit verder concreet invulling te geven is nog in ontwikkeling.

· Je kan de RAI bevragen hoe zij tegen lopen aankijken en wat ze hier al wel/niet aan bijdragen



1. Overdrachtsdossiers bewindspersonen – vooruitblik op nieuwe kabinet



Annotatie:

· De RAI wilde graag even stilstaan bij de overdrachtsdossiers voor de nieuwe bewindspersonen. Wordt daar al aan gewerkt en kan de RAI hieraan bijdragen?

· Verder geen punten op voorhand, wellicht is een koppeling mogelijk met punt d) hieronder. 



1. Betalen naar gebruik – uitwisseling van gedachten



Annotatie:

1. Je kan aangeven dat het onderzoek Klimaatakkoord in een afrondende fase is, cf. toezegging aan de Kamer dat dit voor eind 2020 naar de Kamer gaat.

1. Je kan aangeven dat we uiteraard kijken naar de politieke wensen in de verkiezingsprogramma’s die een breed spectrum betrekken. VVD wil simpele melding van kilometerstand EV bij de belastingdienst, een vignet voor buitenlandse chauffeurs (NB: mag niet, is discriminerend) tot D66 die slimme kmh wil met hoger tarief bij natuur en stad en spitsheffing (schaap met vijf poten). SGP, PvdA, GL zitten daartussen met betalen naar gebruik/kmh, CU noemt congestieheffing of cordonheffing (als enige).

1. Welk doel beoogd wordt is politieke keuze, maar hoe meer doelen, hoe complexer qua uitwerking met de stakeholders. 

· Een realistische doorlooptijd tot invoering bij de gebruiker is 9 jaar. Les ABvM: laat de planning niet bepalend worden. (snelste optie KPMG 6 jaar door veel stappen gelijk te schakelen kent majeure risico, dit rapport is echter nog niet openbaar!)



Toelichting

· De Kamerbrief tussenrapportage is op 16 oktober 2020 verstuurd samen met rapporten: effectenrapportage, MKBA, Quickscan technologische en invoeringsaspecten en onderzoek argumenten en waarden. De Kamerbrief eindrapportage met de laatste twee onderzoeken, te weten het rapport inkomenseffecten en het KPMG rapport technologische en invoeringsaspecten ligt voor bij de minister (deadline 14.12.2020). 

· Een Kamerbrief met antwoord op vragen van de leden Snels en van Weyenberg over de MKBA BNG uit het AO autobelastingen van 4 nov. 2020 zijn in de lijn en moet ook voor Kerst uit. De brieven zijn niet samengevoegd teneinde een zuivere toezending van de rapporten met een beleidsneutrale Kamerbrief te waarborgen. 

· De staatssecretaris van Financiën heeft een autokeuzewijzer toegezegd voor de formatie, waarin de opties voor autobelastingen worden weergegeven. BNG wordt hierin meegenomen, maar er worden niet nieuwe varianten o.i.d. uitgewerkt, het gaat om het toegankelijk aanbieden van beschikbare informatie. Dit moet de komende weken worden uitgewerkt. 

· De Mobiliteitsalliantie/RAI is voorstander van een vlakke heffing en RAI sowieso van afschaffing BPM, maar dat laatste zal nadelig voor ingroei EV zijn en de BPM erodeert bovendien vanzelf naarmate meer voertuigen EV worden. 

· RAI is voorstander van het stimuleren van aanschaf van nieuwe voertuigen, omdat die zijn van zichzelf al schoner, veiliger etc. zijn. Dat is evenwel niet vanzelfsprekend; wanneer nieuwe voertuigen goedkoper worden, schaffen we ook meer SUV’s aan, etc. 

· MA lijkt door te willen met pilots zoals in huidige regeerakkoord, dat kan maar in beperkte mate zonder wettelijke grondslag, bijv. op deelaspecten o.b.v. vrijwilligheid, deelnemers betalen niet echt, apparatuur wordt mogelijk getest etc.  Een “echte” BNG pilot waar mensen betalen voor het gebruik, benodigd wettelijke grondslag en duurt 3-4 jaar en de beschikbare kennis en capaciteit daarvoor zal naar verwachting hard nodig zijn voor uitwerking RA als daarin een tekst wordt opgenomen over BNG.



4. Rondvraag en sluiting 



Annotatie:

· Geen punten op voorhand. 
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2. Het hier en nu. Praktische punten - 30 minuten 
 

  
 

 
  

  
  

 
 

  
 

 
 

  
  

 
 
 
 

 
 

  
  

 
 

  
  

 
  

  

  

  

 Daar zat enige vrees n.a.v. het OVV 
rapport.  

   
b) Helmplicht Snorfiets - hoe kijken beide partijen aan tegen de huidige 

situatie  
 
Annotatie: 
- Het proces rondom de helmplicht staat beschreven in de Kamerbrieven van 

26 oktober en 17 november. Kort samengevat is de strekking dat we 
onderzoek doen naar de geschikte helm voor verschillende soorten 
snorfietsen en deze uitkomsten meenemen in het ontwerpbesluit.  

- Het plan is om dit besluit in het voorjaar van 2021 naar de TK te sturen. De 
Kamer heeft in een SO opnieuw vragen gesteld. Deadline voor de 
beantwoording is 14-1.  
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brom- en snorfietsen expliciet af te raden en daaraan op geen enkele manier 
medewerking te verlenen.  

 We kunnen RAI vragen of ze verder nog acties gaan doen op dit vlak.  
 
Toelichting: 
- RAI Vereniging is geen voorstander van een helmplicht voor voertuigen met 

een maximumsnelheid van 25 kilometer (dit geldt voor zowel snorfietsen als 
e-bikes).  

- Het is van belang de discussie over de maatregelen in te bedden in de 
bredere discussie over het toelatingskader voor Lichte Elektrische Voertuigen, 
omdat dit voorkómt dat er steeds ad hoc maatregelen worden genomen en 
steeds opnieuw dit soort discussies moeten plaatsvinden, aldus RAI. 
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4. Rondvraag en sluiting  
 
Annotatie: 
- Geen punten op voorhand.  
 

buiten reikwijdte



Van:  - DGMo
Aan:
Cc:  - DGMo; 
Onderwerp: Conclusies overleg RAI - IenW 15/12
Datum: dinsdag 15 december 2020 12:45:00

Hoi 

Hierbij het lijstje met acties zoals ik ze zojuist heb genoteerd. Heb jij nog aanvullingen?

-

- Helmplicht snorfiets: RAI zal voor de link tussen de helmplicht en het Klimaatakkoord extra
argumenten in kaart brengen. Expliciet signaal over het punt van alleen elektrische
snorfietsen vanaf 2025 zou helpen. IenW gaat kijken naar de mogelijkheden hiervoor en
kijkt hierbij ook naar de stavaza rondom de evaluatie van de snorfiets naar de rijbaan in
A’dam.

-

Groeten,

Voertuigveiligheid
...........................................................................
Afdeling Verkeersveiligheid
Directie Wegen en Verkeersveiligheid
Directoraat-generaal Mobiliteit
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat
Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag
...........................................................................
M +31(0)6

@minienw.nl
..............................................................
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Van:  - DGMo
Aan:  - DGMo;  - DGMo;  - DGMo;

 - DGMo;  - DGMo;  - DGMo;
 - DGMo;  - DGMo;  - DGMo; 

 - DGMo;  - DGMo;  - DGMo; 
 - DGMo;  - DGMo;  - DGMo;  -

DGMo;  - DGMO;  - DGMo;  - DGMo;
 - DGMo;  - DGMo;  - DGMo;
 - DGMo

Cc:  - DGMo
Onderwerp: Terugkoppeling PO met RAI Vereniging - 15 dec 11:00 - 12:00
Datum: dinsdag 15 december 2020 15:10:00
Bijlagen: Geannoteerde agenda PO RAI 15 december 2020.docx

Rapportage inzake OVV rapport aan IW BOVAG en RAI Ver definitief.pdf

Ha allen,

Hierbij de terugkoppeling van het gesprek dat  en ik vanochtend hadden met de RAI
Vereniging met  en :

·

· Helmplicht snorfiets: standpunten zijn duidelijk, RAI steunt de lijn t.a.v. de brede
afweging. RAI zal voor de link tussen de helmplicht en de afspraak uit het Klimaatakkoord
extra argumenten in kaart brengen. Expliciet signaal over het punt van alleen elektrische
snorfietsen vanaf 2025 vanuit IenW zou de sector helpen. @  zie jij hier
mogelijkheden voor? Vanuit de RAI zat ook een vraag rondom de stavaza van de evaluatie
van de snorfiets naar de rijbaan in A’dam. @  Zou jij de laatste stavaza van het
vervolgonderzoek van A’dam kunnen checken bij ?

·
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Algemene punten vooraf:

[bookmark: _GoBack]Je hebt een overleg met Olaf de Bruijn (directeur) en Jaap Schuler (manager externe betrekkingen) van de RAI Vereniging. Jaap is medio augustus begonnen bij de RAI, als opvolger van Cees Boutens. Cees sluit mogelijk ook nog aan. In algemene zin is de insteek van het overleg om elkaar te informeren over allerlei lopende dossiers. Jaap en Tobias hebben de agenda opgesteld en hierbij een knip gemaakt in een aantal praktische punten en een aantal punten voor de langere termijn. 

  

1. Opening



Annotatie:

· Als start van het overleg is het goed om stil te staan bij de nieuwe COVID-19 maatregelen. RAI heeft gevraagd of we al een beeld hebben wat dit betekent voor garagebedrijven, RDW, etc.

· Vooralsnog gaan we er vanuit dat de RDW dienstverlening doorgang kan vinden. Mogelijk gaan we de schorsingsregeling voor verzamelaars weer breed inzetten. Verder verwachten we deze week een besluit over een verzoek dat de RAI Vereniging aan RDW en IenW heeft gedaan t.a.v. restantvoorraden van personen- en bedrijfsauto’s.  

· Als gevolg van de coronacrisis is er ook een reorganisatie geweest bij de RAI Vereniging. Een deel van hun inkomsten vanuit het RAI Congrescentrum is namelijk weggevallen. Het is wellicht goed om hier even bij stil te staan. 






2. Het hier en nu. Praktische punten - 30 minuten



1. LEV kader – bespreken van uitkomsten directeurenoverleg LEV kader 



Annotatie:

1. RAI vereniging zal waarschijnlijk aankaarten dat ze de knip tussen lichte en zware voertuigen niet willen leggen op 55 kg maar op 75 kg. 

· Advies is om vast te houden aan 55 kg zoals ook in TK-brief is gezet.



Toelichting:

1. Voorafgaand aan directeurenoverleg van 2 dec hebben RDW en IenW dit besproken met RAI. Ook de visie van de RAI op voertuigen in de stad is met ons gedeeld. Lijkt erg op verkeer in de stad van ANWB. Is brede visie op verdeling van alle soorten voertuigen. Zeker nuttig om te betrekken bij discussie over plaats op de weg. 

1. Belangrijkste argument van de RAI t.a.v. de 55 kg-norm was dat innovaties zoals stijver frame en betere remmen nu niet doorgevoerd zouden worden. Fabrikanten willen geen kostbare en tijdrovende goedkeurprocedure bij een onafhankelijke keuringsinstantie (dit is waarschijnlijk de hoofdreden van de 75 kg grens). Ander argument dat RAI meegeeft is dat we niet aansluiten bij EU-ontwikkelingen. In Duitsland en in Frankrijk zijn andere normen voor bakfietsen en de industrie werkt aan een EN-norm. Deze verwacht de RAI in 2022. 

1. Punt blijft dat alle kaders andere uitgangspunten kiezen. Is allemaal iets voor te zeggen. Gelet op de NL-situatie is gekozen voor 55 kg om een splitsing te maken tussen wel of niet goedkeur en te kunnen differentiëren in technische eisen en gebruikerseisen. 

1. RAI geeft ook aan dat hun leden bakfietsen maken van goede kwaliteit. Een goedkeurregime zal dan toch geen grote hobbel hoeven zijn en borgt niveau van veiligheid voor grotere en zwaardere bakfietsen. 

1. Naderhand is met de RDW besproken dat een kleine marge mogelijk zou zijn (bijv. 60 kg), maar meer niet. 

1. Hierover is met RAI (Sacha Boedijn) gebeld. Zij gaf aan dat een kleine verhoging niet zou helpen en dat het punt terug zou komen in het directeurenoverleg.  

1. In alle bilaterale gesprekken die met RAI zijn gevoerd, werd aangegeven dat ze verder heel tevreden zijn met het kader. Ze zijn blij dat de elektrische fietsen ongemoeid worden gelaten. Daar zat enige vrees n.a.v. het OVV rapport. 

  

1. Helmplicht Snorfiets - hoe kijken beide partijen aan tegen de huidige situatie 



Annotatie:

· Het proces rondom de helmplicht staat beschreven in de Kamerbrieven van 26 oktober en 17 november. Kort samengevat is de strekking dat we onderzoek doen naar de geschikte helm voor verschillende soorten snorfietsen en deze uitkomsten meenemen in het ontwerpbesluit. 

· Het plan is om dit besluit in het voorjaar van 2021 naar de TK te sturen. De Kamer heeft in een SO opnieuw vragen gesteld. Deadline voor de beantwoording is 14-1. 

· De RAI heeft eerder, naar aanleiding van het SO over de helmplicht in september, gepleit voor betere handhaving. De sectie Scooters van RAI Vereniging roept zijn leden met regelmaat dringend op om het opvoeren van brom- en snorfietsen expliciet af te raden en daaraan op geen enkele manier medewerking te verlenen. 

· We kunnen RAI vragen of ze verder nog acties gaan doen op dit vlak. 



Toelichting:

· RAI Vereniging is geen voorstander van een helmplicht voor voertuigen met een maximumsnelheid van 25 kilometer (dit geldt voor zowel snorfietsen als e-bikes). 

· Het is van belang de discussie over de maatregelen in te bedden in de bredere discussie over het toelatingskader voor Lichte Elektrische Voertuigen, omdat dit voorkómt dat er steeds ad hoc maatregelen worden genomen en steeds opnieuw dit soort discussies moeten plaatsvinden, aldus RAI.



1. ADAS Alliantie –  update hoe wij als RAI Vereniging onze inzet op dit onderwerp zien 



Annotatie:

· Vanuit ons speelde een vraag rondom de reactie van BOVAG en RAI op de aanbevelingen uit het OvV-rapport ‘Wie stuurt?’. Die reactie hebben we inmiddels ontvangen (zie bijlage), dus dat punt is al opgelost. 

· In dit licht kun je de RAI vragen om een toelichting te geven op hoe zij hun inzet op dit onderwerp voor zich zien. 

· Op dat vlak hebben we nog wel een vrij “platte” vraag, namelijk over de contactpersonen voor ADAS en MONO-zakelijk. We hebben begrepen dat Leo Bingen voorlopig nog op ADAS zit, maar dat Miranda Maasman weg is als gevolg is van de reorganisatie. Daarmee missen we nu het contact met de RAI voor MONO. Wie kunnen we daarvoor aanschrijven?



1. Tachograafkaarten – update van het proces en waar we tegenaan lopen in het overleg met de ILT



Annotatie:

· We hebben dit punt vorige week ook besproken met de BOVAG. In het kort komt het erop neer dat de RAI vindt dat de kosten die gerekend worden voor de tachograafkaart door Kiwa te hoog zijn. Onder meer TLN en BOVAG zitten hier hetzelfde in als RAI Vereniging.

· Enige voorzichtigheid is wel geboden t.a.v. de verwachtingen. ILT heeft een langlopend contract afgesloten over de uitgifte en prijs van de tachograafkaarten. Indien we de prijs verlagen moeten we dit dus zelf bijpassen. Daar komt nog bij dat het buitenland weliswaar vaak goedkoper is, maar dat we niet weten of zij alle kosten doorrekenen aan de klant. Nederland heeft aangegeven kostendekkend te willen werken. 

· We hebben vorige week ook aan de BOVAG aangeboden om het hier eens verder over te hebben. We kunnen de RAI Vereniging hier ook bij betrekken. 



1. Verlagen van eisen voor automobilisten om op een lichte motorfiets te mogen rijden. Wat is de status van dit dossier? 



Annotatie:

· Dit vraagstuk was opgenomen in de verzamelbrief verkeersveiligheid van oktober, maar dat heeft de RAI mogelijk gemist. 

· De vraag van de RAI was of bezitters van een rijbewijs B op een lichte motor van de categorie A1 mogen rijden zonder het afleggen van theorie-examen categorie A. 

· Dit zou nationaal geregeld kunnen worden, maar vergt een aanpassing van de nationale rijbewijsregelgeving die naar verwachting 12 maanden in beslag neemt. Deze bevoegdheid zou dan ook alleen nationaal geldig zijn. 

· De Europese Commissie bereidt momenteel een herziening van de rijbewijsrichtlijn voor. Daarin wordt ook gekeken naar de eisen van het motorrijbewijs. Het invoeren van een nationale wijziging van de rijbewijsregelgeving zou ingehaald kunnen worden door de wijzigingen in de Europese rijbewijsrichtlijn. 

· Gelet hierop heeft de minister aangegeven niet te kiezen voor een nationale maatregel, maar zetten we in op dit punt via de herziening van de Europese rijbewijsrichtlijn. 

· De RAI Vereniging (Eugene Moerkerk) is onlangs door onze collega Ronny van Belzen gevraagd om input op aan te leveren voor het Nederlandse standpunt voor deze herziening. 



3. Verder vooruit kijken - 30 minuten

Wat zien we voor ons voor het komende jaar en het nieuwe kabinet



1. Gezonde mobiliteit – toelichting RAI Vereniging



Annotatie:

· Je kunt de RAI eerst vragen om hier een toelichting op te geven. 

· Aan onze kant speelt op dit vlak het nodige in het kader van ouder worden en de aandacht voor medische geschiktheid van voertuigbestuurders. We hebben recent de eerder ontwikkelde zelfscan aan CBR en VVN overgedragen. Dit is gedaan voor gebruik, doorontwikkeling, externe communicatie en breder eigenaarschap. Recent is daar vanuit VVN nog aandacht aan besteed met een campagne.



1. Actieve mobiliteit –  toelichting vanuit I&W. RAI Vereniging is groot voorstander van dit plan. Wat kunnen wij hierop doen. Hoe kunnen wij dit hoger op de agenda krijgen.



Annotatie:

· De RAI vereniging heeft met zich m.b.t. actieve mobiliteit (= fietsen en lopen) tot nu toe vooral gericht op het concreet versimpeld krijgen van de door FIN geïntroduceerde leasefietsregeling. Deze is volgens hen te complex waardoor werkgevers en –nemers deze niet genoeg benutten wat weer nadelig is voor hun leden (die o.a. e-bikes verkopen). 

· Mocht de RAI hierover beginnen, kun je aangeven dat ze dit punt met name bij FIN moeten aandragen. 

· Onder de vlag van Tour de Force zet IenW zich in samenwerking met een brede coalitie van partijen in om een ‘Schaalsprong Fiets’ te maken. Hiertoe heeft de Stas van IenW samen met decentrale bestuurders afgesproken om het komend jaar gezamenlijk een Nationaal Toekomstbeeld Fiets (NTF) op te stellen. Decentrale overheden zullen regionale fietsnetwerkplannen opstellen met benodigde fietsinfrastructuur (fietsroutes, (grootschalige) fietsparkeervoorzieningen én ook fietsstumuleringsplannen) die samen optellen tot een landelijk beeld en bijbehorende langjarige investeringsopgave. Er wordt op dit moment bezien op welke wijze stakeholders zoals de Fietsersbond etc. betrokken kunnen worden bij de regionale fietsnetwerkplannen en NTF. 

· Je kan de RAI vragen hoe ze tegen dit initiatief aankijken en of ze hier een bijdrage aan willen/kunnen leveren. 



· Ook is vanuit IenW het afgelopen jaar verkend of en, zo ja, op welke wijze we loopbeleid zouden kunnen ondersteunen. De minister van IenW heeft aangegeven lopen belangrijk te vinden o.a. vanuit perspectief van verkeersveiligheid. Hoe dit verder concreet invulling te geven is nog in ontwikkeling.

· Je kan de RAI bevragen hoe zij tegen lopen aankijken en wat ze hier al wel/niet aan bijdragen



1. Overdrachtsdossiers bewindspersonen – vooruitblik op nieuwe kabinet



Annotatie:

· De RAI wilde graag even stilstaan bij de overdrachtsdossiers voor de nieuwe bewindspersonen. Wordt daar al aan gewerkt en kan de RAI hieraan bijdragen?

· Verder geen punten op voorhand, wellicht is een koppeling mogelijk met punt d) hieronder. 



1. Betalen naar gebruik – uitwisseling van gedachten



Annotatie:

1. Je kan aangeven dat het onderzoek Klimaatakkoord in een afrondende fase is, cf. toezegging aan de Kamer dat dit voor eind 2020 naar de Kamer gaat.

1. Je kan aangeven dat we uiteraard kijken naar de politieke wensen in de verkiezingsprogramma’s die een breed spectrum betrekken. VVD wil simpele melding van kilometerstand EV bij de belastingdienst, een vignet voor buitenlandse chauffeurs (NB: mag niet, is discriminerend) tot D66 die slimme kmh wil met hoger tarief bij natuur en stad en spitsheffing (schaap met vijf poten). SGP, PvdA, GL zitten daartussen met betalen naar gebruik/kmh, CU noemt congestieheffing of cordonheffing (als enige).

1. Welk doel beoogd wordt is politieke keuze, maar hoe meer doelen, hoe complexer qua uitwerking met de stakeholders. 

· Een realistische doorlooptijd tot invoering bij de gebruiker is 9 jaar. Les ABvM: laat de planning niet bepalend worden. (snelste optie KPMG 6 jaar door veel stappen gelijk te schakelen kent majeure risico, dit rapport is echter nog niet openbaar!)



Toelichting

· De Kamerbrief tussenrapportage is op 16 oktober 2020 verstuurd samen met rapporten: effectenrapportage, MKBA, Quickscan technologische en invoeringsaspecten en onderzoek argumenten en waarden. De Kamerbrief eindrapportage met de laatste twee onderzoeken, te weten het rapport inkomenseffecten en het KPMG rapport technologische en invoeringsaspecten ligt voor bij de minister (deadline 14.12.2020). 

· Een Kamerbrief met antwoord op vragen van de leden Snels en van Weyenberg over de MKBA BNG uit het AO autobelastingen van 4 nov. 2020 zijn in de lijn en moet ook voor Kerst uit. De brieven zijn niet samengevoegd teneinde een zuivere toezending van de rapporten met een beleidsneutrale Kamerbrief te waarborgen. 

· De staatssecretaris van Financiën heeft een autokeuzewijzer toegezegd voor de formatie, waarin de opties voor autobelastingen worden weergegeven. BNG wordt hierin meegenomen, maar er worden niet nieuwe varianten o.i.d. uitgewerkt, het gaat om het toegankelijk aanbieden van beschikbare informatie. Dit moet de komende weken worden uitgewerkt. 

· De Mobiliteitsalliantie/RAI is voorstander van een vlakke heffing en RAI sowieso van afschaffing BPM, maar dat laatste zal nadelig voor ingroei EV zijn en de BPM erodeert bovendien vanzelf naarmate meer voertuigen EV worden. 

· RAI is voorstander van het stimuleren van aanschaf van nieuwe voertuigen, omdat die zijn van zichzelf al schoner, veiliger etc. zijn. Dat is evenwel niet vanzelfsprekend; wanneer nieuwe voertuigen goedkoper worden, schaffen we ook meer SUV’s aan, etc. 

· MA lijkt door te willen met pilots zoals in huidige regeerakkoord, dat kan maar in beperkte mate zonder wettelijke grondslag, bijv. op deelaspecten o.b.v. vrijwilligheid, deelnemers betalen niet echt, apparatuur wordt mogelijk getest etc.  Een “echte” BNG pilot waar mensen betalen voor het gebruik, benodigd wettelijke grondslag en duurt 3-4 jaar en de beschikbare kennis en capaciteit daarvoor zal naar verwachting hard nodig zijn voor uitwerking RA als daarin een tekst wordt opgenomen over BNG.



4. Rondvraag en sluiting 



Annotatie:

· Geen punten op voorhand. 
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Aan de minister van Infrastructuur en Waterstaat  
Mevr. Drs. C. van Nieuwenhuizen  
Rijnstraat 8 
2515 XP  Den Haag 
 
 Amsterdam, 16 november 2020 
 
 
Betreft: Rapportage over acties RAI Vereniging en BOVAG n.a.v. rapport Onderzoeksraad voor 


Veiligheid; “Wie Stuurt” 
 
Excellentie, 
 
Bijgaand treft u de rapportage aan van BOVAG en RAI Vereniging n.a.v. het rapport “Wie Stuurt?” 
van de Onderzoeksraad voor Veiligheid, ons aangeboden op 27 november 2019. In de 
aanbiedingsbrief bij het rapport stond het verzoek om deze rapportage expliciet genoemd. 
RAI Vereniging en BOVAG hebben gemeend om, naast het vermelden van het standpunt, dit te 
omkleden met de concrete acties die wij gedurende de afgelopen 2 jaar hebben ondernomen om 
“Advanced Driver Assistance Systems” (ADAS) breder onder de aandacht te brengen in de gehele 
keten en bij de voertuigeigenaar/berijder in het bijzonder.  
 
Wij hebben tevens een afschrift van deze brief en bijlage gezonden naar het ministerie van Justitie 
en Veiligheid, alsmede naar de Onderzoeksraad voor Veiligheid, zoals gevraagd in de 
aanbiedingsbrief van de Onderzoeksraad voor Veiligheid bij het rapport. 
Indien dit schrijven en/of de bijlage aanleiding geeft tot vragen of opmerkingen, kunt u contact 
opnemen met: 
- RAI Vereniging: de heer C.(Cees) Boutens (c.boutens@raivereniging.nl; 06 53 212 633 ) 
- BOVAG: de heer J.W.(Jan-Willem) van der Linden (janwillemvanderlinden@bovag.nl; 06 52 644 937) 
 
Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
RAI Vereniging BOVAG 


 


  
Steven van Eijck Han ten Broeke 
 
 
Een afschrift van dit document hebben wij gezonden aan: 
- De minister van Justitie en Veiligheid, de heer mr F.B.J. Grapperhaus 


- De voorzitter van de Onderzoeksraad voor Veiligheid, de heer ir. J.R.V.A. Dijsselbloem  



mailto:c.boutens@raivereniging.nl

mailto:c.boutens@raivereniging.nl

mailto:janwillemvanderlinden@bovag.nl
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Bijlage 1: Acties van BOVAG en RAI Vereniging met betrekking tot bekendheid van ADAS bij 
(potentiële) gebruikers 


 


1. Inleiding 


 
Moderne auto’s worden in toenemende mate uitgerust met zowel veiligheids- als 
comfortsystemen; ofwel: Advanced Driver Assistance Systems (ADAS). In steeds meer gevallen 
worden dergelijke systemen al standaard affabriek in het voertuig opgenomen. Daarnaast kan de 
autokoper er voor kiezen om dergelijke systemen aan te schaffen via een zgn. Optiepakket of als 
losse accessoire.  
Aangezien ADAS worden geproduceerd en gedistribueerd door leden van de RAI Verenging en 
verkocht worden door de leden van BOVAG, zien beide partijen het belang van het verstrekken van 
de juiste informatie over ADAS door de distributieketen aan kopers/berijder van een voertuig; 
zowel vóór en tijdens de aankoop van een voertuig, als bij de aflevering, onderhoud en reparatie 
ervan. Om die reden zijn we al enkele jaren actief om de informatieverschaffing omtrent aanschaf, 
bekendheid en gebruik van ADAS te bevorderen.  
Niettemin heeft de Onderzoeksraad voor Veiligheid (OvV) in haar rapport “Wie Stuurt?” 
(november 2019) een aantal zaken gerapporteerd die vragen om verbetering. In de aanbevelingen 
in het rapport worden enkele partijen met naam genoemd, waaronder RAI Vereniging en BOVAG. 
De betreffende aanbeveling luidt:  
 


“Zorg ervoor dat BOVAG-leden hun klanten uitgebreid instrueren over de mogelijkheden en 
beperkingen van hun auto met ADAS. En zorg ervoor dat de BOVAG-leden daartoe in staat worden 
gesteld.” 


 
Hierna beschrijven wij de, door de OvV, gevraagde acties ten aanzien van de aanbevelingen in het 
rapport “Wie Stuurt?”, gecompleteerd met de belangrijkste activiteiten, die we gezamenlijk dan 
wel individueel de afgelopen jaren terzake al hebben ondernomen. 
 


2. Positie t.a.v. ADAS 


  


RAI Verenging vertegenwoordigt in Nederland de Importeurs van personenauto’s, die feitelijk 
voertuigen met ADAS op de markt brengen. De uiteindelijke verkoop en levering van ADAS vindt 
plaats door BOVAG-leden, te weten de dealers van het betreffende merk en universele 
autobedrijven. Beide verenigingen zien voor zichzelf een rol weggelegd voor een goede 
informatievoorziening rechtstreeks aan de consument of via de retailer, met betrekking tot 
aanschaf, het juiste gebruik en de goede werking op termijn, van ADAS. De schadeherstelbedrijven, 
welke eveneens BOVAG leden zijn, zijn betrokken bij de juiste werking van ADAS na het herstellen 
van schade aan het voertuig. BOVAG is verder van mening dat op het gebied van 
verkeersopleidingen ADAS eveneens onder de aandacht gebracht dient te worden en dat dit een 
verplicht integraal onderdeel zou moeten zijn in de verkeersopleiding en van een systeem van 
permanente verkeerseducatie, zodat ook weggebruikers die al lang in bezit zijn van hun rijbewijs 
goed met deze technieken om leren gaan. Deze beide branches verdienen eveneens aandacht in 
de gehele keten. 
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Daarnaast vertegenwoordigt RAI Vereniging ook de importeurs van garage-equipment, waaronder 
kalibratie-apparatuur. De kwaliteit van dergelijke systemen alsmede de kennis m.b.t. het juiste 
gebruik ervan in de werkplaatsen m.b.t. ADAS, is een belangrijk aandachtspunt voor RAI 
Vereniging. 


 


RAI Vereniging en BOVAG hebben goed kennis genomen van de inhoud, bevindingen en 
aanbevelingen van het OvV-rapport “Wie Stuurt?’ en kunnen zich hier goed in vinden, met de 
kanttekening dat een aantal zaken die door de OvV zijn geconstateerd, reeds in gang zijn gezet. 
Binnen de mogelijkheden die beide verenigingen, samen met hun leden hebben, worden de 
bestaande activiteiten voortgezet en geïntensiveerd en zullen zo nodig aanvullende activiteiten 
worden ondernomen. Dit alles, gericht op een verdere verbetering van de informatievoorziening 
aan de consument met betrekking tot scholing, aanschaf, gebruik en onderhoud en reparatie van 
ADAS, waarbij ten behoeve van reparatie, onderhoud en schadeherstel gebruik wordt gemaakt van 
deugdelijke kalibratieapparatuur met de juiste kennis en vaardigheden. 
 


3. Activiteiten t.a.v. ADAS 


 


ADAS worden al geruime tijd in auto’s toegepast. Denk aan (gewone) Cruise Control, 
Navigatiesystemen, ABS, etc. De afgelopen 6-8 jaar is er echter sprake van een sterke toename van 
geavanceerde systemen in voertuigen die zowel het comfort als de veiligheid bevorderen. 
Aanvankelijk moest de klant doorgaans zelf kiezen voor levering van deze systemen in zijn auto; 
tegenwoordig zitten steeds meer systemen al standaard affabriek in de auto of maken deze 
onderdeel uit van een Optiepakket (bijv. een “Business-pakket). Daarnaast kan de klant nog steeds 
kiezen voor een ADAS uit de prijslijst van het merk. De systemen zijn door de jaren heen steeds 
talrijker en complexer geworden, kennen verschillende benamingen en werking voor vergelijkbare 
systemen en vereisen meer uitleg aan de klant wat het systeem (niet) doet, hoe het aan/uit kan 
worden gezet, etc. Vanaf 2017 onderkende BOVAG en RAI Verenging deze ontwikkeling en zijn 
gestart met activiteiten om hier aandacht aan te geven. Wij noemen hier de belangrijkste. 
 
A. ADAS Convenant en oprichting ADAS Alliantie  


Na voorbereidingen in 2017, is RAI Vereniging in de loop van 2018 in nauwe samenwerking met 


I&W, begonnen met creëren van een groep partners die allen op de één of andere wijze met 


ADAS te maken hebben. Denk aan onder meer BOVAG, VNA (leasemaatschappijen), RDW, CBR, 


Hoge School Arnhem/Nijmegen (HAN),Verzekeraars, RWS, EURO-NCAP, etc.  


Het doel was om samen meer bekendheid te geven aan ADAS met oog op bevordering van 


bekendheid, aanschaf en veilig gebruik van ADAS door de bestuurder. Dit heeft begin 2019 geleid 


tot het opstellen van het ADAS Convenant. Dit convenant vormde de basis voor de oprichting van 


de ADAS Alliantie, die op 3 juni 2019 officieel door de minister van I&W is gelanceerd tijdens het 


ITS Europe Congres in Eindhoven. Momenteel kent de Alliantie 58 deelnemers, die allen het 


Convenant hebben ondertekend en een actielijst hebben ingediend om het doel van het 


Convenant nader in te vullen. In het voorjaar van 2020 zijn alle deelnemers aangeschreven om 


een voortgangsrapportage aan te leveren omtrent de vordering van hun ingediende acties. De 


resultaten worden thans verwerkt door de Kerngroep ADAS Alliantie (zie hierna). 



https://v.fastcdn.co/u/cbfcadb9/43422108-0-ADAS-Convenant.pdf

https://www.adasalliantie.nl/
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B. Kerngroep ADAS Alliantie en haar acties 


De ADAS Alliantie kent een Kerngroep, bestaande uit vertegenwoordigers van BOVAG, RAI 


Vereniging, I&W, ANWB, AON en Verbond voor Verzekeraars. RDW is regelmatig “te gast” en 


overweegt bij de Kerngroep aan te sluiten. RAI Vereniging is (samen met I&W) de belangrijkste 


“motor” geweest achter deze Kerngroep. Deze Kerngroep, soms aangevuld met externen als het 


onderwerp er om vraagt, houdt zich momenteel bezig met onder meer:  


 


- communicatie met en aansturing van de deelnemers aan de ADAS Alliantie 


- eenduidige benaming van ADAS door alle betrokkenen bij ADAS, in nauwe samenwerking 


met ANWB, EURO NCAP en de FIA; in eerste instantie voor Nederland met de ambitie om dit 


ook internationaal te bevorderen (hiermee worden thans zeer forse vorderingen geboekt!). 


Medio november 2020 zal deze lijst gepubliceerd worden 


- een vorm van registratie van ADAS zodat belanghebbenden kunnen achterhalen of, en zo ja, 


welke ADAS op een bepaald voertuig aanwezig zijn (o.b.v. kenteken en/of VIN) 


- monitoring van de (jaarlijkse) ingroei van ADAS in het wagenpark 


- onderzoek naar de mate van bekendheid met en gebruik door de gebruiker m.b.t. ADAS 


- onderhoud en (schade-)reparatie; hoe waarborgen we dat ADAS goed blijft werken tijdens 


onderhoudsbeurten en na een (schade-)reparatie? Kalibratie is hierbij een erg belangrijk 


onderdeel 


- waarborgen dat kalibratie met deugdelijke kalibratie-apparatuur plaatsvindt en met de juiste 


deskundigheid 


- Is het wenselijk om de juiste werking van ADAS op te nemen in de APK en zo ja, hoe?  


 


C. Internationale context 


Eind januari 2020 heeft RAI Vereniging, samen met I&W, het initiatief genomen om in overleg te 


treden met de koepel van Europese autofabrikanten, ACEA in Brussel. Immers, ACEA is ook 


betrokken in het onderzoek van de OvV. De OvV was ook aanwezig bij dit gesprek. Doel van het 


overleg was om te bespreken welke mogelijkheden er zijn tot samenwerking tussen RAI 


Vereniging, I&W en ACEA. Eén van de besproken opties is het creëren van een Europese vorm 


van de ADAS Alliantie maar ook het inzetten van reeds in Nederland ontwikkelde initiatieven 


voor verbeteren van informatie aan de autobezitter m.b.t. ADAS op Europese schaal. De nadere 


uitwerking hiervan vindt momenteel plaats maar is vertraagd door de invloed van COVID19. 


 


D. Oproep RAI Vereniging aan haar leden 


Op 15 mei 2020 heeft RAI Verenging een brief gezonden aan alle leden van de secties 


Personenauto’s en Lichte Bestelauto’s en Trucks. Het doel van de brief was onze leden aan de 


hand van een tiental onderwerpen, met klem te wijzen op de verantwoordelijkheden die zij 


hebben richting hun dealernetwerk, teneinde deze laatste in staat te stellen tijdig en volledig de 


juiste informatie te verstrekken aan (aspirant) klanten m.b.t. ADAS. Het in de brief genoemde 


standpunt van RAI Vereniging heeft dezelfde strekking als het hiervoor onder punt 3. genoemde 


standpunt, echter in iets verkorte vorm. Het onder punt 3. genoemde standpunt is momenteel  
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leidend voor RAI Vereniging. De leden is gevraagd om een reactie op deze brief. De brief is als 


bijlage 2 toegevoegd alsmede een aantal reacties van leden hierop in bijlage 3.  


 


E. Onderzoek onder BOVAG leden 


BOVAG heeft de afgelopen periode meerdere onderzoeken gedaan naar ADAS. De diverse 
onderzoeken staan hieronder vermeld inclusief de belangrijkste conclusies. 
 


Retail 


Verkoop 


BOVAG heeft in juli 2019 i.s.m. Universiteit van Twente en ANWB onderzoek gedaan naar de 


informatie voorziening aan en door onze leden omtrent ADAS.  


De conclusie van dit onderzoek was dat er een groot kennisverschil bestaat tussen 


merkdealers en onafhankelijke autobedrijven. De merkdealers verkrijgen de informatie 


vanuit hun importeurs middels brochures en trainingen, terwijl de onafhankelijke 


autobedrijven dit grotendeels zelf moeten organiseren. Een krappe meerderheid van de 


onafhankelijke autobedrijven vindt dat BOVAG hier een rol in kan spelen middels digitaal 


voorlichtingsmateriaal. 


De meerderheid van de dealers geeft aan dat men informatie omtrent ADAS aan de 


consument verschaft, bij de universele autobedrijven ligt dit aandeel lager.  


Het volledige rapport “How are car buyers and car sellers currently informed about ADAS? An 


investigation among drivers and car sellers in The Netherlands” is in zijn geheel terug te lezen 


op: https://www.sciencedirect.com/science/article/pii/S2590198220300142. 


Schadeherstel, onderhoud en reparatie 


BOVAG heeft begin 2019 een onderzoek laten uitvoeren naar de impact van ADAS bij 


schadeherstel, onderhoud en reparatie, waardoor er ook binnen deze branches meer focus is 


komen te liggen op ADAS. Dit onderzoek is terug te vinden op: 


https://mijn.bovag.nl/downloads/onderzoek-cijfers/adas/adas2019_def_e_los. 


Rijschoolhouders 


BOVAG heeft bij haar afdeling rijschoolhouders onderzoek gedaan, de conclusie hiervan was 


dat de consument weinig tot geen interesse heeft om dit in de lesstof op te nemen indien dit 


niet overheidswege verplicht is. 


  



https://www.sciencedirect.com/science/article/pii/S2590198220300142

https://mijn.bovag.nl/downloads/onderzoek-cijfers/adas/adas2019_def_e_los
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Onderzoek bij consumenten (1.000) 


Begin 2019 heeft BOVAG in samenwerking met Multiscope de informatiebehoefte 


onderzocht van de consument met betrekking tot voorlichting over ADAS-systemen. De 


eerste uitkomsten van het consumentenonderzoek ADAS zijn, dat ruim 80% van de 


ondervraagde consumenten door zijn dealer of autobedrijf over ADAS wil worden 


voorgelicht. Consumenten geven aan dat zij in veel mindere mate door fabrikanten en ANWB 


willen worden voorgelicht. Over de manier waarop consumenten willen worden voorgelicht, 


wil de helft van de ondervraagden mondelinge voorlichting van de verkoper en de helft zegt 


dat de ADAS-instructies in het instructieboekje moeten staan.  


F. Ontwikkeling video “Alles over ADAS systemen” 


Naar aanleiding van de diverse onderzoeken, heeft BOVAG begin 2020 een video opgenomen in 


de serie “Alles voor een betere kilometer”. In deze video heef BOVAG meerdere populaire ADAS 


systemen onder de aandacht gebracht en de werking hiervan gedemonstreerd door 2 bekende 


racecoureurs. Deze video is gedeeld met de leden en is eveneens beschikbaar op youtube: 


https://www.youtube.com/watch?v=hJCq_stFRnQ. 


4. Tot slot 
 


RAI Vereniging en BOVAG hebben hun verantwoordelijkheden reeds genomen door een reeks aan 
acties te ondernemen om zowel vanuit de verenigingen zelf, met partners als via leden, de 
verbetering van informatie en voorlichting met betrekking tot aanschaf, gebruik en onderhoud van 
ADAS te bevorderen, waaronder aandacht voor de kalibratieapparatuur en het kundige gebruik 
ervan. De constante ontwikkeling en introductie van nieuwe ADAS, vaak als “opmaat” naar 
zelfrijdende voertuigen, krijgt permanente aandacht van BOVAG en RAI Vereniging. Deze aandacht 
zal naar verwachting in de toekomst alleen maar toenemen.  
 



https://www.youtube.com/watch?v=hJCq_stFRnQ
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Bijlage 2:     Brief RAI Vereniging aan haar leden van de secties  
         Personenauto’s en Lichte Bestelauto’s en Trucks,  
         d.d. 15-4-2010 
 


 


Aan de leden van de RAI Vereniging, secties  -      Personenauto’s en Lichte Bedrijfswagens 


-      Trucks 


 
Betreft: ADAS en het rapport van de OvV “Wie Stuurt?” 
 
Geachte leden,  
 
Zoals u wellicht bekend zal zijn, heeft de Onderzoeksraad voor Veiligheid (OVV) in november 2019 
een uitgebreid rapport uitgebracht, genaamd  “Wie stuurt?”.  Dit rapport gaat onder andere over 
de snelle opkomst van allerlei Advanced Driver Assistant Systems (ADAS). De OVV constateert een 
aanzienlijk aantal tekortkomingen met betrekking tot ADAS en vermeldt in haar rapport enkele 
aanbevelingen. Ook aan RAI Vereniging en BOVAG worden aanbevelingen gedaan, die voor een 
belangrijk deel verband houden met de informatievoorziening aan de klant.  Hoewel de 
aangeschreven partijen, zoals RAI Vereniging, strikt genomen niet verplicht zijn de aanbevelingen 
op te volgen, zijn deze echter toch vrij dwingend. Het niet opvolgen van de OVV aanbevelingen is 
dus feitelijk geen optie en doet schade aan het imago van de branche.  
RAI Vereniging heeft het afgelopen anderhalf jaar op collectief niveau al veel ondernomen met 
betrekking tot het “dossier ADAS”. Niettemin wordt door de OVV nu ook het één en ander van de 
afzonderlijke leden van RAI Vereniging (en BOVAG) verwacht.  
 


Aanbeveling OVV aan RAI Vereniging en leden1 
 
De betreffende passage in de “Aanbevelingen” (zie bijlage 1 voor alle aanbevelingen van de OVV) 
van het rapport luidt:   
 


Aan de BOVAG en RAI Vereniging: 
2. Zorg ervoor dat BOVAG-leden klanten uitgebreid instrueren over de mogelijkheden en 
beperkingen van hun auto met ADAS. En zorg dat BOVAG-leden daartoe in staat worden gesteld. 


 
De OVV is niet tevreden over wijze waarop eigenaren/bestuurders/autokopers door de sector 
worden geïnformeerd over ADAS in hun voertuigen.  
 
In de Aanbiedingsbrief (zie bijlage 2.) van de OVV bij het aanreiken van het rapport aan RAI 
Vereniging staat:  
 
 


 
1 Betreft de importeurs en fabrikanten van zowel personenauto’s, lichte bestelauto’s en trucks 



https://www.onderzoeksraad.nl/nl/page/4729/wie-stuurt-verkeersveiligheid-en-automatisering-in-het-wegverkeer
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“De Onderzoeksraad verzoekt u, ingevolge Artikel 74, Rijkswet Onderzoeksraad voor veiligheid, uw 
standpunt ten aanzien van deze aanbeveling, binnen één jaar na verschijning van het rapport aan 
de minister van Infrastructuur en Waterstaat kenbaar te maken en een afschrift hiervan te zenden 
aan de minister van Justitie en Veiligheid en aan de Onderzoeksraad voor veiligheid. “  


 
Het rapport is medio november 2019 verschenen. Vóór medio november 2020 moet RAI 
Vereniging dus met een reactie komen.  
Hoewel in de betreffende “Aanbeveling” met name de BOVAG-leden worden aangespoord om 
klanten goed te instrueren, wordt op (de leden van) de RAI Vereniging een dringend beroep 
gedaan om BOVAG-leden hiertoe ook daadwerkelijk in staat te stellen. 
 


Standpunt en actie RAI Vereniging 
De OVV vraagt de RAI Vereniging om een standpunt ten aanzien van haar aanbevelingen in het 
rapport. Navraag bij de OVV leerde dat men daarbij tevens verlangt dat RAI Vereniging aangeeft 
hoe men dit standpunt denkt in te vullen (welke actie). Dit is in beginsel “vormvrij”; ofwel: wij 
kunnen zelf bepalen hoe wij dit het beste kunnen doen. Wel is het idee van deze brief aan de OvV 
voorgelegd en men vond dit vooralsnog een goede stap.  
Het standpunt van RAI Vereniging luidt: 
 


RAI Vereniging onderschrijft de bevindingen en aanbevelingen van de OVV in haar rapport “Wie 
Stuurt” (nov.2019) en zal haar betreffende leden aansporen om hun dealernetwerk optimaal te 
voorzien van middelen om hen in staat te stellen de klant beter te informeren over beschikbare en 
aanwezige ADAS in hun voertuigen.  


 
Maatregelen/Actie 
De feitelijke actie betreft voorliggende brief, waarbij wij onze leden aansporen tot het nemen van 
maatregelen en/of acties richting hun dealernetwerk.  
Indien en voor zover u niet al de nodige maatregelen heeft getroffen, vragen wij u in ieder geval te 
zorgen dat uw dealers:  
1. beschikken over de meest actuele en gedetailleerde informatie over welke ADAS beschikbaar is 


voor elke model, type en uitvoering in uw gamma en dit zo nodig periodiek te updaten 


2. weten welke ADAS standaard wordt geleverd op het voertuig, welke ADAS onderdeel uitmaakt 


van bepaalde pakketten en welke ADAS apart leverbaar is als extra affabriek en dit uitleggen aan 


de klant 


3. weten wat een ADAS van uw merk precies doet onder welke omstandigheden en dit uitleggen 


aan de klant 


4. weten wat een ADAS van uw merk niet doet en dit uitleggen aan de klant 


5. weten wat de beperkingen zijn (bijv. ADAS werkt niet beneden x km/uur, cq. boven y km/uur, het 


werkt alleen onder een bepaalde hoek, kijkt allen vooruit, kijkt niet opzij, etc.) en dit uitleggen 


aan de klant 
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6. de klant wijst op de verantwoordelijkheden die de bestuurder heeft bij gebruik van de ADAS van 


uw merk (bijv.: de meeste ADAS assisteren slechts de bestuurder maar maken het voertuig niet 


zelfrijdend)   


7. de klant wijzen op periodiek controle van zijn ADAS tijdens het reguliere onderhoud en (vooral) 


bij (kleine) schades  


8. de verkoopstaf of een specialist adequaat (laten) trainen met betrekking tot 


informatievoorziening over ADAS; zowel in het aankoopproces, de aflevering als ten aanzien van 


het gebruik door de berijder 


9. de werkplaats in staat stelt ADAS te controleren en te onderhouden, volgens voorschriften te 


repareren en zo nodig te kalibreren 


10. meewerken aan een periodieke monitoring van uw organisatie over de wijze waarop de dealer 


om gaat met informatievoorziening over ADAS van uw merk richting de klant 


Wellicht (en waarschijnlijk) beschikt uw organisatie reeds over de middelen om bovenstaande 
acties richting uw dealers in te vullen. Zo niet, dan verzoeken wij u met klem hiervoor contact op te 
nemen met uw fabrikant om deze acties op korte termijn mogelijk te maken.  
 


Opvolging 
Hoewel nog niet als zodanig aangekondigd, is het zeer wel denkbaar dat de OVV tegen het einde 
van 2020 aan RAI Vereniging gaat vragen wat er terecht is gekomen van hun aanbevelingen. Wij 
verzoeken u in dat kader om uiterlijk 31 mei 2020 in het kort aan te geven op welke punten u 
voldoet aan voornoemde 10 punten. Zijn er punten waar u niet aan voldoet, geeft u dan aan wat u 
inmiddels heeft ondernomen of nog gaat ondernemen met betrekking tot deze punten. U kunt dit 
doen d.m.v. een mail aan de heer Leo Bingen van RAI Vereniging (l.bingen@raivereniging.nl) . 
Wij vertrouwen op uw medewerking. 
 
Met vriendelijke groet, 
RAI Vereniging 
 
………… 
  



mailto:l.bingen@raivereniging.nl
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Bijlage 3:     Enkele reacties van leden van RAI Vereniging van de secties  
         Personenauto’s & Lichte Bestelauto’s, alsmede Trucks 
 


 
De brief, zoals opgenomen in bijlage 2, heeft een 15-tal reacties opgeleverd van importeurs van 
zowel personenauto’s & lichte  bestelwagen, als van importeurs van trucks, met betrekking tot hun 
merkorganisatie. Wij hebben de leden aangegeven anoniem om te gaan met hun reacties. Om die 
reden hebben we deze dus ook niet integraal opgenomen in dit document. Wij volstaan met 
onderstaand enkele relevante passages uit de reacties van de leden, die interessant en 
behulpzaam zijn voor (vervolg-)acties van RAI Vereniging. 
 


Algemeen 
 
Er is geen sprake van significante verschillen tussen de reacties van importeurs van personenauto’s 
en van trucks. Om die reden wordt volstaan met de meest opvallende zaken in de reacties.  
 


Reacties 
 
1. Vrijwel alle merkorganisaties beschikken over websites en/of portals waar alle informatie te 


vinden over leverbare ADAS. De websites zijn vnl. bedoeld voor informatie aan het grote publiek. 


De portals zijn meer bedoeld voor interne informatievoorziening aan de verkoopstaf en 


werkplaatspersoneel. 


2. Er wordt door de importeurs veel aandacht besteed aan trainingen van zowel verkoopstaf als 


werkplaatspersoneel van hun dealers, zodat men weet welke ADAS door het merk per 


model/type/uitvoering leverbaar zijn, hoe deze functioneren en hoe deze moeten worden 


onderhouden en gerepareerd (incl. kalibratie) 


3. In enkele gevallen wordt aangegeven dat de complexiteit van de systemen en de snelle 


ontwikkeling ervan het lastig maken om de materie te kunnen (blijven) beheersen 


4. Enkele importeurs geven aan behoefte te hebben aan richtlijnen waar een merkorganisatie aan 


moet voldoen m.b.t. ADAS 


5. Doorgaans biedt het instructieboekje de nodige informatie over ADAS; wat het is, hoe het werkt 


en wat de verantwoordelijkheid van de bestuurder is. De instructieboekjes zijn echter vaak 


generiek voor een bepaald model/type/uitvoering en de bestuurder weet dan nog niet exact wat 


er op zijn/haar auto zit. Sommige merken lossen dit op met een modulair opgezet instructieboek, 


dat precies aansluit bij het voertuig dat de klant heeft gekocht en/of werken met video’s over 


specifieke ADAS van hun merk. In een enkel geval wordt het handboek voor bestuurder 


gebaseerd op het chassisnummer (VIN) van het voertuig. Dit nummer geeft in beginsel alle 


informatie over de aanwezige ADAS in dit specifieke voertuig.  Ook worden in sommige gevallen 


rijtrainingen aan de klant aangeboden. 


6. Verkooppersoneel wordt doorgaans goed getraind m.b.t. de uitleg over ADAS aan de klant bij 


oriëntatie en verkoop. Dit geldt echter nog niet in alle gevallen voor het feitelijke afleverproces.  
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7. Enkele merkorganisaties werken met monitoring van hun dealers m.b.t. ADAS, bijv. met behulp 


van Mystery Shoppers 


8. Doorgaans is men duidelijk over de instructie aan de klant dat de huidige generatie ADAS een 


voertuig nog niet zelfrijdend maken en dat de bestuurder in alle gevallen zelf verantwoordelijk is 


en blijft voor de besturing van diens voertuig 


9. Nagenoeg alle merkorganisaties beschikken over de vereiste informatie over ADAS m.b.t. 


onderhoud en reparatie alsmede kalibratie en beschikken ook over de vereiste specifieke 


gereedschappen en apparatuur.  


Samengevat: 
Alle merkorganisaties besteden ruimschoots aandacht aan informatie over ADAS in hun voertuigen 
richting hun dealernetwerk. Vrijwel allen doen dat door beschikbaarheid en -stelling van duidelijke 
informatie over de ADAS systemen die zij bieden. Ook wordt veel aandacht besteed aan training 
van verkoopstaf en werkplaatspersoneel en beschikken alle bedrijven over de juiste kennis, 
informatie en apparatuur voor reparatie, onderhoud, schadereparatie (indien in eigen beheer) en 
kalibratie  
Hoewel er veel overeenkomsten zijn, vult ieder merk de informatievoorziening over ADAS op zijn 
eigen manier in. Dit hangt naar verwachting samen met commerciële overwegingen van de 
merkorganisatie.  
 


Leerpunten voor RAI Vereniging 
 
In een aantal gevallen is gevraagd om een vorm van “Richtlijnen ADAS” voor merkorganisaties. 
Hierbij kan worden gedacht aan een aantal generieke uitgangspunten die vervolgens door elke 
merkorganisaties afzonderlijk kan worden ingevuld voor zijn eigen merk maar tot een collectieve 
verbetering leiden met betrekking tot aanschaf, gebruik en onderhoud van ADAS. Hierin zou ook 
aandacht moeten worden geschonken aan de in- en verkoop van gebruikte voertuigen. RAI 
Vereniging kan hier een belangrijke rol in spelen (zo mogelijk in samenwerking met de ADAS 
Alliantie). Hiervoor heeft RAI Vereniging al een tool gereed, nl. de “Lyfe-cycle van een ADAS”, 
waarin alle communicatie-momenten rondom een ADAS zijn weergegeven, van ontwerp tot 
demontage.  
 


-0-0-0-0-0-0-0-0- 


 


 







       

 
Mocht het bovenstaande nog vragen oproepen, dan weten jullie me te bereiken J
 
Groeten, 
 
 

Van:  - DGMo 
Verzonden: maandag 14 december 2020 23:16
Aan:  - DGMo < @minienw.nl>
CC:  - DGMo < @minienw.nl>; 

 - DGMo < @minienw.nl>;  - DGMo
< @minienw.nl>;  - DGMo < @minienw.nl>;

 - DGMo < @minienw.nl>; 
 - DGMo < @minienw.nl>;  - DGMo

@minienw.nl>;  - DGMo
< @minienw.nl>;  - DGMo

@minienw.nl>;  - DGMo < @minienw.nl>;
 - DGMo < @minienw.nl>; 

- DGMo < @minienw.nl>;  - DGMo
< @minienw.nl>;  - DGMo < @minienw.nl>;

 - DGMo < @minienw.nl>;  - DGMo
< @minienw.nl>;  - DGMO < @minienw.nl>;

 - DGMo < @minienw.nl>
Onderwerp: Annotatie PO met RAI Vereniging - 15 dec 11:00 - 12:00
 
Hoi ,
 
Hierbij de annotatie voor het overleg dat we morgen hebben met  en 
van de RAI Vereniging. Met dank ook aan de collega’s aan de cc. voor hun bijdragen.
 
N.a.v. onze reflectie laatst op het overleg met de BOVAG, heb ik samen met  geprobeerd
om naast een aantal praktische punten ook wat meer strategische onderwerpen te agenderen.
Laten we morgen maar even kijken of dit inderdaad werkt.
 

 
Groeten en tot morgen,
 

Voertuigveiligheid
...........................................................................
Afdeling Verkeersveiligheid
Directie Wegen en Verkeersveiligheid
Directoraat-generaal Mobiliteit
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat
Rijnstraat 8 | 2515 XP Den Haag
...........................................................................
M +31(0)6

@minienw.nl
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